
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 7987
2. ‘Αδεια απουσίας των Βουλευτών κ. Γ. Βαγιωνά, Π. Κοροβέση

και Γ. Ορφανού, σελ. 7974, 8008
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µαθητές

από το 2ο Γυµνάσιο Ηρακλείου Κρήτης, το Γυµνάσιο Πολυκά-
στρου Κιλκίς και Ιταλοί µαθητές φιλοξενούµενοι από το Ιδιωτικό
Γυµνάσιο “Νέα Παιδεία”, σελ. 7967, 7974, 7993

4. Ανακοινώνεται ότι σε εκτέλεση της από 6.4.2009 αποφά-
σεως της Ολοµέλειας της Βουλής, µε την υπ’ αριθµ.
3666/2774/7.4.2009 απόφαση του Προέδρου της Βουλής συ-
γκροτήθηκε δεκατριµελής Ειδική Κοινοβουλευτική Επιτροπή για
τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης, κατά το άρθρο 86 πα-
ράγραφος 3 του Συντάγµατος, τα άρθρα 153 επί του Κανονισµού
της Βουλής και το άρθρο 5 του ν. 31226/2003 «Ποινική ευθύνη
των Υπουργών», για την ενδεχόµενη τέλεση από τον πρώην
Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτικής
Αριστοτέλη Παυλίδη, του αδικήµατος της ηθικής αυτουργίας σε
εκβίαση τελεσθείσα από δράστη που µεταχειρίστηκε απειλή βλά-
βης της επιχείρησης που ασκεί ο εξαναγκαζόµενος, κατ’ επάγ-
γελµα, κατά συνήθεια και κατ’ εξακολούθηση, σελ. 7963

5. Ανακοινώνεται ότι συνεδρίασαν η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή
Περιφερειών, η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή ‘Ερευνας και Τεχνολο-
γίας, η ∆ιαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων και η Ειδική
Κοινοβουλευτική Επιτροπή για τη ∆ιενέργεια Προκαταρκτικής
Εξέτασης, σελ. 7974

6. Συλλυπητήρια αναφορά για τα θύµατα των καταστροφικών
ζηµιών στην Ιταλία και την απώλεια του ‘Ελληνα φοιτητή, σελ.
7974, 7987, 7989, 8012

7. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 7993, 7994, 8006

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 7955
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ. 7957,

7962
3. Συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Οικονοµίας και Οικονοµικών, σχετικά µε

την αύξηση των ακάλυπτων επιταγών για το 2008, σελ. 7968
β) Προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων,

σχετικά µε επεισόδια στο Οικονοµικό Πανεπιστήµιο Αθηνών, σελ.
7969

γ) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων στήριξης του κλάδου της ελιάς και
του ελαιολάδου της Κρήτης, σελ. 7972

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
1. Κατάθεση Σχεδίων Νόµων:
α) Οι Υπουργοί Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων

‘Εργων, Οικονοµίας και Οικονοµικών, Εξωτερικών, Ανάπτυξης,
Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων και Πολιτισµού κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση της
Ευρωπαϊκής Σύµβασης του Τοπίου», σελ. 7967

β) Οι Υπουργοί Τουριστικής Ανάπτυξης, ∆ικαιοσύνης, Εσωτε-
ρικών και Οικονοµίας και Οικονοµικών κατέθεσαν σχέδιο νόµου:
«Λειτουργική τακτοποίηση και λοιπές διατάξεις», σελ.8008

2. Κατάθεση Εκθέσεως ∆ιαρκούς Επιτροπής:
Η ∆ιαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων καταθέτει την

έκθεσή της στην πρόταση νόµου αρµοδιότητας του Υπουργείου
Οικονοµίας και Οικονοµικών: «Για την προστασία του λαϊκού ει-
σοδήµατος, την κατάργηση της έµµεσης φορολογίας στο πε-
τρέλαιο θέρµανσης και στα είδη λαϊκής κατανάλωσης και την
κατάργηση των διοδίων», σελ. 7967

3. Ψήφιση επί του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουρ-
γείου Ανάπτυξης: «Εταιρείες Ενηµέρωσης οφειλετών για ληξι-
πρόθεσµες απαιτήσεις και άλλες διατάξεις», σελ. 7975

4. Συζήτηση επί της αρχής του σχεδίου νόµου του Υπουργείου
Μεταφορών και Επικοινωνιών: «Κύρωση (1) της Σύµβασης Πώ-
λησης και Αγοράς Μετοχών µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
και των Εταιριών Ολυµπιακές Αερογραµµές Α.Ε., Pantheon Air-
ways Ανώνυµη Αεροπορική Εταιρεία και Marfin Investment Group
Ανώνυµος Εταιρεία Συµµετοχών , (2) της Σύµβασης Πώλησης και
Αγοράς Μετοχών µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και των
Εταιρειών Ολυµπιακή Αεροπορία Υπηρεσίες Α.Ε., Ελληνική Εται-
ρεία Συντήρησης και Επισκευής Αεροσκαφών Α.Ε. και Marfin In-
vestment Group Ανώνυµος Εταιρεία Συµµετοχών και (3) της
Σύµβασης Πώλησης και Αγοράς Μετοχών µεταξύ της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και των Εταιρειών Ολυµπιακή Αεροπορία Υπηρε-
σίες Α.Ε., Ανώνυµη Εταιρεία Επίγειας Εξυπηρέτησης Αεροσκα-
φών Α.Ε. και Marfin Investment Group Ανώνυµος Εταιρεία
Συµµετοχών», σελ. 7987

5. Ονοµαστική ψηφοφορία επί της αρχής του σχεδίου νόµου
του Υπουργείου Εσωτερικών: «’Ασκηση του εκλογικού δικαιώ-
µατος, κατά τις γενικές βουλευτικές εκλογές, από τους ‘Ελληνες
εκλογείς που διαµένουν στο εξωτερικό», σελ. 7994, 8003, 8006

6. Επιστολικές ψήφοι επί της ονοµαστικής ψηφοφορίας του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εσωτερικών, σελ. 7994, 8000
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ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ Ε., σελ. 7968
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Γ. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Μεταφορών και
Επικοινωνιών:

ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ ∆., σελ. 8008
ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ Ε., σελ. 8010
ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ. 8012, 8013
ΒΕΡΡΑΣ Μ., σελ. 8016, 8017
ΓΕΙΤΟΝΑΣ Κ., σελ. 8011
∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι., σελ. 8013, 8015
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν., σελ. 7991, 7993
ΚΟΛΛΙΑΣ Κ., σελ. 8014
ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ Γ., σελ. 8021
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π., σελ. 8006, 8008
ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Μ., σελ. 8019
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ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ Π., σελ. 8020
ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ Ν., σελ. 7989
ΣΚΟΥΛΑΣ Ι., σελ. 8015
ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ Μ., σελ. 8022
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ΧΑΪ∆ΟΣ Χ., σελ. 8020
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Αθήνα, σήµερα στις 7 Απριλίου 2009, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.01’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΣΟΥΡΛΑ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Εµµανουήλ Στρα-
τάκη, Βουλευτή Ηρακλείου, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Παναγιώτης Χατζη-
βασιλείου ζητεί την επαναφορά του πρότερου ορίου για τον
απαιτούµενο ανώτερο ∆είκτη Μάζας Σώµατος, προκειµένου να
τηρηθεί η αρχή του κράτους δικαίου για τους υποψήφιους στο
διαγωνισµό στα Ανώτατα Στρατιωτικά Εκπαιδευτικά Ιδρύµατα
τον Ιούνιο του 2009.

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΚΟΥΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Πολιτιστικός Σύλλογος Κρητών Σύρου
ζητεί την ακτοπλοϊκή σύνδεση Σύρου - Κρήτης

3) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία ο Σύνδεσµος Εργοληπτών ∆ηµοσίων Έργων Νοµού
Ηλείας ζητεί τη µη καταβολή προστίµων για εισοδήµατα που δεν
απέκτησαν οι µικροµεσαίοι εργολήπτες δηµοσίων έργων καθώς
και για αναντιστοιχία πιστοποίησης και παραστατικών.

4) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία ο επαγγελµατικός κόσµος της Νήσου Κάσου ζητεί
την επίλυση του ακτοπλοϊκού προβλήµατος που αντιµετωπίζει το
νησί.

5) Ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕ-
ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Σχολικών
Τροχονόµων ∆υτικής Μακεδονίας ζητεί την κατοχύρωση των θέ-
σεων εργασίας των µελών του, τη µισθολογική και ασφαλιστική
τους εξοµοίωση κ.λπ..

6) Ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕ-
ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία φοιτητές και απόφοιτοι
του Τµήµατος Ισπανικής Γλώσσας και Πολιτισµού του Ελληνικού
Ανοιχτού Πανεπιστηµίου ζητούν την ένταξη της Ισπανικής Γλώσ-

σας στην Πρωτοβάθµια και ∆ευτεροβάθµια Εκπαίδευση.

7) Ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕ-
ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Νικολέτα Ζώη-
Καρρά,πολύτεκνη ζητεί τη µετεγγραφή του γιού της από το ΤΕΙ
Ηλεκτρονικής Θεσσαλονίκης σε αντίστοιχο ΤΕΙ της Αθήνας.

8) Ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕ-
ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµαρχιακός Σύλλο-
γος Ατόµων Με Αναπηρία Νοµού Κοζάνης ζητεί την επίλυση
προβληµάτων που απασχολούν τα µέλη του.

9) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το ∆ηµοτικό Συµβούλιο Ξυλοκά-
στρου διαµαρτύρεται για τη σχεδιαζόµενη κατάργηση του
Τµήµατος Τροχαίας Ξυλοκάστρου.

10) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Κοινότητα Αλέας Αργολίδας ζητεί
τη λήψη µέτρων για τη σωστή λειτουργία του υδροηλεκτρικού
σταθµού στη θέση `Ελαφογκρέµι` του οικισµού Πλατανίου της
κοινότητάς του.

11) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Βιοτεχνικό Επιµελητήριο Αθήνας
διαµαρτύρεται για την ασυνεννοησία δηµοσίων υπηρεσιών και
τις καθυστερήσεις διεκπεραίωσης στις επενδύσεις φωτοβολταϊ-
κών στη χώρα.

12) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων «ΛΑΡΚΟ»
ζητεί να µη χαθεί καµµία θέση εργασίας, να ανακληθούν όλες οι
απολύσεις και να διατηρηθούν στο ακέραιο όλα τα κεκτηµένα
των εργαζοµένων κ.λπ..

13) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Πτυχιούχων Περιβαλλο-
ντολόγων Ελλάδας ζητεί τη φορολογική εναρµόνιση του
Περιβαλλοντολόγου Μελετητή µε την παράγραφο 5 του άρθρου
49 του ν.2238/1994.

14) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Αγίου Κωνσταντίνου Νοµού
Φθιώτιδας ζητεί την υλοποίηση έργων αντιπληµµυρικής προ-
στασίας στο δήµο του κ.λπ..

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΒ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Β’
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15) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Τοπικό Συµβούλιο του ∆ηµοτικού ∆ια-
µερίσµατος Εξάρχου ∆ήµου Αταλάντης Νοµού Φθιώτιδας ζητεί
την άµεση αδειοδότηση και την έναρξη υλοποίησης του έργου
Atalanti Hills.

16) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι Αλιείς Κορώνης Νοµού Μεσ-
σηνίας ζητούν αποζηµίωση για τις ζηµιές που υπέστησαν µετά
από ακραία καιρικά φαινόµενα που συνέβησαν στην περιοχή
τους.

17) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πολιτιστικός Σύλλογος Κρητών -
Σύρου ζητεί τη µόνιµη ακτοπλοϊκή σύνδεση Σύρου - Κρήτης

18) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Αγίου Νικόλαου Νοµού
Κρήτης ζητεί την ίδρυση Σχολής Business School στην οποία
µπορεί να ενταχθεί η Σχολή Τουρισµού στο δήµο του.

19) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Λασιθίου ζητεί την επι-
στροφή των φοιτητών στο νοµό του από την Ιταλία και
συγκεκριµένα από την περιοχή που επλήγη από το σεισµό.

20) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη παρα-
χώρηση του ιστορικού ξενοδοχείου «ΠΟΣΕΙ∆ΩΝΙΟ» των Σπετσών
σε ιδιώτες µε αδιαφανείς διαδικασίες.

21) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Τσιαουσίδης ∆ηµήτριος, υπολο-
χαγός αναφέρει τους λόγους οι οποίοι τον αναγκάζουν να
υποβάλλει αίτηση αποστρατείας.

22) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Αναστάσιος Ιωαννίδης, πληρε-
ξούσιος και εκπρόσωπος των δύο κοινοπραξιών «Ιωαννίδης –
Παγανιάς» διαµαρτύρεται για την αδικαιολόγητη διακοπή Ε∆Ε
για το έργο της Κοινοπραξίας «Ιωαννίδης – Παγανιάς» και τη µη
έναρξη Ε∆Ε για το έργο της Κοινοπραξίας «Κουράκος – Ιωαννί-
δης».

23) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-

θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Νικολαίδου Ελένη ζητεί ενηµέ-
ρωση για συνταξιοδοτική της υπόθεση.

24) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Πετρόπουλος Βασίλειος, κα-
θηγητής Φυσικής Αγωγής ζητεί να εφαρµοστεί ο ν. 3404/05 που
αφορά κατατάξεις πτυχιούχων από το Παιδαγωγικό Τµήµα ∆η-
µοτικής Εκπαίδευσης του Πανεπιστηµίου Κρήτης .

25) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Στράντζαλης Στυλιανός δια-
µαρτύρεται για την επιβολή προστίµου σε αυθαίρετο κτίσµα της
κόρης του, στην περιοχή του Μαρκόπουλου Αττικής.

26) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Αγίου Νικολάου Νοµού
Λασιθίου ζητεί να του δοθούν δύο ηλεκτροκίνητα mini bus τα
οποία θα δροµολογήσει και θα συντηρεί ο δήµος.

27) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Φωτεινάκης Βασίλειος ζητεί
σύνταξη και εφάπαξ, ως ασφαλισµένος του δηµοσίου.

28) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ζουλινάκη Αικατερίνη ζητεί σύ-
νταξη και εφάπαξ, ως ασφαλισµένη του δηµοσίου.

29) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο γεγονός
ότι δεν συµπεριελήφθη το λιµάνι του Αγίου Νικολάου στις άγο-
νες γραµµές κ.λπ..

30) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Μπιλανάκη Χαρίκλεια ζητεί σύ-
νταξη και εφάπαξ, ως ασφαλισµένη του δηµοσίου.

31) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η στελέχωση
του Αστυνοµικού Τµήµατος καθώς και η ίδρυση Αστυνοµικού
Τµήµατος Ασφαλείας και Αστυνοµικού Σταθµού στο αεροδρόµιο
Σητείας.

32) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην άσχηµη
κατάσταση που επικρατεί στα νοσοκοµεία λόγω έλλειψης ανα-
λώσιµων υλικών κ.λπ..

7956 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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Β’ ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 14817/20/02/2009 ερώτηση του Βουλευτή

κ. Αλευρά Αθανάσιου (Νάσου) δόθηκε µε το υπ αριθµ.
ΤΚΕ/Φ2/6298 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών Χρή-
στο Ζώη η ακόλουθη απάντηση:



2. Στην µε αριθµό 14859/20/02/2009 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Σκραφνάκη Μαρίας δόθηκε µε το υπ αριθµ. 6611/175 έγγραφο

από τον Υφυπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας, Αιγαίου και Νησιωτι-
κής Πολιτικής Πάνο Καµµένο η ακόλουθη απάντηση:

7958 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3. Στην µε αριθµό 14903/23/02/2009 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κανελλοπούλου Κρινιώς δόθηκε µε το υπ αριθµ. Β13-124 έγ-

γραφο από τον Υφυπουργό Ανάπτυξης Γεώργιο Βλάχο η ακό-
λουθη απάντηση:

7960 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



4. Στην µε αριθµό 14953/23/02/2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Καρτάλη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Β13-127 έγ-

γραφο από τον Υφυπουργό Ανάπτυξης Γεώργιο Βλάχο η ακό-
λουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 15183/26/02/2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Σκουλά Ιωάννη δόθηκε µε το υπ αριθµ. 6611/193 έγγραφο από

τον Υφυπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας, Αιγαίου και Νησιωτικής
Πολιτικής Πάνο Καµµένο η ακόλουθη απάντηση:

7962 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ.
Στρατάκη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι σε εκτέλεση της από 6ης Απριλίου 2009 αποφά-
σεως της Ολοµέλειας της Βουλής, µε την υπ’ αριθµόν
3666/2774/7.4.2009 απόφαση του Προέδρου της Βουλής συ-
γκροτήθηκε δεκατριµελής Ειδική Κοινοβουλευτική Επιτροπή για
τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης, κατά το άρθρο 86 πα-
ράγραφος 3 του Συντάγµατος, τα άρθρα 153 επί του Κανονισµού
της Βουλής και το άρθρο 5 του ν. 31226/2003 «Ποινική ευθύνη
των Υπουργών», για την ενδεχόµενη τέλεση από τον πρώην

Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας, Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτι-
κής Αριστοτέλη Παυλίδη, του αδικήµατος της ηθικής αυτουργίας
σε εκβίαση τελεσθείσα από δράστη που µεταχειρίστηκε απειλή
βλάβης της επιχείρησης που ασκεί ο εξαναγκαζόµενος, κατ’
επάγγελµα, κατά συνήθεια και κατ’ εξακολούθηση.

Η απόφαση θα καταχωριστεί στα Πρακτικά της σηµερινής συ-
νεδρίασης και θα κοινοποιηθεί στους αναφερόµενους Βουλευ-
τές.

(Στο σηµείο αυτό κατατίθεται για τα Πρακτικά η προαναφερ-
θείσα απόφαση, η οποία έχει ως εξής:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΙΘ’ - 7 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2009 7963



7964 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7966 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου
της Βουλής των Ελλήνων, πενήντα µαθήτριες και µαθητές και
τέσσερις συνοδοί καθηγητές από το 2ο Γυµνάσιο Ηρακλείου
Κρήτης.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Έχουµε εδώ τους συναδέλφους κ. Στρατάκη και κ. Κεγκέρο-

γλου, Κρητικοί και οι δύο και πληροφορούµε τους µαθητές και
τους καθηγητές ότι παρακολουθούν συνεδρίαση κοινοβουλευτι-
κού ελέγχου, όπου είναι παρόντες οι ερωτώντες Βουλευτές –τέσ-
σερις ή πέντε κάθε φορά- και στα υπουργικά έδρανα βρίσκονται
οι Υπουργοί που ερωτώνται, δηλαδή που ελέγχονται για πράξεις
ή παραλείψεις. Μετά από µια ώρα περίπου θα αρχίσει η νοµοθε-

τική εργασία. Γι’ αυτό υπάρχουν τόσο λίγοι Βουλευτές στην Αί-
θουσα.

Ακόµη, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι οι Υπουργοί
Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων Έργων, Οικονοµίας
και Οικονοµικών, Εξωτερικών, Ανάπτυξης, Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων, Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και Πολιτι-
σµού κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση της Ευρωπαϊκής Σύµ-
βασης του Τοπίου».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Επίσης, η ∆ιαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων κατα-

θέτει την έκθεσή της στην πρόταση νόµου αρµοδιότητας του
Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών: «Για την προστασία του
λαϊκού εισοδήµατος, την κατάργηση της έµµεσης φορολογίας
στο πετρέλαιο θέρµανσης και στα είδη λαϊκής κατανάλωσης και
την κατάργηση των διοδίων».
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κυρίες και κύριοι, ει-
σερχόµαστε στη συζήτηση των

ΑΝΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Αναφορές και ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 12609/16-1-2009 ερώτηση

του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Εµ-
µανουήλ Στρατάκη προς τον Υπουργό Οικονοµίας και Οικονοµι-
κών, σχετικά µε την αύξηση των ακάλυπτων επιταγών για το
2008.

Αναλυτικότερα ο κ. Στρατάκης αναφέρει στην ερώτησή του τα
εξής:

«Στην 11583/16-12-08 ερώτησή µου, στην οποία δεν έχω λάβει
καµµιά απάντηση µέχρι σήµερα, επεσήµαινα τη δυσχερή κατά-
σταση που έχει διαµορφωθεί στην αγορά από τη µεγάλη αύξηση
των ακάλυπτων επιταγών και των απλήρωτων συναλλαγµατικών,
σύµφωνα µε τα στοιχεία της εταιρείας «ΤΕΙΡΕΣΙΑΣ Α.Ε.», για το
χρονικό διάστηµα Ιανουαρίου-Νοεµβρίου του 2008.

Το προοδευτικό σύνολο των ακάλυπτων επιταγών τη χρονική
περίοδο Ιανουαρίου-Νοεµβρίου του έτους 2008 αυξήθηκε τόσο
σε τεµάχια όσο και σε αξία, σε σύγκριση µε την αντίστοιχη πε-
ρυσινή χρονική περίοδο, γεγονός που καταδεικνύει την οικονο-
µική δυσπραγία των συναλλασσόµενων.

Επειδή και τα νεότερα επίσηµα στοιχεία που έδωσε στη δηµο-
σιότητα η εταιρεία «ΤΕΙΡΕΣΙΑΣ Α.Ε.» είναι ιδιαιτέρως ανησυχη-
τικά όσο και ενδεικτικά για την κατάσταση που επικρατεί και
σήµερα.

Επειδή οι ακάλυπτες επιταγές το ∆εκέµβριο του 2008 παρου-
σίασαν µια πρωτοφανή αύξηση κατά 174%, σε σχέση µε τον αντί-
στοιχο µήνα του 2007.

Επειδή τα νοικοκυριά και ο εµπορικός κόσµος του Νοµού Ηρα-
κλείου, όπως και ολόκληρης της Κρήτης, βρίσκονται σε ιδιαίτερα
κρίσιµη οικονοµική καµπή, δεδοµένου ότι βρισκόµαστε στην
αρχή των αρνητικών συνεπειών από την πρόσφατη διεθνή οικο-
νοµική κρίση.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Ποια µέτρα προτίθεται να λάβει, προκειµένου να αντιµετωπι-

στεί το σοβαρό πρόβληµα που υπάρχει στην αγορά, λόγω της
µεγάλης αύξησης τόσο του συνόλου όσο και της αξίας των ακά-
λυπτων επιταγών;»

Στην ερώτηση του κ. Στρατάκη θα απαντήσει ο Υφυπουργός
Οικονοµίας και Οικονοµικών κ. Αθανάσιος Μπούρας.

Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικο-

νοµικών): Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, µε την ερώτησή σας θίγετε
ένα πολύ σοβαρό θέµα που µας προβληµατίζει και µας απασχο-
λεί καθηµερινά. Και εσείς εξάλλου αυτόν τον προβληµατισµό µε-
ταφέρετε. Βρισκόµαστε αντιµέτωποι µε την µεγαλύτερη
οικονοµική κρίση µεταπολεµικά και όχι µόνο. Οι µεγαλύτεροι οι-
κονοµικοί οίκοι αδυνατούν να προσδιορίσουν το βάθος και τα
αποτελέσµατα αυτής της κρίσης. Είναι δεδοµένο αυτήν τη
στιγµή να παρουσιάζεται µια αυξηµένη τάση σε ακάλυπτες επι-
ταγές. Αυτό είναι ενδεικτικό της επιδείνωσης της πιστοληπτικής
ικανότητας της αγοράς τόσο στη χώρα µας, όσο και στις οικο-
νοµίες όλων ανεξαιρέτως των χωρών του κόσµου και της Ευρω-
παϊκής Ένωσης.

Ωστόσο κύριο µέληµα της Κυβέρνησής µας αποτελεί η προ-
στασία και η διασφάλιση των κοινωνικών οµάδων που το έχουν
περισσότερη ανάγκη. Προς αυτήν την κατεύθυνση λάβαµε και
λαµβάνουµε καθηµερινά τα αναγκαία και επιτρεπτά µέτρα για
την αρωγή και την ανακούφιση των συµπολιτών µας. Αναλυτικά
σας αναφέρω τις ρυθµίσεις στις διατάξεις που αφορούν θέµατα
σχετικά µε το αρχείο δεδοµένων οικονοµικής συµπεριφοράς. Με
τις νέες τροποποιήσεις για την εταιρεία «ΤΕΙΡΕΣΙΑΣ Α.Ε.» προ-
βλέπεται ότι οι επιταγές ανεξαρτήτως ποσού που θα εξοφλού-
νται εντός οκτώ ηµερών από τη σφράγισή τους δεν θα
εµφανίζονται στα αρχεία. Θα διαγράφονται από τα αρχεία µετά
την πάροδο τριετίας οι οφειλές από επιταγές, συναλλαγµατικές
και καταγγελίες δανείων εφόσον εξοφλούνται στο σύνολό τους
ανεξάρτητα από το αν υπάρχει για το ίδιο άτοµο εγγραφή στα

αρχεία για άλλες οφειλές µε µεγαλύτερη χρονική διάρκεια τή-
ρησης των δεδοµένων τους. ∆εν θα εµφανίζονται στα αρχεία
οφειλές εφόσον δεν υπερβαίνουν στο σύνολό τους τα 500 ευρώ
και τα υφιστάµενα στοιχεία διαγράφονται.

Ειδικότερα ο χρόνος τήρησης των στοιχείων περιορίζεται από
πέντε σε τέσσερα χρόνια για περιπτώσεις που αφορούν διαταγές
πληρωµής και από επτά σε πέντε χρόνια για κατασχέσεις, πλει-
στηριασµούς και διοικητικές κυρώσεις. Επιπλέον µέσα από το
επιχειρησιακό πρόγραµµα «Ανταγωνιστικότητα και Επιχειρηµα-
τικότητα» του ΕΣΠΑ έχει ξεκινήσει από το ∆εκέµβριο του 2008 η
υλοποίηση της δράσης εγγύηση και επιδότηση επιτοκίου δα-
νείων κεφαλαίου κίνησης µικρών και πολύ µικρών επιχειρήσεων,
το ΤΕΜΠΜΕ. Την ευθύνη σχεδιασµού της συγκεκριµένης δρά-
σης έχει το Υπουργείο Ανάπτυξης ενώ την ευθύνη παρακολού-
θησης έχει το ΤΕΜΠΜΕ. Επιπρόσθετα έχει ξεκινήσει η
αποπληρωµή της δηµόσιας επιχορήγησης ύψους 640.000.000
ευρώ προς δεκατέσσερις χιλιάδες τετρακόσιες πενήντα τρεις µι-
κροµεσαίες επιχειρήσεις σε όλη τη χώρα των οποίων τα σχέδια
έχουν ενταχθεί στη δράση για την ενίσχυση µικρών και πολύ µι-
κρών επιχειρήσεων του τριτογενή τοµέα που υλοποιείται µέσω
των ΠΕΠ του Γ’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης.

Τον τελευταίο καιρό βρίσκονται σε εξέλιξη και µέσω του ΕΣΠΑ
εντατικοποιούνται οι δράσεις για την ενίσχυση της επιχειρηµατι-
κότητας στα πλαίσια των ΠΕΠ µε νέα προκήρυξη που θα προκη-
ρυχθεί µέσα στις αρχές Μαΐου ύψους 1.300.000.000 ευρώ και θα
αγκαλιάζει όλους τους τοµείς της οικονοµίας. Μέσω αυτής της
προκήρυξης στηρίζονται µικρές επιχειρήσεις. Ο προϋπολογι-
σµός για κάθε ενίσχυση δεν θα υπερβαίνει τις 350.000 ευρώ ενώ
η επιδότηση θα φθάνει µέχρι και το 60% της επένδυσης.

Η Κυβέρνηση δεν κινείται σπασµωδικά. Η λογική µας δεν είναι
η λήψη µεµονωµένων µέτρων για ειδικές περιπτώσεις. Η αντιµε-
τώπιση της κρίσης απαιτεί συνολική εκτίµηση και δράση. Αυτό
κάνουµε και επιδιώκουµε µέχρι να βγούµε από την δύσκολη οι-
κονοµική συγκυρία µε τις λιγότερες δυνατές επιπτώσεις.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο κ. Στρατάκης έχει το
λόγο.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, είναι τουλάχι-
στον παρήγορο που αποδέχεστε τα στατιστικά στοιχεία, γιατί δυ-
στυχώς επιδεινώνονται. Και αν δούµε τις αυξήσεις που έχουν
προκύψει στις ακάλυπτες επιταγές από το 174% το ∆εκέµβριο
πήγαµε στο 230%. Αυτό σηµαίνει στην πράξη ότι η κατάσταση
καθηµερινά δυσκολεύει. Τα στοιχεία που λέτε για την οικονοµική
κρίση είναι γνωστά. Το θέµα είναι εάν η Κυβέρνηση έχει την πρό-
θεση να συνεισφέρει ουσιαστικά σε ό,τι αφορά την πραγµατική
οικονοµία. ∆ιότι τα διαδικαστικά ζητήµατα, οι οκτώ µέρες, τα τρία
χρόνια σε σχέση µε την εταιρεία «ΤΕΙΡΕΣΙΑΣ Α.Ε.» είναι κάποια
θέµατα που ρυθµίζονται αλλά δεν αντιµετωπίζουν το ουσιαστικό
πρόβληµα που είναι η έλλειψη ρευστού στην αγορά. Και δεν αντι-
µετωπίζεται αυτό το πρόβληµα διότι και το πρόγραµµα που ακο-
λουθήσατε µε τα 28.000.000.000 στις τράπεζες αλλά και ότι
γίνεται σε σχέση µε το ΤΕΜΠΜΕ δεν βοηθά την πραγµατική οι-
κονοµία. Ελάχιστα χρήµατα φθάνουν στις επιχειρήσεις που τα
έχουν ανάγκη. Αυτό είναι το µεγάλο πρόβληµα.

Εµείς θα θέλαµε από την Κυβέρνηση να αναθεωρήσει τις από-
ψεις της διότι ακολούθησε µια γραµµή η οποία θεωρητικά µπο-
ρεί να είναι προς τη σωστή κατεύθυνση αλλά τα επιµέρους µέτρα
που λαµβάνει δεν αποδίδουν. Θα έπρεπε µετά από τόσο διά-
στηµα να έχετε αντιληφθεί τι συµβαίνει στην πράξη και να κάνετε
τις ανάλογες διορθωτικές κινήσεις. ∆εν είναι κακό. Αντίθετα είναι
πολύ ενθαρρυντικό και θα περάσει άλλο κλίµα στην αγορά εάν
αντιληφθεί ότι υπάρχει µια Κυβέρνηση που προβληµατίζεται
προς την σωστή κατεύθυνση ώστε να υπάρξει ουσιαστικό απο-
τέλεσµα.

Οι περιπτώσεις που έχει ενισχύσει το ΤΕΜΠΜΕ είναι περιορι-
σµένες σε σχέση µε τον αριθµό των αιτήσεων που υπάρχουν αν
µάλιστα σκεφθούµε ότι ουσιαστικά µια τράπεζα είναι που δίνει
αυτά τα δάνεια. Τι γίνεται µε τις υπόλοιπες τράπεζες και το άλλο
µεγάλο κεφάλαιο που δεν απασχόλησε την Κυβέρνηση διότι δεν
ήταν δυνατόν να την απασχολήσει µε τη διαδικασία που ακο-
λούθησε σε σχέση µε τα 28.000.000.000 και τι γίνεται και µε τα
προγράµµατα που µας λέτε ότι θα ξεκινήσουν; ∆ιότι είναι γνωστό
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ότι τα ΠΕΠ και όλα τα προγράµµατα του Γ’ και του ∆’ Κοινοτικού
Πλαισίου Στήριξης δεν ολοκληρώνονται γιατί δεν υπάρχει ρευ-
στό. Άρα τα µέτρα τα οποία λέτε ότι έχετε πάρει προκειµένου να
αντιµετωπίσετε τα προβλήµατα τα έχετε δει και εσείς στην πράξη
και πρέπει να το παραδεχθείτε ότι δεν αντιµετωπίζουν τα προ-
βλήµατα της πραγµατικής οικονοµίας. Άρα χρειάζεται µια άλλη
πολιτική προς άλλη κατεύθυνση ώστε να ενισχυθεί ή πραγµατική
οικονοµία γιατί τα προβλήµατα και τα στατιστικά δεδοµένα θα
χειροτερεύουν και αυτό είναι εις βάρος όλων µας, εις βάρος της
εθνικής οικονοµίας, εις βάρος της ανάπτυξης του τόπου. Έχετε
υποχρέωση όσο είστε στην Κυβέρνηση να τα αντιµετωπίσετε µε
τον τρόπο που πρέπει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο κύριος Υπουργός έχει
το λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικο-
νοµικών): Κύριε Στρατάκη, να ξεκινήσω από τα τελευταία σας
λόγια. Να σας ενηµερώσω. Αν δεν υπήρχε η χθεσινή διαδικασία
θα υπήρχε η απάντηση στην επερώτηση που έχετε καταθέσει
όσον αφορά το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης και το ΕΣΠΑ. Να
σας πω µόνο το καταπληκτικό νούµερο. Σ’ αυτήν τη δυσµενή συ-
γκυρία το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων ανέρχεται σε
8.800.000.000 ευρώ για φέτος. Αυτή την στιγµή πρέπει να σας
πω ότι έχουν εκταµιευθεί και πληρώνονται τα πάντα µε το ποσό
των 4.311.000.000 ευρώ περίπου. Το µισό Πρόγραµµα ∆ηµοσίων
Επενδύσεων ήδη βρίσκεται στην τράπεζα.

Πρέπει να σας πω ότι αυτό ισχύει από τις 2 Ιανουαρίου µε 1,7%
και καθηµερινά αυξάνεται.

Από εκεί και πέρα τα µέτρα που λαµβάνουµε, δεν τα λαµβά-
νουµε µόνο τώρα που οι συνθήκες το απαιτούν, αλλά το πράξαµε
από την ανάληψη των καθηκόντων µας ως νέα διακυβέρνηση το
2004. Σας θυµίζω, µε την αντίδρασή σας ότι το καλοκαίρι του
2004 πέρασε ο ν. 3259 για τα πανωτόκια. Με το νόµο αυτό υπήρ-
ξαν κάποιες ρυθµίσεις. Και στη συνέχεια, αφού διαπιστώσαµε
και αδυναµίες, µόλις τον περασµένο Ιανουάριο, τροποποιήσαµε
κάποιες διατάξεις, επανήλθαµε στο θέµα των πανωτοκίων και µε
ερµηνευτική διάταξη βελτιώσαµε τις ισχύουσες διατάξεις στηρί-
ζοντας τους πολίτες, οι οποίοι δεν είχαν καταφέρει να υπαχθούν
στις ρυθµίσεις το 2004.

∆εν σταµατήσαµε και δεν σταµατούµε σε όσα ανέφερα και σε
όσα θα σας πω παρακάτω.

Σας υπενθυµίζω επιγραµµατικά την εγγύηση των καταθέσεων
από 20.000 ευρώ σε 100.000 ευρώ ανά καταθέτη και ανά τρά-
πεζα, την εφαρµογή του σχεδίου για την ενίσχυση της ρευστό-
τητας της οικονοµίας προκειµένου να αναπνεύσει η αγορά, αυτό
το σχέδιο των 28.000.000.000 ευρώ, την επαναφορά του αφο-
ρολογήτου ορίου -διορθώνουµε και ό,τι άλλο χρειάζεται και το
βρίσκουµε στην πορεία ό,τι µπορεί να λειτουργήσει υπέρ των
πολλών συµπολιτών µας- των 10.500 ευρώ. Επίσης, ρυθµίσεις
για την αύξηση του κατώτατου ορίου για προσωποκράτηση από
1.500 ευρώ σε 30.000 ευρώ. Αυτά είναι µέτρα πρακτικά, είναι
µέτρα που αντιµετωπίζουν αυτή τη χρονική συγκυρία.

Η αντιµετώπιση της κρίσης αποτελεί για µας έναν καθηµερινό
αγώνα, έναν αγώνα που αντιµετωπίζεται συνολικά και όχι µεµο-
νωµένα. Αυτή είναι η δική µας αντιµετώπιση. Έτσι αντιλαµβανό-
µαστε εµείς τα πράγµατα, µε παρεµβάσεις ουσίας και όχι µε
λόγια και ευχολόγια. Και θα συνεχίσουµε. Και σ’ αυτήν την προ-
σπάθεια καλούµε και εσάς να βοηθήσετε να ανεβεί και η ψυχο-
λογία των συµπολιτών µας. Γιατί πρέπει να σας πω ιδιαίτερα για
το εµπόριο είναι και θέµα ψυχολογίας. Και σ’ αυτό πρέπει να συ-
µπράξουµε και η Κυβέρνηση και τα κόµµατα και τα Μέσα Ενη-
µέρωσης και όλοι οι πολίτες προκειµένου στο τέλος να έχουµε
τις λιγότερες επιπτώσεις για το καλό του µέλλοντος της χώρας
µας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Σας ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Η δεύτερη µε αριθµό 14536/17-2-2009 ερώτηση του Βουλευτή

του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Γκιόκα προς
τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε
τη µετακύλιση ευθυνών του Υπουργείου σε Συλλόγους Γονέων
και Κηδεµόνων σε σχολικές µονάδες στην Ανατολική Αττική δεν
συζητείται. ∆όθηκε γραπτή απάντηση, η οποία ικανοποίησε τον
ερωτώντα συνάδελφο.

Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 2744/30-7-2008 ερώτηση του
Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού Σπυρίδωνος –
Άδωνι Γεωργιάδη προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων, σχετικά µε επεισόδια στο Οικονοµικό Πανεπιστήµιο
Αθηνών.

Αναλυτικότερα ο κ. Γεωργιάδης αναφέρει στην ερώτησή του:
«Με την από 26-5-2008 ερώτησή µας σε σχέση µε την εισβολή

µελών παράταξης της εξωκοινοβουλευτικής Αριστεράς στις 5-4-
2008 στο γραφείο του Πρύτανη του Οικονοµικού Πανεπιστηµίου
Αθηνών, απευθυνθήκαµε στη ηγεσία του Υπουργείου ως καθ’
ύλην αρµόδια να σας γνωρίσει αφ’ενός σε τι ενέργειες σκοπεύει
να προβεί ώστε να τιµωρηθούν οι δράστες και να µην επαναλη-
φθούν παρόµοια έκτροπα και αφ’ετέρου εάν οι επίµαχες «δρα-
στηριότητες» καλύπτονται από την έννοια του πανεπιστηµιακού
ασύλου.

Αντί σαφούς απάντησης σε συγκεκριµένα ερωτήµατα ο κύριος
Υφυπουργός µας «γνωρίζει» ότι «ζητήσαµε από τον Πρύτανη του
ως άνω Πανεπιστηµίου να µας πληροφορήσει σχετικά», δηλαδή
µας ενηµερώνετε για µια διαδικαστική ενέργειά σας χωρίς όµως,
να απαντάτε επί της ουσίας. Κατόπιν τούτου είµαστε υποχρεω-
µένοι να σας θέσουµε εκ νέου το ερώτηµα.

Ερωτάται ο Υπουργός:
1. Εντάσσονται οι παραπάνω αντιδηµοκρατικές δραστηριότη-

τες εντός του πανεπιστηµιακού χώρου, στην έννοια του «ασύ-
λου» έτσι όπως περιγράφεται από τον ισχύοντα νόµο και αν όχι,
πώς προστατεύονται εντός του πανεπιστηµίου τα ατοµικά δικαι-
ώµατα των εργαζοµένων ή φοιτούντων και η περιουσία του δη-
µοσίου;

2. Θα προβεί επιτέλους η πολιτεία στις αναγκαίες ενέργειες
ώστε να τιµωρηθούν οι δράστες και θα δεσµευτεί ότι θα δια-
σφαλίσει τη σωµατική ακεραιότητα και την τιµή των εργαζοµέ-
νων και φοιτούντων στα πανεπιστήµια καθώς και τη δηµόσια
περιουσία από ανάλογες ενέργειες στο µέλλον;».

Στην ερώτηση του κ. Γεωργιάδη θα απαντήσει ο Υφυπουργός
Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων κ. Ταλιαδούρος.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων):Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Σύµφωνα µε το κείµενο της ερώτησης, ζητήσαµε σχετική ενη-
µέρωση από τον Πρύτανη του Οικονοµικού Πανεπιστηµίου, ο
οποίος και µας απάντησε εγγράφως.

Σύµφωνα µε το σχετικό έγγραφο του κυρίου Πρύτανη, τη συ-
γκεκριµένη περίοδο υπήρξε ένταση στο Οικονοµικό Πανεπιστή-
µιο Αθηνών λόγω του θέµατος των ταµπλό των φοιτητικών
παρατάξεων. Οι Πρυτανικές Αρχές, όµως, συζήτησαν το θέµα µε
τις παρατάξεις και σύντοµα η κατάσταση εκτονώθηκε. Σύµφωνα
µε την έγγραφη απάντηση του κυρίου Πρύτανη, την οποία θα κα-
ταθέσω στα Πρακτικά για να υπάρξει και ενηµέρωση όλων των
συναδέλφων, δεν τέθηκε ζήτηµα παραβίασης του ακαδηµαϊκού
ασύλου.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός κ. Ταλιαδούρος καταθέτει για
τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο έχει ως εξής:
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ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων): Σε κάθε περίπτωση θα ήθελα να πω τα
εξής. Μέσα στο πλαίσιο της ακαδηµαϊκής ελευθερίας και της
πλήρους αυτοδιοίκησης των Ανωτάτων Εκπαιδευτικών Ιδρυµά-
των, σύµφωνα µε το άρθρο 16 του Συντάγµατος, τα Ανώτατα Εκ-
παιδευτικά Ιδρύµατα της πατρίδος µας αποτελούν χώρους
αδέσµευτης επιστηµονικής σκέψης, έρευνας και διδασκαλίας. Γι’
αυτό υπάρχει ο θεσµός του ασύλου. Ο σκοπός του και η ουσία
του συνίσταται στην προστασία της ελεύθερης διακίνησης ιδεών,
πολυφωνίας και ελεύθερης έκφρασης των απόψεων εντός των
Ιδρυµάτων.

Με νόµο που ψηφίσαµε, το ν. 3549/2007, πριν από δύο χρό-
νια, το θεσµικό πλαίσιο επανακαθορίστηκε. Επιδίωξή µας είναι
µε τις νέες ρυθµίσεις και να αποσαφηνίζεται πλήρως η έννοια
του συγκεκριµένου θεσµού και να κατοχυρώνεται µε απώτερο
σκοπό την αποτροπή της κατάχρησης του ασύλου από πράξεις
που δεν έχουν καµµία σχέση µε την ακαδηµαϊκή λειτουργία των
Ιδρυµάτων. Με τις νέες ρυθµίσεις οι σχετικές αρµοδιότητες πέ-
ρασαν στο Πρυτανικό Συµβούλιο προκειµένου για τα Πανεπι-
στήµια και στα συµβούλια προκειµένου για τα ΤΕΙ. Και δίνεται η
αρµοδιότητα στα όργανα αυτά να καθορίσουν τους χώρους του
Ιδρύµατος που καλύπτονται από το πανεπιστηµιακό άσυλο, δη-
λαδή στους χώρους όπου γίνεται η εκπαίδευση και η έρευνα.

Επίσης, έχει θεσµοθετηθεί το απαραίτητο νοµοθετικό πλαίσιο
για την περιφρούρηση του ασύλου από πράξεις βίας, για την κα-
τοχύρωση και ενίσχυσή του. Την ευθύνη έχουν τα ιδρύµατα, οι
πανεπιστηµιακές αρχές, το Πρυτανικό Συµβούλιο και το Συµ-
βούλιο των ΤΕΙ. Και µέσα από τις απαραίτητες διαδικασίες, µέσα
από τις διαδικασίες που τα ιδρύµατα κρίνουν να αποτρέπονται
και να αποφεύγονται οποιεσδήποτε πράξεις που πλήττουν την
ελευθερία έκφρασης, πλήττουν ουσιαστικά και το θεσµό του
ασύλου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο κ. Γεωργιάδης έχει το
λόγο.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ – Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Υπουργέ, η ερώτηση είχε γίνει πέρυσι, αλλά θα µπο-
ρούσε να έχει γίνει µόλις χθες. Και οφείλω να οµολογήσω από τη
στιγµή που µπήκα στο Κοινοβούλιο άρχισα να συνειδητοποιώ δυ-
στυχώς ότι το σύστηµά µας είναι λίγο λανθασµένο και οι απα-
ντήσεις των Υπουργών είναι γραµµένες από πριν.

Θέλω, κύριε Υφυπουργέ, στη δευτερολογία σας να µην κοι-
τάτε κανένα χαρτί. Να σας πω γιατί; Μου απαντήσατε λες και
ζούµε όλοι σε άλλη χώρα. Μου είπατε ότι σας είπε ο Πρύτανης
της ΑΣΟΕΕ ότι ήταν τότε µία περίοδος εντάσεως και τώρα τα
πράγµατα οµαλοποιήθηκαν.

Χθες, αν πήρατε το χθεσινό Τύπο, πήγε µια οµάδα λεγοµένων
αντιεξουσιαστών και πέταξαν µολότοφ σε ένα διερχόµενο περι-
πολικό από την ΑΣΟΕΕ. Κατέβηκαν οι αστυνοµικοί από το περι-
πολικό και µπήκαν οι κύριοι αυτοί στο πανεπιστήµιο και λόγω του
ασύλου δεν µπορούσε να τους συλλάβει η Αστυνοµία. Αυτό όχι
προχθές αλλά χθες. Και εσείς έρχεστε και µου λέτε ότι σας δια-
βεβαίωσε ο Πρύτανης; ∆εν µε ενδιαφέρει καθόλου τι σας είπε ο
Πρύτανης. Και ακούστε γιατί δεν µε ενδιαφέρει.

Θέλω επιτέλους αυτή η Κυβέρνηση να µας ξεκαθαρίσει: Θέ-
λετε να κυβερνήσετε; Ή δεν θέλετε;

Λοιπόν, σας κατηγορώ ότι κάθε φορά που αναφέρεστε στο
νόµο που ψηφίσατε ή δεν ξέρετε τι γίνεται στη χώρα ή λέτε εν
συνειδήσει ψέµατα. Ακούστε γιατί. Μου απαντήσατε ότι σύµ-
φωνα µε το νέο νόµο πήγε λέει η αρµοδιότητα στον Πρύτανη για
να αποφασίζει, κύριε Πρόεδρε, για την άρση του ασύλου.

Ακούστε ποια είναι η αλήθεια από την κυριακάτικη «ΚΑΘΗΜΕ-
ΡΙΝΗ». ∆εν πιστεύω µόνο εγώ να την έχω διαβάσει και να µην την
έχετε διαβάσει εσείς. Είναι η «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ», όχι η «Α1». Ακού-
στε, λοιπόν, κύριε Υπουργέ: «Όχι, δεν υπερβάλλω. Υπάρχει
τόσος φόβος στο πανεπιστήµιο που δεν τολµά κανείς να ανοίξει
το στόµα του στη σκέψη ότι κινδυνεύει να βρεθεί αντιµέτωπος
µε τη µανία των κουκουλοφόρων». «Ο ένας συνοµιλητής µας ανή-
κει στο χώρο της οργανωµένης Αριστεράς», λέει η «ΚΑΘΗΜΕ-
ΡΙΝΗ», «είναι πανεπιστηµιακός στο Αριστοτέλειο µε αγώνες και
διώξεις στην επταετία και έντονη συνδικαλιστική δράση στην

Αντιπολίτευση». Και συνεχίζει: «∆έχεται να µιλήσει στην «ΚΑΘΗ-
ΜΕΡΙΝΗ» µόνο υπό την προϋπόθεση τήρησης της ανωνυµίας
του». «∆εν έχω καµµιά διάθεση να µου τα κάνουν γυαλιά-καρφιά
στο εργαστήρι ούτε να µε λαµπαδιάσουν µε καµµιά µολότοφ.
∆εν ξέρω τι αντιλαµβάνεστε εσείς, αλλά ο φασισµός των ολίγων
τείνει να γίνει καθεστώς στο πανεπιστήµιό µας».

Οι Πρυτάνεις, κύριε Υπουργέ, εάν δεν το έχετε καταλάβει
ακόµα, φοβούνται ότι θα φάνε ξύλο. Γι’ αυτό δεν προχωρούν
ποτέ σε καµµία άρση του ασύλου. Την περασµένη εβδοµάδα ο
Πρύτανης του Πανεπιστηµίου Θεσσαλονίκης κ. Μάνθος έφαγε
αυγό και πήγε στα κανάλια και έλεγε «δεν πειράζει, τα καλά παι-
διά» και την άλλη µέρα, κύριε Πρόεδρε, µπήκαν οι λεγόµενοι
«αναρχικοί» και έσπασαν όλο το διαδικτυακό κόµβο του Αριστο-
τελείου. Θα συνεχίσετε να µας λέτε τα ίδια;

Και κλείνω, κύριε Πρόεδρε, και ευχαριστώ για την ανοχή του
Προεδρείου.

Την προπερασµένη Πέµπτη στο Πανεπιστήµιο Πειραιώς πήγαν
φοιτητές της φοιτητικής οργάνωσης του ΛΑΟΣ, της ΦΟΣ, να µοι-
ράσουν τα φυλλάδιά τους µέσα στο πλαίσιο της ελευθέρας δια-
κινήσεως των ιδεών, κύριε Υπουργέ, και πετάχτηκαν σαράντα
δήθεν κουκουλοφόροι αναρχικοί µε κασµάδες για να τους σπά-
σουν στο ξύλο. Και ερωτώ τους συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ που
τόσο τους αρέσει η ελευθερία των ιδεών στα πανεπιστήµια:
Εσείς ανέχεστε να σας λέµε ότι πήγε µια φοιτητική παράταξη µε
την οποία διαφωνείτε –Γι’ αυτό έχουµε τη δηµοκρατία επειδή δια-
φωνούµε. Αν συµφωνούσαµε, τι να την κάνουµε;- και πήγαν κά-
ποιοι και τους έσπασαν στο ξύλο µε κασµάδες για να τους
εµποδίζουν να παρουσιάζουν τις ιδέες τους;

Μα, κύριε Υπουργέ, ειλικρινά δεν θέλω να µου διαβάσετε κα-
νένα χαρτί. Θα κυβερνήσετε; Εσείς, όχι οι πρυτάνεις.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: ∆εν φταίει το ΠΑΣΟΚ…
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Βεβαίως, έχετε δίκιο, δεν

φταίει το ΠΑΣΟΚ σ’ αυτό. Φταίνε εκεί.
Μην κοιτάτε κανένα χαρτί. Θέλω να µου πείτε: µε το δεδοµένο

ότι οι πρυτάνεις φοβούνται για τη ζωή τους και γι’ αυτό δεν αί-
ρουν το άσυλο, θα κάνετε κάτι επιτέλους; Έλεος!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Υπουργέ, έχετε
το λόγο.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων): Πρώτα απ’ όλα σας απαντήσαµε στα ερω-
τήµατα που µας θέσατε. Αυτά µας θέσατε σήµερα στην ερώτησή
σας.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Από πέρυσι. Είναι ερώ-
τηση του 2008.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων): Έχω εδώ την ερώτησή σας. Αν δεν ξέρετε
τι ερωτάτε, δικό σας πρόβληµα είναι. Αυτήν την ερώτηση µας
υποβάλατε και σ’ αυτήν σας απαντούµε. Εάν δεν ξέρετε τι ρω-
τάτε, να µάθετε τι ρωτάτε. Ένα το κρατούµενο. Να ρωτήσετε. Εί-
µαστε εδώ, ό,τι θέλετε να σας απαντήσουµε.

∆εύτερον, µας είπατε ότι δεν µας ενδιαφέρει τι λέει ο πρύτα-
νης. Φοβάµαι ότι εσάς δεν σας ενδιαφέρει τι λέει το Σύνταγµα και
το αγνοείτε. Το Σύνταγµα στο άρθρο 16 µιλά για την αυτοδιοί-
κηση των ιδρυµάτων.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Είναι ποινικά εγκλήµατα.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας

και Θρησκευµάτων): Παρακαλώ αφήστε µε. Έχετε µάθει να δια-
κόπτετε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Γεωργιάδη, δεν
είναι σωστό αυτό που κάνετε. ∆εν σας διέκοψε ο Υπουργός παρά
τον υψηλό τόνο που είχατε.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων): Σεβαστείτε τους δηµοκρατικούς θεσµούς.
Αν θέλετε να σεβαστείτε τη δηµοκρατία, µάθετε να τη σέβεστε.
Εάν δεν θέλετε, δικό σας θέµα είναι.

Σε κάθε περίπτωση, λοιπόν, εµείς σεβόµαστε τον πρύτανη, σε-
βόµαστε την αυτοτέλεια την ιδρυµάτων και σύµφωνα µε το Σύ-
νταγµα το σύνολο της ακαδηµαϊκής κοινότητας, όπως
εκφράζεται δια των πρυτανικών αρχών, είναι αρµόδιο και µε
βάση τον εκτελεστικό του Συντάγµατος νόµο, να αποφασίσει
ποιοι χώροι καλύπτονται από το πανεπιστηµιακό άσυλο, δηλαδή
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είναι χώροι έρευνας και τεχνολογίας, και να αποφασίσουν πότε
υπάρχει βία και πότε πρέπει να περιφρουρηθεί αυτό που λέγεται
«ελευθερία έκφρασης ιδεών, απόψεων, έρευνας και πανεπιστη-
µιακό άσυλο». Όταν, λοιπόν, αυτοί κρίνουν. Έτσι λέει το Σύ-
νταγµα.

Αν εσείς θέλετε να το αλλάξετε, να το αλλάξετε. Σήµερα,
όµως, ως Κυβέρνηση είµαστε υποχρεωµένοι να κυβερνούµε σύµ-
φωνα µε το Σύνταγµα και τους νόµους της πατρίδας µας. Εµπι-
στευόµαστε την ακαδηµαϊκή κοινότητα.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Φοβούνται. Το καταλά-
βατε;

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων): Αναγνωρίζουµε τα προβλήµατα που έχουν
τα Ιδρύµατα από τις µορφές βίας και θεωρούµε ότι σε τελευταία
ανάλυση η δηµοκρατία και οι δηµοκρατικοί θεσµοί θα επικρατή-
σουν και δεν θα επικρατήσει η βία. Αυτό θα επιτευχθεί µε τη σύµ-
φωνη γνώµη και τη συναίνεση της πλειοψηφίας των πρυτανικών
αρχών και της ακαδηµαϊκής κοινότητας και των φοιτητών οι
οποίοι θα αντιληφθούν ότι δεν µπορεί να πλήττονται τα δικαιώ-
µατά τους, η µελέτη τους, η πρόοδός τους και το µέλλον τους,
γιατί ορισµένοι, λίγοι, επιθυµούν να µπαίνουν µέσα και να διακό-
πτουν τα µαθήµατα, την έρευνα, την εξέλιξη. Πιστεύουµε στη δη-
µοκρατία, πιστεύουµε στην ελευθερία, πιστεύουµε στους
θεσµούς, πιστεύουµε στα ιδρύµατα, πιστεύουµε στην ακαδη-
µαϊκή κοινότητα στη µεγάλη πλειοψηφία της η οποία θα αντι-
σταθεί και θα πετύχει αυτά τα φαινόµενα που υπάρχουν να
εξαλειφθούν. Αυτό πιστεύουµε και αυτό τηρούµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Αισθάνοµαι ότι µπορώ να πω κάτι και εγώ από το Βήµα. Εσείς
καλά κάνετε τη δουλειά σας. Εάν οι πρυτάνεις δεν αντιλαµβάνο-
νται πότε ασκείται βία µέσα στον πανεπιστηµιακό χώρο, έχουν
ανάγκη να ξαναπάνε πάλι στο σχολείο. Να µάθουν να σέβονται οι
πρυτάνεις τους νόµους του κράτους.

(Χειροκροτήµατα από το Βουλευτή του ΛΑΟΣ κ. Σπυρίδωνα-
Άδωνι Γεωργιάδη)

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου να πω ότι
καλό είναι να στηρίζουµε όλοι και τους πρυτάνεις που κάνουν
δύσκολο έργο και την ακαδηµαϊκή κοινότητα και όχι να τους πε-
ριφρονούµε και να τους διαβάλλουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Όχι, κύριε Υπουργέ.
Όταν κάνουν καλά το έργο τους, τους στηρίζουµε και τους χει-
ροκροτούµε. Όταν, όµως, έντροµοι αποφασίζουν για άλλα, δεν
τους στηρίζουµε και δεν τους δεχόµαστε. Εγώ σας το λέω αυτό
εκφράζοντας τη γνώµη των πολιτών. Θα στηρίξουµε αυτό που
πρέπει να στηρίξουµε.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων): Να είµαστε αρωγοί στη δύσκολη προσπά-
θεια και το έργο που κάνουν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας):
Αναφορές-Ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:
Θα συζητηθεί η µε αριθµό 13112/23.1.2009 ερώτηση του Βου-

λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου
Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων στήριξης του κλάδου της
ελιάς και του ελαιολάδου της Κρήτης.

Το περιεχόµενο της ερώτησης του κ. Κεγκέρογλου έχει ως
εξής:

« Το κρητικό ελαιόλαδο είναι από τα καλύτερα της παγκόσµιας
αγοράς και η Κυβέρνηση οφείλει να συνδράµει στην προσπάθεια
των φορέων του νησιού, προκειµένου να πιστοποιηθεί η ενιαία
ονοµασία προέλευσης προωθώντας άµεσα τον σχετικό φάκελο
στην Ε.Ε.

Απαντώντας στην 11147/08 ερώτηση µου ο Υπουργός κ. Κο-
ντός δήλωσε ότι έως και την 18/01/2009 θα εξετασθούν οι υπο-
βληθείσες (6) ενστάσεις στο αίτηµα κατοχύρωσης του ονόµατος
ΚΡΗΤΗ ως ΠΟΠ που δηµοσιοποιήθηκε από τη ∆/νση Βιολογικής
Γεωργίας του Υπουργείου.

Επειδή, όπως υποστηρίζουν οι εκπρόσωποι των ελαιοπαρα-
γωγών ορισµένα ιδιωτικά συµφέροντα γίνονται τροχοπέδη στην

προώθηση του φακέλου,
επειδή η τυποποίηση ελαιολάδου µε Πιστοποιηµένη Ονοµασία

Προέλευσης θα συµβάλει στις εξαγωγές στις ευρωπαϊκές
χώρες, στις ασιατικές, στις ΗΠΑ και στον Καναδά, όπου υπάρχει
η προοπτική αύξησης εξαγωγής τυποποιηµένου και πιστοποιη-
µένου ελαιόλαδου και

επειδή οι φορείς των αγροτών ζητούν τη χορήγηση άτοκου δα-
νείου, ύψους 200.000.000 ευρώ προς τις συνεταιριστικές οργα-
νώσεις που συγκεντρώνουν ελαιόλαδο, ώστε να απορροφηθεί η
παραγωγή και να συγκρατηθούν οι καταρρέουσες τιµές ελαιο-
λάδου,

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Αν εξετάστηκαν οι υποβληθείσες ενστάσεις και αν ο φάκε-

λος είναι έτοιµος για να διαβιβαστεί στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή
για περαιτέρω αξιολόγηση.

2. Σε ποιες ενέργειες θα προβεί προκειµένου να γίνει δεκτό το
αίτηµα των φορέων των αγροτών για χορήγηση 200.000.000
ευρώ άτοκου δανείου στις ΑΣΟ για τη στήριξη του ελαιολάδου
και της ελιάς.»

Στην ερώτηση του κ. Κεγκέρογλου θα απαντήσει ο Υφυπουρ-
γός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Παπαδόπουλος.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-

πτυξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατ’ αρχάς θα ήθελα να µου επι-

τρέψετε να πω ένα σύντοµο ιστορικό προκειµένου να γίνει κατα-
νοητή η χρονική εξέλιξη που είχε το θέµα της επίκαιρης
ερώτησής σας. Τον Ιανουάριο του 2006 είχε υποβληθεί στη ∆ι-
εύθυνση Βιολογικής Γεωργίας του Υπουργείου Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων αίτηµα για αναγνώριση του ελαιόλαδου
«ΚΡΗΤΗ» ως προστατευόµενη γεωγραφική ένδειξη, (Π.Γ.Ε.)

Ο φάκελος αυτός όµως δεν προωθήθηκε στην Ευρωπαϊκή
Ένωση από το Υπουργείο και δεν µπορούσε να γίνει διαφορε-
τικά, γιατί στο µεταξύ έγινε αλλαγή της σχετικής κοινοτικής νο-
µοθεσίας, η οποία ουσιαστικά απαιτούσε την έκδοση νέας κοινής
υπουργικής απόφασης µε τις τροποποιήσεις και τις λεπτοµέ-
ρειες εφαρµογής του νέου καθεστώτος αναγνώρισης.

Στις 28 Αυγούστου 2007, υποβλήθηκε στην αρµόδια ∆ιεύ-
θυνση Βιολογικής Γεωργίας από το Σύνδεσµο Προστασίας και
Ανάδειξης Κρητικού Ελαιολάδου (ΣΠΑΚΕ) αίτηση καταχώρισης
της ονοµασίας «Κρήτη» στο µητρώο ΠΟΠ, ως προστατευόµενη
ονοµασία προέλευσης (ΠΟΠ). Όπως γίνεται πάντοτε, σ’ αυτές
τις περιπτώσεις η παραπάνω Υπηρεσία του Υπουργείου Αγροτι-
κής Ανάπτυξης και Τροφίµων ήρθε σε επικοινωνία µε τους εκ-
προσώπους του Συνδέσµου, µε σκοπό την ενηµέρωσή τους για
τις ελλείψεις και τις ατέλειες που είχε ο φάκελος και προφανώς
την προσαρµογή του φακέλου στις νέες απαιτήσεις της κοινοτι-
κής και εθνικής νοµοθεσίας.

Στη συνέχεια, στις 28 Φεβρουαρίου του 2008, η αιτούσα
οµάδα υπέβαλε νέο, διορθωµένο φάκελο. Ωστόσο δεν είχαν γίνει
όλες οι απαραίτητες διορθώσεις για την ικανοποίηση βασικών
προβληµάτων στοιχειοθέτησης του αιτήµατος καταχώρισης
ΠΟΠ της προτεινόµενης ονοµασίας. Κατόπιν συνεργασίας µε την
αιτούσα οµάδα για την περαιτέρω βελτίωση του φακέλου το αί-
τηµα καταχώρισης της ονοµασίας «Κρήτη» ως ΠΟΠ δηµοσιο-
ποιήθηκε από τη ∆ιεύθυνση Βιολογικής Γεωργίας του
Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων στις 18/8/2008,
κατά τα προβλεπόµενα στην εθνική και κοινοτική νοµοθεσία και
δόθηκε προθεσµία για υποβολή τυχόν ενστάσεων σε εθνικό επί-
πεδο. Σας ενηµερώνω λοιπόν -όπως λέτε και στην επίκαιρη- ότι
κατά του αιτήµατος καταχώρισης υποβλήθηκαν έξι ενστάσεις
από φυσικά και νοµικά πρόσωπα µε έδρα την Κρήτη. Οι ενστά-
σεις εξετάζονται την περίοδο αυτή από την αρµόδια Επιτροπή
Ενστάσεων. Στην περίπτωση που αυτές γίνουν αποδεκτές, ο φά-
κελος µε το αίτηµα καταχώρισης της ονοµασίας «Κρήτη» ως
ΠΟΠ θα διαβιβαστεί στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή για περαιτέρω
αξιολόγηση, σύµφωνα µε τον Ευρωπαϊκό κανονισµό 510/2006.
Σε αντίθετη περίπτωση το αίτηµα θα απορριφθεί, µε τη διαδικα-
σία που προβλέπει το άρθρο 3 παράγραφος 3.

Μέχρι σήµερα δεν έχει εκδοθεί το σχετικό πόρισµα της επι-
τροπής. Θα πρέπει, λοιπόν, να σηµειωθεί ότι µέχρι στιγµής έχουν
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ήδη καταχωρηθεί οκτώ ονοµασίες ελαιολάδων περιοχών της
Νήσου Κρήτης ως ΠΟΠ.

Επίσης εκκρεµεί στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή η τελική αξιολό-
γηση της αίτησης καταχώρισης της ονοµασίας «Εξαιρετικό παρ-
θένο ελαιόλαδο Σέλινο Κρήτης».

Πέραν αυτών, στη ∆ιεύθυνση Βιολογικής Γεωργίας του Υπουρ-
γείου έχουν κατατεθεί, εκτός από την υπό εξέταση αίτηση του
ΣΠΑΚΕ, τρεις επιπλέον αιτήσεις για καταχώριση ονοµασιών ως
ΠΟΠ ελαιόλαδων περιοχών της Κρήτης από άλλες οµάδες πα-
ραγωγών: «Εξαιρετικό παρθένο ελαιόλαδο Μιράµπελλο Κρήτης»,
«ελαιόλαδο Μεσσαράς Κρήτης» και «ελαιόλαδο Παναγιά», που
βρίσκονται και αυτές στο στάδιο της αξιολόγησης, καθώς δύο
αιτήσεις τροποποίησης προδιαγραφών αφορούν την επέκταση
της οριοθετηµένης ζώνης παραγωγής των ελαιολάδων, «βόρειος
Μυλοπόταµος Ρεθύµνης Κρήτης (ΠΟΠ)» και «Σητεία Λασιθίου
Κρήτης( ΠΟΠ)».

Όπως, λοιπόν, είναι ευνόητο, η αξιολόγηση φακέλου έγινε από
την Υπηρεσία Βιολογικής Γεωργίας σε συσχετισµό µε τα χαρα-
κτηριστικά των ήδη καταχωρηµένων ονοµασιών, προκειµένου να
οι διατυπωθούν ιδιαιτερότητες του «Κρήτη» σχετικά µ’ αυτά.
Πέραν αυτών λοιπόν, η διερεύνηση όλων των πτυχών του θέµα-
τος απαιτεί µια εµπεριστατωµένη εξέταση του φακέλου, καθώς
και νοµικές και τεχνικές διευκρινίσεις. Ως εκ τούτου χρειάζεται
ένα εύλογο χρονικό διάστηµα -και φαντάζοµαι ότι το κατανοείτε
απόλυτα- προκειµένου να γίνει εισήγηση για την καταχώριση της
ονοµασίας «Κρήτη» στο κοινοτικό µητρώο.

Σε ό,τι αφορά την οικονοµική ενίσχυση των αγροτών σας θυ-
µίζω ότι µετά από απόφαση της ∆ιυπουργικής Οικονοµικής Επι-
τροπής και µε εντολή του Πρωθυπουργού ο Υπουργός
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων στις 22-1-2009 πήρε ουσια-
στικά µέτρα στήριξης για την ενίσχυση του εισοδήµατος του
αγροτικού κόσµου της χώρας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Τα υπόλοιπα θα τα
πείτε στη δευτερολογία σας.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σ’ ένα λεπτό.

Στους Έλληνες ελαιοπαραγωγούς και τις περιοχές που διαπι-
στώθηκε σηµαντική µείωση της παραγωγής θα καταβληθούν
άµεσα 50.000.000 και άνω ευρώ για αναπλήρωση των ζηµιών. Το
ύψος αυτό της αποζηµίωσης είναι ανάλογο µε το µέγεθος της
ζηµιάς, που θα διαπιστωθεί από τον ΕΛΓΑ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο ερωτών συνάδελφος
κ. Κεγκέρογλου έχει το λόγο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, οι εκατόν πενήντα χιλιάδες και πλέον ελαιο-

παραγωγοί της Κρήτης είναι αγανακτισµένοι µε την εγκατά-
λειψη του ελαιολάδου. Θεωρούν την Κυβέρνηση κυρίως
υπεύθυνη για την φετινή απαξίωσή του. Εξευτελιστικές τιµές,
αδράνεια στην αγορά. ∆εν απορροφιέται το προϊόν. Θα πρέπει
να πούµε ότι η χρηµατοδότηση που ζήτησαν οι φορείς δεν δό-
θηκε, σε αντίθεση µε τη χρηµατοδότηση που δόθηκε στα δη-
µητριακά. Εκατόν πενήντα εκατοµµύρια δώσατε για την
απορρόφηση των δηµητριακών. Κωλυσιεργείτε χωρίς λόγο
στην εφαρµογή, στην ενεργοποίηση του Κανονισµού Ιδιωτικής
Αποθεµατοποίησης. Εδώ και ένα µήνα οι τιµές είναι κάτω από
το όριο που προβλέπει ο κανονισµός, κάτω από το 1,77 ευρώ το
κιλό. ∆εν διαπραγµατευθήκατε την αύξηση του 1,77 ευρώ σε
2,5 ή 2,8 ευρώ προκειµένου να έχουµε τις θετικές επιδράσεις
του κανονισµού και ως προς τη συγκράτηση των τιµών και ως
προς τη γρηγορότερη ενεργοποίηση του κανονισµού, αλλά κυ-
ρίως ως προς τη δυσκολία εισαγωγής ελαιολάδου από τρίτες
χώρες. Οι ελαιοπαραγωγοί της Κρήτης ζητούν την ίδια αντιµε-
τώπιση µε τους βαµβακοπαραγωγούς, 45 ευρώ το στρέµµα.
Απαιτούν ίση, δίκαιη µεταχείριση από τον κρατικό προϋπολογι-
σµό.

Τώρα για την ονοµασία ΠΟΠ Κρήτης ζητάµε την κατοχύρωση
της προστατευόµενης ονοµασίας προέλευσης και νοµίζω ότι
πέρα από τη νοµική πλευρά του ζητήµατος, πέρα από τις αντιρ-
ρήσεις και τις ενστάσεις για τον κανονισµό που πρέπει να εφαρ-

µοστεί –δεν έχει κανείς αντίρρηση γι’ αυτό- υπάρχει και ένα ζή-
τηµα πολιτικό. Πρέπει να εκφραστεί η πολιτική βούληση, πρέπει
να πάρετε πρωτοβουλία. Σε συνθήκες παγκοσµιοποίησης απαι-
τείται συνένωση δυνάµεων, απαιτείται συνεργασία. Να διασφα-
λίσουµε την τοπικότητα, ναι, αλλά ταυτόχρονα να δουλέψουµε
σε οικονοµία κλίµακας.

∆εν είναι δυνατόν να λέµε ότι υποβλήθηκαν ενστάσεις και να
µην παίρνουµε πρωτοβουλία να κάνουµε µια σύσκεψη. Σας καλώ
να κάνετε µια σύσκεψη µε όλους τους φορείς µε µοναδικό θέµα
την Προστατευόµενη Ονοµασία Προέλευσης «Κρήτη» για το
ελαιόλαδο.

Τέλος, κύριε Πρόεδρε, θα πω ότι έκανα µια ερώτηση για το
θέµα των αγοραπωλησιών εταιρειών διανοµής ελαιολάδου. Ξέ-
ρετε ότι οι Ισπανοί διεισδύουν στη δική µας αγορά. Το Υπουρ-
γείο Οικονοµίας και Οικονοµικών λέει ότι: «δεν µπορώ να
παρέµβω, είναι η ελευθερία της οικονοµίας». Κοιτάξτε, την ώρα
που η Αµερικάνικη Κυβέρνηση κάνει παρέµβαση στην αγορά –κι
έρχοµαι στην Ελλάδα- την ώρα που η Ελληνική Κυβέρνηση αγο-
ράζει µετοχές από τις τράπεζες 5.000.000.000 ευρώ δεν δικαι-
ούται το Υπουργείο Οικονοµίας και Οικονοµικών και κανείς από
την Κυβέρνηση να λέει ότι: «δεν µπορούµε να παρέµβουµε στην
αγορά». Πρέπει να πάρουµε πρωτοβουλίες, δεν ξέρω µε ποιον
τρόπο, ούτως ώστε να µη χαθεί το δίκτυο διανοµής, τα δίκτυα
διανοµής που υπάρχουν σήµερα για ελληνικό ελαιόλαδο να µην
περάσουν στα χέρια των Ισπανών. Θα είναι η ταφόπλακα του
ελαιολάδου!

Θεωρώ λοιπόν ότι χρειάζεται να ξαναδείτε την πολιτική σας
για το ελαιόλαδο, τη λαϊκή σας πολιτική. ∆εν είναι στη σωστή κα-
τεύθυνση. Υπάρχουν προτάσεις, υπάρχουν απόψεις που πιστεύω
ότι µπορούν να σας βοηθήσουν ούτως ώστε να έχει το προϊόν
τουλάχιστον καλύτερη µοίρα από τη φετινή απαξίωσή του. Το
πρώτο που πρέπει να κάνετε είναι µια σύσκεψη για το ζήτηµα του
ΠΟΠ Κρήτης, Προστατευόµενη Ονοµασία Προέλευσης. Θα είναι
το «όχηµα» µε το οποίο θα διεισδύσουµε στις αγορές σε οικονο-
µία κλίµακας.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε

συνάδελφε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-

πτυξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχήν, κύριε συνάδελφε, είναι δεδοµένο ότι όταν γίνονται

συσκέψεις και πολλές επιτροπές δεν βγαίνει ποτέ τίποτα. Βέβαια
είναι χρήσιµο και απαραίτητο, και νοµίζω ότι η Κυβέρνηση, η πο-
λιτική ηγεσία του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων έδειξε πραγµατικά το ενδιαφέρον της και για την Κρήτη και
για τα προϊόντα της. Ήσασταν παρών όταν πριν από δύο εβδο-
µάδες είχαµε επισκεφθεί το Ηράκλειο και είχαµε ένα ανοικτό διά-
λογο για το Συµβούλιο Αγροτικής Πολιτικής, ο δε οµιλών την
επόµενη µέρα συνοδευόµενος από συνάδελφο Βουλευτή πήγε
και στη Γέννα και στην Κόλαινα –που αµφιβάλλω αν πολλοί Κρη-
τικοί έχουν πάει σε χωριά του νοµού σας- και πραγµατικά είδαµε
από κοντά ποια είναι τα σοβαρά προβλήµατα που αντιµετωπίζει
σήµερα η Κρήτη και γενικότερα το ελαιόλαδο. Η αλήθεια είναι
ότι δεν έγινε κανένας διαχωρισµός στους ελαιοπαραγωγούς της
Κρήτης από της υπόλοιπης χώρας. Σε όλους συµπεριφερθήκαµε
ακριβώς µε τον ίδιο τρόπο.

Μετά από όσα είπαµε, πιστεύω ότι είναι κατανοητό πως η δια-
δικασία της καταχώρησης µιας ονοµασίας στο µητρώο ΠΟΠ, δη-
λαδή η προστατευόµενη ονοµασία προέλευσης και η
προστατευόµενη γεωγραφική ένδειξη(ΠΓΕ), δεν είναι µία απλή,
διοικητική, συνοπτική διεκπεραίωση. Φαντάζοµαι ότι αυτό απα-
ντά στην ερώτησή σας και είναι κατανοητό. Ο κανονισµός προ-
βλέπει µία σειρά από διαδικασίες, τις οποίες δεν µπορούµε,, να
αλλάξουµε. Προβλέπεται η πρώτη αξιολόγηση, όπως σας είπα,
σε εθνικό επίπεδο, η δεύτερη αξιολόγηση του φακέλου από την
επιτροπή, η δηµοσιοποίηση και εξάµηνη προθεσµία υποβολής
ενστάσεων. Είναι µία διαδικασία που δεν µπορούµε να αλλά-
ξουµε. Και είναι µια χρονοβόρα διαδικασία.

Σε ότι αφορά τις συζητήσεις που πρέπει να γίνουν, συµφωνώ
απόλυτα και θα το κάνουµε και άµεσα. Θα ζητήσουµε και τη δική
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σας συνδροµή. Όµως, θέλουµε τη δική σας συνδροµή µε θέσεις,
όχι µόνο να λέµε πράγµατα για να δηµιουργούµε εντυπώσεις.
Είναι σηµαντικό να έχετε τη δυνατότητα να αρθρώσετε ένα λόγο
και να δώσετε συγκεκριµένες θέσεις.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Εµείς εκφράζουµε συγκεκριµέ-

νες θέσεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των αναφορών

και ερωτήσεων.
Κύριοι συνάδελφοι, ο συνάδελφος Βουλευτής κ. Γεώργιος Βα-

γιωνάς ζητεί ολιγοήµερη άδεια απουσίας στο εξωτερικό.
Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να σας ενηµερώσω ότι σή-

µερα, Τρίτη 7 Απριλίου 2009, συνεδρίασαν οι ακόλουθες Κοινο-
βουλευτικές Επιτροπές:

1. ΕΙ∆ΙΚΗ ΜΟΝΙΜΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΩΝ
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Πορεία του Γ’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης και προγραµµα-

τισµός του ∆’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης - Ε.Σ.Π.Α. στην Πε-
ριφέρεια Ιονίων Νήσων.

2. ΕΙ∆ΙΚΗ ΜΟΝΙΜΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΕΡΕΥΝΑΣ ΚΑΙ ΤΕΧΝΟΛΟΓΙΑΣ

Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Παρουσίαση των δεικτών για την «Ψηφιακή Ελλάδα».
3. ∆ΙΑΡΚΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ ΥΠΟΘΕΣΕΩΝ
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Επεξεργασία και εξέταση της πρότασης νόµου, αρµοδιότητας

Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών: «Για την προστασία του
λαϊκού εισοδήµατος, την κατάργηση της έµµεσης φορολογίας
στο πετρέλαιο θέρµανσης και στα είδη λαϊκής κατανάλωσης και
την κατάργηση των διοδίων».

4. ΕΙ∆ΙΚΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΓΙΑ ΤΗ ∆ΙΕΝΕΡΓΕΙΑ
ΠΡΟΚΑΤΑΡΚΤΙΚΗΣ ΕΞΕΤΑΣΗΣ

Θέµατα ηµερήσιας διάταξης:
α) Εκλογή Προεδρείου.
β) Συζήτηση και λήψη απόφασης επί διαδικαστικών θεµάτων

λειτουργίας της Επιτροπής.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, σαράντα
τρεις Ιταλοί µαθητές και µαθήτριες και δώδεκα συνοδοί - καθη-
γητές, φιλοξενούµενοι από το Ιδιωτικό Γυµνάσιο «Νέα Παιδεία».

Η Βουλή καλωσορίζει τα παιδιά στη χώρα µας και εκφράζουµε
τη συµπαράστασή µας στη δοκιµαζόµενη από τους σεισµούς πε-
ριοχή.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριοι συνάδελφοι, ει-
σερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Θα γίνει προεκφώνηση των νοµοσχεδίων που είναι γραµµένα
στην ηµερήσια διάταξη.

Υπουργείου Ανάπτυξης.
Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ανά-

πτυξης: «Εταιρείες Ενηµέρωσης οφειλετών για ληξιπρόθεσµες
απαιτήσεις και άλλες διατάξεις».

Το νοµοσχέδιο θα ψηφιστεί στο σύνολο στη συνέχεια.
Υπουργείου Εσωτερικών.
Συνέχιση της συζήτησης επί της αρχής, των άρθρων και του

συνόλου του σχεδίου νόµου: «Άσκηση του εκλογικού δικαιώµα-
τος, κατά τις γενικές βουλευτικές εκλογές, από τους Έλληνες
εκλογείς που διαµένουν στο εξωτερικό».

Γι’ αυτό το νοµοσχέδιο θα γίνει ονοµαστική ψηφοφορία στις
20.30’, δηλαδή σε µιάµιση ώρα από τώρα.

Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Κύρωση (1) της Σύµβασης Πώλησης και
Αγοράς Μετοχών µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και των
Εταιριών Ολυµπιακές Αερογραµµές Α.Ε., Pantheon Airways
Ανώνυµη Αεροπορική Εταιρεία και Marfin Investment Group
Ανώνυµος Εταιρεία Συµµετοχών, (2) της Σύµβασης Πώλησης και
Αγοράς Μετοχών µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και των
Εταιρειών Ολυµπιακή Αεροπορία Υπηρεσίες Α.Ε., Ελληνική
Εταιρεία Συντήρησης και Επισκευής Αεροσκαφών Α.Ε. και Marfin
Investment Group Ανώνυµος Εταιρεία Συµµετοχών και (3) της
Σύµβασης Πώλησης και Αγοράς Μετοχών µεταξύ της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και των Εταιρειών Ολυµπιακή Αεροπορία
Υπηρεσίες Α.Ε., Ανώνυµη Εταιρεία Επίγειας Εξυπηρέτησης
Αεροσκαφών Α.Ε. και Marfin Investment Group Ανώνυµος
Εταιρεία Συµµετοχών».

Η συζήτηση επί του νοµοσχεδίου αυτού θα αρχίσει σήµερα.
Επανερχόµεθα στο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Ανάπτυξης.
Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ανά-

πτυξης: «Εταιρείες Ενηµέρωσης οφειλετών για ληξιπρόθεσµες
απαιτήσεις και άλλες διατάξεις».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύ-
νολο ως διενεµήθη;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το νοµοσχέδιο έγινε

δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία ως διενεµήθη.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Ανάπτυξης:

«Εταιρείες Ενηµέρωσης οφειλετών για ληξιπρόθεσµες απαι-
τήσεις και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό επί της αρχής, των άρ-
θρων και του συνόλου κατά πλειοψηφία και έχει ως εξής:

«Εταιρείες Ενηµέρωσης οφειλετών για ληξιπρόθεσµες απαι-
τήσεις και άλλες διατάξεις

Άρθρο 1
Σκοπός

Σκοπός του παρόντος νόµου είναι η θέσπιση αρχών συναλλα-
κτικής συµπεριφοράς, κανόνων λειτουργίας και κρατικής επο-
πτείας των Εταιρειών Ενηµέρωσης οφειλετών για ληξιπρόθεσµες
απαιτήσεις (εφεξής «Εταιρείες»), η ρύθµιση των σχέσεών τους
µε τους δανειστές και τους οφειλέτες αυτών, καθώς και η απα-
γόρευση της εκχώρησης ληξιπρόθεσµων οφειλών σε τρίτους.

Άρθρο 2
Πεδίο εφαρµογής

Οι Εταιρείες λειτουργούν σύµφωνα µε τον παρόντα νόµο και
υποχρεούνται να τηρούν τις διατάξεις της κείµενης νοµοθεσίας

περί προστασίας του καταναλωτή, περί προστασίας της ιδιωτι-
κής ζωής, του τραπεζικού απορρήτου, της καλής πίστης και των
συναλλακτικών ηθών, ώστε να διασφαλίζεται η νοµιµότητα της
δράσης τους στην αγορά µε ταυτόχρονη διασφάλιση του σεβα-
σµού της προσωπικότητας και της οικονοµικής ελευθερίας των
οφειλετών.

Άρθρο 3
Ορισµοί

Για τους σκοπούς του παρόντος νόµου, οι πιο κάτω όροι έχουν
την ακόλουθη έννοια:

1. «Οφειλέτες»: φυσικά ή νοµικά πρόσωπα, όπως δανειολή-
πτες, εγγυητές πιστώσεων ή καταναλωτές, όπως ορίζονται στον
Αστικό Κώδικα και στην κείµενη νοµοθεσία περί προστασίας κα-
ταναλωτή.

2. «∆ανειστές»: κάθε πρόσωπο φυσικό ή νοµικό που συναλ-
λάσσεται στην αγορά και παρέχει στους πελάτες του πίστωση
οποιασδήποτε µορφής, όπως πιστωτικά ιδρύµατα, ανώνυµες
εταιρίες παροχής πιστώσεων, ασφαλιστικές εταιρίες, εταιρίες
κοινής ωφελείας, εταιρίες παροχής σταθερών και κινητών ηλε-
κτρονικών επικοινωνιών, εταιρίες πώλησης καταναλωτικών προϊ-
όντων και υπηρεσιών.

3. «Εταιρείες Ενηµέρωσης οφειλετών για ληξιπρόθεσµες απαι-
τήσεις»: κεφαλαιουχικές εταιρίες που έχουν ως αποκλειστικό κα-
ταστατικό σκοπό την εξώδικη ενηµέρωση οφειλετών για την
ύπαρξη ληξιπρόθεσµων και απαιτητών χρηµατικών οφειλών τους
έναντι δανειστών, πριν από τη διενέργεια δικαστικών πράξεων
και το στάδιο έναρξης της αναγκαστικής εκτέλεσης, που προέρ-
χονται από συµβάσεις πίστωσης και εγγύησης και νόµιµες εµπο-
ρικές συναλλαγές, όπως αγορές αγαθών, παροχή υπηρεσιών,
χορήγηση δανείων, εγγυήσεων και πιστώσεων, χρήση πιστωτι-
κών καρτών, καθώς και τη διαπραγµάτευση του χρόνου, του τρό-
που και των λοιπών όρων αποπληρωµής των οφειλών, κατ’
εντολή και για λογαριασµό των δανειστών, σύµφωνα µε τις αρχές
του άρθρου 4 του παρόντος.

4. «Ληξιπρόθεσµη οφειλή»: το χρηµατικό ποσό που οφείλει
από νόµιµη αιτία ο οφειλέτης προς τον δανειστή και το οποίο
έπρεπε να έχει καταβληθεί σε δήλη ηµέρα ή σε ορισµένη προ-
θεσµία από την καταγγελία, εφόσον είχε ταχθεί τέτοια προθε-
σµία και κατέστη ληξιπρόθεσµο και απαιτητό.

5. «Ενηµέρωση οφειλετών για ληξιπρόθεσµες απαιτήσεις»
(εφεξής «Ενηµέρωση»): το σύνολο των εξωδίκων ενεργειών στις
οποίες προβαίνουν οι Εταιρείες προκειµένου να ενηµερώσουν
τους οφειλέτες για την ύπαρξη ληξιπρόθεσµων οφειλών τους
έναντι δανειστών, οι οποίες προσδιορίζονται από συµβάσεις και
άλλα νόµιµα έγγραφα, όπως δανειστικά συµβόλαια, τιµολόγια,
φορτωτικές, δελτία αποστολής, τα οποία διέπουν τη µεταξύ του
δανειστή και του οφειλέτη σχέση.

6. «Σταθερό µέσο»: κάθε µέσο που επιτρέπει την αποθήκευση
πληροφοριών κατά τρόπο προσβάσιµο για µελλοντική αναφορά
επί χρονικό διάστηµα επαρκές για τους σκοπούς που εξυπηρε-
τούν οι πληροφορίες και το οποίο επιτρέπει την ακριβή αναπα-
ραγωγή των αποθηκευµένων πληροφοριών.

Άρθρο 4
Αρχές που διέπουν την Ενηµέρωση οφειλετών

για ληξιπρόθεσµες απαιτήσεις

1. Η εν γένει επιχειρηµατική δράση των Εταιρειών στην αγορά
διέπεται από τις αρχές της επαγγελµατικής δεοντολογίας, της
ευπρέπειας, της συναλλακτικής ευθύτητας, της ειλικρίνειας κατά
την επικοινωνία, της διαφάνειας, του σεβασµού της προσωπικό-
τητας, της ιδιωτικής ζωής, της υγείας, της ασφάλειας, του τρα-
πεζικού απορρήτου και της συµβατικής και οικονοµικής
ελευθερίας.

2. Η παρέµβαση των Εταιρειών αφορά αποκλειστικά και µόνο
στην ενηµέρωση των οφειλετών για την ύπαρξη ληξιπρόθεσµων
οφειλών τους έναντι δανειστών και τη διαπραγµάτευση του χρό-
νου, του τρόπου και των λοιπών όρων αποπληρωµής αυτών, κατ’
εντολή και για λογαριασµό των δανειστών. Απαγορεύεται στους
δανειστές η σύναψη σύµβασης για τους σκοπούς του παρόντος
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νόµου µε Εταιρείες που δεν περιλαµβάνονται στο Μητρώο του
άρθρου 7 του παρόντος. ∆εν επιτρέπεται η ανάθεση εντολής
ενηµέρωσης για την ίδια ληξιπρόθεσµη οφειλή σε περισσότερες
πλην µίας Εταιρείες Ενηµέρωσης.

3. Απαγορεύεται η µε οποιονδήποτε τρόπο είσπραξη από τις
Εταιρείες ληξιπρόθεσµων οφειλών, καθώς και η ανάθεση µέρους
ή της όλης δραστηριότητας αυτών κατά την έννοια της παρα-
γράφου 5 του άρθρου 3, σε άλλο φυσικό ή νοµικό πρόσωπο.

4. Πριν από κάθε ενέργεια Ενηµέρωσης απαιτείται η από τον
δανειστή προς τον οφειλέτη επιβεβαίωση των οφειλών µε κάθε
διαθέσιµο τρόπο και η ταυτοποίηση του οφειλέτη, καθώς και η
ενηµέρωσή του για τη διαβίβαση των δεδοµένων του στην Εται-
ρεία συµφώνως και προς το άρθρο 11 του ν. 2472/1997, ως εκά-
στοτε αυτός ισχύει. Η επικοινωνία µε τον οφειλέτη πρέπει να
γίνεται, σύµφωνα µε τις αρχές της παραγράφου 1, εντός εύλο-
γου χρόνου και µε συχνότητα οχλήσεων όχι πέραν της µίας ανά
δεύτερη ηµέρα. Η τηλεφωνική επικοινωνία στο χώρο εργασίας
του οφειλέτη γίνεται, µόνο εφόσον ο συγκεκριµένος τηλεφωνι-
κός αριθµός έχει δηλωθεί ως µοναδικός αριθµός επικοινωνίας
από τον τελευταίο.

5. Η ανάθεση της Ενηµέρωσης από τον δανειστή προς την
Εταιρεία γίνεται εγγράφως ή µέσω σταθερού µέσου αποθήκευ-
σης πληροφοριών, κατά την έννοια της παραγράφου 6 του άρ-
θρου 3. Οι διατάξεις του άρθρου 10 του ν. 2472/1997 (ΦΕΚ 50 Α’)
για το απόρρητο και την ασφάλεια της επεξεργασίας βαρύνουν
αναλόγως και την Εταιρεία.

6. ∆εν επιτρέπεται στον δανειστή η ανάθεση εντολής για Ενη-
µέρωση οφειλετών για ληξιπρόθεσµες οφειλές που δεν εµπί-
πτουν στην έννοια της παραγράφου 4 του άρθρου 3 ή έχουν
υποβληθεί σε ρύθµιση ή διακανονισµό που τηρείται ή έχει πα-
ρέλθει ο χρόνος της παραγραφής. ∆εν επιτρέπεται η ανάθεση
εντολής Ενηµέρωσης για ληξιπρόθεσµες απαιτήσεις, οι οποίες
απορρέουν από καταχρηστικούς γενικούς όρους συναλλαγών
που έχουν κριθεί καταχρηστικοί µε αµετάκλητες δικαστικές απο-
φάσεις, καθώς και οι όροι που αναφέρονται στις υπουργικές
αποφάσεις που εκδίδονται κατ’ εξουσιοδότηση της παραγράφου
21 του άρθρου 10 του ν. 2251/1994 (ΦΕΚ 191 Α’), όπως εκά-
στοτε ισχύει.

7. Ο οφειλέτης δεν επιβαρύνεται µε δαπάνες για την ανάθεση
της Ενηµέρωσης από τον δανειστή προς την Εταιρεία.

Άρθρο 5
Αθέµιτες και παραπλανητικές πρακτικές

Εταιρειών προς οφειλέτες

Απαγορεύεται στις Εταιρείες να προβαίνουν σε αθέµιτες και
παραπλανητικές πρακτικές προς τους οφειλέτες, όπως:

1. Η, κατά την επικοινωνία µε τον οφειλέτη, εµφάνιση των
υπαλλήλων τους υπό ιδιότητες που δεν διαθέτουν, όπως υπαλ-
λήλων των δανειστών, δικηγόρων ή δικαστικών επιµελητών.

2. Η άσκηση σωµατικής βίας, ψυχολογικής πίεσης περί δια-
κινδύνευσης του επαγγέλµατος, των περιουσιακών στοιχείων ή
της ζωής του οφειλέτη ή των οικείων του.

3. Η επίδειξη προσβλητικής συµπεριφοράς ή η χρήση προ-
σβλητικών εκφράσεων εναντίον του οφειλέτη ή και των οικείων
του.

4. Η δυσφήµιση ή η απειλή δυσφήµισης του οφειλέτη στο οι-
κογενειακό ή εργασιακό περιβάλλον του.

5. Η εκµετάλλευση περιστάσεων αντικειµενικής αδυναµίας του
οφειλέτη.

6. Η απειλή λήψης µη νόµιµου µέτρου σε βάρος του.
7. Η παραπλανητική πληροφόρηση του οφειλέτη.
8. Οι κατ’ οίκον ή στο χώρο εργασίας του οφειλέτη επισκέψεις,

καθώς και οι επισκέψεις σε άλλους χώρους αυστηρώς προσω-
πικούς, όπως νοσοκοµεία.

9. Η όχληση των οικείων προσώπων του κατά την έννοια της
περίπτωσης 4.
10. Η παραπλανητική χρήση και παρουσίαση εγγράφων που δη-

µιουργούν εσφαλµένα την εντύπωση ότι πρόκειται για δικαστικά
έγγραφα.
11. Η οποιαδήποτε επικοινωνία που περιλαµβάνει ανακριβείς

πληροφορίες σχετικά µε τις συνέπειες αθέτησης πληρωµών.
12. Η επικοινωνία για οφειλές οι οποίες απορρέουν από γενι-

κούς όρους συναλλαγών που έχουν κριθεί καταχρηστικοί µε αµε-
τάκλητες δικαστικές αποφάσεις, καθώς και οι όροι που
αναφέρονται στις υπουργικές αποφάσεις που εκδίδονται κατ’
εξουσιοδότηση της παραγράφου 21 του άρθρου 10 του ν.
2251/1994, όπως εκάστοτε ισχύει.

Άρθρο 6
Ειδικές υποχρεώσεις Εταιρειών

1. Οι Εταιρείες υποχρεούνται να διαθέτουν επαρκή διοικητική
και τεχνολογική υποδοµή που να περιλαµβάνει, τουλάχιστον, ένα
ολοκληρωµένο τηλεφωνικό κέντρο και δίκτυο ηλεκτρονικών υπο-
λογιστών. Οι Εταιρείες υποχρεούνται να απασχολούν υπαλλη-
λικό προσωπικό τουλάχιστον µέσης εκπαίδευσης, το οποίο
οφείλουν να επιµορφώνουν ανά τακτά χρονικά διαστήµατα σε
σχέση µε το ισχύον νοµοθετικό πλαίσιο και ιδίως µε τις διατάξεις
του παρόντος και της νοµοθεσίας περί προστασίας προσωπικών
δεδοµένων, µε σκοπό την επίδειξη προσήκουσας, κατά το νόµο
και τα συναλλακτικά ήθη, συµπεριφοράς έναντι των οφειλετών.
Οι Εταιρείες υποχρεούνται να έχουν ελάχιστα ίδια κεφάλαια
ύψους τριακοσίων πενήντα χιλιάδων (350.000) ευρώ.

2. Σε κάθε προφορική επικοινωνία µε τον οφειλέτη, οι Εται-
ρείες έχουν υποχρέωση να διαθέτουν εµφανή τον αριθµό προέ-
λευσης κλήσης, να παρέχουν πλήρη και σαφή Ενηµέρωση στους
οφειλέτες, τόσο για το ονοµατεπώνυµο του καλούντος υπαλλή-
λου και την ιδιότητά του, όσο και για τον αριθµό µητρώου της
Εταιρείας κατά την έννοια του άρθρου 7 και το σκοπό της επι-
κοινωνίας τους. Σε κάθε δε έγγραφη επικοινωνία, είτε µε επι-
στολή είτε µε σταθερό µέσο, κατά την έννοια της παραγράφου
6 του άρθρου 3, οι Εταιρείες υποχρεούνται, πλέον των ανωτέρω,
να αναγράφουν, την πλήρη εµπορική επωνυµία τους, την ταχυ-
δροµική διεύθυνση της καταστατικής έδρας τους, µε οδό,
αριθµό, πόλη, ταχυδροµικό κώδικα, τηλεφωνικό αριθµό, αριθµό
τηλεοµοιοτυπίας και διεύθυνση ηλεκτρονικού ταχυδροµείου,
καθώς και τον αριθµό µητρώου της Εταιρείας κατά την έννοια
του άρθρου 7. Απαγορεύεται στις Εταιρείες να αντιποιούνται µε
οποιονδήποτε τρόπο κατά την επικοινωνία τους µε τους οφειλέ-
τες την επωνυµία ή το διακριτικό τίτλο των δανειστών-εντολέων
τους.

3. Εφόσον ζητηθεί από τον οφειλέτη, οι Εταιρείες υποχρεού-
νται να παρέχουν σε αυτόν εγγράφως και ατελώς πλήρη και
ακριβή αναλυτικά στοιχεία για το ύψος και την προέλευση της
ληξιπρόθεσµης οφειλής, κατά κεφάλαιο, τόκους, έξοδα και προ-
σαυξήσεις, όπως αυτές έχουν προσδιορισθεί από τον δανειστή,
εντός δέκα (10) εργάσιµων ηµερών από την πρώτη προφορική
επικοινωνία.

4. Οι εκάστοτε ανατιθέµενες ενέργειες Ενηµέρωσης αποτυ-
πώνονται µε σαφήνεια στη σύµβαση που διέπει τις σχέσεις δα-
νειστή και Εταιρείας.

5. Απαγορεύεται στις Εταιρείες να ενεργούν πράξεις, οι
οποίες ασκούνται αποκλειστικά από δικηγόρους ή δικαστικούς
επιµελητές, όπως έρευνα στα υποθηκοφυλακεία ή κτηµατολο-
γικά γραφεία, παράσταση σε δηµόσιες αρχές, κοινοποίηση δι-
καστικών ή εξωδίκων πράξεων, κίνηση διαδικασίας αναγκαστικής
εκτέλεσης ή µε οποιονδήποτε τρόπο συµµετοχή σε αυτήν, σύµ-
φωνα µε τις διατάξεις του Κώδικα περί ∆ικηγόρων (ν.δ.
3026/1954, ΦΕΚ 235 Α’) και του Κώδικα ∆ικαστικών Επιµελητών
(ν. 2318/1995, ΦΕΚ 126 Α’), όπως εκάστοτε ισχύουν. Απαγορεύ-
εται στις Εταιρείες να αναθέτουν τη δικαστική διεκδίκηση των
οφειλών σε δικηγόρους και δικαστικούς επιµελητές της δικής
τους επιλογής, έργο που ανήκει αποκλειστικά στους δανειστές.

6. Απαγορεύεται στις Εταιρείες η πρόσβαση σε αρχεία οικο-
νοµικής συµπεριφοράς, όπως στην «ΤΕΙΡΕΣΙΑΣ Α.Ε.», ή σε άλλα
αρχεία για τη διακρίβωση της πιστοληπτικής ικανότητας του
οφειλέτη.

Άρθρο 7
Μητρώο εγγραφής Εταιρειών

1. Οι Εταιρείες εγγράφονται υποχρεωτικά στο Μητρώο Εται-
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ρειών Ενηµέρωσης Οφειλετών για Ληξιπρόθεσµες Απαιτήσεις
(εφεξής «Μητρώο») στο οποίο καταχωρούνται και τα πλήρη στοι-
χεία των νόµιµων εκπροσώπων των Εταιρειών.

2. Το Μητρώο είναι δηµόσιο βιβλίο και τηρείται στο Υπουργείο
Ανάπτυξης σε ηλεκτρονική µορφή, η δε πρόσβαση σε αυτό γίνε-
ται ατελώς. Με απόφαση του Υπουργού Ανάπτυξης, ρυθµίζονται
ειδικότερα θέµατα τήρησης και λειτουργίας του Μητρώου, κάθε
λεπτοµέρεια, τεχνική ή µη, σχετική µε τη λειτουργία του, καθώς
και οι προϋποθέσεις και τα δικαιολογητικά που απαιτούνται για
την εγγραφή Εταιρείας στο Μητρώο.

3. Οι Εταιρείες υποχρεούνται πριν από την έναρξη της δρα-
στηριότητάς τους να υποβάλουν αίτηση για την καταχώρησή
τους στο Μητρώο. Στη σφραγίδα, στα έντυπα, στα έγγραφα και
στις συµβάσεις που συνάπτουν οι Εταιρείες αναγράφεται υπο-
χρεωτικά ο αριθµός εγγραφής τους στο Μητρώο.

4. Η καταχώρηση στο Μητρώο αποτελεί αναγκαία προϋπό-
θεση για την υποβολή της δήλωσης έναρξης εργασιών της Εται-
ρείας στην αρµόδια δηµόσια οικονοµική υπηρεσία και
αποδεικνύεται µε σχετική βεβαίωση εγγραφής στο Μητρώο, που
χορηγείται από το Υπουργείο Ανάπτυξης.

5. Αν η Εταιρεία δεν πληροί τις προϋποθέσεις του παρόντος
νόµου, ο Υπουργός Ανάπτυξης, µε αιτιολογηµένη απόφασή του
που εκδίδεται εντός προθεσµίας ενός (1) µηνός από την κατά-
θεση της αίτησης καταχώρησης στο Μητρώο, αρνείται την εγ-
γραφή της Εταιρείας σε αυτό.

6. Στην περίπτωση κατά την οποία εγγεγραµµένη Εταιρεία στο
Μητρώο παραβιάζει τις διατάξεις του παρόντος νόµου, ο Υπουρ-
γός Ανάπτυξης µπορεί, µε αιτιολογηµένη απόφασή του, να προ-
βαίνει στις κυρώσεις που προβλέπονται στο άρθρο 10 του
παρόντος. Η διαγραφή Εταιρείας από το Μητρώο συνεπάγεται
αυτοδικαίως την ανάκληση της άδειας λειτουργίας της. Η από-
φαση περί διαγραφής Εταιρείας από το Μητρώο κοινοποιείται
στην αρµόδια για τη χορήγηση της άδειας λειτουργίας Αρχή και
στην αρµόδια δηµόσια οικονοµική υπηρεσία.

Άρθρο 8
Προστασία απορρήτου

1. Οι Εταιρείες υποχρεούνται να µεριµνούν για την προστασία
του επιχειρηµατικού και προσωπικού απορρήτου. Ειδικότερα,
οφείλουν να απέχουν από κάθε προσβολή προσωπικών δεδοµέ-
νων του οφειλέτη και ιδιαίτερα των προσωπικών δεδοµένων του
σε ό,τι αφορά τα οικονοµικά στοιχεία, όπως αριθµοί λογαρια-
σµών, πιστωτικών καρτών, καταναλωτικά δάνεια, ηλεκτρονικές
συναλλαγές, στα πλαίσια της κείµενης νοµοθεσίας περί απορ-
ρήτου και προσωπικής ζωής του οφειλέτη και των αποφάσεων
των ανεξάρτητων αρχών που είναι επιφορτισµένες µε την τήρησή
τους.

2. Ο δανειστής παρέχει στην Εταιρεία µόνο τα αναγκαία για
την επικοινωνία στοιχεία των οφειλετών. Απαγορεύεται στις Εται-
ρείες η γνωστοποίηση των στοιχείων σε τρίτους, µε ή χωρίς
αντάλλαγµα, καθώς και η χρήση τους για άλλους σκοπούς. Ως
τρίτοι, κατά την έννοια του παρόντος νόµου, θεωρούνται και οι
θυγατρικές εταιρίες των Εταιρειών.

3. Εφόσον οι Εταιρείες προβαίνουν, στο πλαίσιο ανάθεσης από
τους δανειστές, σε ρύθµιση ή διακανονισµό οφειλής, επιτρέπε-
ται η καταγραφή των τηλεφωνικών συνδιαλέξεων µε τον οφει-
λέτη, µετά από ενηµέρωσή του, για το σκοπό παροχής
αποδεικτικών στοιχείων της πραγµατοποιηθείσας εµπορικής συ-
ναλλαγής. Στις περιπτώσεις απλής ενηµέρωσης για την οφειλή η
καταγραφή δεν επιτρέπεται. Υπεύθυνος επεξεργασίας του σχε-
τικού αρχείου είναι ο δανειστής, ο οποίος µπορεί να αναθέσει
την τήρησή του στην Εταιρεία. Ο δανειστής οφείλει να ενηµε-
ρώσει τον οφειλέτη για την εν λόγω επεξεργασία.

Άρθρο 9
Σχέσεις Εταιρειών µε δανειστές

1. Κάθε Εταιρεία οφείλει να παρέχει διαφανείς, επαγγελµατι-
κές και αποτελεσµατικές υπηρεσίες προς τους δανειστές. Η
τυχόν ύπαρξη διακανονισµού µεταξύ οφειλέτη και δανειστή ανα-

στέλλει κάθε ενέργεια της Εταιρείας προς όχληση του οφειλέτη
για όσο χρονικό διάστηµα τηρείται ο διακανονισµός.

2. Με επιµέλεια και ευθύνη του δανειστή, οι επί τη βάσει της
σύµβασης µεταξύ αυτού και της Εταιρείας επί µέρους εντολές
πρέπει να καθορίζουν µε πληρότητα, τις σύµφωνα µε τις διατά-
ξεις του παρόντος νόµου απαιτήσεις κατά κεφάλαιο, τόκους και
έξοδα.

3. Κάθε δανειστής υποχρεούται να παρέχει εντολή προς ενη-
µέρωση µόνο για ληξιπρόθεσµες απαιτήσεις, κατά την έννοια της
παραγράφου 4 του άρθρου 3, οι οποίες δεν απορρέουν από κα-
ταχρηστικούς γενικούς όρους συναλλαγών που έχουν κριθεί κα-
ταχρηστικοί µε αµετάκλητες δικαστικές αποφάσεις, καθώς και οι
όροι που αναφέρονται στις υπουργικές αποφάσεις που εκδίδο-
νται κατ’ εξουσιοδότηση της παραγράφου 21 του άρθρου 10 του
ν.2251/1994, τηρώντας τις διατάξεις περί απορρήτου και περί
προστασίας προσωπικών δεδοµένων των πελατών του. Παρά-
βαση της υποχρέωσης αυτής επάγεται αστική ευθύνη του δα-
νειστή προς αποζηµίωση της Εταιρείας και του οφειλέτη.

Απαγορεύεται στους δανειστές, επί ποινή ακυρότητας, να συ-
νάπτουν συµβάσεις µε Εταιρείες, οι οποίες δεν είναι εγγεγραµ-
µένες στο Μητρώο του άρθρου 7 του παρόντος. Η παράβαση
των διατάξεων αυτών επισύρει την επιβολή των προβλεπόµενων
στο άρθρο 10 κυρώσεων, τόσο σε βάρος των δανειστών όσο και
σε βάρος των Εταιρειών.

4. ∆εν επιτρέπεται στις Εταιρείες να παρεκκλίνουν από τις
εντολές του δανειστή ούτε και η αµοιβή τους να συνδέεται µε
την επιλογή εκ µέρους του οφειλέτη συγκεκριµένου τρόπου απο-
πληρωµής. Απαγορεύεται η εκχώρηση από δανειστή ληξιπρόθε-
σµων απαιτήσεων προς είσπραξη, είτε προς Eταιρείες
Eνηµέρωσης υπό την έννοια της παραγράφου 3 του άρθρου 3
είτε προς οποιονδήποτε τρίτο.

5. Παράβαση των διατάξεων του παρόντος άρθρου θεµελιώνει
και εις ολόκληρον ευθύνη του δανειστή και της Εταιρείας έναντι
του οφειλέτη.

Άρθρο 10
Κυρώσεις

1. Με την επιφύλαξη των κειµένων διατάξεων για την προ-
στασία δεδοµένων προσωπικού χαρακτήρα, όπως των νόµων
2472/1997 (ΦΕΚ 50 Α’) και 3471/2006 (ΦΕΚ 133 Α’) και άλλων ει-
δικότερων διατάξεων, µε απόφαση του Υπουργού Ανάπτυξης
επιβάλλεται σε βάρος των Εταιρειών που παραβαίνουν τις δια-
τάξεις του παρόντος νόµου πρόστιµο από πέντε χιλιάδες (5.000)
έως πεντακόσιες χιλιάδες (500.000) ευρώ. Σε περίπτωση υπο-
τροπής το ανώτατο όριο προστίµου διπλασιάζεται και ο Υπουρ-
γός Ανάπτυξης µπορεί να διατάξει και την προσωρινή διαγραφή
της Εταιρείας από το Μητρώο για χρονικό διάστηµα από ένα (1)
έως έξι (6) µήνες και, σε περίπτωση περαιτέρω υποτροπής, µπο-
ρεί να διατάξει την οριστική διαγραφή της Εταιρείας.

2. Τα ποσά των προστίµων που επιβάλλονται αποτελούν δη-
µόσιο έσοδο και εισπράττονται σύµφωνα µε τις διατάξεις του
Κ.Ε.∆.Ε. (ν.δ. 356/1974, ΦΕΚ 90 Α’) και µπορεί να αναπροσαρµό-
ζονται µε κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονο-
µικών και Ανάπτυξης.

3. Η επιβολή των ως άνω διοικητικών κυρώσεων είναι ανεξάρ-
τητη από κάθε άλλη αστική, ποινική ή πειθαρχική κύρωση που
τυχόν προβλέπεται σε βάρος των Εταιρειών από τον παρόντα
νόµο και την κείµενη νοµοθεσία.

Άρθρο 11
Υπηρεσία Τήρησης του Μητρώου

Στη Γενική Γραµµατεία Καταναλωτή του Υπουργείου Ανάπτυ-
ξης συνιστάται αυτοτελές Τµήµα Μητρώου για την τήρηση και
διαχείριση του Μητρώου, τη χορήγηση βεβαίωσης εγγραφής, τη
διαχείριση του Μητρώου, τη διαχείριση των υποβαλλόµενων κα-
ταγγελιών, τη διενέργεια ελέγχων για την τήρηση της κείµενης
νοµοθεσίας και την καταχώρηση των κυρώσεων που επιβάλλο-
νται βάσει του άρθρου 10, καθώς και τη διαγραφή από το Μη-
τρώο, σύµφωνα µε τα οριζόµενα στην παράγραφο 6 του άρθρου
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7. Το τµήµα αυτό στελεχώνεται από υπαλλήλους που υπηρετούν
στο Υπουργείο Ανάπτυξης, υπό κάθε υπηρεσιακή κατάσταση που
προβλέπεται στον Κώδικα Κατάστασης ∆ηµοσίων Πολιτικών και
∆ιοικητικών Υπαλλήλων και Υπαλλήλων Ν.Π.∆.∆. (ν. 3528/2007,
ΦΕΚ 26 Α’). Με απόφαση του Υπουργού Ανάπτυξης καθορίζονται
οι ειδικότερες λεπτοµέρειες για την οργάνωση, τη λειτουργία
του τµήµατος, τη διαδικασία ελέγχου, τη συνεργασία των κλιµα-
κίων ελέγχου µε συναρµόδιες υπηρεσίες και φορείς, την έναρξη
λειτουργίας του, καθώς και κάθε ειδικότερο θέµα και ειδική λε-
πτοµέρεια. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οι-
κονοµικών και Ανάπτυξης ρυθµίζονται τα θέµατα αµοιβής των
µελών των κλιµακίων ελέγχων.

Άρθρο 12
Μεταβατικές διατάξεις

Εντός δύο (2) µηνών από την έκδοση της υπουργικής απόφα-
σης που προβλέπεται στην παράγραφο 2 του άρθρου 7 του πα-
ρόντος νόµου όλες οι Εταιρείες που ήδη τελούν σε λειτουργία
οφείλουν να καταθέσουν στο Υπουργείο Ανάπτυξης τα προβλε-
πόµενα στην απόφαση αυτή δικαιολογητικά για την εγγραφή
τους στο Μητρώο και τη λήψη βεβαίωσης εγγραφής τους σε
αυτό.

Άρθρο 13
Λοιπές διατάξεις

Στο τέλος του στοιχείου γ’ της παραγράφου 6 του άρθρου 4α
του ν.2251/1994 προστίθεται εδάφιο που έχει ως εξής:

«Η προθεσµία θεωρείται ότι έχει τηρηθεί εφόσον η κοινοποί-
ηση έχει αποσταλεί πριν από την εκπνοή της προθεσµίας.»

Άρθρο 14

1. Οι υπηρετούντες την 1η Νοεµβρίου 2008 στον αρχαιολογικό
χώρο της Ακρόπολης και στους υπόλοιπους αρχαιολογικούς χώ-
ρους και µουσεία, που είχαν συµπληρώσει κατά την ηµεροµηνία
εκείνη υπηρεσία είκοσι τεσσάρων µηνών ύστερα από πρόσληψή
τους από το Υπουργείο Πολιτισµού µε σύµβαση εργασίας ιδιω-
τικού δικαίου ορισµένου χρόνου, µπορούν από την παραπάνω
ηµεροµηνία να παραµείνουν στις ίδιες θέσεις µε όµοια σύµβαση
ετήσιας διάρκειας και δυνατότητα παράτασης για ένα επιπλέον
έτος, αποκλειοµένης σε κάθε περίπτωση της αναγνωρίσεως των
συµβάσεων αυτών ως αορίστου χρόνου.

2. Οι ανωτέρω συµβάσεις ετήσιας διάρκειας µπορούν να κα-
ταρτισθούν από το Υπουργείο Πολιτισµού και αναδροµικά από
1ης Νοεµβρίου 2008, εφόσον οι ανωτέρω υπηρετούντες παρεί-
χαν την εργασία τους και µετά την 1η Νοεµβρίου 2008 και πριν
την έναρξη ισχύος του άρθρου αυτού και στους παραµένοντες
µε τις συµβάσεις αυτές καταβάλλονται από την έναρξη ισχύος
τους οι αποδοχές που ελάµβαναν την 1.11.2008.

Άρθρο 15

Οι παράγραφοι 1 και 2 του άρθρου 8 του ν. 3668/2008 (ΦΕΚ
115 Α’) αντικαθίστανται ως εξής:

«1. Η απόφαση επιβολής διοικητικού προστίµου που επιβάλ-
λεται βάσει των άρθρων 1 και 2 του νόµου αυτού υπόκειται σε εν-
δικοφανή προσφυγή ενώπιον του Γενικού Γραµµατέα Εµπορίου
του Υπουργείου Ανάπτυξης, για παραβάσεις οι οποίες διαπι-
στώνονται στην περιφέρεια της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης
Αθηνών – Πειραιά και ενώπιον του οικείου Γενικού Γραµµατέα
Περιφέρειας, για παραβάσεις οι οποίες διαπιστώνονται στις πε-
ριφέρειες των λοιπών Νοµαρχιακών Αυτοδιοικήσεων της χώρας,
εντός δεκαπέντε εργάσιµων ηµερών από την ηµεροµηνία κοινο-
ποίησής της.

2. Ο Γενικός Γραµµατέας Εµπορίου ή ο Γενικός Γραµµατέας
Περιφέρειας, κατά περίπτωση, αποφαίνεται επί της προσφυγής
µε έγγραφη πράξη του, η οποία εκδίδεται εντός είκοσι εργάσι-
µων ηµερών από την υποβολή της προσφυγής.»

Άρθρο 16

Στο κτίριο της Ωνασείου Στέγης Γραµµάτων και Καλών Τε-
χνών, στο Ο.Τ. 132 περ. 47 του εγκεκριµένου ρυµοτοµικού σχε-
δίου του ∆ήµου Αθηναίων, επιτρέπονται κατά παρέκκλιση των
ισχυουσών διατάξεων τα παρακάτω:

1. Η λειτουργία πολιτιστικών εκδηλώσεων και υποστηρικτικών
λειτουργιών αυτών στο πρώτο και δεύτερο υπόγειο του κτιρίου
(εκθεσιακοί χώροι, αίθουσα διαλέξεων, χώρος επαγγελµατικής
ψηφιοποίησης οπτικοακουστικού υλικού κ.λπ.).

2. Η επικάλυψη των µηχανολογικών δικτύων στο δώµα του κτι-
ρίου στη στάθµη 27,60 µ..

3. Η τοποθέτηση στο δώµα πέργκολας, υαλοπετασµάτων, συ-
µπαγούς στηθαίου για τη στήριξη της πυροκουρτίνας της σκηνής
και στάση συγκροτήµατος ανελκυστήρων για ΑΜΕΑ, µέγιστου
ύψους 3,60 µ. από την κατά το προηγούµενο εδάφιο στάθµη δώ-
µατος.

4. Ο µηχανολογικός όροφος του πύργου της σκηνής του θεά-
τρου µπορεί να έχει ελεύθερο ύψος µεγαλύτερο των 2,20 µ..

Όπως τα παραπάνω φαίνονται στα επτά (7) σχέδια κλ. 1:
200,1:100, που θεωρήθηκαν από τον Προϊστάµενο της ∆ιεύθυν-
σης Πολεοδοµίας του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Χωροταξίας
και ∆ηµόσιων Έργων και των οποίων αντίτυπο σε φωτοσµί-
κρυνση δηµοσιεύεται µε τον παρόντα νόµο.

Άρθρο 17
Εισοδηµατική πολιτική

1. Στους λειτουργούς και υπαλλήλους του ∆ηµοσίου, Ν.Π.∆.∆.
και Ο.Τ.Α., στα µόνιµα στελέχη των Ενόπλων ∆υνάµεων και αντι-
στοίχων της Ελληνικής Αστυνοµίας, του Πυροσβεστικού και Λι-
µενικού Σώµατος, µε εξαίρεση τους δικαστικούς λειτουργούς,
το κύριο προσωπικό του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους
(Ν.Σ.Κ.) και τους ιατρούς του Εθνικού Συστήµατος Υγείας
(Ε.Σ.Υ.), χορηγείται για το έτος 2009, εφάπαξ ποσό έκτακτης οι-
κονοµικής παροχής µε βάση το ύψος των συνολικών µηνιαίων
αποδοχών τους, συµπεριλαµβανοµένων και των πάσης φύσεως
επιδοµάτων, πλην οικογενειακής παροχής, που καταβάλλονταν
την 31.12.2008, ως κάτωθι:

α) Για σύνολο µηνιαίων αποδοχών µέχρι χίλια πεντακόσια
ευρώ (1.500 ), ποσό πεντακοσίων ευρώ (500 ).

β) Για σύνολο µηνιαίων αποδοχών από χίλια πεντακόσια ένα
ευρώ (1.501 ) µέχρι χίλια επτακόσια ευρώ (1.700 ), ποσό τρια-
κοσίων ευρώ (300 ).

2. Τα ανωτέρω ποσά δεν υπόκεινται σε καµία κράτηση, τέλος
και φόρο εισοδήµατος.

3. Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών κα-
θορίζεται ο χρόνος και ο τρόπος καταβολής των ποσών της πα-
ραγράφου 1 του παρόντος άρθρου.

Άρθρο 18
Έκτακτη οικονοµική εισφορά

1.α. Επιβάλλεται έκτακτη εφάπαξ εισφορά στο εισόδηµα των
φυσικών προσώπων που φορολογούνται κατά τις διατάξεις των
παραγράφων 1 και 2 του άρθρου 2 του Κώδικα Φορολογίας Ει-
σοδήµατος (ν. 2238/1994), καθώς και στο εισόδηµα σχολάζου-
σας κληρονοµιάς.

Επίσης στο εισόδηµα των φυσικών προσώπων τα οποία φο-
ρολογούνται µε βάση τις διατάξεις του άρθρου 5 του Ζ’ Ψηφί-
σµατος του έτους 1975 (ΦΕΚ 23 Α’).

β. Για την επιβολή της εισφοράς λαµβάνεται υπόψη το συνο-
λικό καθαρό εισόδηµα, πραγµατικό ή τεκµαρτό, φορολογούµενο
ή απαλλασσόµενο του φυσικού προσώπου ή της σχολάζουσας
κληρονοµιάς των δηλώσεων φορολογίας εισοδήµατος του οικο-
νοµικού έτους 2008 εφόσον αυτό είναι εξήντα χιλιάδες ευρώ
(60.000 ) και άνω.

γ. Για την εξεύρεση του συνολικού εισοδήµατος δεν προσµε-
τρώνται τα εισοδήµατα της παραγράφου 1 του άρθρου 14 και
της περίπτωσης γ’ της παραγράφου 4 του άρθρου 45 του Κ.Φ.Ε..

2. Η έκτακτη εφάπαξ εισφορά καθορίζεται στο ποσό των χι-
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λίων ευρώ (1.000 ) για ετήσιο συνολικό ατοµικό εισόδηµα από
εξήντα χιλιάδες ένα ευρώ (60.001 ) έως ογδόντα χιλιάδες ευρώ
(80.000 ), στο ποσό των δύο χιλιάδων ευρώ (2.000 ) για εισό-
δηµα από ογδόντα χιλιάδες ένα ευρώ (80.001 ) έως εκατό χι-
λιάδες ευρώ (100.000 ), στο ποσό των τριών χιλιάδων ευρώ
(3.000 ) για εισόδηµα από εκατό χιλιάδες ένα ευρώ (100.001 )
έως εκατόν πενήντα χιλιάδες ευρώ (150.000 ), στο ποσό των
πέντε χιλιάδων ευρώ (5.000 ) για εισόδηµα από εκατόν πενήντα
χιλιάδες ένα ευρώ (150.001 ) έως τριακόσιες χιλιάδες ευρώ
(300.000 ), στο ποσό των δέκα χιλιάδων ευρώ (10.000 ) για ει-
σόδηµα από τριακόσιες χιλιάδες ένα ευρώ (300.001 ) έως πε-
ντακόσιες χιλιάδες ευρώ (500.000 ), στο ποσό των δεκαπέντε
χιλιάδων ευρώ (15.000 ) για εισόδηµα από πεντακόσιες χιλιάδες
ένα ευρώ (500.001 ) έως εφτακόσιες χιλιάδες ευρώ (700.000 ),
στο ποσό των είκοσι χιλιάδων ευρώ (20.000 ) για εισόδηµα από
εφτακόσιες χιλιάδες ένα (700.001 ) έως εννιακόσιες χιλιάδες
ευρώ (900.000 ) και στο ποσό των είκοσι πέντε χιλιάδων ευρώ
(25.000 ) για εισόδηµα άνω των εννιακοσίων χιλιάδων ένα ευρώ
(900.001 ).

3.α. Η εισφορά του παρόντος βεβαιώνεται οίκοθεν από τον
προϊστάµενο της δηµόσιας οικονοµικής υπηρεσίας που είναι αρ-
µόδιος για τη φορολογία του φυσικού προσώπου ή της σχολά-
ζουσας κληρονοµιάς µε βάση τους τίτλους βεβαίωσης που
αναφέρονται στην παράγραφο 1 του άρθρου 74 του Κ.Φ.Ε..

β. Για τον υπολογισµό της εισφοράς εκδίδεται εκκαθαριστικό
σηµείωµα, αντίγραφο του οποίου αποστέλλεται στον υπόχρεο.

γ. Η προθεσµία άσκησης της προσφυγής ή υποβολής αίτησης
για διοικητική επίλυση της διαφοράς, καθώς και η άσκηση της
προσφυγής ενώπιον του αρµόδιου διοικητικού πρωτοδικείου, δεν
αναστέλλει τη βεβαίωση και την είσπραξη της οφειλής που βε-
βαιώνεται κατά τις διατάξεις της παραγράφου 1.

δ. Οι διατάξεις των άρθρων 66, 67, 68, 69, 70, 71, 74, 75, 84 και
85 του Κ.Φ.Ε., καθώς και του ν. 2717/1999 (ΦΕΚ 97 Α’), όπως
ισχύουν, εφαρµόζονται αναλόγως και για την επιβολή αυτής της
εισφοράς, επιφυλασσοµένων όσων ορίζονται στις προηγούµε-
νες παραγράφους. Η εισφορά που προκύπτει µετά από έλεγχο
που διενεργείται από τον προϊστάµενο της δηµόσιας οικονοµι-

κής υπηρεσίας µπορεί να επιβάλλεται και µε το οικείο φύλλο
ελέγχου της φορολογίας εισοδήµατος.

4.α. Η εισφορά που επιβάλλεται µε αυτόν το νόµο καταβάλλε-
ται σε τρεις (3) ίσες διµηνιαίες δόσεις από τις οποίες η πρώτη
µέχρι την τελευταία εργάσιµη, για τις δηµόσιες υπηρεσίες,
ηµέρα του επόµενου µήνα από τη βεβαίωση της εισφοράς και η
καθεµία από τις επόµενες µέχρι την τελευταία εργάσιµη, για τις
δηµόσιες υπηρεσίες, ηµέρα του τρίτου και του πέµπτου µήνα,
αντίστοιχα.

β. Υπόχρεος σε καταβολή της εισφοράς είναι το φυσικό πρό-
σωπο στο όνοµα του οποίου βεβαιώνεται αυτή. Αν συντρέχει πε-
ρίπτωση εφαρµογής των διατάξεων της παραγράφου 1 του
άρθρου 5 του Κ.Φ.Ε., η σύζυγος ευθύνεται για την καταβολή του
ποσού της εισφοράς που προκύπτει µε βάση το συνολικό εισό-
δηµά της.

Αν συντρέχει περίπτωση εφαρµογής των διατάξεων της πα-
ραγράφου 2 του άρθρου 5 του Κ.Φ.Ε., ο ή η σύζυγος ευθύνεται
εις ολόκληρον για την καταβολή της εισφοράς που αναλογεί επι-
µεριστικώς στο εισόδηµά του ή στο εισόδηµά της.

Οι υπόχρεοι που αναφέρονται στις περιπτώσεις α’ και β’ της
παραγράφου 3 του άρθρου 61 του Κ.Φ.Ε. ευθύνονται εις ολό-
κληρον µε εκείνους που βαρύνονται µε την εισφορά και την κα-
ταβολή της, έχουν όµως δικαίωµα αναγωγής.

Σε περίπτωση θανάτου του υπόχρεου, οι κληρονόµοι του ευ-
θύνονται για την καταβολή της εισφοράς, ανάλογα µε το ποσο-
στό της κληρονοµικής τους µερίδας.

γ. Με αποφάσεις του Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών
καθορίζονται οι λεπτοµέρειες και η διαδικασία εφαρµογής των
διατάξεων της έκτακτης εισφοράς.

Άρθρο 19
Ισχύς

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εκτός αν ορίζεται διαφορε-
τικά σε επί µέρους διατάξεις του.
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7986 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριοι συνάδελφοι, πα-
ρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’
ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών της σηµερινής συνεδρία-
σης ως προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχε-
δίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το Σώµα παρέσχε τη ζη-

τηθείσα εξουσιοδότηση.
Κύριοι συνάδελφοι, επανερχόµαστε στο νοµοσχέδιο του

Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Κύρωση (1) της Σύµβασης Πώλησης και
Αγοράς Μετοχών µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και των
Εταιριών Ολυµπιακές Αερογραµµές Α.Ε., Pantheon Airways
Ανώνυµη Αεροπορική Εταιρεία και Marfin Investment Group
Ανώνυµος Εταιρεία Συµµετοχών, (2) της Σύµβασης Πώλησης και
Αγοράς Μετοχών µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και των
Εταιρειών Ολυµπιακή Αεροπορία Υπηρεσίες Α.Ε., Ελληνική
Εταιρεία Συντήρησης και Επισκευής Αεροσκαφών Α.Ε. και Marfin
Investment Group Ανώνυµος Εταιρεία Συµµετοχών και (3) της
Σύµβασης Πώλησης και Αγοράς Μετοχών µεταξύ της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και των Εταιρειών Ολυµπιακή Αεροπορία
Υπηρεσίες Α.Ε., Ανώνυµη Εταιρεία Επίγειας Εξυπηρέτησης
Αεροσκαφών Α.Ε. και Marfin Investment Group Ανώνυµος
Εταιρεία Συµµετοχών».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να σας ανακοινώσω
τα ακόλουθα:

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος ορίζει ως ειδικό αγορητή,
κατά τη σηµερινή συζήτηση, το Βουλευτή κ. Καραθανασόπουλο
Νικόλαο.

Ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός ορίζει ως ειδική αγορήτρια,
κατά τη σηµερινή συζήτηση, τη Βουλευτή κ. Αράπογλου ∆ήµη-
τρα.

Κύριοι συνάδελφοι, θέλω να σας ενηµερώσω ότι η ∆ιάσκεψη
των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίαση της 1ης Απριλίου
2009 τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε τρεις συνεδριάσεις. Επο-
µένως, θα έχουµε πολύ µεγάλη άνεση χρόνου.

Το λόγο έχει η εισηγήτρια της Πλειοψηφίας κ. Αικατερίνη Πα-
πακώστα-Σιδηροπούλου.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ
πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Θέλω και εγώ να εκφράσω τη συµπαράστασή µου, καλωσορί-
ζοντας τους Ιταλούς µαθητές και τις µαθήτριες που έχουν έρθει
να επισκεφθούν την Εθνική µας Αντιπροσωπεία, για το θλιβερό
γεγονός της απώλειας τόσων ανθρωπίνων ζωών εξαιτίας του κα-
ταστροφικού αυτού σεισµού. Θέλω, βέβαια, να εκφράσω και τη
συµπαράστασή µου στους γονείς του άτυχου Βασίλη, που έχασε
τη ζωή του στα ερείπια της φοιτητικής εστίας, κάτω από την
οποία και θάφτηκε.

Αγαπητοί συνάδελφοι, σήµερα κυρώνουµε τρεις συµβάσεις.
Επιτέλους, η Εθνική µας Αντιπροσωπεία έχει να κυρώσει σήµερα
–και υπογραµµίζω το «επιτέλους»- τις Συµβάσεις Πώλησης και
Αγοράς Μετοχών µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και των
εταιρειών Ολυµπιακές Αερογραµµές Α.Ε., Pantheon Airways και
Marfin Investment Group, Ανώνυµος Εταιρεία Συµµετοχών, τη
Σύµβαση Πώλησης και Αγοράς Μετοχών µεταξύ της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και των Εταιρειών Ολυµπιακή Αεροπορία Α.Ε., Ελ-
ληνική Εταιρεία Συντήρησης και Επισκευής Αεροσκαφών Α.Ε. και
Marfin Investment Group, Ανώνυµος Εταιρεία Συµµετοχών και την
τρίτη, κατά σειρά, Σύµβαση Πώλησης και Αγοράς Μετοχών µε-
ταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και των εταιρειών Ολυµπιακή
Αεροπορία, Υπηρεσίες Α.Ε., Ανώνυµη Εταιρεία Επίγειας Εξυπη-
ρέτησης Αεροσκαφών Α.Ε. και Marfin Investment Group, Ανώνυ-
µος Εταιρεία Συµµετοχών.

Αγαπητοί συνάδελφοι, µετά την απόφαση της διϋπουργικής
επιτροπής αποκρατικοποιήσεων, συζητούµε σήµερα στην Εθνική
µας Αντιπροσωπεία και τίθεται πλέον προς ψήφιση και επικύ-
ρωση από το Ελληνικό Κοινοβούλιο η τελική συµφωνία.

Τι περιλαµβάνει το σχέδιο νόµου; Το σχέδιο νόµου περιλαµ-
βάνει συνολικά τέσσερα άρθρα. Επί της ουσίας τα τρία πρώτα
άρθρα, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι οι τρεις συµβάσεις, τις

οποίες στην κατ’ άρθρον συζήτηση θα διεξέλθουµε αναλυτικά,
αλλά και το άρθρο 4 το οποίο ουσιαστικά ορίζει την έναρξη της
ισχύος.

Να µου επιτρέψετε, λοιπόν, να διαπραγµατευτούµε τα άρθρα
αυτών των τριών συµβάσεων στην κατ’ άρθρον συζήτηση και να
προχωρήσω αµέσως σε µία ιστορική αναδροµή για το πώς φθά-
νουµε σήµερα επιτέλους- το υπογραµµίζω ξανά και είναι επιτυχία
αυτό της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και πιστώνεται ασφαλώς στην
παρούσα Κυβέρνηση- στη Σύµβαση Πώλησης της Αγοράς Με-
τοχών µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της MIG, όπως λέ-
γεται συντοµογραφικά.

Η Ολυµπιακή Αεροπορία ΑΕ, όπως ξέρουν οι πάντες, και µετά
τον εταιρικό µετασχηµατισµό της οι εταιρείες Ολυµπιακές Αε-
ρογραµµές ΑΕ και Ολυµπιακή Αεροπορία, Υπηρεσίες ΑΕ απετέ-
λεσαν αντικείµενο µη πετυχηµένων προσπαθειών
αποκρατικοποίησης ιδίως λόγω της εµπλοκής της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής, η οποία, αγαπητοί συνάδελφοι έκρινε επανειληµµένα
-και εξηγούµαι- και το 2002 και το 2005 και το 2006, αλλά και το
2008 ότι τόσο η Ολυµπιακή Αεροπορία ΑΕ όσο και εκείνες οι εται-
ρείες, οι οποίες τη διαδέχθηκαν, είναι υπόλογες για την επι-
στροφή ιδιαίτερα σηµαντικών ποσών παράνοµων κρατικών
ενισχύσεων.

Στις 27 Ιουνίου 2008 η Ελληνική Κυβέρνηση κοινοποίησε προς
έγκριση στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή σχέδιο αποκρατικοποίησης
που βασίστηκε σε διαφορετική λογική απ’ αυτήν που βασίστηκαν
οι προηγούµενες αποτυχηµένες προσπάθειες, οι οποίες γι’ αυτό
εξάλλου απέτυχαν και γι’ αυτό πέτυχε η παρούσα.

Το σχέδιο αυτό προέβλεπε τρεις διαδικασίες πώλησης ορι-
σµένων περιουσιακών στοιχείων των εταιρειών Ολυµπιακές Αε-
ρογραµµές και Ολυµπιακή Αεροπορία, Υπηρεσίες ΑΕ,
κατανεµηµένων σε τρεις προς εκποίηση δέσµες συγκεκριµένων
υλικών και άυλων περιουσιακών στοιχείων, οι οποίες ήταν σχετι-
κές, πρώτα απ’ όλα, µε το πτητικό έργο, µε τις υπηρεσίες συ-
ντήρησης και επισκευής αεροσκαφών και βέβαια µε τις
υπηρεσίες επίγειας εξυπηρέτησης αεροσκαφών αντίστοιχα.

Πρέπει να σας πω ότι επειδή το µείζον ζήτηµα, µεταξύ των
άλλων θεµάτων που υπήρχαν, ήταν και η κατοχύρωση της δια-
φάνειας της προτεινόµενης διαδικασίας αποκρατικοποίησης, το
ελληνικό δηµόσιο τι έκανε; Πρότεινε την πραγµατοποίηση διε-
θνών διαγωνισµών, σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν.3049/2002,
περί αποκρατικοποιήσεων, που εσείς ως ΠΑΣΟΚ συγκεκριµένα
είχατε ψηφίσει. Αυτό το νόµο αξιοποιήσαµε και παρουσιάσαµε
αναλυτικά για κάθε µία από τις παραπάνω διαδικασίες πώλησης
στα στάδια υλοποίησής τους.

Πρέπει να σας πω ότι η Ευρωπαϊκή Επιτροπή για να καταλήξει
τελικώς στην απόφασή της, βασίστηκε στην υφιστάµενη νοµο-
λογία, για τη διάκριση µεταξύ της πώλησης µετοχών της επιχεί-
ρησης που έλαβε στο παρελθόν κρατική ενίσχυση και της
µεταβίβασης περιουσιακών στοιχείων και δέχτηκε -η Ευρωπαϊκή
Επιτροπή πάντα- ότι στο µέτρο που η µεταβίβαση συγκεκριµέ-
νων περιουσιακών στοιχείων πραγµατοποιείται σε τιµές αγοράς,
η µεταβίβαση αυτή έχει ως αποτέλεσµα, ο δείκτης της κρατικής
ενίσχυσης να διατηρεί, το εκ της κρατικής ενίσχυσης πλεονέ-
κτηµα. ∆ηλαδή, να µην αναζητείται αυτή από το νέο κύριο. ∆έ-
χτηκε, δηλαδή, ότι σπάει η αλυσίδα της ανάκτησης.

Η Ευρωπαϊκή, λοιπόν, Επιτροπή αναφερόµενη στην κοινοποί-
ηση του ελληνικού δηµοσίου που δεσµεύθηκε το ελληνικό δη-
µόσιο να προβεί σε διεθνή ανοικτό διαγωνισµό στο φως της
ηµέρας µε απόλυτη διαφάνεια, µε κατακύρωση στον πλειοδότη
και στις εγγυήσεις, περί ανεξάρτητης αποτίµησης των πωλου-
µένων περιουσιακών στοιχείων, σύµφωνα µε το νόµο το δικό σας,
κύριοι του ΠΑΣΟΚ, δηλαδή τον 3049/2002, περί αποκρατικοποι-
ήσεων, έκρινε ουσιαστικά ότι οι προτεινόµενες διαδικασίες δεν
θέτουν ζήτηµα, δεν εγείρουν ζήτηµα κρατικών ενισχύσεων.

Εκτός από αυτά, το ελληνικό δηµόσιο συµφώνησε ότι όλη η
διαδικασία αποκρατικοποιήσεως πρέπει να τελεί -και έτσι έγινε-
υπό την επίβλεψη Επιτρόπου Παρακολούθησης, ο οποίος Επί-
τροπος Παρακολούθησης -για να µην έχει κάποιος καµµία αµφι-
βολία επ’ αυτού, γιατί µπορεί να ακουστεί και κάτι ενδεχοµένως
επ’ αυτού- είναι ανεξάρτητος από την Ελληνική ∆ηµοκρατία, ή
ενδεχοµένως και από τις εταιρείες Ολυµπιακές Αερογραµµές
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ΑΕ, Ολυµπιακή Αεροπορία υπηρεσίες ΑΕ και ο οποίος βεβαίως
διέθετε και διαθέτει τα αναγκαία προσόντα και εµπειρία για τη
διεκπεραίωση της εντολής του, θα είχε πρόσβαση σε πληροφο-
ρίες και στοιχεία και θα αναφερόταν αποκλειστικά και µόνο
αυτός ο Επίτροπος Παρακολούθησης στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή
και πουθενά αλλού.

Πρέπει να σας πω ότι η Ευρωπαϊκή Επιτροπή µε την απόφαση
της 17ης Σεπτεµβρίου του 2008 έλαβε θέση, κατόπιν αιτήµατος
του ελληνικού δηµοσίου και επί του ζητήµατος της εφαρµογής
της οδηγίας 23/2001 του Συµβουλίου για την προσέγγιση των νο-
µοθεσιών των κρατών-µελών, σχετικά µε τη διαφύλαξη των δι-
καιωµάτων των εργαζοµένων που µας ενδιέφερε πάρα πολύ. Και
εδώ πρέπει να µου επιτρέψετε να κάνω την εξής παρατήρηση,
ότι δεν χαρίζουµε το δικαίωµα ευαισθησίας για τους εργαζόµε-
νους σε κανέναν και γι’ αυτό περιφρουρήσαµε µε τις συµβάσεις
τις οποίες θα κυρώσουµε στη συνέχεια, απολύτως και σε ποσο-
στό 100%, τα δικαιώµατα όλων των κλάδων των εργαζοµένων.
Αυτή, λοιπόν, η εφαρµογή της οδηγίας 23/2001 που περιλαµβά-
νει ακριβώς µέσα τη διαφύλαξη των δικαιωµάτων των εργαζοµέ-
νων σε περίπτωση µεταβιβάσεων επιχειρήσεων εγκαταστάσεων
ή τµηµάτων επιχειρήσεων, έγινε απολύτως δεκτή από την Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή.

Τώρα οι διαγωνισµοί αποκρατικοποίησης, τα βήµατα που έγι-
ναν, αγαπητοί συνάδελφοι. Αφού πλέον πήραµε την έγκριση της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής, το ελληνικό δηµόσιο αποφάσισε να προ-
κηρύξει τρεις διεθνείς διαγωνιστικές διαδικασίες. Για το πτητικό
έργο, για τις υπηρεσίες συντήρησης και επισκευής αεροσκαφών,
αλλά και για τις υπηρεσίες επίγειας εξυπηρέτησης. Προβλέ-
φθηκε, λοιπόν, πρώτον, µία αρχική φάση εκδήλωσης ενδιαφέ-
ροντος για την προεπιλογή των υποψηφίων επενδυτών, η οποία
ακολουθήθηκε -αυτή η πρώτη φάση προεπιλογής- από τη φάση
υποβολής µη δεσµευτικών προσφορών και εν συνεχεία, για
όσους θα προκρίνονταν µε βάση τα κριτήρια επιλογής ακολού-
θησε η τρίτη φάση, όπου ήταν η φάση υποβολής πλέον των δε-
σµευτικών προσφορών.

Τέλος, πρέπει να σας πω ότι υπήρξε και µία τέταρτη φάση,
όπου εκεί αν παρίστατο ανάγκη αφηνόταν ανοικτό το ενδεχό-
µενο, αγαπητοί συνάδελφοι, τελικής φάσης υποβολής βελτιω-
µένων τελικών προσφορών.

Πρέπει να σας πω ότι θα διαπραγµατευθούµε εξαντλητικά και
µε λεπτοµέρειες στην κατ’ άρθρον συζήτηση, τι ακριβώς προ-
βλέπεται µε τις υπ’ αριθµόν 1, 2 και 3 συµβάσεις για το πτητικό
έργο, για τις υπηρεσίες συντήρησης και για τις υπηρεσίες επί-
γειας εξυπηρέτησης. Αυτό θα µου επιτρέψετε να το κάνω στην
κατ’ άρθρον συζήτηση, για να πω ότι ουσιαστικά µετά από όλα
αυτά ορίστηκε µία µεταβατική περίοδος, όπου στην αρχή η MIG,
δηλαδή, ο νέος αγοραστής θα αποκτήσει το 49% και οι Ολυ-
µπιακές Αερογραµµές το 51% του µετοχικού κεφαλαίου της Pan-
theon. Αντίστοιχη ρύθµιση, αγαπητοί συνάδελφοι, γίνεται και για
τη νέα εταιρεία της τεχνικής βάσης, όπως το ίδιο ακριβώς συµ-
βαίνει και µε την εταιρεία της επίγειας εξυπηρέτησης.

Στις 6 Φεβρουαρίου του 2009 το ελληνικό δηµόσιο µε επιστολή
του ζήτησε επίσηµη έγκριση από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, για
τη δυνατότητα µεταξύ των άλλων, να διαπραγµατευθεί και να
ολοκληρώσει µε απευθείας διαπραγµατεύσεις, µε ενδιαφερόµε-
νους επενδυτές, τις διαγωνιστικές διαδικασίες, που η ∆ιϋπουρ-
γική Επιτροπή Αποκρατικοποιήσεων είχε κηρύξει, ως άγονες.

Πρέπει να σας πω ότι αµέσως µετά τη δηµόσια πρόσκληση
της ∆ιϋπουργικής Επιτροπής Αποκρατικοποιήσεων προς επιχει-
ρηµατικούς οµίλους να υποβάλλουν προσφορές σε σχέση µε τις
κηρυχθείσες, ως άγονες διαγωνιστικές διαδικασίες, προσήλθε η
MIG, δηλαδή, η Marfin Investment Group, η οποία δηµοσιοποί-
ησε το ενδιαφέρον της για την απόκτηση των δραστηριοτήτων
πτητικού έργου και υπηρεσιών συντήρησης και επισκευής αερο-
σκαφών και για τη σταδιακή αγορά του µετοχικού κεφαλαίου της
Pantheon Airways, της Ανώνυµης Αεροπορικής Εταιρείας και της
ελληνικής Εταιρείας Συντήρησης και Επισκευής Αεροσκαφών ΑΕ
µε τίµηµα που είναι –κρατήστε το αυτό, αγαπητοί συνάδελφοι-
συµβατό µε την αποτίµηση που διενεργήθηκε από τον ανεξάρ-
τητο Σύµβουλο Αποτίµησης, ο οποίος ορίστηκε από το ελληνικό
δηµόσιο.

Στις 13 Φεβρουαρίου του 2009 πράγµατι η MIG υποβάλλει
προσφορά για την απόκτηση των περιουσιακών στοιχείων του
πτητικού έργου, ύψους 45.700.000 ευρώ και για την απόκτηση
των περιουσιακών στοιχείων συντήρησης και επισκευής αερο-
σκαφών, ύψους 16.700.000 ευρώ, υπό την προϋπόθεση να της
παρασχεθεί περίοδος αποκλειστικών διαπραγµατεύσεων, µέχρι
και τις 9 Μαρτίου του 2009.

Στις 13 Φεβρουαρίου του 2009 έρχεται η εταιρεία «SWISS
PORT», η οποία υποβάλλει προσφορά, αλλά τελικά οι διαπραγ-
µατεύσεις συνεχίστηκαν µε τη «MIG», αφού αποχωρεί η «SWISS
PORT».

Στις 18 Μαρτίου του 2009 η Υπουργική Επιτροπή Αποκρατικο-
ποιήσεων, µετά από εισήγηση των χρηµατοοικονοµικών, αλλά και
νοµικών συµβούλων και µε την προφορική ενηµέρωση του Επι-
τρόπου Παρακολούθησης αποφασίζει την πώληση των περιου-
σιακών στοιχείων του έργου επίγειας εξυπηρέτησης
αεροσκαφών και των µετοχών της ελληνικής εταιρείας επίγειας
εξυπηρέτησης αεροσκαφών στη «MIG».

Εδώ τώρα πρέπει να επισηµάνω τα εξής, αγαπητοί συνάδελ-
φοι. Εδώ και πάρα πολλά χρόνια η Ολυµπιακή είχε εξελιχθεί στο
µεγάλο, ίσως στο µεγαλύτερο ασθενή της οικονοµίας µας. ∆η-
µιουργούσε τεράστια χρέη, ύψους 1.000.000 ευρώ την ηµέρα,
τα οποία επιβάρυναν τους φορολογούµενους πολίτες, τα οποία
επιβάρυναν το κοινωνικό κράτος, τα οποία επιβάρυναν συνολικά
την Ελληνική ∆ηµοκρατία και παράλληλα, εκτός από το δυσβά-
σταχτο οικονοµικό κόστος, προκαλούσε και σοβαρά νοµικά προ-
βλήµατα στη χώρα µας, καθώς επέφερε καταδικαστικές
αποφάσεις από το ∆ικαστήριο των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων.

Σε µία στιγµή, όπου η ελληνική και η διεθνής οικονοµική συ-
γκυρία δοκιµάζεται µέσα σε ένα εξαιρετικά δύσκολο διεθνές πε-
ριβάλλον, το να λύσουµε, αγαπητοί συνάδελφοι, το ζήτηµα της
Ολυµπιακής ήταν και είναι χρέος πρωτίστως προς την πατρίδα
και ασφαλώς αναγκαιότητα. Πλέον η Ολυµπιακή µπαίνει σε µία
νέα εποχή. Η µακρά περίοδος παρακµής των τελευταίων δέκα
ετών κλείνει οριστικά. ∆ίνει τη θέση της σε µία νέα εποχή υψηλών
προσδοκιών και απαιτήσεων στα πρότυπα όλων των αεροπορι-
κών εταιρειών της Ευρώπης. Μετά από µία προσπάθεια εργώδη
δεκαοκτώ µηνών, µε την έκτη κατά σειρά προσπάθεια αποκρατι-
κοποίησης της εταιρείας, σε αντίθεση µε τις προηγούµενες, κα-
ταλήξαµε σε θετικό αποτέλεσµα.

Η προσπάθειά µας πέτυχε γιατί είχαµε σχέδιο. Πρώτον γιατί
καταφέραµε µετά από σκληρές διαπραγµατεύσεις µε την Κοµι-
σιόν να δηµιουργήσουµε τρεις νέες εταιρείες µε το ίδιο όνοµα
και το ίδιο σήµα απαλλαγµένες όµως από τα βάρη και τα χρέη
του παρελθόντος που αποθάρρυναν όλους τους ενδιαφερόµε-
νους επενδυτές να επενδύσουν στην Ολυµπιακή.

∆εύτερον, πετύχαµε γιατί στηρίξαµε µε ευαισθησία τους ερ-
γαζόµενους πείθοντας σταδιακά τη µεγάλη πλειονότητά τους
πώς η λύση θα ήταν επωφελής και για τους ίδιους µε ένα πακέτο
µέτρων που σε βάθος εικοσιπενταετίας ισοδυναµεί µε τα ελ-
λείµµατα τριών ετών της Ολυµπιακής και τρίτον πετύχαµε, αγα-
πητοί συνάδελφοι, γιατί προχωρήσαµε από την αρχή µε σαφείς
και ξεκάθαρους κανόνες διαφάνειας. Όλα στο φως και όλα µε
διαφάνεια.

Σε ό,τι έγινε, τηρήθηκαν απολύτως οι νόµοι του κράτους, τη-
ρήθηκε απολύτως το Κοινοτικό ∆ίκαιο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κύριε Πρόεδρε, θα πάρω και τη δευτερολογία µου να ολο-
κληρώσω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κυρία Παπακώστα, δεν
µπορεί να γίνει αυτό, αλλά θα υπάρξει κάποια παράταση για να
ολοκληρώσετε.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ-ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ: Έχω το δικαί-
ωµα κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): ∆εν έχετε αυτό το δι-
καίωµα, θα έχετε όµως κάποια παράταση.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ-ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ: Καλώς κύριε
Πρόεδρε.

Είχαµε συµµετοχή του Ευρωπαίου Επιτρόπου Παρακολούθη-
σης και είχαµε έγκριση για όλες τις διαδικασίες από την Ευρω-
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παϊκή Επιτροπή.
Τέταρτον, το σχέδιό µας ήταν πρακτικό και ρεαλιστικό.

Έπαιρνε υπ’ όψιν του όλες τις δυσκολίες που ήταν ενδεχόµενο
να εµφανιστούν στην πορεία του. Γι’ αυτό και ξεπεράστηκαν τε-
λικώς όλα τα προβλήµατα.

Τα κέρδη για τη χώρα από την ιδιωτικοποίηση της Ολυµπια-
κής είναι πάρα πολύ σηµαντικά. Ενδεικτικά σας αναφέρω ότι, ενώ
µέχρι σήµερα η Ολυµπιακή κόστιζε στους Έλληνες φορολογού-
µενους πολίτες και στις Ελληνίδες 350.000.000 ευρώ τη χρονιά,
ποσό που θα µπορούσε να διατεθεί για να χτιστούν νοσοκοµεία,
σχολειά, για την υποστήριξη της κοινωνικής πολιτικής της χώρας
για να κλείσουµε την ψαλίδα και να δηµιουργήσουµε κοινωνική
συνοχή µε τους ασθενέστερους συµπολίτες µας, το δηµόσιο όχι
µόνο κατάφερα αυτό, αλλά θα κερδίσουµε και από την Ολυ-
µπιακή. Και εξηγούµαι, γιατί κάποιοι προσπάθησαν να δηµιουρ-
γήσουν πολλές εντυπώσεις.

Εκτός από τα 177,2 εκατοµµύρια ευρώ για την ακρίβεια που θα
εισπράξουµε από τους επενδυτές ως αρχικό τίµηµα –σηµειώστε
το αυτό- και πέρα από το σηµαντικό ποσό που θα εισρεύσει από
την πώληση των πρόσθετων στοιχείων του ενεργητικού, από εδώ
και µπρος θα έχουµε έσοδα σε ετήσια βάση 150.000.000 ευρώ τη
χρονιά από την καταβολή του «σπατόσηµου» το οποίο δεν κατέ-
βαλε η Ολυµπιακή, των εισφορών στο ΙΚΑ τις οποίες δεν κατέ-
βαλε η Ολυµπιακή και τους φόρους µισθωτών υπηρεσιών τις
οποίες επίσης δεν κατέβαλε η Ολυµπιακή του παρελθόντος.

Η µεγαλύτερη επιτυχία για µας είναι το γεγονός ότι όλοι οι ερ-
γαζόµενοι καλύπτονται απολύτως χωρίς µείωση του εισοδήµα-
τός τους και εφόσον το επιθυµούν οι ίδιοι µπορούν να εργαστούν
κάνοντας ατοµικές συµβάσεις είτε στη νέα Ολυµπιακή είτε σε
άλλες αεροπορικές εταιρείες.

Πάντως και αυτό είναι απολύτως κατοχυρωµένο, οι εργαζόµε-
νοι είναι καλυµµένοι 100%. Εποµένως για εκείνους που έλεγαν τι
γίνεται µε τους συµβασιούχους, η απάντηση είναι ότι για τους
συµβασιούχους υπάρχουν σαφέστατες προβλέψεις µέσα στο
νόµο.

Οι εργαζόµενοι σύµφωνα µε τις επιλογές που τους παρέχει ο
νόµος 3717/2008, έχουν τα γραφεία ενηµέρωσης, τα οποία ήδη
λειτουργούν και το κράτος κάνει ό,τι καλύτερο µπορεί προκει-
µένου να µην υπάρξει κανένα πρόβληµα και στη µεταβατική πε-
ρίοδο. Παράλληλα µε βάση τις διατάξεις του ν.3717/2008
προβλέπεται προσαύξηση των ενσήµων των εργαζοµένων που
έχουν ασφαλιστεί πριν το 1992.

Εποµένως δεν υπάρχει κανείς απολύτως λόγος ανησυχίας για
τους εργαζόµενους οι οποίοι, επαναλαµβάνω, είναι καλυµµένοι
σε ποσοστό 100% σε όποια κατηγορία και κλάδο και αν ανήκουν.

Πρέπει επίσης να σας πω ότι σηµαντικό είναι το γεγονός ότι θα
υπάρξει µια µεταβατική περίοδος όπου στην αρχή η MIG, ο νέος
αγοραστής, θα αποκτήσει το 49% και οι Ολυµπιακές Αερογραµ-
µές το 51% του µετοχικού κεφαλαίου της «PANTHEON». Αντί-
στοιχη ρύθµιση γίνεται, αγαπητοί συνάδελφοι, και για τη νέα
εταιρεία της τεχνικής βάσης όπως και για την εταιρεία της επί-
γειας εξυπηρέτησης.

Πρέπει να σας πω ότι δεν υπάρχει καµµία επίπτωση. Παρά τις
Κασσάνδρες, παρά τις αντίθετες φωνές, παρά την παραπληρο-
φόρηση δεν υπάρχει καµµία απολύτως επίπτωση στην κάλυψη
των άγονων γραµµών.

Επίσης δεν υπάρχει κανένα ζήτηµα για τα σλοτς. Και αυτά θα
τα συζητήσουµε.

Όσον αφορά την Αντιπολίτευση θέλω να πω το εξής. Η υπό-
θεση, αγαπητοί συνάδελφοι, ξεκίνησε µε αφορµή την αδυναµία
της Ελλάδος σε παρελθόντα χρόνο η προηγούµενη κυβέρνηση,
οι προηγούµενες κυβερνήσεις να απαντήσουν ικανοποιητικά σε
δύο διαταγές παροχής πληροφοριών που απέστελε η επιτροπή
το Σεπτέµβριο του 2003 και τον Ιανουάριο του 2004.

Υπενθυµίζεται ότι µόλις αναλάβαµε τη διακυβέρνηση το Μάρ-
τιο του 2004, η επιτροπή είχε ήδη στραφεί κατά της Ελλάδος
ενώπιον του Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου τον Οκτώβριο του 2003
για τη µη συµµόρφωσή µας σε απόφαση της 11ης ∆εκεµβρίου
2002 όταν κυβερνούσατε τον τόπο και µας ζητούσε την επι-
στροφή οικονοµικής υποστήριξης για την αποτυχηµένη εξυ-
γίανση της εταιρείας από το 1994 έως και το 2002.

Εν πάση περιπτώσει, µετά τους χειρισµούς και σύµφωνα µε τα
όσα συµφωνήσαµε, σύµφωνα µε την απόφαση της επιτροπής
είχαν παραβιαστεί οι κοινοτικοί κανόνες περί ανταγωνισµού,
αφού είχαν χορηγηθεί παράνοµες κρατικές ενισχύσεις στην Ολυ-
µπιακή Αεροπορία αλλά και στις Ολυµπιακές Αερογραµµές, τις
οποίες το ελληνικό δηµόσιο εκαλείτο να αναζητήσει αµέσως και
αποτελεσµατικά.

Είναι φανερό λοιπόν, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι το σύνολο της
υπόθεσης αφορά την πολιτική, τις πράξεις και τις παραλείψεις
των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ που από το 1994 ως το 2003 εχει-
ρίστηκαν µε λανθασµένο και επιζήµιο τρόπο την υπόθεση της
Ολυµπιακής. Αυτές δεν ετήρησαν τους όρους που η ευρωπαϊκή
επιτροπή είχε θέσει για τις ενισχύσεις στην Ολυµπιακή, αυτές
αγνόησαν τις αποφάσεις της επιτροπής, οδηγώντας σε αδιέξοδο
και σε βέβαιη καταδίκη της χώρας µας. Αυτές είχαν δηµιουργή-
σει και το απόλυτο αδιέξοδο για την Ολυµπιακή και τους χιλιάδες
εργαζοµένους σε αυτήν.

Γι’ αυτούς τους λόγους θεωρώ ότι θα πρέπει, αγαπητοί συ-
νάδελφοι, να επικυρώσουµε οµόφωνα τις τρεις συµβάσεις οι
οποίες λύουν οριστικά και µε τον πλέον βιώσιµο και επωφελή
τρόπο για τους Έλληνες φορολογούµενους, για την ελληνική δη-
µοκρατία, για την Ολυµπιακή Αεροπορία, ένα ζήτηµα που χρό-
νιζε και ένα ζήτηµα που ταλάνισε την οικονοµία µας και τους
φορολογούµενους πολίτες.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το λόγο έχει ο εισηγη-
τής του ΠΑΣΟΚ κ. Νικόλαος Σηφουνάκης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Υπουρ-
γοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω και εγώ να εκφράσω στα
συλλυπητήριά µου για το τραγικό γεγονός των θανάτων από το
σεισµό στη φίλη χώρα, στην Ιταλία, που την θεωρώ προσωπικά
και δεύτερή µου πατρίδα. Έτυχε δυστυχώς πριν από πολλά χρό-
νια ευρισκόµενος στη Σικελία να ζήσω όµοιες στιγµές στην Κι-
µπελίνα. Και είναι τραγικό όταν οι σεισµοί είναι επιφανειακοί
όπως φαίνεται ότι ήταν και ο συγκεκριµένος

Θέλω επίσης, κύριε Πρόεδρε, να σας συγχαρώ και για το βι-
βλίο σας. ∆εν µπορούσαµε να είµαστε χθες. Ελπίζουµε να µας το
δώσετε κάποια στιγµή.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ-ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ: Και εµείς σας
συγχαίρουµε, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστώ, κύριοι συ-
νάδελφοι.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Άκουσα µε πολλή προσοχή την
εισηγήτρια και αγαπητή συνάδελφο, κυρία Παπακώστα.

Εχω την αίσθηση ότι αυτές τις µέρες ειδικά για νοικοκυρεµένη
διαχείριση του κράτους, το µόνο κόµµα που θα έπρεπε να προ-
σέχει είναι το κυβερνών της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Χθες νοµίζω στη Βουλή ακούσαµε πράγµατα σηµαντικά, οµο-
λογίες από τον ίδιο τον κ. Παυλίδη, όταν είπε ότι «Ναι εγώ, επειδή
ο κ. Μανούσης, ήταν του κόµµατός µας φίλος, είχε ιδιαίτερη µε-
ταχείριση, αλλά έφθασα µέχρι εδώ!».

Ξέρετε τι έκανε η Κυβέρνησή σας, κυρία Παπακώστα, µια και
αναφερθήκατε και εσείς και άλλοι συνάδελφοι στις άγονες γραµ-
µές;

Στα τέσσερα χρόνια που είχα την πολιτική ευθύνη του Υπουρ-
γείου Αιγαίου, η ετήσια επιδότηση για τις πενήντα άγονες γραµ-
µές –τόσες ήταν το 2000 έως και το 2004, οι ίδιες είναι και
σήµερα- ήταν 17.000.000 έως 20.000.000 ευρώ. Η Κυβέρνησή
σας έφθασε την ετήσια επιδότηση µε χειρότερα σκάφη για τις
ίδιες γραµµές στα 100.000.000 ευρώ. ∆ηλαδή 100.000.000 επί
τρία χρόνια που ήταν ο κ. Παυλίδης, µας κάνουν 300.000.000. Τα
17.000.000 της δικής µου περιόδου επί τρία µας κάνουν περίπου
51.000.000 ευρώ.

Έρχεται, λοιπόν, να ρωτήσει ο πολίτης. Όταν ο κ. Καραµαν-
λής παραµονές των εκλογών του 2004 και του 2007 έλεγε ότι
εµείς θα περιµαζέψουµε τη σπατάλη και θα νοικοκυρέψουµε το
κράτος, τι εννοούσε; Τη σπατάλη 300.000.000 ευρώ ή
10.000.000.000 δραχµών που πήραν οι «υµέτεροι» ακτοπλόοι;

Νάτα, τα νοικοκυρέµατα από ένα µικρό Υπουργείο, γιατί ήταν
µικρό το Υπουργείο Αιγαίου, µε µικρό προϋπολογισµό. Τελικά
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υπέστησαν εξευτελισµό οι Αιγαιοπελαγίτες όλα αυτά τα χρόνια
από την άθλια συµπεριφορά σας και πολιτική σας.

Έρχοµαι στο νοµοσχέδιο. Προεκλογικά όλος ο ελληνικός λαός
θυµάται ένα πράγµα. Ως παράταξη εκείνο που προσπαθήσατε
να αναδείξετε είναι τις προβληµατικές δηµόσιες επιχειρήσεις, τις
οποίες, στο πρόγραµµά σας, είχατε ότι θα τις εξυγιάνετε και ότι
θα βελτιώσετε την ανάπτυξη των στρατηγικής σηµασίας εται-
ρειών. Να ένα παράδειγµα. ∆εν ξεκινήσατε από τις προβληµατι-
κές. Ξεκινήσατε από τις κερδοφόρες, από τις µεγάλες.
Ξεκινήσατε από τον ΟΤΕ. Παραλάβαµε τον ΟΤΕ το 2003, έναν
µικρό εθνικό οργανισµό και τον κάναµε «leader» των Βαλκανίων,
έναν από τους έξι µεγάλους οργανισµούς της Ευρώπης που είχε
κινητή και σταθερή τηλεφωνία σε όλα τα κράτη της Βαλκανικής
και τον πουλήσατε έναντι πινακίου φακής. Στο δηµόσιο µπήκαν
140.000.000 και όχι 400.000.000 ή όσα λέτε, γιατί οι υπόλοιπες
ήταν µετοχές όπου θα µπορούσαν να παρθούν τα χρήµατα µε
την πώλησή τους. Και ξεκίνησε η «DEUTSCHE TELECOM» και
πουλά, βάση της σύµβασης, στα Σκόπια µια µικρή θυγατρική
εταιρεία που είχε, την «COSMOFON», που είχε το 20% της τοπι-
κής αγοράς και την πούλησε έναντι 250.000.000. Και τα λεφτά
τα πήρε η «DEUTSCHE TELECOM». Αυτό είναι το κέρδος του ελ-
ληνικού λαού, ο οποίος τα βλέπει βεβαίως τώρα τα εκποιητικά
κατορθώµατά σας.

∆ιογκώσατε τα ελλείµµατα σε όλους τους οργανισµούς. Σας
έχουµε φέρει τα στοιχεία σε ερώτηση εδώ. Ο ΟΣΕ από
3.500.000.000, έχει φτάσει 8.000.000.000, θα φτάσει
9.000.000.000. ∆ηλαδή όσα ήταν σε έντεκα χρόνια δηµιουργή-
σατε µόνο µέσα σε τεσσεράµισι χρόνια. Εγώ δεν θα έφερνα τέ-
τοια παραδείγµατα στη Βουλή.

Ο κ. Καραµανλής, από τη ∆ιεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης, ανήγ-
γειλε το 2004 ότι µέχρι τέλος του χρόνου κλείνει η Ολυµπιακή,
εκκαθαρίζεται. Από το 2004 έως το 2008 είναι τέσσερα χρόνια.
Ξέρετε τι έκανε στα τέσσερα χρόνια; Το πρόστιµο που έβαλε η
Ευρωπαϊκή Ένωση για τα έντεκα χρόνια για τις επιδοτήσεις που
έδινε το ελληνικό δηµόσιο, οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ ήταν
848.000.000. Στα τέσσερα χρόνια εσείς καταβάλλατε πρόστιµο
850.000.000. Όσα λοιπόν πληρώθηκαν στα έντεκα, δώσατε εσείς
στα τέσσερα. Γιατί το κάνατε αυτό; Γιατί δεν είχατε µπούσουλα.
Άλλα ανακοινώνατε, άλλα κάνατε. ∆εν ασχοληθήκατε καθόλου
για τέσσερα χρόνια µε την Ολυµπιακή, την αναθέσατε για ένα
διάστηµα στον κ. ∆ούκα, δεν βρήκε άκρη, έµεινε ξανά στον αυ-
τόµατο πιλότο και την φτάσατε να έχει νέες ζηµιές 863.000.000.
Με το νόµο του 2003 δηµιουργήθηκε η νέα εταιρεία, δεν λεγόταν
Ολυµπιακή πλέον, ονοµάστηκαν Ολυµπιακές Αερογραµµές, ήταν
καθαρή, µε ένα θετικό 140.000.000. Έτσι ξεκίνησε η νέα εται-
ρεία, το 2003. Υποσκάψατε βεβαίως εκείνη την προσπάθεια, δεν
την ολοκληρώσατε. Εγώ να συµφωνήσω µε τον Υπουργό ότι δεν
είχε ολοκληρωθεί η προσπάθεια την οποία είχαµε κάνει. Υπουρ-
γός τότε ήταν ο κ. Βερελής. ∆εν την υποστηρίξατε, την υποσκά-
ψατε. Βάλατε τον κ. Σταυρόπουλο Γραµµατέα του Υπουργείου,
όταν στο κρίσιµο ερώτηµα της Ευρωπαϊκής Ένωσης εάν η Ολυ-
µπιακές Αερογραµµές είναι συνέχεια της Ολυµπιακής είπατε ναι,
για να σας απαντήσουν µετά «φέρτε τα λεφτά πίσω». Είπατε «ναι,
είναι συνέχεια» της Ολυµπιακής. Αυτό κάνατε. Υποσκάψατε,
όπως υποσκάπτατε βεβαίως χρόνια στην Ευρώπη την εταιρεία.

Σκεφτείτε ότι µόνο το πρώτο εξάµηνο του 2008 έχασε η Ολυ-
µπιακή εκατόν πενήντα χιλιάδες επιβάτες. Το 2008 πετούσε η
Ολυµπιακή µε είκοσι επτά αεροπλάνα, όταν µέχρι το 2004 πε-
τούσε µε σαράντα επτά αεροπλάνα. Την ευτελίσατε, την απα-
ξιώσατε, τη φτάσατε εδώ που τη φτάσατε. Πάντοτε είχε
προβλήµατα, είναι διαχρονικές οι ευθύνες, όχι όµως αυτή η κα-
τάντια. Εγώ δεν χρεώνω στον κ. Χατζηδάκη αυτές τις ευθύνες. Ο
κ. Χατζηδάκης την ανέλαβε όταν ήταν πλέον διαλυµένη. Άλλες
είναι οι ευθύνες του και του τις έχουµε κατανείµει. Ο κ. Χατζη-
δάκης έχει ευθύνες γιατί στις Βρυξέλλες δεν πήγε να διαπραγ-
µατευτεί. Στις Βρυξέλλες πήγε και κατέθεσε µια σύµβαση που
περιόριζε στο 65% το πτητικό έργο και του είπαν στις Βρυξέλ-
λες «ευχαριστούµε πολύ, είστε πάρα πολύ καλός, την αποδεχό-
µαστε αυθωρεί και παραχρήµα, όπως είναι» και την
απεδέχθησαν. ∆εν διαπραγµατεύθηκε. ∆εν περίµενε τις αποφά-
σεις των ελληνικών δικαστηρίων, που τα ελληνικά δικαστήρια

έχουν επιδικάσει πάνω από 800.000.000 υπέρ της εταρείας –η
τελευταία απόφαση τα 300.000.000 µπήκαν ήδη στα ταµεία της
Ολυµπιακής- και το χειρότερο είναι ότι δεν υπερασπίστηκε τις
αποφάσεις των ελληνικών δικαστηρίων στα ευρωπαϊκά δικαστή-
ρια.

Πού ξανακούστηκε µια Κυβέρνηση η οποία βάζει τάξη, η οποία
είναι νοικοκύρης από τις 31-12-2003 να µην έχει κάνει και να µην
έχει δηµοσιεύσει ισολογισµό επί τέσσερα χρόνια; Σκεφτείτε. ∆εν
δηµοσίευαν ισολογισµό γιατί ήταν µπάχαλο το κράτος, µπάχαλο
η εταιρεία, σε χειρότερη κατάσταση δεν υπήρξε ποτέ.

Ο διαγωνισµός τον οποίο έκανε ο κ. Χατζηδάκη που ξεκίνησε
µετά την έγκριση της 17ης Σεπτεµβρίου, ήταν ένας διαγωνισµός
για τον οποίο βεβαίως –οι ίδιοι οι συµµετέχοντες τον κατήγγει-
λαν- δεν τους έσωσε ούτε η αποτίµηση. Εµείς στη Βουλή –όπως
σας έχω ξαναπεί- δεν την πήραµε ποτέ. ∆εν είχαν την αποτίµηση
οι ίδιοι και δεν τη γνωρίζαµε βεβαίως ούτε εµείς. Όταν αυτός
απέτυχε, όταν η πολυδιαφηµιζόµενη εκστρατεία κατάληψης των
Εµιράτων απέτυχε παταγωδώς –διασύρατε και έναν ολόκληρο
Πρωθυπουργό, τον σύρατε στα Εµιράτα- τότε ενεφανίσθη ο από
µηχανής θεός, ο κ. Βγενόπουλος, η «MIG». Εµείς επαναλαµβά-
νουµε ότι ο κ. Βγενόπουλος ιδιώτης είναι και τη δουλειά του
κάνει όπως και κάθε ιδιώτης. Εκείνο που έχει σηµασία είναι ποιος
προασπίζεται τα συµφέροντα των εταιρειών του ελληνικού δη-
µοσίου, αυτή την ιστορική εταιρεία. Και τότε, λοιπόν, ξεκίνησε τη
νέα διαδικασία και κάλεσε τους Έλληνες πατριώτες επιχειρηµα-
τίες να έρθουν να σώσουν την κατάσταση. Την πολιτική κατά-
σταση και όχι την εταιρεία, γιατί την εταιρεία σας απέδειξα πού
και πώς την εφτάσατε. Και ενεφανίσθη ο κ. Βγενόπουλος.

Ο κ. Βγενόπουλος έβγαλε πάνω από 500.000.000 από την πώ-
ληση του ΟΤΕ. Αυτά που έπρεπε να πάρει το κράτος τα δώσατε
στον κ. Βγενόπουλο. Η ευθύνη είναι δική σας. Όταν καταργή-
σατε τη διάταξη που απαγόρευε να έχει κάποιος πάνω από 5%,
εσείς όταν κατεβάσατε το ποσοστό του δηµοσίου που το παρα-
λάβατε στον ΟΤΕ και ήταν 48% το 2004, από τα λεφτά που
έβγαλε αγόρασε βεβαίως και την Ολυµπιακή, γιατί έχει στόχο ο
άνθρωπος. ∆είτε όµως. Στη σύµβαση των οκτακοσίων σαράντα
σελίδων που µας φέρατε, θα σας αναφέρω ορισµένα µελανά ση-
µεία, γιατί δεν προλαβαίνω να κάνω κριτική επί του συνόλου. ∆εν
διασφαλίζετε την εθνικότητα της εταιρείας. ∆εν προβλέπετε και
δεν εξασφαλίζετε, σε περίπτωση µεταπώλησής της, το πρώτο δι-
καίωµα επαναγοράς των µετοχών να το έχει το ελληνικό δηµό-
σιο, όταν µάλιστα ο ίδιος ο αγοραστής διαβεβαίωσε ότι δεν
διαφωνεί σ’ αυτήν την προοπτική.

Ο κύριος Υπουργός στην επιτροπή, όταν του έθεσα το θέµα,
ούτε λίγο ούτε πολύ µας είπε ότι δεν ξέρουµε και από κοινοβου-
λευτική πρακτική και εµπειρία. Βρίσκοµαι στα είκοσι ένα χρόνια
στη Βουλή, ξέρω πώς κυρώνονται οι συµβάσεις. Την υπογραφή
της σύµβασης ο κύριος Υπουργός την έκανε µε τον κ. Βγενό-
πουλο στις 23 Φεβρουαρίου. Ο κ. Παπανδρέου είδε τον κ. Βγε-
νόπουλο ενάµιση µήνα πριν και όταν του είπε ο κ. Παπανδρέου
ότι «Εµείς θέλουµε ένα σχήµα µεικτό, να συµµετέχει και το δη-
µόσιο, κρατικά και ιδιωτικά κεφάλαια και δεν είµαστε δογµατικοί
ως προς το µάνατζµεντ» και εγώ τότε στη συνάντηση του έφερα
το παράδειγµα του αεροδροµίου «Ελευθέριος Βενιζέλος». Ο κύ-
ριος Υπουργός θα µπορούσε σε αυτόν το ενάµιση µήνα -αυτό το
ζήτησε και ο αγοραστής- να το έχει βάλει µέσα στο νόµο. ∆εν το
έβαλε. Ξέρετε γιατί; Γιατί δεν ενδιαφέρεστε. Να πουλήσουµε, να
τελειώσουµε. Ψεκάστε, σκουπίστε, φεύγουµε. Κάνετε ότι επιχει-
ρήσατε να κάνετε µε το αεροδρόµιο «Ελευθέριος Βενιζέλος».
Θυµάστε τη σύµβαση που παραλάβαµε το 2003; Το 67% του πα-
κέτου των µετοχών του αεροδροµίου «Ελευθέριος Βενιζέλος» το
είχαν οι Γερµανοί πάλι, η «HOCHTIEF». Μειοψηφικό, ελάχιστο
πακέτο το δηµόσιο. Ξέρετε πόσο κέρδισε από τη σύµβαση την
οποία επαναδιαπραγµατευθήκαµε; Πρώτον, το πλειοψηφικό πα-
κέτο στην εταιρεία το έχει το ελληνικό δηµόσιο. Το 51% το έχει
το ελληνικό δηµόσιο και το 49% έχουν οι Γερµανοί.

∆εύτερον και ουσιαστικό από πενήντα χρόνια που ήταν η σύµ-
βασή σας πήγε στα είκοσι πέντε χρόνια.

Τρίτον, εξίσου σηµαντικό το οποίο δεν ξέρω αν εσείς το βλέ-
πετε ότι είναι σηµαντικό ή όχι, αλλά έχει πάρα πολύ µεγάλη ση-
µασία. Πείτε µου λοιπόν: τα πενήντα χρόνια έγιναν είκοσι πέντε,
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πλειοψηφικό πακέτο στο δηµόσιο και τρίτο το δηµόσιο κέρδισε
100.000.000.000 δραχµές. Αυτά είναι τα τρία µεγάλα κέρδη και
σε δεκατρία, δεκατέσσερα χρόνια το αεροδρόµιο «Ελευθέριος
Βενιζέλος» θα ξαναείναι στο δηµόσιο. Αν θα ανανεώσει τη σύµ-
βαση είναι δικό του δικαίωµα. Εδώ δεν υπάρχει κανένα δικαίωµα
του ελληνικού κράτους.

Σε περίπτωση διαφωνίας δεν εξασφαλίζεται ότι η προσφυγή
γίνεται στα ελληνικά δικαστήρια αλλά οι διαφορές επιλύονται
µέσω της διεθνούς διαιτησίας. ∆εν αξιολογούνται οι επιπτώσεις
παραχώρησης του δικαιώµατος παροχής περιορισµένων υπηρε-
σιών επίγειας εξυπηρέτησης στην ανάπτυξη των πέντε κυριότε-
ρων αεροδροµίων της χώρας «Ελευθέριος Βενιζέλος»,
Θεσσαλονίκης, Ηρακλείου, Ρόδου, Κέρκυρας. Στην Έκθεση του
Λογιστηρίου του Κράτους που υπάρχει εµφανίζονται έσοδα
179,8 εκατοµµύρια ευρώ από την πώληση, όχι όµως και το ύψος
της διαγραφόµενης περιουσίας του ελληνικού δηµοσίου, κάτι
που γίνεται κάθε φορά και σας το τονίζω.

∆εν υπάρχει πρόβλεψη για την εταιρεία «ΓΑΛΙΛΑΙΟΣ» υπεύ-
θυνη του συστήµατος κρατήσεων εισιτηρίων, για τη σχολή εκ-
παίδευσης χειριστών Ολυµπιακής Αεροπλοΐας, για την
κερδοφόρα θυγατρική επιχείρηση των καυσίµων, άχνα, µιλιά.

Ο κύριος Υπουργός αρνήθηκε στη συζήτηση στην επιτροπή το
λογικό το οποίο του πρότεινε ο Πρόεδρος των πιλότων ο οποίος
δεν πρόσκειται στη δική µας την παράταξη. Τι είπε ο άνθρωπος;
Λέει, σε µια τέτοια σύµβαση τουλάχιστον τον έλεγχο της εκτέ-
λεσης της σύµβασης θα τον έχει η Βουλή. Έστω, αυτήν την πα-
ραχώρηση! Είχατε ενάµιση µήνα να κάνετε όποια διόρθωση
θέλατε µετά τη δέσµευση του Βγενόπουλου και εξακολουθεί να
επαναλάµβανε αυτή τη θέση ο κ. Βγενόπουλος.

Καταστρατηγήσατε τον ίδιο τον ασφαλιστικό και το συνταξιο-
δοτικό σας νόµο και τον καταστρατηγείτε εκεί που σας βολεύει.
Άλλα είναι για τους πληβείους και άλλα είναι για εκείνους όταν
θέλετε να απαλλάξετε για να πουλήσετε άρον-άρον την εταιρεία.
Και συγχέετε αυτό που έγινε µε την πώληση της Ολυµπιακής µε
αυτό που έγινε στην «ALITALIA». Ουδεµία σχέση! Είκοσι δυο χι-
λιάδες εργαζόµενοι, είκοσι χιλιάδες παραµένουν και δεν παίρνει
το ιταλικό δηµόσιο τα βάρη. Τα βάρη τα παίρνει ο αγοραστής.
Την πρωτοβουλία να στηθεί η νέα εταιρία της «ALITALIA» την είχε
η ιταλική κυβέρνηση που είναι συντηρητική και την είχε ξεκινήσει
προοδευτική κυβέρνηση. Υπάρχει µια συνέχεια εκεί στο κράτος
όσον αφορά τους στόχους.

∆εν κατάλαβε η Κυβέρνηση όπως και για άλλες εκποιήσεις ότι
η Ολυµπιακή δεν είναι τα σίδερα, δεν είναι το σήµα, δεν είναι το
όνοµα. Η Ολυµπιακή είναι η επιτυχηµένη της ιστορία των πενή-
ντα δύο χρόνων. Αυτό είναι η Ολυµπιακή, η ασφάλεια που πα-
ρείχε.

Σας είπα και πριν, µια από τις δικαστικές αποφάσεις δικαίωσε
την Ολυµπιακή και µπήκαν στα ταµεία της στα µέσα του Νοέµ-
βρη 300.000.000. Και σας ερωτώ εγώ: Γιατί ο κ. Βγενόπουλος
την παίρνει µε 174.000.000 και αφού υπάρχουν τα 300.000.000
δεν βάζει άλλα 174.000.000 το ελληνικό κράτος και να έχει συµ-
µετοχή; Για ποιο λόγο; ∆εν το απαγορεύει η Ευρωπαϊκή Ένωση.
Ποιο είναι το πρόβληµα; Έστω µειοψηφικό πακέτο να έχετε ένα
λόγο.

Χθες άκουγα τον κ. Στυλιανίδη που βγήκε και είπε ότι έδωσε
εντολή στις Ολυµπιακές Αερογραµµές να µεταφέρουν δωρεάν
από την Ιταλία τους φοιτητές. Θα µπορούσε να το κάνει αυτό
στην Aegean; Όχι βέβαια! Το φέρνω συµβολικά ως παράδειγµα,
δεν έχει πολύ µεγάλη σηµασία, έχει όµως τη σηµειολογία του.

Φίλες και φίλοι, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν ξέρουµε ποια θα
είναι η διαδικασία της εκκαθάρισης, γιατί το µεγάλο παιχνίδι θα
ακολουθήσει µετά. Ο κ. Βγενόπουλος θα έχει το µονοπώλιο των
τριών εταιρειών, του πτητικού έργου, της επίγειας εξυπηρέτη-
σης, της τεχνικής βάσης. Η τεχνική βάση κατασκευάστηκε και
στοίχισε 80-90 εκατοµµύρια ευρώ. Θέλουµε να δούµε πόσο θα
την πουλήσετε, διότι δεν θα έχετε άλλον αγοραστή, αγοραστής
θα είναι µόνο ο κ. Βγενόπουλος. Τότε θα µου πείτε τι θα κάνετε.
Θα την κρατήσει το κράτος και θα του τη νοικιάσει προκειµένου
να την χρησιµοποιεί;

Θα κλείσω µε τη φράση του κ. Κωνσταντέλου στην επιτροπή,
που τοποθετήθηκε, χωρίς να έχουµε συνεννόηση, γιατί είναι γνω-

στό ότι ο πρόεδρος των ιπταµένων δεν ανήκει στην παράταξή
µας. Αφού κατήγγειλε στην ουσία την Κυβέρνηση για τον τρόπο
µε τον οποίο την απαξίωσε τόσα χρόνια και κυρίως πώς την διέ-
συρε, είπε: «Άλλο να τιθασεύουµε τις κακές πρακτικές και άλλο
να διασύρουµε επισήµως την εταιρεία». Αυτό κάνατε ως Κυβέρ-
νηση και το κάνατε σε όλες τις εταιρείες του δηµοσίου. ∆εν λέω
εσείς, γιατί εσείς αρχίσατε πολύ αργά. Αυτό είναι απαράδεκτο,
δεν το κάνει ούτε ο Μπερλουσκόνι, δεν το κάνει ούτε ο Σαρκοζί,
δεν το κάνει ούτε ο Μπράουν ούτε κανείς. Το κάνετε µόνο εσείς
ως Κυβέρνηση ως παράταξη. Μισείτε ό,τι έχει το δηµόσιο που
σαφώς έχει τα αρνητικά του, αλλά είναι δηµόσια περιουσία. Αυτή
δεν είναι πολιτική µιας Κυβέρνησης που αυτοπροβάλλεται ως Κυ-
βέρνηση που έχει υπερηφάνεια. Το αντίθετο. Είναι πολιτική τα-
πεινωτική. Και δεν µπορείτε εσείς στο όνοµα αυτής της πολιτικής
να ταπεινώνετε έναν ολόκληρο λαό.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Σηφουνάκη, µας
αδικείτε όµως γιατί και οι της δικής µας παρατάξεως αγαπάµε
πάρα πολύ το δηµόσιο, όσοι είναι στο δηµόσιο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Εγώ λέω τα γεγονότα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το λόγο έχει ο κ. Καρα-

θανασόπουλος ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σήµερα συζητάµε ουσιαστικά µε
την πρόθεση της Κυβέρνησης να κυρώσουµε τη συµφωνία ανά-
µεσα στο ελληνικό δηµόσιο και στη «MIG» για τη µεταβίβαση της
Ολυµπιακής Αεροπορίας, ας το πούµε έτσι σε συντοµία, και την
πλήρη ιδιωτικοποίησή της. Ουσιαστικά έχουµε να κάνουµε µε την
ολοκλήρωση ενός εγκλήµατος το οποίο ξεκίνησε στις αρχές της
δεκαετίας του ’90.

Τι ισχυρίζεται η Κυβέρνηση; Η Κυβέρνηση περιχαρής ισχυρί-
ζεται ότι έδωσε λύση διά στόµατος του Υπουργού Ανάπτυξης σε
ένα διαχρονικό ζήτηµα που δηµιουργούσε κατά τη γνώµη της Κυ-
βέρνησης συνεχώς χρέη και προβλήµατα. Μάλιστα ο κύριος
Υπουργός αρέσκεται συνεχώς να τονίζει ότι η λειτουργία της
Ολυµπιακής έφερνε χρέη 1.000.000 ευρώ την ηµέρα στο ελλη-
νικό δηµόσιο που θα έπρεπε να τα πληρώσει ο ελληνικός λαός.
Βεβαίως, αυτή η υποκρισία και ο πόνος για τα χρέη που θα κλη-
θεί να πληρώσει ο ελληνικός λαός δεν χρειάζεται ιδιαίτερο σχο-
λιασµό. Είναι βεβαίως αποκαλυπτική η ίδια η πολιτική της
Κυβέρνησης και ποιος πληρώνει τα ελλείµµατα και ποιος πλη-
ρώνει τα χρέη και τι εξυπηρετεί στο κάτω-κάτω της γραφής αυτό
το τεράστιο δηµόσιο χρέος που έχει συσσωρευτεί. ∆εν συσσω-
ρεύτηκε γιατί ασκήθηκε είτε από την Κυβέρνηση της Νέας ∆η-
µοκρατίας είτε από το ΠΑΣΟΚ µια φιλολαϊκή πολιτική! Αντίθετα,
συσσωρεύτηκε, γιατί είχαµε σκανδαλώδεις πολιτικές προς όφε-
λος του µεγάλου κεφαλαίου.

Και στο κάτω-κάτω της γραφής, κύριε Υπουργέ, θα πρέπει κά-
ποια στιγµή να απαντήσετε ποιοι προξένησαν αυτό το χρέος
στην Ολυµπιακή Αεροπορία. Ουρανοκατέβατο δεν ήρθε! Υπήρ-
ξαν συγκεκριµένες κυβερνητικές επιλογές; Βεβαιότατα. Άρα, λοι-
πόν, τι αποδείχθηκαν; Αποδείχθηκαν λανθασµένες αυτές οι
κυβερνητικές πολιτικές.

∆εύτερο ζήτηµα. Υπήρχαν διοικήσεις οι οποίες είχαν διοριστεί
από την εκάστοτε Κυβέρνηση; Αποδείχθηκαν στην καλύτερη πε-
ρίπτωση ανεπαρκείς; Πλήρωσε κανείς από αυτές τις διοικήσεις;
Όχι, γιατί φροντίσατε και εσείς και το ΠΑΣΟΚ ως πλειοψηφία και
η Κυβέρνηση να απαλλάξετε τα διοικητικά συµβούλια της Ολυ-
µπιακής και τα µέλη τους από οποιαδήποτε ευθύνη. Άρα, λοιπόν,
ποιος ευθύνεται για τη δηµιουργία των χρεών εάν υπάρχουν
χρέη στην Ολυµπιακή, γιατί αµφισβητείται η οικονοµική εικόνα;

Και βεβαίως λέτε ψέµατα, κύριε Υπουργέ, ότι προχωράτε σ’
αυτή την επιλογή, για να µη χρεώνετε η ελληνική οικογένεια.
Γιατί βεβαίως δεν είναι κριτήριο της πολιτικής των ιδιωτικοποιή-
σεων η οικονοµική εικόνα µιας επιχείρησης αν είναι πλεονασµα-
τική ή ελλειµµατική.

Κριτήριο σας –για παράδειγµα- είναι η ιδιωτικοποίηση του
ΟΤΕ, η ιδιωτικοποίηση των τραπεζών και από τη σηµερινή και
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από τις προηγούµενες κυβερνήσεις –πρόκειται για κερδοφόρες
επιχειρήσεις- η ιδιωτικοποίηση της ∆ΕΗ και µια σειρά άλλων επι-
χειρήσεων, πρώην ∆ΕΚΟ ή του δηµόσιου τοµέα, ελεγχόµενες
από το δηµόσιο τοµέα.

Κερδοφόρες ήταν. Γιατί έγιναν ιδιωτικές; Έγιναν ακριβώς για
να εξυπηρετηθούν οι ανάγκες των κεφαλαιοκρατών. Αυτό, λοι-
πόν, είναι το πρόβληµα, το οποίο θέλετε να επιλύσετε. Αυτοί είναι
οι στρατηγικοί στόχοι και της δικής σας πολιτικής και της πολιτι-
κής των προηγούµενων κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ.

Λέτε και δηλώσατε στην αρµόδια επιτροπή που συζητούσε την
παρούσα σύµβαση ότι το πρόβληµα των χρεών της Ολυµπιακής
δηµιουργήθηκε από δοµικά προβλήµατα, τα οποία υπήρχαν και
τα οποία αντιµετώπιζε η Ολυµπιακή. Και αναφέρατε ενδεικτικά
τρία τέτοια δοµικά προβλήµατα, τα οποία είναι αποκαλυπτικό-
τατα.

Πρώτον, λέτε, τα ακριβά καύσιµα. ∆εύτερον, λέτε, το κόστος
του προσωπικού. ∆ηλαδή; Στον Καιάδα τα εργασιακά δικαιώ-
µατα, η τιµή της εργατικής δύναµης, η εντατικοποίηση των ερ-
γασιών και κατ’ επέκταση η ασφάλεια των πτήσεων. Τρίτον, λέτε,
το κόστος συντήρησης και λειτουργίας της τεχνικής βάσης που
διασφάλιζε την αξιοπιστία και την ασφάλεια της Ολυµπιακής Αε-
ροπορίας.

Άρα, λοιπόν, ποιο ήταν το πρόβληµά σας; Το πρόβληµά σας
ήταν ακριβώς τα εργατικά δικαιώµατα και κατακτήσεις και η
ασφάλεια των πτήσεων. Αυτό, λοιπόν, θέλετε να αντιµετωπίσετε;
Γιατί ακριβώς δεν κάνατε καµµία νύξη. Αντίθετα µάλιστα σε ζη-
τήµατα που αφορούν τους εργαζόµενους, όταν στην Ολυµπιακή
Αεροπορία –όπως και σε άλλες επιχειρήσεις του ευρύτερου
αλλά και του στενού δηµόσιου τοµέα- υπάρχει µια πληθώρα ερ-
γασιακών σχέσεων από συµβασιούχους, από ανασφάλιστους ερ-
γαζόµενους, χωρίς εργασιακά δικαιώµατα µαζί µε αυτούς τους
αορίστου απασχόλησης. Και βεβαίως καµµία πρόνοια, καµµία
φροντίδα για την ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών, όσον αφορά
τις αεροµεταφορές.

Έτσι, λοιπόν, επιβεβαιώνεται ότι η σπουδή σας για την εκποί-
ηση, για την ιδιωτικοποίηση της Ολυµπιακής είναι η υλοποίηση
της ευρωενωσιακής πολιτικής, της πολιτικής δηλαδή της απε-
λευθέρωσης και της ανταγωνιστικότητας της αγοράς.

∆εν σας έπιασε, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, ο πόνος για τις λαϊ-
κές ανάγκες και την ικανοποίησή τους, αλλά πώς κι εσείς ως Κυ-
βέρνηση στο συγκεκριµένο τοµέα και κλάδο θα συµβάλετε στην
ικανοποίηση των αναγκών του κεφαλαίου για την επέκταση της
δράσης του, ούτως ώστε να αντιµετωπίσει τις δυσκολίες της δι-
ευρυµένες αναπαραγωγής, αλλά και τη στήριξη και ενίσχυση της
κερδοφορίας.

Αυτό άλλωστε σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης καθόρισε η
Συνθήκη του Μάαστριχτ που είναι γνωστή και στο ελληνικό Κοι-
νοβούλιο και στον ελληνικό λαό ποιοι ψήφισαν τη Συνθήκη του
Μάαστριχτ, που ακριβώς αυτή η συνθήκη εξειδικεύεται στις αε-
ροµεταφορές µε την πολιτική της απελευθέρωσης.

Ποια ήταν αυτά τα µέτρα;
Πρώτον, κατάργηση της κρατικής µονοπωλιακής εκµετάλλευ-

σης των εσωτερικών αερογραµµών, επιτρέποντας µε αυτόν τον
τρόπο σε ξένες αεροπορικές εταιρείες να εκτελούν εσωτερικά
δροµολόγια, άρα και την είσοδο ιδιωτών αεροπορικών εταιρειών
για εµπορική εκµετάλλευση.

∆εύτερον, απαγόρευση των κρατικών επιδοτήσεων στους εθνι-
κούς κρατικούς αεροµεταφορείς, για να αποτρέψει δήθεν τη νό-
θευση του ανταγωνισµού, γιατί µέσα απ’ αυτή τη διαδικασία θα
µπορούσε να επιταχυνθεί η δράση του ιδιωτικού κεφαλαίου και
να επιταχυνθεί η διαδικασία ιδιωτικοποίησης.

Τρίτον, ιδιωτικοποίηση των οργανισµών διαχείρισης των αε-
ροδροµίων σε πανευρωπαϊκό επίπεδο και στη χώρα µας –το αε-
ροδρόµιο «Ελευθέριος Βενιζέλος» είναι η περίτρανη απόδειξη-
και απελευθέρωση των υπηρεσιών επίγειας εξυπηρέτησης.

Έτσι, λοιπόν, σε καθοριστικό παράγοντα όλης της πολιτικής
της απελευθέρωσης των αεροµεταφορών και της ενίσχυσης του
ανταγωνισµού αναδεικνύεται η δηµιουργία του ενιαίου ευρωπαϊ-
κού ουρανού, όπου ουσιαστικά –τι έχουµε;- έχουµε µια δέσµη
µέτρων για τη διαχείριση της εναέριας κυκλοφορίας σε ευρωε-
νωσιακό επίπεδο και την κατάργηση των εθνικών εναέριων συ-

νόρων, στο όνοµα δηλαδή της εξυπηρέτησης των αναγκών των
µεγάλων αεροπορικών εταιρειών και του κέρδους τους.

Οι συνέπειες; Μια νέα περίοδος συγκέντρωσης στον κλάδο
των αεροµεταφορών µέσα από συγχωνεύσεις, εξαγορές, πτω-
χεύσεις και ιδιωτικοποίησής τους και ο έλεγχος από ελάχιστες
µεγάλες αεροπορικές εταιρείες –σε ευρωπαϊκό επίπεδο τρεις
είναι οι µεγάλοι παίχτες και οι υπόλοιποι κρέµονται δορυφορικά
κάτω απ’ αυτούς: η «LUFTHANSA», η «AIR FRANCE» και η
«BRITISH AIRWAYS»- τη δηµιουργία αεροπορικών εταιρειών χα-
µηλού κόστους, την επίθεση ενάντια σε κατακτήσεις των εργα-
ζοµένων του κλάδου και ανατροπές των εργασιακών σχέσεων
µέσα από την εντατικοποίηση της εργασίας, τη µείωση των µι-
σθών, την απελευθέρωση των υπηρεσιών επίγειας εξυπηρέτη-
σης, τη µείωση –ακόµα και την κατάργηση- της αεροπορικής
σύνδεσης περιοχών µε µικρή αεροπορική κίνηση στο όνοµα της
βιωσιµότητας –γιατί δεν ήταν κερδοφόρες- και βεβαίως και τη
διεύρυνση των κινδύνων αναφορικά µε την ασφάλεια των πτή-
σεων.

Έτσι, λοιπόν, οι ελληνικές κυβερνήσεις από το 1993 και µετά
στο πλαίσιο αυτών των πολιτικών που συνέβαλαν ενεργά στην
επεξεργασία της πολιτικής της απελευθέρωσης προχώρησαν
στην κατάργηση της κρατικής µονοπωλιακής αξιοποίησης των
εσωτερικών αερογραµµών και στην απελευθέρωση της εκµε-
τάλλευσής τους.

Για να διευκολυνθεί ο ανταγωνισµός στις αεροµεταφορές και
η είσοδος νέων αεροπορικών εταιρειών, προχώρησαν στη διαδι-
κασία της ιδιωτικοποίησης της Ολυµπιακής. Πώς; Μέσα από το
χτύπηµα και το σπάσιµο της καθετοποιηµένης δοµής και η αρχή
έγινε µε την ιδιωτικοποίηση της «OLYMPIC CATERING», αλλά και
από τα διάφορα προγράµµατα εξυγίανσης, συρρίκνωσης δη-
λαδή της Ολυµπιακής Αεροπορίας από το 1994 και µετά, για να
µπορέσει ο άµεσος ανταγωνιστής, η «AEGEAN», να πάρει το ση-
µαντικότερο κοµµάτι των εσωτερικών πτήσεων.

Έτσι, λοιπόν, η πολιτική σας αυτή οδήγησε σε σηµαντικά προ-
βλήµατα µέσα απ’ αυτή τη διαδικασία. Σήµερα, λοιπόν, µε τη συ-
γκεκριµένη σύµβαση δεν έχουµε τίποτα άλλο παρά την
ολοκλήρωση του εγκλήµατος και µάλιστα για 179,5 αργύρια:
108.000.000 ευρώ για το πτητικό έργο, 21.700.000 ευρώ για την
τεχνική βάση και 49.800.000 ευρώ για την επίγεια εξυπηρέτηση.

Σε τι υποχρεώνει τον αγοραστή αυτή η λεόντειος σύµβαση;
Πρώτον, να µη µεταβάλει –λέει- το σύνολο του πλειοψηφικού πα-
κέτου της «PANTHEON» για χρονικό διάστηµα ενός έτους, να µη
µεταβιβάσει µετά το τελειωτικό κλείσιµο –δηλαδή µόνο για ένα
χρόνο δεσµεύεται ο αγοραστής ότι θα διατηρήσει το πλειοψη-
φικό πακέτο ή και το σύνολο των µετοχών της «PANTHEON»- και
να διατηρηθεί τουλάχιστον για τρία χρόνια, µετά το τελικό κλεί-
σιµο, το σήµα και το λογότυπο της Ολυµπιακής Αεροπορίας.
Μετά το πέρας των τριών χρόνων µπορούν και αυτά ακόµη να
καταργηθούν.

∆εύτερον, την παραδίδετε καθαρή από χρέη.
Τρίτον, η µόνη υποχρέωση την οποία αναλαµβάνει είναι η εκτέ-

λεση µόνο του 65% του πτητικού έργου της Ολυµπιακής Αερο-
πορίας.

Και βεβαίως οφείλετε να την παραδώσετε καθαρή από τους
εργαζόµενους, από τις εργασιακές κατακτήσεις και δικαιώµατα,
τα οποία έχουν.

Έτσι, λοιπόν, οι συνέπειες αυτής της σύµβασης είναι πάρα
πολύ ορατές. Θα έχουµε τη µείωση του πτητικού έργου, ήδη του-
λάχιστον στο 65%, αλλά και του βασικού προσανατολισµού του
πτητικού έργου. Ο προσανατολισµός δεν θα είναι µε βάση την
ικανοποίηση των αναγκών µεταφοράς, αλλά µε το ποια δροµο-
λόγια θα είναι κερδοφόρα, όσον αφορά την εκµετάλλευσή τους.
Αυτός θα είναι ο προσανατολισµός του πτητικού έργου, γιατί
ακριβώς ο επιχειρηµατίας θέλει να κερδίσει.

∆εύτερον ζήτηµα. Αυτό το πτητικό έργο θα ενταχθεί ως συ-
µπληρωµατικός ρόλος, ως δευτερεύων ρόλος γενικότερα στην
ένταξη των ισχυρών ευρωπαϊκών αεροµεταφορέων και ενδεχό-
µενα µιας ευρύτερης συµµαχίας και ένταξής τους σ’ αυτή.

Και βεβαίως εµείς το λέµε καθαρά για το θέµα µε τις άγονες
γραµµές. Κατά τη γνώµη µας ο ελληνικός λαός δεν µπορεί να
δεχθεί τη λογική των άγονων γραµµών. Τι θα πει άγονη γραµµή;
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Άγονη για τον επιχειρηµατία. Από τη στιγµή που εξυπηρετούνται
άνθρωποι, δεν είναι άγονη η γραµµή για την ικανοποίηση της λαϊ-
κής ανάγκης, αλλά άγονη για τον επιχειρηµατία. Και γι’ αυτό θα
διαθέσετε τεράστια κονδύλια.

Μόλις χθες συζήταγαν την εικόνα από τις άγονες γραµµές στις
ακτοπλοϊκές µεταφορές µε την τεράστια διαπάλη, ακόµα και
κάτω από το τραπέζι, ανάµεσα στο εφοπλιστικό κεφάλαιο για το
ποιος θα κερδίσει, µε τη σπατάλη και τη διαπλοκή ανάµεσα στην
πολιτική εξουσία και στο εφοπλιστικό κεφάλαιο και που αυτή η ει-
κόνα θα επεκταθεί και στις αεροπορικές µεταφορές και βεβαίως
µε τους κινδύνους µε τη λειψή σύνδεση των νησιών, όπως πα-
ρατηρούµε µε τα σαπάκια, τα οποία εµφανίζονται για να καλύ-
ψουν αυτές τις ανάγκες.

∆εύτερο ζήτηµα. Είναι ότι θα υπάρχουν τροµακτικές επιπτώ-
σεις στους νεοπροσλαµβανόµενους εργαζόµενους. ∆ηλαδή, τι
θα υπάρχει; Θα υπάρχει µερική απασχόληση, γενικευµένος ερ-
γασιακός Μεσαίωνας µέσα από τις ανατροπές των όποιων δι-
καιωµάτων στην πλήρη σταθερή απασχόληση, την
εντατικοποίηση της δουλειάς, τη συµπίεση ουσιαστικά, της φθη-
νής εργατικής δύναµης, το χτύπηµα των ασφαλιστικών τους δι-
καιωµάτων και ταυτόχρονα θα κληθεί το ελληνικό δηµόσιο, ο
ελληνικός λαός, η ελληνική λαϊκή οικογένεια να καταβάλει 1,3 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ, για να κάνετε τι; Για να µπορέσετε να προ-
χωρήσετε στο πρόγραµµα της πρόωρης συνταξιοδότησης, της
εθελούσιας εξόδου ή µετατάξεων των ήδη εργαζόµενων στην
Ολυµπιακή Αεροπορία.

Τρίτο ζήτηµα. Θα υπάρξουν ακριβές υπηρεσίες για τη λαϊκή
οικογένεια στον τοµέα των αεροµεταφορών. Η απελευθέρωση
των αγορών οδήγησε σε ακριβή τιµολόγια. ∆είτε την πορεία του
ηλεκτρικού ρεύµατος. ∆είτε την πορεία των τηλεφωνικών συν-
διαλέξεων. ∆είτε την πορεία των ακτοπλοϊκών γραµµών και των
τιµολογίων πού έχουν φθάσει. Αντίστοιχη εικόνα θα υπάρχει και
στις αεροπορικές µεταφορές.

Τέταρτο ζήτηµα. Θα υπάρχει σοβαρή επίπτωση στην ασφά-
λεια των πτήσεων και εδώ πέρα δεν κάνουµε πρόβλεψη µακα-
βριότητας, αλλά δυστυχώς τα γεγονότα αυτό αποδεικνύουν.

Και πέµπτο ζήτηµα. Θα υπάρχει σοβαρή επίπτωση στην ασφά-
λεια και στη διασφάλιση της εδαφικής ακεραιότητας της χώρας
µας, γιατί οι αεροµεταφορές είναι στρατηγικός τοµέας γι’ αυτό
το ζήτηµα.

Βεβαίως η κριτική του κόµµατος της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης κινείται στην ίδια ρότα. Υπάρχουν διαφωνίες και εξέ-
φρασε διαφωνίες και ο εισηγητής του κόµµατος της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης. Σε ποιο ζήτηµα; Η αντιπαράθεση εστιάστηκε στη
διαδικασία της ιδιωτικοποίησης και όχι στην ουσία, γιατί η ουσία
είναι ότι επί κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ είχε ξεκινήσει η συγκεκριµένη
διαδικασία και προβάλλει τερτίπια για την ιδιωτικοποίηση απο-
δεχόµενο τον καθοριστικό επιδιαιτητικό ρόλο του ως υπέρτατου
κριτή της Ευρωπαϊκής Ένωσης και της Κοµισιόν. Βεβαίως το
πρόβληµα δεν είναι αν θα υπάρχει πλειοψηφικό ή µειοψηφικό πα-
κέτο, αλλά κάτω από ποιους όρους και κανόνες θα λειτουργεί.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα λειτουργεί κάτω από τη λογική της ανταγωνιστικότητας
των ιδιωτικοοικονοµικών κριτηρίων της βιωσιµότητας, άρα και
της κερδοφορίας; Είτε είναι πλειοψηφικό είτε µειοψηφικό το πα-
κέτο, το κέρδος θα είναι ο υπέρτατος σκοπός και όχι η ικανο-
ποίηση των λαϊκών αναγκών, των αναγκών των εργαζόµενων.
Αυτή, λοιπόν, είναι η διαδικασία. Άλλωστε η δήλωση του κ. Πα-
πακωνσταντίνου είναι σαφέστατη αµέσως µετά την υπογραφή.
Το ζητούµενο –λέει- είναι η συγκεκριµένη λύση να αποδειχθεί
βιώσιµη διασφαλίζοντας το δηµόσιο συµφέρον και τον ανταγω-
νισµό. Είναι προς θετική κατεύθυνση.

Αλλά και η λογική την οποία έχει ο ΣΥΡΙΖΑ τι λέει; Να παραµέ-
νει δηµόσια. Πώς δηµόσια; Κάτω από ποιο δηµόσιο τοµέα, όταν
ο δηµόσιος τοµέας στο καπιταλιστικό σύστηµα θέλει να εξυπη-
ρετήσει το κέρδος και που οι συνθήκες σήµερα έχουν αλλάξει
πολύ περισσότερο σε απελευθέρωση της αγοράς; Πώς, δηλαδή,
θα είναι βιώσιµη η Ολυµπιακή, όταν θα έχει να ανταγωνιστεί την
«AEGEAN» µε ελαστικές εργασιακές σχέσεις, µε ανασφάλιστη
εργασία; Κάτω απ’ αυτή τη λογική, µε τι κριτήρια; ∆ιασφαλίζο-

ντας τη σταθερή απασχόληση, διασφαλίζοντας τα εργατικά δι-
καιώµατα, διασφαλίζοντας τις πτήσεις και την κάλυψη; Όχι. Τότε
θα λειτουργεί κάτω από συγκεκριµένα κοινωνικοοικονοµικά κρι-
τήρια της βιωσιµότητας και της κερδοφορίας. Γι’ αυτόν ακριβώς
το λόγο δεν είναι τυχαίο ότι κάνετε εδώ προτάσεις που ακριβώς
αυτό το χαρακτηριστικό έχουν. Τι θα πει στα δέκα σηµεία «στρα-
τηγικής συµµαχίας µε άλλες εταιρείες παγκοσµίως»; Οι παγκό-
σµιες εταιρείες που δραστηριοποιούνται στο τοµέα των
αεροµεταφορών, τι θέλουν; Θέλουν τη διασφάλιση της αεροπο-
ρικής σύνδεσης; Θέλουν την ικανοποίηση των µεταφορικών ανα-
γκών; Οι παγκόσµιοι κολοσσοί θέλουν την ικανοποίηση των
εργατικών δικαιωµάτων, ή την εκµετάλλευση, την κερδοφορία
και την κερδοσκοπία;

Όπως, επίσης, και το όγδοο σηµείο σας που λέει ότι η συνεκ-
µετάλλευση είναι και εµπορική και επιχειρησιακή σε γραµµές
υψηλής κερδοφορίας µε άλλες αεροπορικές εταιρείες, τι σηµαί-
νει αυτό; Κράχτης, λοιπόν, τα κερδοφόρα δροµολόγια γι’ αυτές
τις επιχειρήσεις...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω, κύριε
Πρόεδρε.

Το ΛΑΟΣ θα επιφυλαχθεί –σε αυτά τα πλαίσια κινείται- αν θα
ψηφίσει ακόµα το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο. Η θέση του ΚΚΕ
είναι γνωστή. Βασικό µας κριτήριο είναι να ικανοποιηθούν οι λαϊ-
κές ανάγκες, οι ανάγκες των πλατιών λαϊκών στρωµάτων και στον
τοµέα των µεταφορών. Θεωρούµε ότι οι µεταφορές δεν µπορεί
να είναι εµπόρευµα. ∆εν µπορεί να λειτουργούν µε τη λογική της
κερδοφορίας, µε τη λογική του κέρδους. Αλλά πρέπει να έχει δη-
µόσιο χαρακτήρα και να είναι δηµόσιο αγαθό, τέτοιο που να µπο-
ρεί να ικανοποιεί συνδυαστικά µία σειρά κριτήρια και βασικά...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, οι
προηγούµενοι εισηγητές πήραν δύο ...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Υπάρχει λόγος. Θα δια-
κόψουµε τη συνεδρίαση για να γίνουν τα εγκαίνια.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόε-
δρε, µε µία φράση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Με µία φράση, τελειώ-
στε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Απ’ αυτήν, λοιπόν, την
άποψη, εµείς θεωρούµε ότι πρέπει να υπάρχει ένας ενιαίος φο-
ρέας µεταφορών που θα έχει την αποκλειστική ευθύνη των εσω-
τερικών αερογραµµών, το κρατικό µονοπώλιο και που σκοπός
προσανατολισµός και κριτήριό του θα είναι η ικανοποίηση των
σύγχρονων και διευρυµένων αναγκών των εργαζόµενων του κλά-
δου, των µεταφορικών αναγκών, των λαϊκών στρωµάτων και οι-
κογενειών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ. Κα-
ραθανασόπουλο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συ-
νεδρίασή µας, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώρους του Με-
γάρου της Βουλής τριάντα επτά µαθήτριες και µαθητές και δύο
συνοδοί καθηγητές από το Γυµνάσιο Πολυκάστρου Κιλκίς.

Η Βουλή τους καλωσορίζει. Τους εύχεται «καλές σπουδές» και
καλή επάνοδο στο πανέµορφο Πολύκαστρο.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Τώρα, κύριοι συνάδελφοι, θα διακόψουµε µέχρι τις 20.30’...
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆ιαµαρτύροµαι, κύριε Πρόε-

δρε...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Περιµένετε, κύριε Λα-

φαζάνη, επιτέλους.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆ιακόπτετε έτσι εν µέσω ειση-

γήσεων;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): ∆ιακόπτουµε, ναι. Θα

ακούσετε τι λέω;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆ιαµαρτύροµαι, κύριε Πρόεδρε,

γιατί εν µέσω εισηγήσεων...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Λαφαζάνη, είστε
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πολύ ερειστικός…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα, τι λέτε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Σας παρακαλώ πάρα

πολύ. Σας έδωσα το λόγο; Με ακούσατε τι είπα;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆ιαµαρτύροµαι γιατί…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Λαφαζάνη, δεν

είναι συµπεριφορά αυτή. Ακούστε τι λέει το Προεδρείο!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μη λέτε για τη συµπεριφορά

µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Θα σας κάνω µάθηµα,

κύριε Λαφαζάνη, ευπρεπούς συµπεριφοράς.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Η συµπεριφορά µου είναι άψογη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Είναι απρεπής η συ-

µπεριφορά σας. Απρεπέστατη είναι.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Απρεπής είναι η πράξη του Προ-

εδρείου που διακόπτει τη συνεδρίαση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Καθίστε κάτω. Να µά-

θετε να σέβεστε τους κανονισµούς. Να µην έρθετε, αν θέλετε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Να µην έρθω πού;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριοι συνάδελφοι, θα

διακόψουµε µέχρι τις 20.30’και θα µεταβούµε στο Περιστύλιο
της Βουλής, όπου ο Πρόεδρος κ. Σιούφας θα εγκαινιάσει την Έκ-
θεση της Βουλής για την ιστορία του κτηρίου. Είναι ακόµη µία
σηµαντική πολιτιστική παρέµβαση µέσω της οποίας φιλοδοξούµε
να φέρουµε πιο κοντά τη νέα γενιά µε τον κοινοβουλευτισµό και
τη δηµοκρατία, κύριε Λαφαζάνη. Αυτός είναι ο λόγος.

∆ιακόπτουµε τη συνεδρίαση.
(∆ΙΑΚΟΠΗ)

(ΜΕΤΑ ΤΗ ∆ΙΑΚΟΠΗ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, επαναλαµβάνεται η διακοπείσα συνεδρίαση.

Κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό διακόπτουµε τη συζή-
τηση του νοµοσχεδίου του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών για να διεξαχθεί ονοµαστική ψηφοφορία επί της αρχής
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εσωτερικών: «Άσκηση του
εκλογικού δικαιώµατος, κατά τις γενικές βουλευτικές εκλογές,
από τους Έλληνες εκλογείς που διαµένουν στο εξωτερικό». Σύµ-
φωνα µε την παράγραφο 4 του άρθρου 51 του Συντάγµατος, το
νοµοσχέδιο αυτό πρέπει να ψηφιστεί µε την πλειοψηφία των δύο
τρίτων του όλου αριθµού των Βουλευτών.

Οι αποδεχόµενοι την αρχή του νοµοσχεδίου λέγουν «ΝΑΙ».
Οι µη αποδεχόµενοι την αρχή του νοµοσχεδίου λέγουν «ΟΧΙ».
Οι αρνούµενοι ψήφο λέγουν «ΠΑΡΩΝ».
Σας ενηµερώνω, επίσης, ότι έχουν έλθει στο Προεδρείο τηλε-

οµοιοτυπίες (fax) συναδέλφων σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του
Κανονισµού, µε τις οποίες γνωστοποιούν την ψήφο τους επί του
νοµοσχεδίου. Οι ψήφοι αυτές θα ανακοινωθούν και θα συνυπο-
λογιστούν στην καταµέτρηση η οποία θα ακολουθήσει.

Καλούνται επί του καταλόγου: ο κ. Κωνσταντίνος Τσιάρας από
τη Νέα ∆ηµοκρατία και ο κ. Φίλιππος Σαχινίδης από το ΠΑΣΟΚ.

Παρακαλώ να αρχίσει η ανάγνωση του καταλόγου.
(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)

(ΜΕΤΑ ΚΑΙ ΤΗ ∆ΕΥΤΕΡΗ ΑΝΑΓΝΩΣΗ ΤΟΥ ΚΑΤΑΛΟΓΟΥ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Υπάρχει συνάδελφος ο

οποίος δεν έχει άκουσε το όνοµά του;
Ο κ. Παυλίδης.
(Στο σηµείο αυτό ψηφίζει ο Βουλευτής κ. Αριστοτέλης Παυλί-

δης)
Οι επιστολές οι οποίες απεστάλησαν στο Προεδρείο από τους

συναδέλφους σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του Κανονισµού της
Βουλής καταχωρίζονται στα Πρακτικά και έχουν ως εξής:

7994 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7996 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7998 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8000 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχουµε λάβει δύο επιστολές από τους συναδέλφους, κ.
∆ραγώνα και κ. Αλογοσκούφη οι οποίοι απουσιάζουν στο εξωτε-

ρικό, µε τις οποίες εκφράζουν πρόθεση ψήφου, καταχωρίζονται
µεν στα Πρακτικά, αλλά δεν προσµετρώνται στο αποτέλεσµα και
έχουν ως εξής:
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8002 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κηρύσσεται περαιωµένη
η ψηφοφορία και παρακαλώ τους κυρίους ψηφολέκτες να προ-
βούν στην καταµέτρηση των ψήφων και την εξαγωγή του αποτε-
λέσµατος.

(ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
(ΚΑΤΑ ΤΗ ∆ΙΑΡΚΕΙΑ ΤΗΣ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗΣ)

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µέχρι να ολοκλη-
ρωθεί η καταµέτρηση, θα µπορούσατε να ξεκαθαρίσετε τη δια-
δικασία που θα ακολουθήσουµε για σήµερα;

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Θα συνεχίσουµε µε την
οµιλία των δύο ειδικών αγορητών, θα µπούµε στον κατάλογο των
οµιλητών και θα φθάσουµε µέχρι τον δέκατο όγδοο οµιλητή.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Ο Υπουργός, δηλαδή, δεν θα µι-
λήσει σήµερα;

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): ∆εν ξέρω. Μπορούµε να
τον ρωτήσουµε.

Κύριε Υπουργέ, θα µιλήσετε σήµερα;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης):

Όχι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Μάλιστα.
Κύριε Σγουρίδη, δεν θα µιλήσει ο Υπουργός σήµερα.

(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το αποτέλεσµα
της διεξαχθείσης ονοµαστικής ψηφοφορίας.

Ψήφισαν συνολικά 267 Βουλευτές.
Υπέρ της αρχής του νοµοσχεδίου, δηλαδή «ΝΑΙ», ψήφισαν 159

Βουλευτές.
Κατά της αρχής του νοµοσχεδίου, δηλαδή «ΟΧΙ», ψήφισαν 106

Βουλευτές.
Ψήφισαν «ΠΑΡΩΝ» δύο Βουλευτές, σύµφωνα µε το παρακάτω

πρωτόκολλο ονοµαστικής ψηφοφορίας:

(ΟΝΟΜΑΣΤΙΚΗ ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ ΕΠΙ ΤΗΣ ΑΡΧΗΣ )
ΝΑΙ ΟΧΙ

EΠIKPATEIAΣ
Έβερτ Μιλτιάδης +
Σουφλιάς Γεώργιος +
Ρουσόπουλος Θεόδωρος +
Χηνοφώτης Παναγιώτης +
Πατριανάκου Φεβρωνία +
Κατσέλη Λούκα +
Ραγκούσης Ιωάννης +
∆ραγώνα Θάλεια -
Κουβέλης Σπυρίδων +
Μπεριάτος Ηλίας +
Καζάκος Κωνσταντίνος -
Μπανιάς Ιωάννης +

Α’ ΑΘΗΝΩΝ
Μπακογιάννη Θεοδώρα (Ντόρα) +
Αβραµόπουλος ∆ηµήτριος +
Αλογοσκούφης Γεώργιος -
Παυλόπουλος Προκόπιος +
Βουλγαράκης Γεώργιος +
Πιπιλή Φωτεινή +
Μπενάκη-Ψαρούδα Άννα +
Σκανδαλίδης Κωνσταντίνος +
∆ιαµαντοπούλου Άννα +
Παπουτσής Χρήστος +
Ράπτη Αναστασία - Συλβάνα +
Αλευράς Αθανάσιος (Νάσος) -
Κανέλλη Γαρυφαλλιά (Λιάνα) -
Καφαντάρη Ευθαλία (Λίλα) -
Φιλίνη Άννα +
Κοροβέσης Περικλής - Ηλίας -
Πλεύρης Αθανάσιος +

Β’ ΑΘΗΝΩΝ
Μητσοτάκης Κυριάκος +
Μεϊµαράκης Ευάγγελος -Βασίλειος +

Γιακουµάτος Γεράσιµος +
Ζαγορίτης Ελευθέριος (Λευτέρης) +
Λιάπης Μιχάλης -Γιώργος -
Σπηλιωτόπουλος Αριστόβουλος (Άρης) +
Χατζηδάκης Κωνσταντίνος +
Παπακώστα-Σιδηροπούλου Κατερίνα +
Πετραλιά-Πάλλη Φάνη +
Καµµένος Παναγιώτης (Πάνος) +
Ντινόπουλος Αργύριος +
Βαρβιτσιώτης Μιλτιάδης +
Πολύδωρας Βύρων +
Παναγιωτόπουλος Παναγιώτης (Πάνος) +
Σταθάκης Αριστοτέλης (Άρης) +
Κασίµης Θεόδωρος +
Παπαθανασίου Γιάννης +
Λοβέρδος Ανδρέας +
Ανδρουλάκης ∆ηµήτριος (Μίµης) +
Χρυσοχοΐδης Μιχαήλ -
Αποστολάκη Ελένη-Μαρία (Μιλένα) +
∆ηµαράς Ιωάννης +
∆αµανάκη Μαρία +
Κακλαµάνης Απόστολος +
Ευθυµίου Πέτρος +
Παπανδρέου Βασιλική (Βάσω) +
Παπαδόπουλος Αλέξανδρος (Αλέκος) +
Γείτονας Κωνσταντίνος +
Ξενογιαννακοπούλου Μαρία-Ελίζα (Μαριλίζα) +
Σακοράφα Σοφία +
Χυτήρης Τηλέµαχος +
Παπαρήγα Αλεξάνδρα -
Χαλβατζής Σπυρίδων -
Μαυρίκος Γεώργιος -
Πρωτούλης Ιωάννης -
Μελά Παναγιώτα - Εύα -
Κουβέλης Φώτιος-Φανούριος +
∆ραγασάκης Ιωάννης +
Παπαγιαννάκης Μιχαήλ -
Ψαριανός Γρηγόριος ΠΑΡΩΝ
Γεωργιάδης Σπυρίδων - Άδωνις +
Αϊβαλιώτης Κωνσταντίνος +

ΝΟΜΟΣ ΑΙΤΩΛΙΑΣ ΚΑΙ ΑΚΑΡΝΑΝΙΑΣ
Μαγγίνας Βασίλειος +
Σαλµάς Μάριος +
Λιβανός Σπυρίδωνας - Παναγιώτης (Σπήλιος) +
Σταµάτης ∆ηµήτριος +
Μωραΐτης Αθανάσιος (Θάνος) +
Βερελής Χρήστος +
Γιαννακά Σοφία +
Μωραΐτης Νικόλαος -

ΝΟΜΟΣ ΑΡΓΟΛΙ∆ΟΣ
Μανώλης Ιωάννης +
Παπαδηµητρίου Ελισάβετ (Έλσα) +
Μανιάτης Ιωάννης +

ΝΟΜΟΣ ΑΡΚΑ∆ΙΑΣ
Τατούλης Πέτρος ΠΑΡΩΝ
Λυκουρέντζος Ανδρέας +
Ρέππας ∆ηµήτριος +

ΝΟΜΟΣ ΑΡΤΗΣ
Παπασιώζος Κωνσταντίνος +
Παπαγεωργίου Γεώργιος +
Τσιρώνης ∆ηµήτριος +

ΝΟΜΟΣ ΑΤΤΙΚΗΣ
Βλάχος Γεώργιος +
∆ούκας Πέτρος +
Καντερές Νικόλαος +
Σταύρου Απόστολος +
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Μπούρας Αθανάσιος +
Πάγκαλος Θεόδωρος +
Χριστοφιλοπούλου Παρασκευή (Εύη) +
Οικονόµου Βασίλειος +
Βρεττός Κωνσταντίνος (Ντίνος) +
Γκιόκας Ιωάννης -
Λεβέντης Αθανάσιος +
Βορίδης Μαυρουδής (Μάκης) +

ΝΟΜΟΣ ΑΧΑΪΑΣ
Μπεκίρης Μιχαήλ +
Παπαδηµάτος Νικόλαος +
Ράγιου-Μεντζελοπούλου Αναστασία (Νατάσα) +
Παπανδρέου Γεώργιος -
Κατσιφάρας Απόστολος +
Βέρρας Μιλτιάδης +
Σπηλιόπουλος Κωνσταντίνος +
Καραθανασόπουλος Νικόλαος +
Τσούκαλης Νικόλαος +

ΝΟΜΟΣ ΒΟΙΩΤΙΑΣ
Μπασιάκος Ευάγγελος +
Γιαννάκης Μιχαήλ +
Κουτσούµπας Ανδρέας +
Τόγιας Βασίλειος +

ΝΟΜΟΣ ΓΡΕΒΕΝΩΝ
Φώλιας Χρήστος +

ΝΟΜΟΣ ∆ΡΑΜΑΣ
∆αϊλάκης Σταύρος +
Τζίµας Μαργαρίτης +
Αηδόνης Χρήστος +

ΝΟΜΟΣ ∆Ω∆ΕΚΑΝΗΣΟΥ
Παυλίδης Αριστοτέλης +
Βαληνάκης Ιωάννης +
Καραµάριος Αναστάσιος +
Νικητιάδης Γεώργιος +
Ζωΐδης Νικόλαος +

ΝΟΜΟΣ ΕΒΡΟΥ
∆ερµεντζόπουλος Αλέξανδρος +
Γεροντόπουλος Κυριάκος +
Κελέτσης Σταύρος +
Ντόλιος Γεώργιος +

ΝΟΜΟΣ ΕΥΒΟΙΑΣ
Κεδίκογλου Συµεών (Σίµος) +
Μαρκόπουλος Κωνσταντίνος +
Λιάσκος Αναστάσιος +
Περλεπέ-Σηφουνάκη Αικατερίνη +
Παπαγεωργίου Γεώργιος +
Μαρίνος Γεώργιος -

ΝΟΜΟΣ ΕΥΡΥΤΑΝΙΑΣ
Καρανίκας Ηλίας +

ΝΟΜΟΣ ΖΑΚΥΝΘΟΥ
Βαρβαρίγος ∆ηµήτριος +

ΝΟΜΟΣ ΗΛΕΙΑΣ
Κοντογιάννης Γεώργιος +
Κανελλοπούλου Κρινιώ +
Αδρακτάς Παναγιώτης +
Τζαβάρας Κωνσταντίνος +
Κουτσούκος Γιάννης +
Κατρίνης Μιχάλης +

ΝΟΜΟΣ ΗΜΑΘΙΑΣ
Χαλκίδης Μιχαήλ +

Φωτιάδης Ηλίας +
Τσαβδαρίδης Λάζαρος +
Σιδηρόπουλος Αναστάσιος +

ΝΟΜΟΣ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ
Κεφαλογιάννης Εµµανουήλ +
Αυγενάκης Ελευθέριος +
Μπαντουβάς Κωνσταντίνος +
Κεγκέρογλου Βασίλειος +
Στρατάκης Εµµανουήλ +
Σκουλάς Ιωάννης +
Σκραφνάκη Μαρία +
Αλαβάνος Αλέξανδρος -

ΝΟΜΟΣ ΘΕΣΠΡΩΤΙΑΣ
Μπέζας Αντώνιος +

Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Καραµανλής Κωνσταντίνος +
Γκιουλέκας Κωνσταντίνος +
Ιωαννίδης Ιωάννης +
Ορφανός Γεώργιος +
Ράπτη Ελένη +
Καλαφάτης Σταύρος +
Τζιτζικώστας Απόστολος - Ιωάννης +
Βενιζέλος Ευάγγελος +
Καστανίδης Χαράλαµπος +
Αράπογλου Χρυσή +
Καϊλή Ευδοξία - Εύα +
Μαγκριώτης Ιωάννης +
Ζιώγας Ιωάννης -
Καλαντίδου Σοφία -
Κουράκης Αναστάσιος +
Καρατζαφέρης Γεώργιος +

Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Καράογλου Θεόδωρος +
Σαλαγκούδης Γεώργιος +
Ρεγκούζας Αδάµ +
Γερανίδης Βασίλειος +
Τσιόκας Θεοχάρης +
Αµµανατίδου - Πασχαλίδου Ευαγγελία (Λίτσα) +
Βελόπουλος Κυριάκος +

NOMOΣ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ
Καλογιάννης Σταύρος +
Τασούλας Κωνσταντίνος +
Παντούλας Μιχαήλ -
Αργύρης Ευάγγελος +
Αλυσανδράκης Κωνσταντίνος -

ΝΟΜΟΣ ΚΑΒΑΛΑΣ
Καλαντζής Γεώργιος +
Παναγιωτόπουλος Νικόλαος +
Χριστοφιλογιάννης ∆ηµήτριος +
Τιµοσίδης Μιχαήλ +

ΝΟΜΟΣ ΚΑΡ∆ΙΤΣΗΣ
Σιούφας ∆ηµήτριος +
Τσιάρας Κωνσταντίνος +
Ταλιαδούρος Σπυρίδων +
Αναγνωστόπουλος Γεώργιος +
Ρόβλιας Κωνσταντίνος +

ΝΟΜΟΣ ΚΑΣΤΟΡΙΑΣ
Μπουζάλη Βίβιαν +
Πετσάλνικος Φίλιππος +

ΝΟΜΟΣ ΚΕΡΚΥΡΑΣ
∆ένδιας Νικόλαος-Γεώργιος +
Γκερέκου Αγγελική (Άντζελα) +
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Χαραλάµπους Χαράλαµπος -

ΝΟΜΟΣ ΚΕΦΑΛΛΗΝΙΑΣ
Παρίσης Αλέξανδρος +

ΝΟΜΟΣ ΚΙΛΚΙΣ
Κιλτίδης Κωνσταντίνος +
Τσιτουρίδης Σάββας +
Φλωρίδης Γεώργιος +

ΝΟΜΟΣ ΚΟΖΑΝΗΣ
Κασαπίδης Γεώργιος +
Τσιαρτσιώνης Νικόλαος +
Παπαδόπουλος Μιχάλης +
Παπακωνσταντίνου Γεώργιος +
Αθανασιάδης Αλέξανδρος -

ΝΟΜΟΣ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ
Παπαληγούρας Αναστάσιος-Πέτρος +
Κόρκα-Κώνστα Αθηνά +
Κόλλιας Κωνσταντίνος +
Μπεγλίτης Παναγιώτης +

ΝΟΜΟΣ ΚΥΚΛΑ∆ΩΝ
Βρούτσης Ιωάννης +
Μανούσου - Μπινοπούλου Αριάδνη +
Ρήγας Παναγιώτης +

ΝΟΜΟΣ ΛΑΚΩΝΙΑΣ
Σκανδαλάκης Παναγιώτης +
Αποστολάκος Γρηγόριος +
Γρηγοράκος Λεωνίδας +

ΝΟΜΟΣ ΛΑΡΙΣΗΣ
Χαρακόπουλος Μάξιµος +
Ζώης Χρήστος +
Αγοραστός Κωνσταντίνος +
Έξαρχος Βασίλειος -
Νασιώκας Έκτορας +
Σαχινίδης Φίλιππος +
Σκυλλάκος Αντώνιος -
Ροντούλης Αστέριος +

ΝΟΜΟΣ ΛΑΣΙΘΙΟΥ
Πλακιωτάκης Ιωάννης +
Καρχιµάκης Μιχαήλ +

ΝΟΜΟΣ ΛΕΣΒΟΥ
Γιαννέλλης-Θεοδοσιάδης Ιωάννης +
Σηφουνάκης Νικόλαος +
Σκοπελίτης Σταύρος -

ΝΟΜΟΣ ΛΕΥΚΑ∆ΟΣ
Σολδάτος Θεόδωρος +

ΝΟΜΟΣ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ
Νάκος Αθανάσιος +
Σούρλας Γεώργιος +
Καρτάλης Κωνσταντίνος +
Ζήση Ροδούλα +
Γκατζής Νικόλαος -

ΝΟΜΟΣ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ
Λαµπρόπουλος Ιωάννης +
Σαµαράς Αντώνιος +
Σαµπαζιώτης ∆ηµήτριος +
Καλαντζάκου Σοφία +
Κουσελάς ∆ηµήτριος +

ΝΟΜΟΣ ΞΑΝΘΗΣ
Κοντός Αλέξανδρος +

Μάντατζη Τσετίν +
Σγουρίδης Παναγιώτης +

Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ
Μιχαλολιάκος Βασίλειος +
Μελάς Παναγιώτης +
Σηµίτης Κωνσταντίνος -
Μανωλάκου ∆ιαµάντω -
∆ρίτσας Θεόδωρος +
Αποστολάτος Βαΐτσης (Βάης) +

Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ
Τραγάκης Ιωάννης +
Νεράντζης Αναστάσιος +
Νιώτης Γρηγόρης +
Λιντζέρης ∆ηµήτριος +
∆ιαµαντίδης Ιωάννης +
Νικολαΐδου Βαρβάρα (Βέρα) -
Λαφαζάνης Παναγιώτης +
Αράπογλου ∆ήµητρα +

ΝΟΜΟΣ ΠΕΛΛΗΣ
Καρασµάνης Γεώργιος +
Τζαµτζής Ιορδάνης (∆άνης) +
Φουντουκίδου - Θεοδωρίδου Παρθένα +
Τζάκρη Θεοδώρα +

ΝΟΜΟΣ ΠΙΕΡΙΑΣ
Κωνσταντόπουλος Γεώργιος +
Κουκοδήµος Κωνσταντίνος +
Καρπούζας Αντώνιος +
Αµοιρίδης Ιωάννης +

ΝΟΜΟΣ ΠΡΕΒΕΖΗΣ
Τρυφωνίδης Γεώργιος +
Παπαχρήστος Ευάγγελος +

ΝΟΜΟΣ ΡΕΘΥΜΝΗΣ
Κεφαλογιάννη Όλγα +
Λαµπίρης Ηλίας +

ΝΟΜΟΣ ΡΟ∆ΟΠΗΣ
Στυλιανίδης Ευριπίδης +
Χατζή Οσµάν Αχµέτ +
Πεταλωτής Γεώργιος +

ΝΟΜΟΣ ΣΑΜΟΥ
Θαλασσινός Θαλασσινός +

ΝΟΜΟΣ ΣΕΡΡΩΝ
Καραµανλής Αχιλλέας +
Κόλλια-Τσαρουχά Μαρία +
Λεονταρίδης Θεόφιλος +
Καριπίδης Αναστάσιος +
Κουτµερίδης Ευστάθιος +
Μπόλαρης Μάρκος +
Πολατίδης Ηλίας +

ΝΟΜΟΣ ΤΡΙΚΑΛΩΝ
Χατζηγάκης Σωτήριος +
Λέγκας Νικόλαος +
Χάϊδος Χρήστος +
Μερεντίτη Αθανασία (Σούλα) +
Κανταρτζής Αχιλλέας +

ΝΟΜΟΣ ΦΘΙΩΤΙ∆ΟΣ
Γιαννόπουλος Αθανάσιος +
Σταϊκούρας Χρήστος +
Σταυρογιάννης Νικόλαος +
Καλλιώρας Ηλίας +
Αντωνίου Αντωνία (Τόνια) +
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ΝΟΜΟΣ ΦΛΩΡΙΝΗΣ
Κωνσταντινίδης Ευστάθιος +
Λιάνης Γεώργιος +

ΝΟΜΟΣ ΦΩΚΙ∆ΟΣ
Μπούγας Ιωάννης +

ΝΟΜΟΣ ΧΑΛΚΙ∆ΙΚΗΣ
Βαγιωνάς Γεώργιος +
Πάππας Βασίλειος +
∆ριβελέγκας Ιωάννης +

ΝΟΜΟΣ ΧΑΝΙΩΝ
Μαρκογιαννάκης Χρήστος +
Βολουδάκης Μανούσος - Κωνσταντίνος +
Νικηφοράκης Στυλιανός +
Σκουλάκης Εµµανουήλ +

ΝΟΜΟΣ ΧΙΟΥ
Κοσµίδης Ιωάννης +
Τσουρή Ελπίδα +

ΣΥΝΟΛΟ : 267
«ΝΑΙ»: 159
«ΟΧΙ»: 106
«ΠΑΡΟΝΤΕΣ»: 2
O ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ»

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Ύστερα απ’ αυτό το απο-
τέλεσµα, η επί της αρχής ψήφιση του νοµοσχεδίου δεν είναι εφι-
κτή, διότι δεν συµπληρώθηκε ο απαιτούµενος αριθµός των δύο
τρίτων που προβλέπεται για την ψήφιση αυτού του νοµοσχεδίου.

Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εσωτερικών:
«Άσκηση του εκλογικού δικαιώµατος, κατά τις γενικές βουλευτι-
κές εκλογές, από τους Έλληνες εκλογείς που διαµένουν στο
εξωτερικό» δεν γίνεται δεκτό επί της αρχής και δεν έχει κανένα
απολύτως νόηµα η συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων
αυτού του νοµοσχεδίου.

Κατόπιν αυτού επανερχόµεθα στη συζήτηση του νοµοσχεδίου
του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ.
Παναγιώτης Λαφαζάνης.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να εκφράσω για άλλη µία φορά τη διαµαρτυρία µου

για τη διαδικασία η οποία ακολουθήθηκε. Πρόκειται για µία δια-
δικασία που διακόπτει την ενότητα και τη συνοχή της παρουσίας
των εισηγητών σ’ ένα πολύ κρίσιµο νοµοσχέδιο και καθιστά αδύ-
νατον σχεδόν το να την παρακολουθήσουν τρίτοι, όχι µόνο οι
Βουλευτές, αλλά και όσοι θα θέλουν είτε από τα θεωρεία είτε
από τις οθόνες της τηλεόρασης να παρακολουθήσουν τη συζή-
τηση και µάλιστα να την παρακολουθήσουν αυτοί που ενδιαφέ-
ρονται και έχουν µείζονα λόγο να ενδιαφέρονται γι’ αυτό το θέµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Μπορώ να σας διακόψω;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Βεβαίως, αν κρατήσετε το

χρόνο, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): ∆εν τον έχω βάλει ακόµα,

κύριε Λαφαζάνη. Αυτό το λέω, για να δείτε και πόσο δίκαια και
πόσο αντικειµενικά φέροµαι.

Κύριε Λαφαζάνη, είστε ο µόνος που διαµαρτύρεστε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆εν πειράζει, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Την κρατώ, ως καλή ση-

µείωση την παρατήρησή σας, αλλά για ένα τόσο µείζον γεγονός
για το οποίο η Βουλή των Ελλήνων προετοιµαζόταν επί δεκα-
τέσσερις µήνες, αυτή η διακοπή των τριάντα λεπτών δεν νοµίζω
πως ήταν προς θάνατο και θα ήθελα να δείχνετε µεγαλύτερη κα-
τανόηση σε τέτοια γεγονότα τα οποία αφορούν την ιστορία του
κοινοβουλευτισµού και ειδικότερα αυτού του κτηρίου που είναι η
καρδιά του πολιτεύµατος. Έχει και αυτό τη σηµασία του και το
συµβολισµό του για ολόκληρο τον ελληνικό λαό και γι’ αυτό σχε-
δόν όλοι οι Βουλευτές, όσοι βρίσκονταν εδώ, συµµετείχαν σ’
αυτήν την παρουσίαση.

Εσείς δεν θελήσατε να συµµετάσχετε ούτε σ’ αυτό το γεγο-
νός και το καταγγέλλετε. Το Βήµα είναι ελεύθερο. Όλοι κρινό-
µαστε και εσείς και ο έχων την ευθύνη των εργασιών της Βουλής,
δηλαδή ο Πρόεδρος του Σώµατος.

Μπορείτε να συνεχίσετε. Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µία στιγµή γιατί

εδώ ανακινείτε ένα µείζον θέµα το οποίο ούτε καν έθεσα και αξιο-
ποιείτε την ευκαιρία για να µε καταγγείλετε για ένα γεγονός το
οποίο απολύτως σέβοµαι….

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): ∆εν χρησιµοποιώ ποτέ τη
λέξη «καταγγέλλω» σε συναδέλφους, κύριε Λαφαζάνη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Καταγγελία µου κάνετε αυτή τη
στιγµή. Εγώ δεν υποβάθµισα καθόλου τη σηµερινή εκδήλωση.
Τη θεωρώ εξαιρετική. Καλώς προετοιµάστηκε και κάλλιστα έγινε.
Και κάνετε λάθος ότι δεν την παρακολουθώ, όταν µάλιστα ξέ-
ρετε ένα φόρτο διαδικασίας τον οποίο είµαι υποχρεωµένος να
διεκπεραιώσω.

Όµως, εγώ δεν µίλησα για την εκδήλωση. Πολύ καλά έγινε και
καλά προετοιµάστηκε και νοµίζω ότι πήγε θαυµάσια. Εγώ µίλησα
για τη διαδικασία σ’ αυτήν την Αίθουσα. Ξέρετε ότι αυτό το νο-
µοσχέδιο δεν ήταν στο πρόγραµµα να συζητηθεί σήµερα λόγω
της εκδήλωσης, φαντάζοµαι, αλλά και λόγω της ονοµαστικής ψη-
φοφορίας και εισήχθη εκτάκτως. Θα µπορούσε κάλλιστα, λοιπόν,
να γίνει η εκδήλωση, να ακολουθήσει η ονοµαστική ψηφοφορία,
να πάµε στις εισηγήσεις και να υπάρξει µία ενότητα και µία πλη-
ρότητα στις τοποθετήσεις όλων των Κοµµάτων, προτού γίνουν
διακοπές.

Νοµίζω ότι αυτό θα ήταν πολύ καλύτερο για τη Βουλή και τη
λειτουργία της.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κύριε συνάδελφε, θα µου
επιτρέψετε να συνεχίσω;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Συνεχίστε, αλίµονο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Τοποθετηθήκατε σ’ αυτό

το θέµα. Σωστά αναφέρατε ότι δεν υπήρχε ο επαρκής χρόνος
για τη συζήτηση στις διαρκείς επιτροπές, αλλά ενηµέρωσα τη
∆ιάσκεψη των Προέδρων ότι ενώ αυτό το νοµοσχέδιο που απο-
τελείται από ένα άρθρο θα έπρεπε να περάσει σε δύο συνεδριά-
σεις, αντιλαµβανόµενος τις ενστάσεις που κατέθεσαν
συνάδελφοι και από την Πλειοψηφία, αλλά και από τα άλλα κόµ-
µατα της Αντιπολίτευσης, δόθηκαν τρεις συνεδριάσεις για να
υπάρχει και η άνεση για να µελετηθεί το ένα άρθρο και η κύρωση
της Σύµβασης που ακολουθεί και βεβαίως οι τροπολογίες οι
οποίες υπάρχουν.

∆όθηκαν τρεις συνεδριάσεις, κύριε Λαφαζάνη, για να υπάρξει
πλήρης άνεση να κατατεθούν και να ακουστούν όλες οι απόψεις
των συναδέλφων Βουλευτών.

Και σε ό,τι αφορά την ψηφοφορία, θα πρέπει να σας γνωρίσω
ότι η Πλειοψηφία επιθυµούσε να γίνει η ψηφοφορία αυτή την
προηγούµενη Πέµπτη. Και σε κατανόηση του αιτήµατος που υπέ-
βαλαν τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης να µετακινηθεί η ψηφο-
φορία για τη σηµερινή Τρίτη, είχαµε και την ψηφοφορία εδώ.

Ευχαριστώ.
Κύριε Λαφαζάνη, µπορείτε να συνεχίσετε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Νοµίζω ότι ο καθένας µπορεί να

βγάλει τα συµπεράσµατά του.
Τώρα πάµε επί της ουσίας. Με το συγκεκριµένο σχέδιο νόµο

εκποιείται η Ολυµπιακή Αεροπορία και στις τρεις εκδοχές της σε
ιδιωτικά συµφέροντα, σε συµφέροντα ξένα, σε συµφέροντα αρα-
βικής προέλευσης. Και δεν το λέω καθόλου υποτιµητικά, αλλά
για να καταδείξω µία ορισµένη αντίληψη, µία λογική, µία κατεύ-
θυνση.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Αυτή η πώληση της Ολυµπιακής Αεροπορίας συνιστά ένα µεί-
ζον σκάνδαλο και ένα µείζον εθνικό, οικονοµικό και κοινωνικό
έγκληµα που υποθηκεύει το µέλλον της χώρας.

Θα προσέθετα ότι είναι σκάνδαλο και έγκληµα επίσης, για την
ασφάλεια της χώρας. Είναι ένα θέµα που δεν είναι βεβαίως των
καιρών και οι περισσότεροι εξ ηµών το προσπερνάµε πολύ εύ-
κολα. Όµως, όταν προκύψει, τότε θα καταλάβουµε τι σηµαίνει η
απουσία µιας δηµόσιας ισχυρής, σύγχρονης, συµµετοχικής Ολυ-
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µπιακής Αεροπορίας.
Αυτό που επικαλείσθε προκειµένου να πουλήσετε την Ολυ-

µπιακή Αεροπορία είναι ότι έχετε να κάνετε µε µία προβληµατική
εταιρεία. Προβληµατικές δεν είναι οι κυβερνήσεις σας που δια-
χειρίζονται το δηµόσιο και το διαχειρίζονται µ’ αυτόν τον πολύ
άσχηµο έως άθλιο ορισµένες φορές τρόπο, αλλά προβληµατική
είναι η Ολυµπιακή Αεροπορία. Γι’ αυτό, λοιπόν, υποτίθεται ότι ξε-
κινάτε τις διαδικασίες πώλησης. Και ενώ απέτυχε το ΠΑΣΟΚ, έρ-
χεστε εσείς να κάνετε µία επιτυχηµένη, υποτίθεται, πώληση της
Ολυµπιακής Αεροπορίας. Αµφισβητώ επί της ουσίας τον ισχυρι-
σµό σας.

Αυτός ο ισχυρισµός σας θα είχε κάποια βάση -δηλαδή ότι
λόγω προβληµατικότητας πωλείτε την Ολυµπιακή Αεροπορία- αν
γενικά οι εκποιήσεις και οι ιδιωτικοποιήσεις που κάνατε ήταν εκ-
ποιήσεις και ιδιωτικοποιήσεις υποτιθέµενες προβληµατικών εται-
ρειών. ∆υστυχώς, όµως, δεν είναι καθόλου έτσι τα πράγµατα.

Όλες οι ιδιωτικοποιήσεις, οι οποίες ξεκίνησαν από τις αρχές
της δεκαετίας του ’90, εξελίσσονται και κλιµακώνονται µέχρι σή-
µερα κάτω από το δόγµα «πωλείται η Ελλάδα» και δη «πωλείται
σε πολυεθνικά συµφέροντα», όλες αυτές οι πωλήσεις και οι εκ-
ποιήσεις που έγιναν, δεν έχουν προβληµατικές εταιρείες στο
εσωτερικό τους. ∆εν πωλήθηκαν προβληµατικές εταιρείες. Πω-
λήθηκαν κερδοφόρες, ανταγωνιστικές εταιρείες, εταιρείες µε
µέλλον, εταιρείες που είχαν ισχυρό παρόν και µεγάλη προοπτική.
Αυτές πωλήσατε.

Εποµένως, η λογική της πώλησης της Ολυµπιακής Αεροπο-
ρίας που κάνετε υπακούει σ’ αυτό το δόγµα. ∆εν θέλουµε δηµό-
σιο τοµέα, δεν θέλουµε ευρύτερο δηµόσιο τοµέα. Ειδικότερα,
δεν θέλουµε δηµόσιες επιχειρήσεις σε κρίσιµους στρατηγικούς
τοµείς. Άλλωστε, αυτό κάνατε πρόσφατα και µε τον ΟΤΕ, τον
οποίο παραδώσατε πλήρως στην «DEUTSCHE TELEΚOM» και
τώρα πάει να δοθεί και η χαριστική βολή για να φύγει εντελώς
από τη µέση το δηµόσιο από την παρουσία του στον ΟΤΕ.

Άρα, εδώ έχουµε να κάνουµε µε ένα ιδεολογικό δογµατισµό
που ακολουθείτε συναινετικά είκοσι χρόνια τώρα και τον οποίο
κλιµακώνετε εσείς και ο οποίος έχει εν κατακλείδι τη διάλυση
κάθε δηµόσιας παρέµβασης στην οικονοµία.

Και η Ολυµπιακή στη συγκεκριµένη περίπτωση έρχεται να συµ-
βολίσει στην ουσία της την πώληση της Ελλάδας. Αυτό συµβο-
λίζει. Η Ολυµπιακή των πέντε ηπείρων, η Ολυµπιακή η οποία
έφτανε στα πέρατα του κόσµου, η Ολυµπιακή η οποία συµβόλιζε
και αντιπροσώπευε διεθνώς, σε όλη την υφήλιο την Ελλάδα, αυτή
η Ολυµπιακή θα πάψει να υπάρχει. Η Ολυµπιακή αυτή πλέον εκ-
χωρείται, παραχωρείται σε ιδιωτικά συµφέροντα. Αύριο µπορεί
να πάει οπουδήποτε και µεθαύριο να µην υπάρχει ούτε καν το
σήµα και να λειτουργεί αποκλειστικά µε κερδοσκοπικά κριτήρια.

Εδώ, επαναλάβατε το επιχείρηµα ότι εν πάση περιπτώσει, η
Ολυµπιακή «µας έβαζε µέσα» 1.000.000 ευρώ την ηµέρα και
τώρα που θα σταµατήσει -όπως µας είπε η αξιότιµη εισηγήτρια
της Συµπολίτευσης- η Ολυµπιακή Αεροπορία, θα έχουµε µία δη-
µοσιονοµική άνεση. Ό,τι χάσαµε τόσο καιρό σε νοσοκοµεία και
σχολεία, θα γίνουν από εδώ και µπρος.

Εγώ θα ψηφίσω, αν είναι αυτό το σχέδιο νόµου και αν υπήρχε
υπόσχεση και δέσµευση ότι από εδώ και µπρος η Ελλάδα θα γέ-
µιζε µε νοσοκοµεία και σχολεία. Όµως, όλα αυτά είναι λαϊκισµός,
ευτέλεια και δηµαγωγία του χειρότερου είδους, για να πείσετε –
υποτίθεται- µε τέτοιου είδους ευτελή επιχειρήµατα την κοινή
γνώµη, όταν ξέρετε ότι η εκποίηση της Ολυµπιακής Αεροπορίας,
την οποία επιτελείτε δεν θα έχει όχι µόνο κανένα δηµοσιονοµικό
όφελος, αλλά θα έχει και νέα δηµοσιονοµικά βάρη και θα επιφέ-
ρει επίσης και βάρη στον ελληνικό λαό, βάρη στους πολίτες.

Βεβαίως, αυτήν τη στιγµή δεν ανοίγω τη συζήτηση για τους
εργαζόµενους - είτε τακτικό προσωπικό είτε συµβασιούχους-
στην Ολυµπιακή Αεροπορία, διότι αυτοί σήµερα δεν έχουν καµ-
µία δέσµευση για το τι πρόκειται να γίνει.

Αυτό που λέω για τους συµβασιούχους, νοµίζω ότι είναι απο-
λύτως κατανοητό. ∆εν έχουν στον ήλιο µοίρα. Όµως, όσον
αφορά και τους άλλους στους οποίους υποτίθεται ότι ο ν. 3717
προσέφερε κάποιες δεσµεύσεις για τη σχετική αποκατάσταση
και κάποια προοπτική τους, αυτές οι δεσµεύσεις δεν έχουν ερεί-
σµατα στον προϋπολογισµό και εποµένως µπορεί να µείνουν

έωλες και µετέωρες.
Όµως πέραν αυτών, εµείς ξέρετε ότι αµφισβητούµε την πώ-

ληση της Ολυµπιακής ανεξαρτήτως αγοραστή, ανεξαρτήτως των
συµφερόντων στα οποία πηγαίνει και ανεξαρτήτως τιµήµατος.

Όµως πέραν αυτών, θέλω να κάνω και ορισµένες παρατηρή-
σεις για τις διαδικασίες που ακολουθήσατε.

Μας είπατε ότι κάνετε διαγωνισµό, κάτι που αποτελεί ένα µε-
γάλο ψεύδος. ∆ιαγωνισµός βεβαίως έγινε. Όµως, αυτός ο δια-
γωνισµός απέβη άγονος, απέβη άκαρπος. Από εκεί και πέρα,
ακολουθήσατε εν κρυπτώ διαδικασίες, διαδικασίες κάτω από το
τραπέζι, κάνοντας προσκλήσεις σε ιδιώτες, προσκλήσεις σε
γεύµα προς έναν αγοραστή, προκειµένου να του παραχωρήσετε
προνοµιακά την Ολυµπιακή και µάλιστα να τον εµφανίσετε και
ως «σωτήρα» της επιχείρησης, ως το νέο σωτήρα, όπως πάει να
εµφανιστεί ο ίδιος και συνεργείτε και εσείς και ορισµένοι άλλοι
από ό,τι βλέπω µε τις διαρκείς συναντήσεις τους να τον εµφανί-
σετε ως τον «από µηχανής Θεό» σ’ αυτή τη χώρα. Όπου υπάρχει
πρόβληµα, να και ο Βγενόπουλος, ο οποίος, εν πάση περιπτώσει
σώζει τα πράγµατα, σώζει τις καταστάσεις. Μ’ αυτήν τη λογική κι-
νηθήκατε.

Εγώ, λοιπόν, θα σας πω κάτι το οποίο νοµίζω ότι έχει µία ιδι-
αίτερη αξία. Μαζί µε τον Βγενόπουλο, ήρθε και η «AEGEAN» και
έκανε προσφορά. Έκανε η «AEGEAN»προσφορά, η οποία ήταν
διπλάσια από αυτή του Βγενόπουλου. Εγώ φυσικά δεν θέλω και
δεν είµαι της άποψης να κατοχυρωθεί σε κανέναν ιδιώτη και
πολύ περισσότερο στην «AEGEAN».

Όµως, αυτή η προσφορά της «AEGEAN»δείχνει ότι το τίµηµα
το οποίο προσεφέρθη ήταν πάρα πολύ µικρό, ευτελές. Ήταν ένα
ευτελέστατο τίµηµα και θα µπορούσε κάλλιστα να επιδιωχθεί
κάτι ουσιαστικότερο. Και η «AEGEAN»που το έδινε, πίστευε ότι η
Ολυµπιακή αξίζει πολύ περισσότερα, ένα πολύ µεγαλύτερο τί-
µηµα.

Εδώ, σαφώς µπορεί αύριο ο οποιοσδήποτε βλέποντας τις δια-
δικασίες που ακολουθήσατε, να σας κατηγορήσει για ζηµία του
δηµοσίου συµφέροντος µε τον τρόπο και τις διαδικασίες που
πουλήσατε την Ολυµπιακή.

Πάµε τώρα στο ποιος αγόρασε την Ολυµπιακή και στο ποια θα
είναι η τύχη της από εδώ και µπρος.

Έχει καµµιά εµπειρία σε αεροπορικό έργο ο ιδιώτης στον
οποίο πουλήσατε την εταιρεία; ∆ηλαδή, η «MARFIN» είναι µία αε-
ροπορική εταιρεία που έχει πίσω της περγαµηνές και ρόλο στις
αεροµεταφορές; Κανέναν!

Όταν το σχολίασα αυτό στην επιτροπή –στην οποία απουσία-
ζαν, και κακώς, τα άλλα κόµµατα της Αντιπολίτευσης- µου είπατε
«ευχαριστώ που εµπιστεύεστε εµένα ως διαχειριστή της Ολυ-
µπιακής Αεροπορίας περισσότερο από τη MARFIN GROUP».

Και σας απάντησα, βεβαίως, ότι αν έχετε αυτήν την αντίληψη
και κινείστε µε αυτήν την αντίληψη, ότι δηλαδή εσείς δεν είστε
καλός –υποτίθεται- διαχειριστής στις επιχειρήσεις και, εποµένως,
καλύτερα να τα πάµε σε ιδιώτες -αν και, όπως σας τόνισα, δεν
είναι καθόλου προσωπικό το θέµα του ποιος διαχειρίζεται την
Ολυµπιακή, γιατί δεν τη διαχειρίζεται ο Υπουργός- τότε, αλίµονο,
οδηγείτε τα πράγµατα σε άλλες λογικές, διότι είστε Υπουργός
Ανάπτυξης. Τότε είστε καλύτερος εσείς; Τι γνώση έχετε µε αυτή
τη λογική που µου απαντήσατε να διαχειρίζεστε την ηλεκτρική
ενέργεια; Άρα, πρέπει να βρείτε έναν αγοραστή, µια πολυεθνική
εταιρεία, για να πουλήσετε τη ∆ΕΗ σε αυτήν την περίπτωση.

Εποµένως, πού δώσατε την Ολυµπιακή Αεροπορία; Τη δώσατε
σε αραβικά κεφάλαια, γιατί αυτά είναι πίσω από τη «MARFIN».
Από το ένα εµιράτο πήγαµε στο άλλο εµιράτο. Τη δώσατε σε µια
εταιρεία της οποίας δουλειά είναι η εξής: Να αγοράζει επιχειρή-
σεις όχι για να τις διαχειρίζεται µακροχρόνια, αλλά να αγοράζει
επιχειρήσεις, προκειµένου µετά από λίγο καιρό, αντλώντας υπε-
ραξίες, να τις µεταπωλεί. Αυτό κάνει η «MARFIN GROUP»:
Λειτουργεί ως private executive fund. Αυτή είναι η αποστολή της
και αυτός είναι ο ρόλος της.

Παραχωρήσατε, λοιπόν, στον δήθεν σωτήρα την Ολυµπιακή
µε ένα ευτελές τίµηµα, προκειµένου αυτός σε πολύ λίγο διά-
στηµα µέσα από την Ολυµπιακή να αντλήσει υπεραξίες εξασφα-
λισµένες, να τη µεταπωλήσει και να έχει υψηλό κέρδος, κάτι το
οποίο έγινε και στον ΟΤΕ. Στη συγκεκριµένη περίπτωση έχει σί-
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γουρο αυριανό αγοραστή, εφόσον το θέλει. Θα έχει την
«AEGEAN», που εσείς δεν µπορείτε να την εµποδίσετε, ούτε καµ-
µία Επιτροπή Ανταγωνισµού δεν µπορεί να εµποδίσει την πώ-
λησή της. Οδεύουµε σε ένα ολιγοπώλιο, σε ένα ιδιωτικό
ολιγοπώλιο, ένα νέο καρτέλ στο χώρο των αεροµεταφορών.

Ό,τι έγινε µε τους «Μανούσηδες» στη θάλασσα θα γίνει µε
τους νέους «Μανούσηδες» στον αέρα τώρα. Γιατί αυτά έγιναν
στη θάλασσα µε την απελευθέρωση των ακτοπλοϊκών γραµµών.
Άνοιξαν την όρεξη. Σήµερα τα 4/5 του Αιγαίου έχουν κηρυχθεί
άγονες γραµµές και το κράτος επιδοτεί µε αθρόες δεκάδες εκα-
τοµµυρίων ευρώ όλο και περισσότερα κάθε χρόνο, για να στηρί-
ξει τις λεγόµενες «άγονες γραµµές» και εκεί να παίζονται τα
βρόµικα παιχνίδια από τους ακτοπλόους, ορισµένες από τις συ-
νέπειες των οποίων τις ζήσαµε και τις ζούµε και σε αυτήν την Αί-
θουσα µε τη χθεσινή συζήτηση. Αυτό πάτε να κάνετε στις
αεροµεταφορές. «Μανούσηδες» πάτε να στήσετε. Και αυτό θα
γίνει µε το παιχνίδι που θα παίζουν µεταξύ τους η «MARFIN» και
η «AEGEAN» για τις λεγόµενες «άγονες γραµµές». Αύριο θα βγά-
λουν όλη την Ελλάδα και όλες τις εσωτερικές γραµµές άγονες,
πλην ίσως της Θεσσαλονίκης, που θα την αφήσουν να τη χαίρε-
στε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και τι θα πείτε εσείς; Ποιος θα κάνει το αεροµεταφορικό έργο;
Θα υπάρχει µια δηµόσια Ολυµπιακή Αεροπορία να στηρίξει; Και
πού θα πάνε τότε τα ναύλα, µε δύο ιδιωτικές εταιρείες να παί-
ζουν το παιχνίδι στις αεροµεταφορές; Πού θα πάνε τα κόµιστρα;
Εδώ στις πωλήσεις που κάνετε έχετε βάλει καµµιά ρήτρα για το
πώς θα διαµορφώνονται τα κόµιστρα ή θα τρέχει –υποτίθεται- η
Επιτροπή Ανταγωνισµού να βγάλει τα κάστανα από τη φωτιά,
όταν βλέπουµε ότι τα καρτέλ έχουν γεµίσει την Ελλάδα και η Επι-
τροπή Ανταγωνισµού κάνει τον τροχονόµο;

Προφανώς, εδώ θα πληρώσει πανάκριβα ο ελληνικός λαός τις
ιδιωτικοποιήσεις. Όµως, τότε δεν θα µιλάει κανένας ούτε από
την Κυβέρνηση ούτε όµως και από την Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση. Να σας πω γιατί; Γιατί τότε θα τα παίρνουν οι ιδιώτες τα
χρήµατα. Θα τα δίνει το κράτος στα ιδιωτικά συµφέροντα και δεν
θα τα δίνει –υποτίθεται- στη χοάνη της Ολυµπιακής Αεροπορίας,
την οποία εσείς δεν στηρίξατε µε τις πολιτικές σας και ασκήσατε
πελατειακές και κοµµατικές σχέσεις, για να φθάσει εκεί που έχει
φθάσει.

Αύριο ουδείς µπορεί να εµποδίσει. Σε ένα χρόνο µάλιστα προ-
βλέπεται ότι µπορεί η «MARFIN» να πωλήσει στον οποιονδήποτε
την εταιρεία που αγοράζει σήµερα. Μπορεί να την πωλήσει κα-
τευθείαν –εγώ κάνω µία υπόθεση, η οποία καθόλου δεν µπορεί
να αποκλειστεί- στην «AEGEAN». Ποιος θα την εµποδίσει να το
κάνει αυτό; Εδώ, όπως βλέπετε, τα µονοπώλια σε εθνικό επίπεδο
δεν τα απαγορεύει πλέον η Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Ίσα-ίσα τα θε-
ωρεί θεµιτά, µιας και πλέον ο χώρος του ανταγωνισµού δεν είναι
ο εθνικός, αλλά ο ευρωπαϊκός. Εποµένως, κάλλιστα η «MARFIN»
µπορεί να γίνει «το βαποράκι» µε το αζηµίωτο, φυσικά, όπως
έγινε και µε την «DEUTSCHE TELEΚOM», για να περάσει η Ολυ-
µπιακή Αεροπορία στα χέρια της «AEGEAN» και να έχουµε πλέον
εγκαθιδρυµένο ένα εσωτερικό µονοπώλιο αεροµεταφορών υπό
τα χειροκροτήµατά σας.

Αυτές είναι οι καταστάσεις στις οποίες οδηγείτε σήµερα τις
αεροµεταφορές. Αυτές είναι καταστάσεις εγκληµατικές. Σήµερα
µπορεί να σας χειροκροτούν και, εν πάση περιπτώσει, να µην συ-
ναντάτε τις αντιδράσεις τις οποίες θα έπρεπε να συναντάτε. ∆ιότι
τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης ή τουλάχιστον τα περισσότερα
εξ αυτών βλέπουν ότι εδώ οι παραχωρήσεις ευνοούν ιδιωτικά
συµφέροντα και, εποµένως, δεν χρειάζεται να το σηκώσουµε και
πολύ αυτό το θέµα. Προσπαθείτε να αξιοποιήσετε µε εκβιασµούς
τη στάση των εργαζοµένων και την αγωνία τους, για να καταλα-
γιάστε τις αντιδράσεις τους. Από εκεί και πέρα µε τη δηµαγωγία
νοµίζετε ότι θα πείσετε για τις εξελίξεις.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Λαφαζάνη,
ολοκληρώστε, σας παρακαλώ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Βεβαίως, έχετε σύµµαχο σε αυτό
και την Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση η
οποία επιχείρησε πολλάκις στο παρελθόν να ιδιωτικοποιήσει την

Ολυµπιακή και τώρα έχει τη θέση, που ακούσαµε και από τον
αξιότιµο εισηγητή της, δηλαδή να µπουν κρατικά και ιδιωτικά κε-
φάλαια. Κρατικά και ιδιωτικά κεφάλαια είναι ο έξυπνος τρόπος,
όπως ξέρετε, για την ιδιωτικοποίηση της Ολυµπιακής, για να την
περάσουµε και να την προωθήσουµε καλυµµένα και να µην
πούµε ευθέως και ανοικτά τη θέση µας.

Βεβαίως, εντυπωσιακά είναι και αυτά που άκουσα και από τον
εισηγητή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος, ο οποίος, αν είναι να
ζητήσει συµµάχους σε µια προσπάθεια να διασωθεί η Ολυµπιακή
Αεροπορία και να µείνει δηµόσια, αυτό που τον ενόχλησε ήταν
ότι δεν ζητάει ο Συνασπισµός να κρατικοποιηθεί και η «AEGEAN»,
για να έχουµε έτσι άµεσα ένα µονοπώλιο στο χώρο των αεροµε-
ταφορών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ολοκληρώστε, κύριε
Λαφαζάνη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
∆εν την καταλαβαίνω αυτή τη θέση.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης):

Γιατί δεν το ζητάτε ;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Βεβαίως, εµείς δεν είµαστε υπέρ

της απελευθέρωσης των αεροµεταφορών. Από εκεί και πέρα η
δηµόσια Ολυµπιακής, σύγχρονη και 100% δηµόσια είναι εκείνη
που µπορεί να ανοίξει δρόµους για τη χώρα. Πρέπει να στηρι-
χθεί και είναι η πρώτη που πρέπει σήµερα να συγκρατήσουµε και
να µπορέσουµε να κατοχυρώσουµε. Από εκεί και πέρα, πεδίο
δόξης λαµπρό. Όµως, όταν υπονοµεύουµε αυτόν τον αγώνα,
είναι σαφές πού µπορεί να οδηγηθούµε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έδειξα µία ακόµη µεγαλύτερη ανοχή στον κ. Λαφα-
ζάνη, αλλά πρέπει να εξηγήσω για ποιο λόγο ήµουν τόσο ανε-
κτικός. Ο ΣΥΡΙΖΑ δεν έχει ειδικό αγορητή. Ο κ. Λαφαζάνης
µίλησε και ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος και κατ’ ουσίαν και
ως ειδικός αγορητής ή εισηγητής. Αυτό δεν σηµαίνει ότι δεν έχει
τη δευτερολογία του. Όµως, αυτός ήταν ο λόγος για τον οποίο
υπήρξε ανεκτικότητα από το Προεδρείο, όπως υπάρχει, βέβαια,
κατανόηση για όλους τους οµιλητές.

Πριν δώσω το λόγο στην ειδική αγορήτρια του ΛΑΟΣ κ. ∆ήµη-
τρα Αράπογλου, θα µου επιτρέψετε να κάνω µία σειρά από ανα-
κοινώσεις προς το Σώµα.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι οι Υπουργοί Του-
ριστικής Ανάπτυξης, ∆ικαιοσύνης, Εσωτερικών και Οικονοµίας
και Οικονοµικών κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Λειτουργική τακτο-
ποίηση και λοιπές διατάξεις».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ: Τι τακτοποιούν, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κοιτάξτε ο τίτλος

είναι «Λειτουργική τακτοποίηση και λοιπές διατάξεις». Μπορούµε
να κάνουµε µία έκκληση στον αρµόδιο Υπουργό να βελτιώσει τον
τίτλο, για να είναι περισσότερο κατανοητός. Αντιλαµβάνοµαι ότι
υπάρχει µία γενικότητα. Όµως, επειδή δεν έχει ακόµη αρχίσει η
συζήτηση στην επιτροπή, ίσως να µπορεί να γίνει αυτή η βελ-
τίωση.

Επίσης, ο συνάδελφος Βουλευτής κ. Περικλής Κοροβέσης
ζητεί να του εγκριθεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτε-
ρικό. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Επίσης, ο συνάδελφος Βουλευτής κ. Γεώργιος Ορφανός ζητεί

να του εγκριθεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό. Η
Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Το λόγο έχει τώρα η ειδική αγορήτρια του ΛΑΟΣ κ. ∆ήµητρα

Αράπογλου.
∆ΗΜΗΤΡΑ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, επιτέλους, είµαι ξανά κοντά σας για τη

συζήτηση αυτού του νοµοσχεδίου για την Ολυµπιακή. Βέβαια,

8008 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



αυτό το νοµοσχέδιο είναι πάρα πολύ σηµαντικό. Αποχωρήσαµε
από την επιτροπή. ∆εν θέλαµε να τοποθετηθούµε σε κάτι ασα-
φές, από τη στιγµή που δεν είχαµε διαβάσει τις οκτακόσιες πε-
νήντα σελίδες του νοµοσχεδίου.

Πώς θα µπορούσαµε να τοποθετηθούµε έχοντας τόσα κενά,
όσον αφορά τη γνώση των τριών συµβάσεων; Ήµασταν επιφυ-
λακτικοί στην αρχή, αφού επρόκειτο για µία περιουσία του δη-
µοσίου και άρα απαιτούσε επεξεργασία και σωστή πρόβλεψη.

Έχουµε συµβάσεις που αφορούν στο πτητικό έργο, την τε-
χνική βάση και την επίγεια εξυπηρέτηση. Είναι τρεις συµβάσεις
µε ιδιαίτερη σηµασία. Στις συνεδριάσεις της επιτροπής ακού-
σαµε τους φορείς και τις απόψεις τους.

Όµως, πριν προχωρήσω, θα ήθελα να αναφερθώ σε µία πα-
ρεξήγηση που συνέβη κατά τη διάρκεια της συζήτησης στην επι-
τροπή. Θα ήθελα να ξεκαθαρίσω αυτό το θέµα, το οποίο θεωρώ
λήξαν, αλλά δεν θα ήθελα να επαναληφθεί.

Όντας κωφή Βουλευτής του Ελληνικού Κοινοβουλίου –προ-
σοχή, είπα κωφή, όχι κωφάλαλη, καθώς η χρήση του σωστού
όρου «κωφός» είναι πολύ σηµαντική- δεν θέλω τον οίκτο κανε-
νός, αλλά το σεβασµό, την αλληλεγγύη και τη σωστή συνεργα-
σία. Είµαι ίση µε όλους σας και νοµίζω ότι το έχω αποδείξει ως
τώρα µε πράξεις και µε έργα. Οι διερµηνείς είναι τα αυτιά και η
φωνή µου. Όσα δεν ακούω τα ακούνε οι διερµηνείς σαν να τα
άκουγα εγώ. Όσα λέω εγώ τα µεταφέρουν αυτοί σαν να µιλούσα
εγώ η ίδια. ∆εν είµαι ανίκανη να µιλήσω, αλλά η φωνή των κωφών
συχνά δεν είναι καθαρή για να είναι κατανοητή. Γι’ αυτό το λόγο
χρησιµοποιώ τους διερµηνείς µου. Μπορεί να µην ακούµε, αλλά
διαβάζουµε τα χείλη, κάνουµε χειλεανάγνωση.

Έχω, λοιπόν, το δικαίωµα να µιλήσω, να εκθέσω τις απόψεις
µου, τις κρίσεις, τα πιστεύω µου και κανείς δεν µπορεί να µου το
απαγορεύσει ή να µε υποβιβάσει ως άτοµο και ως Βουλευτή.
Έχω µεγάλη καρδιά, όµως πρόβατο ανάµεσα σε λύκους δεν
είµαι και θέλω σεβασµό. ∆εν έχω πρόβληµα υγείας, όπως το
έθεσε ο Πρόεδρος της Επιτροπής. Έλλειψη ακοής, ναι. Υπάρχει
διαφορά και ως γιατρός θα έπρεπε να το γνωρίζει.

∆εν θέλω να επεκταθώ σ’ αυτό το θέµα. Θα προχωρήσω στα
περί του νοµοσχεδίου.

Θα ήθελα για µία ακόµα φορά να σηµειώσω ότι το σχέδιο
νόµου το οποίο καλούµαστε να ψηφίσουµε, συζητήθηκε µε συ-
νοπτικές διαδικασίες και µάλιστα κατατέθηκε αιφνιδιαστικά στην
Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων µε χρονικά περιθώρια µελέτης
και επεξεργασίας απελπιστικά περιορισµένα. Μπορεί, όπως, άλ-
λωστε η εισηγήτρια της πλειοψηφίας και ο Υπουργός να τόνισαν
επανειληµµένα ότι τα άρθρα είναι µόνο τέσσερα, ωστόσο όµως
αυτά τα άρθρα αφορούν τρεις συµβάσεις ιδιωτικού δικαίου, οι
οποίες αδιαµφισβήτητα χρήζουν εµπεριστατωµένης µελέτης από
έµπειρους νοµικούς.

Εµείς σε καµµία περίπτωση δεν πρόκειται να µπούµε στη δια-
δικασία αµφισβήτησης των νοµικών υπηρεσιών του ελληνικού
δηµοσίου και να ασκήσουµε έλεγχο νοµιµότητας στις δηµόσιες
υπηρεσίες. Παρ’ όλα αυτά έχουµε την υποχρέωση να εκπροσω-
πήσουµε υπεύθυνα τα συµφέροντα του ελληνικού λαού ως αντι-
πρόσωποί του και να ασκήσουµε τη δέουσα κριτική στις
κυβερνητικές επιλογές, αντιλαµβανόµενοι την ελληνική πραγµα-
τικότητα, τη συµβατότητα µε το ευρωπαϊκό δίκαιο και προεξο-
φλώντας ταυτόχρονα τα οφέλη και το κόστος για την ελληνική
οικονοµία και τους Έλληνες πολίτες.

Συνεπώς, λαµβάνοντας υπ’ όψιν και τις τοποθετήσεις των εκ-
προσώπων των φορέων που παρέστησαν στην επιτροπή, συ-
µπεραίνουµε ότι όλοι βλέπουν θετικά τη µετάβαση στο νέο
καθεστώς, γιατί η Ολυµπιακή δεν θα λειτουργεί πλέον µε πολι-
τικά κριτήρια και δεν θα εξυπηρετεί τις κοµµατικές, πολιτειακές
σχέσεις που την οδήγησαν στην υπερχρέωση. Κανείς δεν µπορεί
να κρυφτεί πλέον πίσω από το δάχτυλό του, ούτε το ΠΑΣΟΚ αλλά
ούτε και η Νέα ∆ηµοκρατία που µε τις επιλογές και τις πρακτικές
τους απαξίωσαν εν τέλει τον εθνικό αεροµεταφορέα.

Την ευθύνη για την κακοδιαχείριση έχουν φυσικά τα καλοπλη-
ρωµένα κοµµατικά στελέχη που αποτέλεσαν τα µέλη της διοίκη-
σης του αεροµεταφορέα, τα οποία και ήταν φυτευτά από τους
κοµµατικούς ιθύνοντες µε µοναδικό στόχο την εξυπηρέτηση ρου-
σφετιών και τον κοµµατικό µηχανισµό.

∆υστυχώς, καταλήγουµε σε ένα συµπέρασµα που σε καµµία
περίπτωση δεν τιµά τα δύο µεγάλα κόµµατα και τα στελέχη τους,
αφού ουσιαστικά παραδέχονται την ανικανότητά τους οµολογώ-
ντας ότι είναι ανίκανοι να διαχειριστούν έναν όµιλο που θα µπο-
ρούσε να είναι πραγµατικά κερδοφόρος και στην υπηρεσία του
δηµόσιου και εθνικού συµφέροντος.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ)

Γι’ αυτό, θέτω το εξής ερώτηµα: Πώς διασφαλίζεται το καλύ-
τερο δυνατό συµφέρον για το ελληνικό δηµόσιο, την ελληνική οι-
κονοµία, ώστε όλες αυτές οι πράξεις και οι µεταβιβάσεις να
γίνουν µε το µεγαλύτερο δυνατό όφελος; Είναι ένα ερώτηµα.

Το πρώτο θετικό στοιχείο είναι ότι θα απαλλαγούµε επιτέλους
από τους «κοµµατικούς κηφήνες» που κατέτρωγαν τη σάρκα του
Έλληνα φορολογούµενου, προκειµένου να εξυπηρετήσουν τη µι-
κροκοµµατική ιδιοσυγκρασία, που δυστυχώς ακόµα ταλαιπωρεί
τη χώρα µας.

Το δεύτερο θετικό στοιχείο είναι ότι οι εργαζόµενοι στην Ολυ-
µπιακή έχουν εξασφαλιστεί και η συνταξιοδότηση ή η µετάταξή
τους αποτελεί επιλογή τους.

Εµείς έχουµε επανειληµµένως ζητήσει την προστασία των ερ-
γαζοµένων µε αναπηρία, που θα πρέπει να τύχουν συγκεκριµέ-
νης διαχείρισης λόγω της ιδιαιτερότητάς τους. Έχουµε επίσης
καλέσει τον αγοραστή, τη νέα δηλαδή εταιρεία, να δείξει το αν-
θρώπινό της πρόσωπο και την κοινωνική της ευθύνη προσλαµ-
βάνοντας και πολίτες µας µε αναπηρία, όπως για παράδειγµα
τυφλούς τηλεφωνητές, όταν η τεχνολογία δίνει πλέον τη δυνα-
τότητα σε αυτά τα άτοµα να ανταποκριθούν απόλυτα σ’ αυτό το
ρόλο.

Τέλος, σηµαντικό στοιχείο αποτελεί για µας το γεγονός ότι η
ιδιοκτησία περνά σε έναν όµιλο ελληνικών συµφερόντων που
δραστηριοποιείται για αρκετά χρόνια στην Ελλάδα και έχει τη
διάθεση να αναβαθµίσει τις προσφερόµενες υπηρεσίες και να
προχωρήσει σε αύξηση των προορισµών και της διεισδυτικότη-
τας της νέας εταιρείας. Αυτό θα έχει ως συνέπεια την αύξηση
των κερδών της εταιρείας, που ευελπιστούµε ότι θα δηµιουργή-
σει νέες θέσεις εργασίας και θα αυξήσει τα φορολογικά έσοδα
που τόσο ανάγκη έχει ο προϋπολογισµός µας, σε αντίθεση µε τη
ζηµία που υφίσταται σήµερα από την προβληµατική λειτουργία
της Ολυµπιακής.

Εµείς ζητάµε από τη «MIG» και τον εκπρόσωπό της κ. Βγενό-
πουλο να µη λειτουργήσει µε µοναδικό στόχο το υπερκέρδος και
τις υπεραξίες που θα του επιτρέψουν να πουλήσει την εταιρεία.
Ζητάµε από τη νέα εταιρεία να διαφυλάξει την προοπτική που
µπορεί να δηµιουργηθεί µέσω ενός πολυετούς επιχειρησιακού
σχεδίου. Εξάλλου τόσο στο άρθρο 1 όσο και στο άρθρο 2 οι δύο
συµβάσεις στους όρους που αφορούν τα ζητήµατα µετά το κλεί-
σιµο, αναφέρουν ότι ο αγοραστής αναλαµβάνει την υποχρέωση
έναντι των πωλητών ότι µετά το τελικό κλείσιµο θα µεριµνήσει
ώστε η εταιρεία να µην είναι και να µη βρεθεί υπό την ιδιοκτησία
ή τον έλεγχο απαγορευµένου προσώπου µέσω µεταβίβασης µε-
τοχών.

Ο ΛΑΟΣ δηλώνει υπεύθυνα και ξεκάθαρα ότι θα µεριµνήσει
τουλάχιστον αυτός, ώστε ο ελληνικός λαός να πληροφορηθεί µε
κάθε λεπτοµέρεια για την επαρκή τήρηση των όρων των συµβά-
σεων και το σεβασµό για την προάσπιση των εθνικών συµφερό-
ντων.

Εµείς θα υπερψηφίσουµε αυτό το σχέδιο νόµου, γιατί είναι επι-
στηµονικά τεκµηριωµένο ότι οι εταιρείες που λειτουργούν µε
ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια είναι ασυγκρίτως πιο αποτελεσµατι-
κές και ανταγωνιστικές από αυτές που χρησιµοποιούν πολιτικο-
κοινωνικά κριτήρια.

Φυσικά εµείς θα θέλαµε η Ολυµπιακή να παραµείνει δηµόσια
και να εξυπηρετεί τα κοινωνικά κριτήρια. ∆υστυχώς όµως, οι
µέχρι τώρα πολιτικές ηγεσίες και τα δύο µεγάλα κόµµατα απέ-
δειξαν ότι αδυνατούν να βάλουν τον πατριωτισµό πάνω από τα
κοµµατικά συµφέροντα και να διαχειριστούν µία εταιρεία εθνι-
κής σηµασίας µε γνώµονα το εθνικό συµφέρον.

Είναι λοιπόν πολύ σηµαντικό ότι έπρεπε αυτό το νοµοσχέδιο
να το µελετήσουµε πολύ, σε βάθος, µε µεγάλη λεπτοµέρεια. Σε
τέτοια έκταση οκτακοσίων πενήντα σελίδων θα έπρεπε να δούµε
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σε βάθος σε τι αναφέρεται. Γιατί πρόκειται για την προστασία
του εθνικού συµφέροντος και την προστασία των εργαζοµένων.
Υπάρχουν θετικά σηµεία, όπως προανέφερα και αυτό το θεω-
ρούµε σηµαντικό.

Πιστεύω ότι όλοι πρέπει να δούµε αυτό το νοµοσχέδιο και να
το υπερψηφίσουµε.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Το λόγο έχει ο συ-
νάδελφος κ. Αυγενάκης.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, οι σύγχρονες µεταφορές αναµφισβήτητα αποτε-
λούν θεµελιώδη παράγοντα ανάπτυξης αλλά και οικονοµικής
προόδου, αποτελούν βασικό συστατικό στοιχείο µιας αναβαθµι-
σµένης ποιότητας ζωής και συµβάλλουν στη βελτίωση της κα-
θηµερινότητας για όλους τους συµπολίτες µας.

Το σύγχρονο διεθνοποιηµένο περιβάλλον θέλει το συγκεκρι-
µένο τοµέα µπροστά σε νέες προκλήσεις και καθιστά τον εκ-
συγχρονισµό των µεταφορών και την ποιοτική τους αναβάθµιση
βασική προτεραιότητα σε κάθε χώρα που θέλει να συνεχίσει να
είναι ανταγωνιστική. Και αυτό είναι ήδη εµφανές.

Σήµερα η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας αντιµετωπίζει τα
προβλήµατα του χθες που οι παλαιότερες κυβερνήσεις τα µετέ-
θεταν στο αύριο ή τα έκρυβαν κάτω από το χαλί και συγκεκριµέ-
νες προσπάθειες στέφονται µε επιτυχία. Η Κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας και η ηγεσία του Υπουργείου Μεταφορών τόσο η
τωρινή όσο και η προηγούµενη προχώρησαν και συνεχίζουν να
προχωρούν µε συντονισµένες ενέργειες, µε σαφή σχεδιασµό και
προγραµµατισµό σε ρυθµίσεις που συµβάλλουν στην ανάπτυξη
και τη βελτίωση των υπηρεσιών µεταφορών. Ο δρόµος ήταν και
είναι µεγάλος, αλλά και δύσβατος. Όµως ήδη σήµερα καρπωνό-
µαστε τη µεγάλη και αδιαµφισβήτητα µεγάλη επιτυχία στην πο-
λιτική µας µε την κύρωση της συµφωνίας πώλησης της
Ολυµπιακής, µια συµφωνία που εξασφαλίζει το ευοίωνο µέλλον
της εταιρείας, την περαιτέρω αναβάθµιση των προσφεροµένων
υπηρεσιών µεταφορών προς τους πολίτες.

Και πριν ξεκινήσω την εισήγησή µου, θα ήθελα να ρωτήσω τι
έκαναν αλήθεια τόσα χρόνια οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ για την
Ολυµπιακή. Πείτε µου, κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης, τι κάνατε, αλήθεια, τόσα χρόνια για να διασώσετε
αυτή την εταιρεία και αλήθεια τι αποτελέσµατα είχαν οι προ-
σπάθειες των αποκρατικοποιήσεών σας;

Με την ευκαιρία, επιτρέψτε µου να σας θυµίσω σύντοµα, αγα-
πητοί συνάδελφοι της Αντιπολιτεύσεως, ότι επί των ηµερών σας
έγιναν πολλές προσπάθειες να αποκρατικοποιηθεί η Ολυµπιακή
και οι οποίες είχαν ξεκινήσει από το 1999. Όλες όµως είχαν την
ίδια κατάληξη, την παταγώδη αποτυχία. Κανείς αξιόπιστος επεν-
δυτής δεν βρέθηκε, πολύ απλά, γιατί κανένας δεν θα επένδυε σε
µία εταιρεία η οποία είχε τόσες ανοικτές εκκρεµότητες, τόσες
ανοικτές πληγές µε την Ευρωπαϊκή Ένωση, τόσα ελλείµµατα
αλλά και τόσα χρέη.

Ειδικότερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολιτεύ-
σεως, σας θυµίζω ότι η πρώτη προσπάθεια ξεκίνησε το 1999 και
ολοκληρώθηκε τον Ιούνιο του 2000 και αφορούσε την αγορά του
20% της Ολυµπιακής από την «BRITISH AIRWAYS». Κατέληξε σε
αποτυχία.

Η δεύτερη προσπάθεια πραγµατοποιείται από το ∆εκέµβρη
του 2000 έως το Φεβρουάριο του 2002 µε στόχο την πλήρη απο-
κρατικοποίηση της εταιρείας αυτή τη φορά. Όµως, η διαδικασία
αποκρατικοποίησης κηρύχθηκε άγονη στις 15 Φεβρουαρίου του
2002.

Σας υπενθυµίζω ότι στις 18 Φεβρουαρίου του 2002 ο τότε Κυ-
βερνητικός Εκπρόσωπος κ. Πρωτόπαπας τόνιζε χαρακτηριστικά:
«Παραµένει σταθερός ο προσανατολισµός µας στην ιδιωτικο-
ποίηση της Ολυµπιακής. Για το λόγο αυτό τα συναρµόδια Υπουρ-
γεία επεξεργάζονται νέα προγράµµατα εξυγίανσής της το οποίο
συνδέεται µε την ιδιωτικοποίησή της». Αυτά έλεγε τότε ο κ. Πρω-
τόπαπας.

Η τρίτη απόπειρα των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ για την πλήρη
αποκρατικοποίηση της Ολυµπιακής λαµβάνει χώρα από τον
Απρίλιο του 2000 έως τον Ιανουάριο του 2003. Όµως, κύριοι συ-

νάδελφοι, αποτυγχάνει και αυτή.
Στο σηµείο αυτό σηµειώνω µόνο µία χαρακτηριστική φράση

που αφορά τη συγκεκριµένη περίοδο. Αναφέροµαι, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, στο σχετικό άρθρο του κ. Πά-
γκαλου στο ΒΗΜΑ στις 10 Μαρτίου του 2003, ο οποίος λέει τα
εξής: «Περιφερόµενη από σχέδιο εξυγίανσης σε σχέδιο ανα-
διάρθρωσης και από τη µία διοίκηση στην άλλη η Ολυµπιακή Αε-
ροπορία έφτασε εκεί που ήταν µοιραίο να φτάσει, στα αζήτητα».
Αυτά έλεγε ο κ. Πάγκαλος.

Επαναλαµβάνω, αγαπητοί συνάδελφοι, για να γίνει κατανοητό,
ότι µε τις δικές σας πολιτικές, µε τα δικά σας σχέδια η Ολυµπιακή
κατέληξε στα αζήτητα επί των ηµερών σας, πράγµα που ευθαρ-
σώς αναγνωρίζει ο κ. Πάγκαλος και που µε βρίσκει απόλυτα σύµ-
φωνο, αφού αυτό απέδειξε το αποτέλεσµα.

Και συνεχίζω. Η τέταρτη προσπάθεια αρχίζει από τον Ιούνιο
του 2003 έως το 2004. Αλλά και πάλι πέφτει στο κενό λόγω έλ-
λειψης δεσµευτικών προσφορών. Το διάδοχο σχήµα που προέ-
κυψε µάλιστα από τη συγκεκριµένη διαδικασία θεωρήθηκε από
την Ευρωπαϊκή Ένωση συνέχεια της προηγούµενης εταιρείας,
ώστε τα παλιά χρέη συνέχισαν να ισχύουν κανονικά ενώ κινήθη-
καν οι διαδικασίες κατά της χώρας µας για παράνοµες κρατικές
ενισχύσεις.

Σε αντίθεση µε όλες αυτές τις αποτυχηµένες προσπάθειες του
ΠΑΣΟΚ η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας ξεκίνησε τη νέα δια-
δικασία αποκρατικοποίησης της Ολυµπιακής στο τέλος του 2004.
Όµως, η πολύ σοβαρή προσπάθεια δεν ολοκληρώθηκε, καθώς η
Ευρωπαϊκή Επιτροπή είπε ότι τα χρέη της Ολυµπιακής δεν είχαν
εξαφανιστεί το 2003, όπως κάποιοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ πί-
στευαν και διατυµπάνιζαν τότε στα µέσα ενηµέρωσης.

Η νέα εταιρεία, οι Ολυµπιακές Αερογραµµές, απλούστατα κλη-
ρονόµησαν τα παλιά χρέη της Ολυµπιακής Αεροπορίας. Και το
ψιθυρίζατε µεταξύ σας. Κρύψατε την πραγµατική κατάσταση
από τους Έλληνες και τις Ελληνίδες φορολογούµενους.

Σήµερα για πρώτη φορά πετύχαµε να διαµορφώσουµε ένα
σχέδιο αποκρατικοποίησης που έλαβε την επίσηµη έγκριση της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Σήµερα βρισκόµαστε στη ευτυχή θέση να
συζητούµε το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου. Συγχαρητήρια ανή-
κουν σε όλους και κυρίως στην ηγεσία του Υπουργείου Μετα-
φορών τόσο της προηγούµενης όσο και της σηµερινής.

Επιτρέψτε µου σ’ αυτό το πλαίσιο να σηµειώσω ότι µε τις δια-
τάξεις του εν λόγω σχεδίου νόµου κυρώνονται, πρώτον, η σύµ-
βαση πώλησης και αγοράς µετοχών µεταξύ της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και των εταιρειών «Ολυµπιακές Αερογραµµές
Α.Ε.», της «ΠΑΝΘΕΟΝ AIRWAYS Ανώνυµη Αεροπορική Εταιρεία»
και της «MARFIN INVESTMENT GROUP Ανώνυµη Εταιρεία Συµ-
µετοχών». Συγκεκριµένα, δηλαδή, συµφωνείται ο χρόνος κατά
τον οποίον η MIG θα αγοράσει και θα αποκτήσει κατά κυριότητα
µετοχές της «ΠΑΝΘΕΟΝ», αρχικά κατά ποσοστό 49% και τελικά
κατά ποσοστό 100% του µετοχικού κεφαλαίου της «ΠΑΝΘΕΟΝ»
η εγγύηση της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας για την εκπλήρωση των
υποχρεώσεων των Ολυµπιακών Αερογραµµών από τη σύµβαση
«ΠΑΝΘΕΟΝ», οι προϋποθέσεις του αρχικού και του τελικού κλει-
σίµατος και τα δικαιώµατα καταγγελίες των συµβαλλοµένων. Επι-
προσθέτως ρυθµίζονται θέµατα εγγυοδοτικών δηλώσεων
πωλητή και αγοραστή.

∆εύτερον, κυρώνεται η σύµβαση πώλησης και αγοράς µετο-
χών µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και των εταιρειών «Ολυ-
µπιακής Αεροπορίας Υπηρεσιών Α.Ε.», «Ελληνική Εταιρεία
Συντήρησης και Επισκευής Αεροσκαφών Α.Ε.» και «MARFIN IN-
VESTMENT GROUP Ανώνυµη Εταιρεία Συµµετοχών».

Και τρίτον, κυρώνεται η σύµβαση πώλησης και αγοράς µετο-
χών µεταξύ της «Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και των Εταιρειών Ολυ-
µπιακή Υπηρεσία Α.Ε.», «Ανώνυµος Εταιρεία Επίγειας Εξυπηρέ-
τησης Αεροσκαφών» και «MARFIN INVESTMENT GROUP
Ανώνυµη Εταιρεία Συµµετοχών».

Ιδιαιτέρως σηµαντικό θεωρώ ότι είναι και επιτρέψτε µου να το
τονίσω ιδιαίτερα ότι από τις διατάξεις των κυρούµενων συµβά-
σεων προκύπτουν έσοδα για το δηµόσιο συνολικού ποσού σχε-
δόν 180.000.000 ευρώ.

Τα έσοδα του δηµοσίου προκύπτουν από τις εξής συγκεκρι-
µένες πηγές. Πρώτον, 45,7 εκατοµµύρια ευρώ από την πώληση
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συγκεκριµένων περιουσιακών στοιχείων που ανήκουν στο πτη-
τικό έργο των «Ολυµπιακών Αερογραµµών Α.Ε.» για την επωνυ-
µία και ορισµένες χρονοθυρίδες των «Ολυµπιακών Αερογραµµών
Α.Ε.».

∆εύτερον, πάνω από 60.000.000 ευρώ από την πώληση της
«ΠΑΝΘΕΟΝ Α.Ε.».

Τρίτον, 16,7 εκατοµµύρια ευρώ από την πώληση της τεχνικής
βάσης για τα δικαιώµατα της Ολυµπιακής Αεροπορίας και Ολυ-
µπιακές Υπηρεσίες για χρήση υπόστεγων τεχνικής βάσης στο
∆ιεθνές Αεροδρόµιο Αθηνών.

Τέταρτον, 5.000.000 ευρώ για τη νέα εταιρεία τεχνικής βάσης.
Πέµπτον, 44,8 εκατοµµύρια ευρώ από την πώληση υπηρεσιών

επίγειας εξυπηρέτησης για τα δικαιώµατα της Ολυµπιακής Αε-
ροπορίας, και να προσφέρονται υπηρεσίες επίγειας εξυπηρέτη-
σης στα απελευθερωµένα ελληνικά αεροδρόµια και για τη χρήση
της επίγειας εξυπηρέτησης στο ∆ιεθνές Αεροδρόµιο Αθηνών.

Και έκτον, 5.000.000 ευρώ για νέα εταιρεία επίγειας εξυπηρέ-
τησης.

Φαντάζοµαι ότι όλοι σ’ αυτήν την Αίθουσα συµφωνούµε ότι οι
µεταφορές αποτελούν ευαίσθητο τοµέα που επηρεάζει άµεσα ή
έµµεσα σχεδόν όλους τους Έλληνες. Και σήµερα βρισκόµαστε
στην ευχάριστη θέση να βεβαιώσουµε ότι προχωράµε µε επιτυ-
χία σε νέες τοµές και µεταρρυθµίσεις µε ιδιαίτερη προσοχή αλλά
και ευθύνη διαφυλάσσοντας ταυτόχρονα το σηµαντικό κοινωνικό
τους έργο και ρόλο και τη σηµαντική τους συµβολή στην κοινω-
νική συνοχή της χώρας µας.

Έχοντας υπ’ όψιν τα δεδοµένα αυτά είµαι πεπεισµένος ότι η
παρούσα κύρωση αποτελεί µια ακόµα παρέµβαση προς τη
σωστή κατεύθυνση, µία παρέµβαση προς την τροχιά ανάπτυξης
της χώρας µας, µιας ανάπτυξης που αποτελεί στόχο όλων µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριοι συνάδελφοι,
παράκληση για να καλύψουµε τον αναγκαίο αριθµό Βουλευτών
µέχρι τις 12, να κάνουµε προσπάθεια να είµαστε στα πλαίσια του
χρόνου.

Ο κ. Γείτονας έχει το λόγο για επτά λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

άκουσα µε προσοχή την εισήγηση της εισηγήτριας της Πλειο-
ψηφίας. Παρακολουθώ επίσης όλες αυτές τις µέρες τις παρου-
σίες του Υπουργού.

Θέλω να πω ότι θα περίµενα πραγµατικά από την Κυβέρνηση
και την κυβερνητική πτέρυγα µια πιο υπεύθυνη στάση, πιο µε-
τρηµένη στάση, µια στάση αυτοκριτικής και αυτοσυγκράτησης.
Εσείς όµως πανηγυρίζετε κύριοι της Κυβέρνησης. Προς τι στ’
αλήθεια αυτός ο κοµπασµός; Εκποιείται η Ολυµπιακή, ο εθνικός
µεταφορέας και µάλιστα έναντι πινακίου φακής. Αυτό είναι το κα-
τόρθωµά σας. Το θεωρείτε κατόρθωµα; Τι να πει κανείς; Αυτό
είναι στίγµα. Είναι πραγµατικά στίγµα για σας.

∆εν ήταν µονόδροµος η εκποίηση της Ολυµπιακής. Αφήστε τις
δικαιολογίες. Μην αναζητείτε ψευτοάλλοθι. Εσείς φέρατε τα
πράγµατα σε αδιέξοδο. Όταν µιλάτε παραδείγµατος χάριν για
τα µεγάλα ελλείµµατα, κρύβετε ότι στα πέντε χρόνια τα πολλα-
πλασιάσατε µε την κακοδιοίκηση.

Αλλά και πέραν αυτού. Ο ΟΤΕ δεν είχε ελλείµµατα. Ήταν κερ-
δοφόρος. Τον πήραµε από ένα εγχώριο µονοπώλιο και τον κά-
ναµε σηµαντικό παίκτη στα Βαλκάνια. Και όµως τον
ξεπουλήσατε. Είναι ίδιον της πολιτικής σας στοιχείο της πολιτι-
κής της παράταξής σας η εκποίηση των στρατηγικών τοµέων και
ο αφελληνισµός της ελληνικής οικονοµίας. Η παραίτηση της
χώρας από µερίδια και δικαιώµατα που έχει κατακτήσει µε πολλή
προσπάθεια στον ευρωπαϊκό και στον παγκόσµιο καταµερισµό.

Και όλα αυτά παρά τα όσα λέγατε –σας το είπε και ο εισηγη-
τής µας ο κ. Σηφουνάκης- προεκλογικά, ότι θα εξυγιάνετε τις
∆ΕΚΟ, ότι θα αναπτύξετε τις ∆ΕΚΟ στρατηγικής σηµασίας. Εσείς
τουναντίον όλα αυτά τα χρόνια και για την Ολυµπιακή απεργα-
στήκατε συστηµατικά µε πράξεις και παραλείψεις σας την απα-
ξίωσή της. Το 2004 εγκατέλειψε η Κυβέρνησή σας αδικαιολόγητα
το σχέδιο εξυγίανσης που είχε δροµολογήσει η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ. Τον Σεπτέµβριο του 2004, έξι µήνες µετά την ανάληψη
της εξουσίας από εσάς ο Πρωθυπουργός στην έκθεση της Θεσ-

σαλονίκης ανακοίνωσε ουσιαστικά το κλείσιµο της Ολυµπιακής.
Την είχατε προγράψει την Ολυµπιακή. Τη συκοφαντήσατε και την
αφήσατε ανυπεράσπιστη στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Κοντολο-
γίς δεν κάνατε τίποτε για τη σωτηρία του αεροµεταφορέα για
τον οποίον δήθεν κόπτεσθε.

Κοµµένα δροµολόγια, ακριβές µισθώσεις αεροπλάνων, µείωση
του πτητικού έργου, εκχώρηση µεριδίων δωρεάν στους ανταγω-
νιστές. Όλα αυτά δεν τα λέµε εµείς. Τα επιβεβαίωσαν –ας ανα-
τρέξουν οι πολίτες στα Πρακτικά της Επιτροπής- οι σχετικοί
φορείς στην ακρόαση στη ∆ιαρκή Επιτροπή.

Λέτε για το ΠΑΣΟΚ. Ασφαλώς το ΠΑΣΟΚ δεν έλυσε το ζήτηµα.
Επεχείρησε µε αλλεπάλληλα σχέδια εξυγίανσης. ∆εν πέτυχαν
όλα. Έγιναν λάθη. Όπως όµως σας είπα και σε άλλη ευκαιρία,
είναι διαφορετικό να επιζητείς τη σωτηρία του αεροµεταφορέα
όπως κάναµε εµείς και διαφορετικό να απεργάζεσαι την ευθα-
νασία του, όπως κάνατε εσείς . Και αυτή είναι η διαφορά µας.

Παρουσιάζετε τους πολίτες σαν δήθεν συµµάχους σας σε
αυτή την προσπάθεια. Λέτε ότι θα απαλλαγούν πολίτες από το
δυσβάσταχτο βάρος της Ολυµπιακής. Μας είπε µάλιστα η ειση-
γήτρια της Νέας ∆ηµοκρατίας ότι εάν δεν ήταν αυτό το βάρος,
τόσα και τόσα σχολεία θα είχαν γίνει. Όµως, όταν ο εισηγητής
µας σας είπε για τα πραγµατικά ελλείµµατα που δηµιουργήσατε
και τις σπατάλες στην οικονοµία, όλα αυτά τα χρόνια αρνηθή-
κατε να τα µεταφράσετε σε σχολεία, σε γεφύρια!

Οι πολίτες ασφαλώς δεν θέλουν ελλείµµατα στις ∆ΕΚΟ. Θέ-
λουν εξυγίανση των ∆ΕΚΟ και της Ολυµπιακής. Θέλουν όµως –
και αυτό αγνοείτε-την Ολυµπιακή. Θέλουν την ελληνική σηµαία
στους αιθέρες. Θέλουν ασφάλεια στις πτήσεις όπως είχαν µέχρι
τώρα. Θέλουν προσιτή και διασφαλισµένη αεροπορική συγκοι-
νωνία και κυρίως στις άγονες γραµµές, στα νησιά.

∆εν είµαστε, κύριοι της Κυβέρνησης οποιαδήποτε ευρωπαϊκή
χώρα. Είµαστε µια νησιωτική Ελλάδα και το πρώτο που πρέπει να
διατηρήσουµε είναι τη συνοχή µας. Η συνοχή προϋποθέτει πριν
απ’όλα επικοινωνία, δυνατότητα εύκολης και φθηνής συγκοινω-
νίας. Πώς να το κάνουµε;

Ως προς τη λύση τώρα. Το ζητούµενο είναι η λύση να προκύ-
πτει από διαφανείς διαδικασίες, να είναι βιώσιµη σε ένα ανταγω-
νιστικό πλαίσιο και να διασφαλίζει το δηµόσιο συµφέρον. Η
σύµβαση που φέρατε για κύρωση έχει γκρίζες ζώνες. ∆εν δια-
σφαλίζει βασικές προϋποθέσεις. Τα είπε και ο εισηγητής µας. Συ-
νοψίζω.

Πρώτον, για εµένα, δεν διασφαλίζει την εθνικότητα και δεν
αποτρέπει ενδεχόµενο µελλοντικό µονοπώλιο. Και το λιγότερο,
δεν αποτρέπει εναρµονισµένες πρακτικές.

∆εύτερον, δεν διασφαλίζει την καθολική υπηρεσία που είναι
απαραίτητη για την εξυπηρέτηση των άγονων γραµµών.

Τρίτον, δυσµενοποιεί τη θέση της χώρας σε σχέση µε την ευ-
ρωπαϊκή αγορά αεροµεταφορών, κάτι που το θεωρώ ιδιαίτερα
αρνητικό.

Τέταρτον, όταν δεν δίνεται δεσµευτική business plan από τον
αγοραστή, στον αέρα είναι τα πάντα. Ίσως και η περαιτέρω µεί-
ωση του πτητικού έργου. Και αυτό να το προσέξουµε. Εύκολα
εσείς το κατεβάσατε στο 65%. Πού θα πάµε;

Πέµπτον, δεν υπάρχει δέσµευση για τους εργαζοµένους,
παρ’όλα όσα λέτε. Εάν δεν τους θέλει ο αγοραστής, το κράτος
τότε θα πληρώσει κατ’ εσάς 1,3 δισεκατοµµύρια, ενδεχοµένως
και 2.000.000.000 ευρώ, κονδύλια τεράστια που ούτε καν τα
έχετε διασφαλίσει. Και το λέω για να καταλάβουν οι πολίτες. Γιατί
πέρα από την εκποίηση που κάνετε αντί πινακίου φακής θα κλη-
θούν και να πληρώσουν και από πάνω. Αυτή είναι η δήθεν απαλ-
λαγή από τα βάρη που τους κάνετε. Τους µετακυλύετε το βάρος
ουσιαστικά, βάρος 2.000.000.000.

Τέλος, δεν εξασφαλίζει η σύµβαση σε περίπτωση µεταπώλη-
σής της το πρώτο δικαίωµα επαναγοράς µετοχών από το ελλη-
νικό δηµόσιο, κάτι που δεν το αρνείται ούτε ο αγοραστής. Και
δεν φροντίσατε, όπως είπε αναλυτικά και ο εισηγητής µας, να το
διασφαλίσετε.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, για να είµαι µέσα στον χρόνο.
Εµείς τοποθετούµαστε στη σύµβαση κριτικά µε βάση και το

πλαίσιο της θέσης που έχουµε σήµερα ως Αντιπολίτευση και
αύριο ως Κυβέρνηση. Μία θέση και λύση ενός µεικτού σχήµατος
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µε ιδιωτικά και δηµόσια κεφάλαια –σας ενοχλεί αυτό ιδιαίτερα-
και στρατηγική συµµαχία µε αξιόπιστο διεθνή αεροµεταφορέα.
Λύση που θα ήταν εφικτή και κυρίως επωφελής για τη χώρα. Ανα-
λόγως αντίστοιχες λύσεις έχουµε εφαρµόσει µε επιτυχία και σε
άλλες περιπτώσεις. Εµείς, λοιπόν, αυτό πρεσβεύουµε. Πιστεύ-
ουµε ότι ο ελληνικός λαός στις εκλογές, όποτε και να γίνουν, θα
προκρίνει πολιτικές που δίνουν λύσεις που είναι για το συµφέ-
ρον του.

Και εγώ θα ξανακάνω την προτροπή. Κάντε τόπο για να περά-
σει η χώρα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Το λόγο έχει η κ. Φι-

λίνη για επτά λεπτά.
ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατ’αρχάς και

εγώ θέλω να δηλώσω τη θλίψη µου για τους θανάτους και τις µε-
γάλες καταστροφές στην πόλη Aquila της Ιταλίας. Η Ιταλία και
για εµένα υπήρξε µία δεύτερη πατρίδα. Θέλω επίσης να δηλώσω
από αυτό το Βήµα τα συλλυπητήρια µου για τον χαµό του νέου
Έλληνα φοιτητή.

Όσον αφορά το νοµοσχέδιο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ερ-
χόµαστε άρον-άρον να ψηφίσουµε µία σύµβαση διάτρητη. Που-
λάει η Κυβέρνηση αυτή τη στιγµή ένα σηµαντικό περιουσιακό
στοιχείο του δηµοσίου χωρίς να µένει για το δηµόσιο κανένα ου-
σιαστικό εχέγγυο. Η σύµβαση σε ένα σηµείο προβλέπει ότι ο
αγοραστής δεν θα µεταβιβάσει σε κανέναν τρίτο πλειοψηφία µε-
τοχικού κεφαλαίου ή τον έλεγχο της «ΠΑΝΘΕΟΝ» για χρονικό
διάστηµα ενός έτους µετά το τελικό κλείσιµο. Μα αυτό δεν απο-
τελεί κανένα εχέγγυο για το δηµόσιο, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι.

Μετά δηλαδή από ένα χρόνο τι θα µείνει στο δηµόσιο, εάν θε-
λήσει ο κ. Βγενόπουλος να πωλήσει την Ολυµπιακή στην
«AEGEAN» ή σε οποιαδήποτε άλλη εταιρεία; Τι εχέγγυο έχει το
δηµόσιο από εκεί και πέρα; Επίσης, για τρία χρόνια θα κρατηθεί
το όνοµα και το σήµα της Ολυµπιακής. Και µετά τα τρία χρόνια
τι θα µείνει απ’ όλη αυτήν την ιστορία, απ’ αυτόν τον πλούτο του
δηµοσίου που έχει επενδύσει εδώ και πενήντα χρόνια σε αυτόν
τον δηµόσιο αεροµεταφορέα; Τι θα µπορέσει να αξιοποιήσει
µετά από τρία χρόνια σε σχέση µε όλα αυτά, τα οποία έδωσε η
Ολυµπιακή στον ελληνικό λαό και πάνω στην οποία ο ελληνικός
λαός είχε κάνει όλη την επένδυση µυαλού, χεριού, τεχνολογίας,
τεχνογνωσίας; Τι θα µείνει;

Όλα αυτά εξανεµίζονται. Παραδίδεται µάλιστα η Ολυµπιακή
Αεροπορία σε µία εταιρεία που πριν από ένα χρόνο η Κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας τη θεωρούσε αναξιόπιστη. Όταν η Κυ-
βέρνηση εκποιούσε τον ΟΤΕ, προκειµένου να αποτρέψει τον
έλεγχο του ΟΤΕ από την «MARFIN» πέρασε από τη Βουλή ειδικό
νόµο που απαγόρευε να αποκτήσουν ιδιώτες πάνω από 20% των
µετοχών του ΟΤΕ. Επειδή αρκετοί από εµάς που είµαστε εδώ πα-
ρόντες ήµασταν στην αρµόδια επιτροπή της Βουλής και µετά
µέσα στην Ολοµέλεια, γνωρίζουµε ότι επρόκειτο για τον κ. Βγε-
νόπουλο και για τη «MARFIN». Και αυτή τη στιγµή τι έχει αλλάξει
και η Κυβέρνηση έχει εµπιστοσύνη σ’ αυτήν την εταιρεία και µά-
λιστα της µεταφέρει ολόκληρη την Ολυµπιακή;

Η Κυβέρνηση παρουσιάζεται ωσάν να µην είχε άλλο δρόµο. Η
Νέα ∆ηµοκρατία κατέστρωσε µαζί µε την Επιτροπή της Ευρω-
παϊκής Ένωσης ένα σχέδιο σχετικά µε τα µεγάλα ελλείµµατα της
Ολυµπιακής Αεροπορίας. Όµως και τα µεγάλα χρέη του δηµο-
σίου εδώ και πολλά χρόνια απέναντι σ’ αυτήν την εταιρεία, χρέη
που είχαν γίνει και επί Νέας ∆ηµοκρατίας και επί ΠΑΣΟΚ, λόγω
της εξαιρετικής κακοδιαχείρισης, υπήρξε συστηµατική αποσιώ-
πηση στην Κοµισιόν. Συστηµατικά η Κυβέρνηση απέφυγε να δια-
πραγµατευθεί µε την Κοµισιόν για τα µεγάλα χρέη του δηµοσίου
απέναντι στην Ολυµπιακή.

Η µεθόδευση, όµως, της καταρράκωσης της Ολυµπιακής
υπήρξε εδώ και χρόνια µε ταυτόχρονη διευκόλυνση του κυρίου
ανταγωνιστή της. Είχαµε διαρκώς περικοπές πτήσεων στο εσω-
τερικό, την εγκατάλειψη µεγάλων γραµµών ιδιαίτερα κερδοφό-
ρων στο εξωτερικό, όπου υπάρχουν οµογενείς σε ΗΠΑ, Αφρική,
Αυστραλία και µετανάστες σε Γερµανία, Ιταλία, Γαλλία και αλλού.
Είχαµε εγκατάλειψη slots που είναι η µεγαλύτερη περιουσία της
Ολυµπιακής. Εγκαταλείφθηκαν αερογραµµές και µάλιστα σε

στιγµές αιχµής, δηλαδή, Πάσχα, καλοκαίρι κ.λπ..
∆εν µπορούµε να ξεχάσουµε το 2005 ότι στην οµιλία του στη

∆ιεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης ο κ. Πρωθυπουργός ανήγγειλε ότι
θα κλείσει η Ολυµπιακή. Και είπε ότι ο Εθνικός Αεροµεταφορέας
φυσιολογικά θα αντικατασταθεί από τον ανταγωνισµό. Και
όντως, µετά από δεκαπέντε ηµέρες η «LUFTHANSA» που µόλις
είχε συνάψει συνεργασία µε την «ΑEGEAN» ανακοίνωνε ότι µετά
το κλείσιµο της Ολυµπιακής η «AEGEAN» θα αναλάβει τις υπο-
χρεώσεις της Ολυµπιακής στο εσωτερικό και η «LUFTHANSA»
τις υποχρεώσεις της Ολυµπιακής στο εξωτερικό.

Τέλος, θέλω να σηµειώσω ότι αυτή η πώληση ενός µεγάλου
σηµαντικού περιουσιακού στοιχείου του δηµοσίου έχει µία ιδιαί-
τερη σηµασία αυτήν τη στιγµή της οικονοµικής κρίσης. Ξέρουµε
ότι παντού αυτήν τη στιγµή της κρίσης που ο νεοφιλελευθερι-
σµός έχει τεράστια ευθύνη γι’ αυτήν, έχει αναδειχθεί η σηµασία
του δηµόσιου τοµέα, προκειµένου να υπάρξει µία ελπίδα για ανά-
καµψη. Και όµως το δηµόσιο δεν έχει κρατήσει τίποτα σε αυτόν
τον αεροµεταφορέα. Ο κύριος Υπουργός µέσα στην επιτροπή
είπε ότι πουθενά στην Ευρώπη το δηµόσιο δεν έχει θέση µέσα
στις αερογραµµές. Αυτό δεν είναι αλήθεια. Θέλω να καταθέσω
τρία αποδεικτικά που ίσως θα µπορέσει να δει ο κύριος Υπουρ-
γός.

Κατ’ αρχάς στην «AIR FRANCΕ» έχει το 15%. Στη «LUFT-
HANSA» απ’ ό,τι µπορώ να δω από τα στοιχεία που είδαµε στο
διαδίκτυο το 68% το έχουν θεσµικοί µέτοχοι και µόνο το 31,8%
κατέχουν ιδιώτες. Τέλος, στη «SAS» το 21,4% το έχει η Σουηδική
κυβέρνηση, το 14,3% η ∆ανική Κυβέρνηση και 14,3% έχει η κυ-
βέρνηση της Νορβηγίας. ∆ηλαδή, το 50% της «SAS» ανήκει στα
κράτη των Σκανδιναβικών χωρών. Έχει µεγάλη σηµασία αυτό,
γιατί οι Σκανδιναβικές χώρες έχουν προβλήµατα νησιωτικότητας,
όπως έχει και η χώρα µας και πραγµατικά έχουν ανάγκη από δη-
µόσιο αεροµεταφορέα, όπως έχει ανάγκη και η Ελλάδα.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Άννα Φιλίνη καταθέτει για
τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

∆ηλαδή, µε τον τρόπο που διαχειρίστηκε η Κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας όλη αυτήν την υπόθεση η ιστορία της εδαφι-
κής συνοχής της χώρας µας, όπως είδαµε και χθες µε την ακτο-
πλοϊα, πάει πραγµατικά κατά διαόλου και είναι κάτι πάρα πολύ
στενόχωρο.

(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ο κ. Βελόπουλος

έχει το λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Αφού λοιπόν χειροκρότησαν και

οι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ φαίνεται ότι ο αρραβώνας πάει καλά.
Το ευχόµαστε ολόψυχα.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Στην επιτροπή, σας χειροκροτή-
σαµε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Μη, κύριε Σηφουνάκη. ∆εχθείτε
και µια κριτική. Ακόµα δεν κυβερνήσατε. Είναι µία καλοπροαί-
ρετη παρατήρηση.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Σας χειροκροτήσαµε στην επι-
τροπή. Την «τούµπα» δεν καταλάβαµε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Επειδή είµαι οπαδός του ΠΑΟΚ,
µου αρέσει η Τούµπα. ∆εν ξέρω, εάν εσάς αρέσει η «κωλοτού-
µπα»;

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
∆εν είναι κακό, κύριε Ροντούλη. Η Τούµπα είναι του ΠΑΟΚ στη

Θεσσαλονίκη.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Πού είδαν την τούµπα; Να µάθουν

να διαβάζουν το πόρισµα της επιτροπής.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Τσιόκα, χειροκροτάτε το
ΣΥΡΙΖΑ, αλλά θα περάσει «σύριζα»…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριοι συνάδελφοι,
δεν επιτρέπετε στον κ. Βελόπουλο να µιλήσει. Ο χρόνος µετράει.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εντάξει έχω επτά λεπτά. Να µου
δώσετε και άλλα δυόµισι, όπως δώσατε στην κ. Φιλίνη.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Να είστε ακριβοδίκαιοι εδώ µέσα. Ο κύριος Πρόεδρος θα µου
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δώσει επτά λεπτά για να είµαστε όλοι ισόνοµοι.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

Κύριε Ροντούλη, αφήστε µε να µιλήσω.
Θα ήθελα λοιπόν, για να πάµε στην ουσία των πραγµάτων να

πω ότι όλοι συµφωνούµε ή τουλάχιστον µέχρι και σήµερα συµ-
φωνούσαµε ότι η «Ολυµπιακή» είναι ο «µεγάλος ασθενής». Αυτή
είναι η διάγνωση. Το αίτιο ποιο είναι; Είναι ζητούµενο το να
βρούµε το αίτιο της ασθενείας.

Η οικονοµία είναι «ασθενής» συνολικά. Το λέµε σήµερα. Το
αίτιο ποιο είναι; Γιατί είναι άλλο το να κάνεις διάγνωση και άλλο
το να ανιχνεύεις το αίτιο. Και στην Ιατρική, αν και δεν είµαι για-
τρός, ψάχνουµε να βρούµε και την «ίαση», για να µπορέσουµε
να θεραπεύσουµε. ∆υστυχώς και το ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµο-
κρατία στην οικονοµική πολιτική τους, εκεί που χρειαζόταν ίαση,
έκαναν ευθανασία. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Απόδειξη τα
300.000.000.000 ευρώ του δηµοσίου χρέους. Τριακόσια δισεκα-
τοµµύρια ευρώ είναι ένα χρέος το οποίο φορτίστηκε, επιφορτί-
στηκε, σωρεύτηκε από συγκεκριµένες επιλογές των δύο
µεγαλυτέρων κοµµάτων. Και επειδή πολλοί στο ΠΑΣΟΚ έχουν
πληµµελή µνήµη, να τους υπενθυµίσω ότι στην «Ολυµπιακή» οι
οκτώ χιλιάδες εργαζόµενοι, κύριε Τσιόκα, ψηφίζουν συνδικαλι-
στικά ΠΑ.ΣΟ.Κ. Οι οκτώ χιλιάδες εργαζόµενοι, οι οποίοι µπήκαν
από τα «παράθυρα», από τις «χαραµάδες», από τις «πόρτες» έκα-
ναν το εξής δυσάρεστο, που σήµερα είναι ο «καθρέφτης» και
στην οικονοµική µας κρίση. Τι έκαναν; Θα σας πω εγώ τι έκαναν.

ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ: Σοβαρολογείτε; Άξιος ο µισθός σας!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Γιατί, ο κ. Πέππας τι είναι; Λαϊκός

Ορθόδοξος Συναγερµός;
Ακούστε λοιπόν: Οκτώ χιλιάδες εργαζόµενοι από 3.000 ευρώ

ο καθένας το µήνα, µαζί µε τις εισφορές, είναι 24.000.000 ευρώ
η µισθοδοσία των εργαζοµένων. Θα πω και τούτο, λοιπόν, για να
καταλάβετε ότι το έγκληµα που κάνατε µε πραιτοριανούς, λεγε-
ωναρίους και µισθοφόρους αυτό σήµερα το πληρώνουµε από
την Ολυµπιακή και συνολικά από την ελληνική οικονοµία, γιατί το
50% του ΑΕΠ πηγαίνει σε µισθούς και συντάξεις, µισθούς και συ-
ντάξεις «πράσινων λεγεωναρίων» οι οποίοι συνεχίζουν ακόµη και
σήµερα να επενδύουν στην επάνοδό σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

Θα τα ακούτε όλα! Θα τα ακούσει ο καθείς µε τη σειρά του! Ξε-
κινάµε από σας γιατί η αρχή του «εγκλήµατος» έγινε από σας.
Ακούστε, λοιπόν, τώρα το εξής. Πώς θα ανταγωνιστεί η Ολυ-
µπιακή των 24.000.000 µισθοδοσίας µίνιµουµ µια άλλη ιδιωτική
εταιρία η οποία έχει 2.000.000 µισθοδοσία το µήνα; Ποιος θα
πληρώσει τα λεφτά αυτά; Πώς έχετε το θάρρος –δεν θα πω θρά-
σος- σήµερα να έρχεστε και να µιλάτε για την επιλογή αυτή, που
είναι µία επιλογή στην οποία αν θέλετε κι εγώ θα µπορούσα να
κάνω κριτική, αλλά δεν υπάρχει άλλη λύση; ∆ιότι ο Βγενόπουλος
έτσι όπως καταντήσατε την ελληνική οικονοµία, έτσι όπως κά-
νατε την Ολυµπιακή εσείς και οι επόµενοι, ήρθε ως από µηχανής
Θεός! Αυτή είναι η πραγµατικότητα. ∆υσάρεστη µεν, πραγµατι-
κότητα δε. Αυτή είναι η ουσία και αυτή είναι η αλήθεια.

Και να σας πω και το εξής. Θα ήθελα να ήταν ο κ. Τσιόκας στη
θέση του κ. Βγενόπουλου, ο κ. Βελόπουλος, ο κύριος Υπουργός
και να πει: «είµαι εδώ εγώ, το δηµόσιο, και µπορώ να δώσω
λύση». Κοιτάξτε. Αν συνεχίσουµε να κάνουµε σπέκουλα και ψη-
φοθηρία σε θέµατα όπως είναι αυτό της Ολυµπιακής, θα έχουµε
πρόβληµα συνολικό. Το ελληνικό κράτος, η Ελλάδα συνολικά
έχει χρεοκοπήσει γιατί το 50% του ΑΕΠ πηγαίνει σε µισθούς και
συντάξεις. Το επαναλαµβάνω, για να το καταλάβετε. Το 50% του
ΑΕΠ, ό,τι παράγει ο Έλληνας πολίτης, ό,τι εισφέρει και συνει-
σφέρει ο φορολογούµενος πηγαίνει σε µισθούς και συντάξεις
ενός κρατικοδίαιτου δηµόσιου τοµέα, ο οποίος έχει σωρεύσει τε-
ράστια ελλείµµατα. Αυτή είναι η αλήθεια.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Βελόπουλε, το
Προεδρείο δεν παρεµβαίνει, αλλά επειδή αναφέρετε εθνικολο-
γιστικά στοιχεία επιτρέψτε µου να πω ότι δεν είναι ακριβή τα
στοιχεία στα οποία αναφέρεστε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν πειράζει. ∆εν θέλω να κάνετε
παρέµβαση, κύριε Πρόεδρε. ∆εν τη δέχοµαι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Το λέω για τα Πρα-

κτικά.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Παρεµβάσεις κάντε µετά την οµι-

λία µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Το στοιχείο ότι το

50% του ΑΕΠ διατίθεται σε µισθούς των δηµοσίων υπαλλήλων
δεν είναι ακριβές και θεώρησα σκόπιµο να σας βοηθήσω…

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Πόσο θέλετε, κύριε Πρόεδρε, για
να ικανοποιηθείτε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Η Στατιστική Υπηρε-
σία µπορεί να σας ενηµερώσει. Με συγχωρείτε για τη διακοπή.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Α, µισό λεπτό. Ένσταση! ∆εν µπο-
ρεί το κόµµα σας για την Εθνική Στατιστική Υπηρεσία να έχει επι-
φυλάξεις, όταν µιλάνε εδώ οι συνάδελφοι Βουλευτές, και εσείς
να επικαλείστε σήµερα την Εθνική Στατιστική Υπηρεσία. Αποφα-
σίστε: Ή µε το χωροφύλακα ή µε τον αστυφύλακα. Γιατί από το
κόµµα σας σε προηγούµενες συνεδριάσεις της Ολοµέλειας
είπαν ότι η Εθνική Στατιστική Υπηρεσία «µαγειρεύει» τα νούµερα.
Αν, λοιπόν, τα «µαγειρεύει» προς µια κατεύθυνση µη µου δέχε-
στε, λοιπόν, ως θέσφατο την Εθνική Στατιστική Υπηρεσία. Αυτή
είναι η πραγµατικότητα.

Για να κλείσουµε, λοιπόν, το θέµα, να κάνω µερικές ερωτήσεις
που είναι επί της ουσίας, κύριε Τσιόκα.

ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ: Επτά λεπτά έχετε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εντάξει, αλλά παρέµβαση ο Πρό-

εδρος, παρέµβαση ο Τσιόκας ο αλαλάζων, παρέµβαση ο οποι-
οσδήποτε, είναι λογικό να ζητήσω να µου δώσετε και δυόµισι
λεπτά.

ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ: Οδηγείστε σε λαϊκίστικο κατήφορο.
Τον λαϊκίστικο κατήφορο δεν µπορώ να τον παρακολουθήσω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Παρακαλώ, κύριε
Τσιόκα! Να ολοκληρώσει ο κ. συνάδελφος.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Συνεχίζουµε, λοιπόν, εµείς οι λαϊ-
κιστές. Το οικόπεδο στο αεροδρόµιο του Ελληνικού τι έγινε; Μα-
θαίνω ότι γίνεται µπουζούκια, γίνεται άντρο λαθροµεταναστών. Τι
γίνεται το περιβόητο οικόπεδο στον ανατολικό αερολιµένα; Είναι
περιουσία της Ολυµπιακής. Πού πήγε;

∆εύτερη ερώτηση. Να θυµηθούµε τα γραφεία εξωτερικού στη
Νέα Υόρκη; Να θυµηθούµε τις ενοικιάσεις των αεροσκαφών επί
κυβερνήσεων της Νέας ∆ηµοκρατίας, την «PANTHEON» µε τα
δύο-τρία διοικητικά συµβούλια, µε τους προέδρους και τους δι-
ευθύνοντες συµβούλους; Έτσι χρεοκοπήσατε την Ολυµπιακή.
Αυτή είναι η αλήθεια. Και θα επαναλάβω για µια ακόµη φορά -
αναφέροµαι σε ερώτηση συναδέλφου Βουλευτού, του κ. Αϊβα-
λιώτη- ότι για καφέδες σ’ ένα Υπουργείο δίνουµε το χρόνο
–ακούστε νούµερο- 700.000 ευρώ! Αν οι καφέδες του Υπουρ-
γείου αξίζουν 700.000 ευρώ –αναφέροµαι όπως είπα, σε ερώ-
τηση του συναδέλφου κ. Αϊβαλιώτη-, αν µια ηµερίδα κοστίζει
70.000 ευρώ, µια ηµερίδα συγκεκριµένη, τότε µη µου λέτε «πού
πηγαίνουν τα χρήµατα του ελληνικού λαού». Να σας πω εγώ. Ο
κ. Προβόπουλος είπε το εξής, ότι περίπου 35.000.000 το µήνα
είναι –ακούστε λίγο- οι σπατάλες του δηµοσίου. Τριάντα πέντε
εκατοµµύρια ευρώ το µήνα! Σκεφθείτε το νούµερο και καταλά-
βετε, επαναλαµβάνω, πού οδηγούµε τον ελληνικό λαό.

Και να πω στο φίλο µου κ. Τσιόκα, για να κλείσουµε, το εξής.
Κύριε Τσιόκα, θυµάστε τη µεταφορά των ψηφοφόρων οπαδών
µε τα τσάρτερ που έρχονταν δωρεάν; Θυµάστε τους ψηφοφό-
ρους Ελληνοπόντιους «µαϊµού» ή δεν ξέρω τι άλλο; Ποιος τους
έφερνε εδώ, ποιος πλήρωνε τις µεταφορές αυτές; Σωρεύσατε
το χρέος στην Ολυµπιακή και εσείς και οι επόµενοι, το ξαναλέω.
Την κάνατε την Ολυµπιακή χρεοκοπηµένη εταιρεία γιατί πολύ
απλά δεν πληρώσατε ποτέ αυτά που χρωστούσε το ελληνικό δη-
µόσιο, δεν τα δώσατε πίσω ποτέ. Και αυτό κάνετε καθηµερινά. Κι
αυτό το συνεχίζουµε.

Και κλείνω µε δύο παρατηρήσεις. Θα µπορούσε το ελληνικό
δηµόσιο να είχε 30% του δικαιώµατος µειοψηφίας, αν ο Βγενό-
πουλος πουλήσει. Ας κρατούσαµε το δικαίωµα αυτό, κύριε
Υπουργέ. ∆εν το διατηρούµε.

Και δεύτερον, το 100% πάει στην MIG και αν θελήσει ποτέ να
την πουλήσει ούτε θα σας ρωτήσει ούτε ποτέ –το τονίζω αυτό-
θα µπορέσετε να ανασχέσετε την όποια δική του επιλογή. Αυτό
είναι το µεµπτό. ∆εν ξέρω αν αρκείστε στην πολιτική της ευθα-
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νασίας. Αυτό είναι µια πραγµατικότητα. Φαίνεται όµως ότι η οι-
κονοµική πολιτική σας αγγίζει και τα όρια της νεκροφιλίας, κύριε
Υπουργέ. Και το λέω αυτό διότι οι επιλογές σας στην οικονοµική
πολιτική είναι µακάβριες, δυστυχώς!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ο κ. Κόλλιας έχει το

λόγο για επτά λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η

Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας κλείνει σήµερα µια ανοιχτή
πληγή που αιµορραγούσε επί χρόνια. ∆ίνει επιτέλους λύση στο
πρόβληµα της Ολυµπιακής, µία λύση που απαλλάσσει τον Έλ-
ληνα φορολογούµενο από δυσβάσταχτα βάρη, µια λύση, που
διασφαλίζει την ποιότητα και την ασφάλεια των µεταφορών, που
εξασφαλίζει τον ανταγωνισµό και τη διαφάνεια, που διασφαλίζει
τους εργαζόµενους, λύση που αποφέρει κέρδη: Κέρδη για το δη-
µόσιο, κέρδη για τον καταναλωτή, κέρδη για τον τουρισµό.

Η κύρωση της συµφωνίας για την πώληση της Ολυµπιακής,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι πράξη ευθύνης, ευθύνη που
οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ απέφευγαν συστηµατικά. Γιατί την
απέφευγαν; Γιατί η ευθύνη που έπρεπε να αναλάβουν απέναντι
στον Έλληνα πολίτη ερχόταν σε αντίφαση µε τη δήθεν ρητορική
σοσιαλιστική επιχειρηµατολογία. ∆ήθεν προσπαθούσαν να εξυ-
γιάνουν την Ολυµπιακή, δήθεν ήθελαν να διαφυλάξουν το δηµό-
σιο συµφέρον. Προφάσεις εν αµαρτίαις, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ! Γιατί από τη µια µεριά προφασίζονταν
ότι ήθελαν να βρουν λύση για την Ολυµπιακή προς το δηµόσιο
συµφέρον και από την άλλη κατασπαταλούσαν τα εκατοµµύρια
του ελληνικού λαού.

Τρεις φορές προσπάθησε το ΠΑΣΟΚ να εξυγιάνει τον εθνικό
αεροµεταφορέα από το 1998 µέχρι το 2003. Και οι τρεις προ-
σπάθειες απέβησαν άκαρπες στοιχίζοντας στο φορολογούµενο
πολίτη αρκετά εκατοµµύρια.

Η λύση της ιδιωτικοποίησης, που σήµερα µετά βδελυγµίας
υποτίθεται ότι απορρίπτει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, αποτε-
λούσε τότε ρητό αίτηµα των Υπουργών της κυβέρνησης του
ΠΑΣΟΚ. Υπενθυµίζω ότι ήταν ο κ. Βερελής, τότε Υπουργός Με-
ταφορών, που συζητούσε µε υποψήφιους αγοραστές.

Υπενθυµίζω ότι ο τότε Υπουργός Οικονοµίας και Οικονοµικών
κ. Χριστοδουλάκης ήταν που συζητούσε για την εξεύρεση βιώ-
σιµου σχήµατος. Ο κ. Πάγκαλος ήταν που έλεγε ότι η Ολυµπιακή
αν δεν ιδιωτικοποιηθεί, θα πτωχεύσει.

Ήταν, βεβαίως, λύση δύσκολη, γιατί ο εθνικός αεροµεταφο-
ρέας είχε µετατραπεί σε όχηµα δηµαγωγίας του λαϊκισµού και
των πελατειακών σχέσεων που καλλιεργούσε επί χρόνια το
ΠΑΣΟΚ. Το ρουσφετολογικό παζάρι που στήθηκε τη δεκαετία
του 1980 ξεπέρασε κάθε προηγούµενο. Για κάθε ψήφο δινόταν
σε αντάλλαγµα µια θέση στην Ολυµπιακή. Το αποτέλεσµα; Πολ-
λαπλάσιοι υπάλληλοι απ’ όσους είχε ανάγκη η εταιρεία.

Η απαξίωση, για την οποία σήµερα χύνουν κροκοδείλια δά-
κρυα οι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, ξεκίνησε και γιγαντώθηκε επί
των ηµερών τους. Κανένας σχεδιασµός για το δίκτυο, για τους
τύπους των αεροσκαφών, τους προορισµούς και τη συχνότητα
των δροµολογίων. Κανένας αναπτυξιακός στόχος, κανένα σχέ-
διο για το µέλλον. Κανένας έλεγχος των δαπανών και των εξό-
δων.

Και, βέβαια, ύστερα απ’ όλα αυτά κατέφθασαν και τα πρόστιµα
από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, πρόστιµα αναµενόµενα, πρόστιµα
που το ΠΑΣΟΚ ήξερε ότι θα έλθουν, αλλά δεν έκανε τίποτα για
να προφυλάξει την Ολυµπιακή.

Το ΠΑΣΟΚ επέλεξε να παίξει το παιχνίδι του λαϊκισµού. Σήµερα
εγκαλεί την Κυβέρνηση για όλα όσα απέφυγε να κάνει εκείνο. Πι-
στέψατε ότι αν αφήσετε τη Νέα ∆ηµοκρατία να «βγάλει τα κά-
στανα από τη φωτιά», θα αποτύγχανε και θα πλήρωνε το πολιτικό
κόστος. Όµως χάσατε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του
ΠΑΣΟΚ, και τώρα σας έρχεται ο λογαριασµός για τα δικά σας
λάθη και τις δικές σας παραλείψεις.

Ο λαός έχει από καιρό πάψει να θεωρεί την Ολυµπιακή εθνικό
κεφάλαιο και φταίτε εσείς γι’ αυτό. Φταίτε εσείς για το γεγονός
ότι ο κόσµος πρέπει να πληρώνει σήµερα 1.000.000 ευρώ την
ηµέρα για τα χρέη της Ολυµπιακής. Φταίτε εσείς για το γεγονός
ότι ο εθνικός αεροµεταφορέας εξαθλιώθηκε και απαξιώθηκε.

Σήµερα κόπτεσθε για την Ολυµπιακή όχι για τους εργαζόµε-
νους, όχι από εθνική υπερηφάνεια, όχι από ενδιαφέρον για το
δηµόσιο συµφέρον. Σήµερα κόπτεσθε γιατί λυπάστε.

Λυπάστε γιατί εµείς πετυχαίνουµε εκεί που εσείς αποτύχατε.
Λυπάστε γιατί η εταιρεία αυτή που µέχρι σήµερα στοίχιζε
350.000.000 ευρώ στον Έλληνα φορολογούµενο, από σήµερα
θα αποφέρει κέρδη, κέρδη που υπολογίζεται ότι θα φθάσουν
µέχρι και 180.000.000 ετησίως. Λυπάστε γιατί δίνουµε οριστική
λύση και γι’ αυτό εισπράττουµε την επιδοκιµασία του ελληνικού
λαού.

Και επειδή βλέπετε ότι η λύση είναι ευρέως αποδεκτή, ακρο-
βατείτε ανάµεσα στην προσπάθεια από τη µία µεριά να εκφέρετε
αντιπολιτευτικό λόγο, αλλά και ταυτόχρονα να µη φανείτε µι-
κρόψυχοι σ’ ένα τόσο µεγάλο γεγονός.

Αφού ξεχάσατε ότι ο ίδιος ο Πρόεδρός σας, αλλά και πολλά
κορυφαία στελέχη σας ζητούσαν επίµονα την επίσπευση των δια-
δικασιών για την ιδιωτικοποίηση της Ολυµπιακής, σήµερα λέτε
ότι βιαστήκαµε. Αφού προβλέψατε ότι η πώληση θα αποτύχει και
υπαινιχθήκατε διαπλοκές και ξένα συµφέροντα, διαψευσθήκατε
περίτρανα από την πραγµατικότητα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µπροστά σ’ αυτές τις αστειό-
τητες, µπροστά σε µια Αντιπολίτευση που δεν έχει πολιτικό
στίγµα, η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας επιδεικνύει σταθε-
ρότητα, σοβαρότητα και αποφασιστικότητα.

∆εσµευθήκαµε να δώσουµε λύση στο θέµα της Ολυµπιακής
και το κάναµε και αυτά µέσα σε µια δύσκολη οικονοµική συγκυ-
ρία. Πετύχαµε µια συµφωνία βιώσιµη και επωφελή, πάνω απ’ όλα
επωφελή για τους πολίτες. Έχουµε σαφή πολιτικό προσανατο-
λισµό, συνεπή πολιτική πράξη, ένα και µοναδικό κίνητρο: να υπη-
ρετούµε το δηµόσιο συµφέρον. Και αυτή η επιτυχία φέρνει τη
σφραγίδα αυτής της Κυβέρνησης.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Ο κ. Τσιόκας έχει το λόγο για επτά λεπτά..
ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, πρέπει να έχει κάποιος

µεγάλη πολιτική γενναιότητα, για να χαρακτηρίζει και να βαφτί-
ζει το κρέας ψάρι. Σ’ αυτήν την Αίθουσα δηλαδή που κατά τεκ-
µήριο πρέπει να διακρινόµαστε για το λόγο της ευθύνης µας, δεν
µπορεί να ακούµε ισχυρισµούς ότι αυτό το πράγµα που έφερε η
Νέα ∆ηµοκρατία είναι λύση και µάλιστα τη χαρακτηρίζει και
«λύση βιώσιµη».

Από πού προκύπτει το «λύση βιώσιµη», κύριε Πρόεδρε, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι; Από πού προκύπτει; Από το γεγονός ότι
ο επενδυτής µπορεί µέσα σ’ ένα χρόνο, αν θέλει να την κλείσει,
αν θέλει να την πουλήσει, αν διαπιστώσει ότι τα οικονοµικά µε-
γέθη δεν πάνε καλά;

Αυτή είναι βιώσιµη λύση; Προκύπτει από κάποιο business plan
που διατυπώνεται ως δέσµευση σ’ αυτό των οκτακοσίων σελίδων
πόνηµα δωρεάς; Προκύπτει κάποια δέσµευση ότι υπάρχει ένα
business plan, το οποίο θα εξελιχθεί και µέσα απ’ αυτό θα βοη-
θηθεί η χώρα για την καθολική υπηρεσία στις αεροµεταφορές;
Θα βοηθηθεί ο τουρισµός; Θα αυξηθεί το µερίδιο αγοράς στο
αεροµεταφορικό έργο ή θα απασχοληθούν περισσότεροι εργα-
ζόµενοι; Προκύπτει κάτι τέτοιο και δεν το πήραµε είδηση;

Το είπε και ο κύριος Υπουργός στην επιτροπή. Είπε ότι µε
εντολή του Πρωθυπουργού –δηλαδή της Κυβέρνησης- ανέλαβε
την ευθύνη να διατυπώσει µια µόνιµη και βιώσιµη λύση.

Μόνιµη και βιώσιµη λύση στην οικονοµική γλώσσα, στην πολι-
τική γλώσσα, που δεν συµπεριλαµβάνει business plan, που δεν
δεσµεύει για το πότε και µε ποιους όρους µπορεί να πουλήσει,
πρώτη φορά το ακούω! Πρώτη φορά! Και το λέµε σ’ αυτήν την Αί-
θουσα.

∆εύτερον, µιλά για δήθεν αποκρατικοποίηση. Ποια αποκρατι-
κοποίηση; ∆εν έχουµε σε καµµία περίπτωση βελτίωση των οικο-
νοµικών µεγεθών των ∆ΕΚΟ. Στον ΟΤΕ; Έχουµε συρρίκνωση,
εκχώρηση και ταµειακή διευθέτηση από κάποιες εισπράξεις µει-
ωµένης εµβέλειας. Πού; Στον ΟΣΕ; Έχουµε διεύρυνση των ελ-
λειµµάτων. Στα ΕΛΤΑ; Ετοιµάζεστε να πουλήσετε το χρυσοφόρο
φιλέτο που λέγεται «Ταχυµεταφορές» και µάλιστα άνευ όρων!
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Και συζητάµε τώρα για την Ολυµπιακή. Ποια Ολυµπιακή; Πού
έγινε αποκρατικοποίηση; ∆εν υπάρχει πουθενά αποκρατικοποί-
ηση. Έχουµε παραχώρηση δηµόσιας περιουσίας και µάλιστα µε
ευτελή τρόπο. Γιατί έχουµε συνειδητή από το 2004 και µετά απα-
ξίωση αυτής της δηµόσιας περιουσίας.

Θυµίζω δηλώσεις του Πρωθυπουργού: «Θα την κλείσω την
Ολυµπιακή και θα τη θέσω σε εκκαθάριση.» Αντιδρούν τα κόµ-
µατα, αντιδρά ο Γιώργος Παπανδρέου, αντιδρά το ΠΑΣΟΚ και
ξανασυζητάµε για το πώς θα βρούµε βιώσιµο σχήµα.

Ο κ. Καραµανλής και η Κυβέρνησή του και οι διάφοροι εναλ-
λασσόµενοι Υπουργοί ήθελαν να την κλείσουν την Ολυµπιακή!
Θυµίζω το Υπουργείο σας που έλεγε ότι είναι συνέχεια το νέο
σχήµα των «ΟΛΥΜΠΙΑΚΩΝ ΑΕΡΟΓΡΑΜΜΩΝ» και η νέα δοµή –
γιατί;- για να βοηθήσει τον οµοϊδεάτη Μπαρό και στη συνέχεια
τον οµοϊδεάτη Ταγιάνι –της ίδιας συνοµοταξίας πολιτικής αντί-
ληψης- να εκχωρήσουν µερίδιο αγοράς στη νέα ανακατανοµή
του αεροµεταφορικού έργου στην Ευρώπη. Αυτό κάνατε! Που-
λήσατε την Ελλάδα. Εκχωρήσατε δώρο την Ελλάδα, το φιλέτο
που είχε.

Θυµίζω: Παραίτηση από slot. Σαράντα επτά αεροπλάνα σας
είπε ο κύριος συνάδελφος, είκοσι επτά αεροπλάνα. Πόσοι προ-
ορισµοί; Μείωση προορισµών. Επιβατικό κοινό, εκχώρηση αγο-
ράς. Ποιος κέρδισε; Ποιος; Μήπως κάποιες εταιρείες απέξω;
Μήπως κάποιες εταιρείες στη χώρα µας; και όχι µόνο αυτό. Ακρι-
βείς χρονοµισθώσεις, ενοικιάσεις αεροπλάνων.

Θυµάστε εκείνα τα HOLA τα σλοβενικά που κυκλοφορούν και
τώρα; Σήµερα θέλω να καταγγείλω απ’ αυτό το Βήµα της Βουλής
το εξής: Ξέρετε γιατί έπεσε πρόσφατα το τουρκικό αεροπλάνο;
Ήταν εκπαιδευτικό, είχε µέσα τρεις πιλότους.

Ξέρετε ότι αυτό το σλοβένικο HOLA, που νοικιάζει η Ολυ-
µπιακή Αεροπορία σήµερα για να κάνει το δροµολόγιο Φραν-
κφούρτη-Αθήνα –και το καταγγέλλω, κύριε Υπουργέ, και
παρακαλώ αύριο το πρωί να παρέµβετε, είναι σοβαρό- που µε-
τέφερε επιβάτες µε την ασφαλή αεροπορία που λέγεται Ολυ-
µπιακή, αυτό είχε πλήρωµα σλοβένικο και έκανε εκπαίδευση
πιλότος µέσα; Πιλότος έκανε εκπαίδευση! Και πληρώνει ο Έλ-
ληνας πολίτης Ολυµπιακή, για να έλθει µε ασφάλεια! Πάρτε το
και ελέγξτε το. Σήµερα, Φρανκφούρτη-Αθήνα και επιστροφή.

Θέτετε σε κίνδυνο τους πολίτες και λέτε ότι δήθεν εσείς κά-
νετε αποκρατικοποίηση; Όχι δωρεά κάνετε. Κέρδισαν µερίδιο
αγοράς ανταγωνιστές και Έλληνες και ξένοι, ναι ή όχι; Πήρε τί-
ποτα η χώρα µας; ∆ιαχειριστήκατε το δηµόσιο πλούτο;

Κύριε Υφυπουργέ, να σας ρωτήσω κάτι άλλο και όχι εσάς
µόνο, αλλά και τον Υπουργό που µας βλέπει και την Κυβέρνησή
σας: Εάν είχατε ένα εργοστάσιο το οποίο δεν πήγαινε καλά και,
πράγµατι, θέλατε ένα βιώσιµο και µόνιµο σχήµα, τι θα κάνατε;
Θα πουλούσατε το οικόπεδο, το κτήριο, το όνοµα και τον τίτλο
και τους εργαζόµενους θα τους κρατούσατε και θα λέγατε «θα
τους πληρώνω να κάθονται να γίνουν συνταξιούχοι»; Αυτό είναι
το βιώσιµο σχήµα; Πείτε µου αν αυξάνετε θέσεις εργασίας. Πείτε
µου αν δεσµεύσατε αυτόν που αναλαµβάνει να αποτελέσει το
βιώσιµο και µόνιµο σχήµα αν θα απασχολήσει έναν εργαζόµενο.
Τι τον δεσµεύει; ∆ηµόσια προκήρυξη έβγαλε. Αν θέλει να έρθει
ένας από την Ουκρανία, αν θέλει να έρθει ένας από την Ελβετία,
αν θέλει να έρθει ένας άλλος και του πει µε 700 ευρώ µισθό, δεν
θα τον πάρει; Στην Ελλάδα οι πιλότοι για να γίνουν πιλότοι πρέ-
πει να πετάνε τέσσερις χιλιάδες ώρες και πάνω.

Λοιπόν, πείτε µου µε ποια κριτήρια θα πετάξει η Ολυµπιακή;
Θα πετάξει σε όλα τα νησιά; Μη µου λέτε εµένα ότι είναι αυτό
αποκρατικοποίηση. Είναι επιβάρυνση του δηµόσιου συµφέρο-
ντος. Και λέτε ότι είναι και πετυχηµένη αποκρατικοποίηση και
είναι ευρωπαϊκό µοντέλο. Πού είναι το ευρωπαϊκό µοντέλο; Σας
είπε πριν η συναδέλφισσα του ΣΥΡΙΖΑ –το έχω πει και εγώ σε
άλλες µου οµιλίες- ότι οι περισσότερες εταιρείες έχουν µέσα
συµµετοχή του δηµοσίου έµµεσα ή άµεσα και η γαλλική και η αγ-
γλική και η γερµανική. Και στη «SABΕNA» ακόµα, που παρ’ ότι
φαίνεται ότι είναι µια µείξη ιδιωτικών κεφαλαίων, υπάρχουν τρα-
πεζικά κεφάλαια µέσα τα οποία ελέγχονται από το δηµόσιο. Πα-
ντού υπάρχει εθνικός αεροµεταφορέας. Γιατί; Γιατί αυτό
διασφαλίζει την καθολικότητα, να πετάει το αεροπλάνο παντού.
Να πάει και στην Κοζάνη, να πάει και στα νησιά που δεν έχουν

τουρισµό, να πάει και σε περιοχές που δεν συνδέονται.
Λοιπόν, τα διασφαλίζετε αυτά; Λέτε ότι τα πρώτα τρία χρόνια

θα συµµετέχει σε άγονες γραµµές, µετά; Και άµα λειτουργήσει
τα πρώτα τρία χρόνια αυτή η εταιρεία. Και αν η εταιρεία διαπι-
στώσει και πει ότι δεν µε συµφέρει, την πουλάω, την κλείνω, τι θα
γίνει; Και µας λέτε ότι όλα αυτά είναι ευρωπαϊκό µοντέλο. Και
ποιο είναι το ευρωπαϊκό µοντέλο που απολύθηκαν εργαζόµενοι
100%; Και στην Ιταλία ακόµα απολύθηκε ένα κοµµάτι, οι υπερή-
λικες. Και στην Γερµανία απολύθηκε ένα κοµµάτι. Εδώ πώς έγινε
ξαφνικά; Θαύµα έγινε; Θέλουµε οκτώ χιλιάδες εργαζόµενους.
Τέσσερις χιλιάδες συνταξιούχους που θα τους πληρώσουµε το
εφάπαξ και τις συντάξεις –το ΠΑΣΟΚ θα τα πληρώσει γιατί η Νέα
∆ηµοκρατία θα έχει αποχωρήσει- άλλους τέσσερις χιλιάδες θα
τους µετατάξουµε στο δηµόσιο και άλλους τέσσερις χιλιάδες οι
οποίοι είναι οι εποχικοί και για τους οποίους δεν λέτε τίποτα τι θα
γίνει. Αυτοί δεν δούλευαν στην Ολυµπιακή. Αυτοί είναι το πιο ανί-
σχυρο κοµµάτι. Αυτή είναι η αλήθεια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και πάµε τώρα και στο σχέδιό σας. Το σχέδιό σας έχει πάρα
πολλές γκρίζες ζώνες…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Συντοµεύετε, κύριε
συνάδελφε, όµως.

ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Είχε ένα διαγωνισµό µαϊµού γι’ αυτό κατέληξε σε φιάσκο. Και

πάλι, όπως και στον ΟΤΕ, ο «από µηχανής Θεός» ήταν ο κύριος
«MARFIN» που έρχεται και λέει ότι θα το πάρω µε 177.000.000.

Πείτε µου για την αποτίµηση που κάνατε και που λέτε ότι βά-
λατε τον επίτροπο κ.λπ. Ρωτήστε τον κ. ∆ούκα που έκανε λίγους
µήνες πρωτύτερα αποτίµηση γιατί έβγαλε άλλα οικονοµικά δε-
δοµένα η αποτίµησή του και συµπεριελάµβανε και τους εργαζό-
µενους; Γιατί η αποτίµηση του κ. Βερελή έβγαζε άλλα οικονοµικά
δεδοµένα για τα ίδια µεγέθη και συµπεριελάµβανε στη λύση και
τους εργαζόµενους και ξαφνικά η δικιά σας είναι 177.000.000;

Λοιπόν, έξι µήνες τώρα είναι 177.000.000 που µπαίνει µέσα η
Ολυµπιακή. ∆ηλαδή, αυτά που θα πάρετε τα δίνετε ήδη και λέτε
στον κόσµο ότι ξεχρεώνετε την Ολυµπιακή; ∆εν ξεχρεώνετε τί-
ποτα. Πείτε µου τι θα γίνει για τα υπόλοιπα στοιχεία που θα τα θέ-
σετε υπό εκκαθάριση. Τι θα γίνει εκεί; Πλιάτσικο θα γίνει; Πώς
ρυθµίζεται αυτή η ιστορία;

Εδώ υπάρχει ένα ερώτηµα το οποίο πρέπει να το απαντήσει η
Κυβέρνηση…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε συνάδελφε,
πρέπει να ολοκληρώσετε όµως.

ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ: Γιατί η αποτίµηση του κ. Βερελή και η
αποτίµηση του κ. ∆ούκα είναι διαφορετική από την αποτίµηση
των περιουσιακών στοιχείων που κάνετε εσείς; Γιατί;

Και τελειώνω λέγοντας ότι σε αυτό το µεγάλο πρόβληµα υπάρ-
χει άλλη λύση. Και η λύση είναι ότι πρέπει να προχωρήσουµε στη
διαµόρφωση ενός σχήµατος που ακολουθεί ολόκληρη η Ευ-
ρώπη. ∆ηµόσια και ιδιωτικά κεφάλαια µε το µάνατζµεντ βέβαια
να το επηρεάζει το δηµόσιο, αλλά δεν είναι απαραίτητο…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Παρακαλώ, κύριε συ-
νάδελφε.

ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ: ∆εύτερον, στρατηγική συνεργασία και
τρίτον, απασχόληση εργαζοµένων και συµµετοχή στη νέα κατα-
νοµή του αεροµεταφορικού έργου. Σε αυτήν την κατεύθυνση,
λοιπόν, και οι παραγωγικοί άνθρωποι ακόµα και ο κύριος
«MARFIN» το δέχεται παρά πολύ, πλην της Νέας ∆ηµοκρατίας η
όποια έχει δει τη δηµόσια περιουσία σαν προσωπικό της τσιφλίκι.
Ε, λοιπόν, αυτό δεν θα περάσει.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Όποιος µιλάει πε-
ρισσότερο µετά γίνεται υπόδειγµα και δέχοµαι παράπονα αν δεν
δώσω, τουλάχιστον, τον ίδιο χρόνο. Αυτό είναι το πρόβληµα, δια-
φορετικά εγώ ακούω, µε ενδιαφέρον άλλωστε, τις οµιλίες. Προ-
σπάθεια, λοιπόν, να µείνουµε στα επτά λεπτά.

Ο κ. Σκουλάς έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΚΟΥΛΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα

να απαντήσω στον συνάδελφο της Νέας ∆ηµοκρατίας που απο-
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χώρησε και µίλησε για ανοιχτή πληγή που αιµορραγούσε.
Όταν ένας ασθενής, λοιπόν, αιµορραγεί και ο γιατρός δεν

κάνει κάτι, δεν επεµβαίνει, ο ασθενής αυτός καταλήγει από αι-
µορραγικό σοκ. Αυτό έκανε η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας
τώρα πέντε χρόνια. Παρακολουθούσε τον αργό θάνατο της Ολυ-
µπιακής. Όχι µόνο δεν έκλεινε πληγές, αλλά µε την πολιτική της
δηµιουργούσε ακόµα περισσότερες. Όµως το 2004 η νέα εται-
ρεία «ΟΛΥΜΠΙΑΚΩΝ ΑΕΡΟΓΡΑΜΜΩΝ» άρχισε τη λειτουργία της
µε ενεργητικό 140.000.000 ευρώ. Αυτά είναι τα γεγονότα. Από
τις 31-12-2004 δεν έχει δηµοσιευτεί κανένας ισολογισµός της
εταιρείας. Από πού προκύπτει, λοιπόν, ότι το χρέος είναι
1.000.000 ευρώ την ηµέρα;

Αφού µελετήσαµε τις οκτακόσιες σελίδες, κύριε Υπουργέ, συ-
ζητάµε σήµερα την εκποίηση της Ολυµπιακής. Μα σοβαρά είναι
δυνατόν να πιστέψετε ότι έστω ένας Βουλευτής απ’ αυτήν την
Αίθουσα µελέτησε τις οκτακόσιες σελίδες µέσα σ’ ένα Σαββατο-
κύριακο; Είναι δυνατόν να συνεχίζουµε να νοµοθετούµε µ’ αυτόν
τον τρόπο; Είναι δυνατόν να συνεχίζουµε να υποβαθµίζουµε το
Κοινοβούλιο καθηµερινά;

Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας µελέτησαν την αιτιολογική
έκθεση και εµείς της Αντιπολίτευσης προσπαθούσαµε να τσα-
λαβουτήσουµε σε αυτές τις σελίδες προκειµένου να βρούµε πού
βρίσκεται ο λάκκος. Και η Ολυµπιακή δυστυχώς, είναι το τελευ-
ταίο θύµα της ανικανότητας της τωρινής Κυβέρνησης να διαχει-
ριστεί τον πλούτο της χώρας αυτής. Μετά το ξεπούληµα του
ΟΤΕ, µετά το ξεπούληµα του λιµανιού του Πειραιά, µετά τη διά-
λυση των ταµείων µε τα οµόλογα έρχεστε τώρα να δείξετε πόσο
επικίνδυνη είναι αυτή η Κυβέρνηση, όχι µόνο για τη σηµερινή
γενιά, αλλά και για τις επερχόµενες γενεές. Έρχεστε να αποδεί-
ξετε ότι οι πολιτικές σας κάθε µέρα και οι επιλογές σας είναι κα-
ταστροφικές για την αναπτυξιακή πορεία του τόπου. Παράλληλα
επαληθεύεται ότι η Νέα ∆ηµοκρατία δεν θέλησε ποτέ, πραγµα-
τικά, να προχωρήσει σε µια ουσιαστική και ευνοϊκή για την Ελ-
λάδα διαπραγµάτευση µε την Ευρωπαϊκή Ένωση, ούτως ώστε η
Ολυµπιακή υπό το µερικό, τουλάχιστον, έλεγχο του κράτους να
παραµείνει µια εταιρεία µε ελληνικά χρώµατα. Και επιλέξατε το
δρόµο της απαξίωσης γιατί είναι βέβαιο πως η πολιτική που ακο-
λουθείτε τα τελευταία πέντε χρόνια οδηγούσε αβίαστα στο συ-
µπέρασµα ότι διαλέξατε τη συνειδητή απαξίωση αυτής της
εταιρείας. Μιας εταιρείας που ήταν brand name στους ουρα-
νούς.

Και όµως 863.000.000 ευρώ ζηµιώθηκε η Ολυµπιακή και κατά
συνέπεια το ελληνικό δηµόσιο τη τριετία 2004-2007. Αυτό είναι το
τεκµήριο της αποτυχηµένης πολιτικής σας. Με αυτήν την απα-
ξίωση αποσκοπούσατε εξαρχής στην εκποίηση γιατί δεν είχατε
ουσιαστικά κανένα σχέδιο να εφαρµόσετε, ώστε να διατηρηθεί ο
έλεγχος από το ελληνικό κράτος και φτάσαµε, βέβαια, να επι-
βληθούν πρόστιµα που έφτασαν τα 850.000.000 ευρώ από το
2004 ζηµιώνοντας ακόµα περισσότερο την Ολυµπιακή. Αφήσατε
µια εταιρεία από τα σαράντα οκτώ αεροπλάνα να έχει µόνο εί-
κοσι επτά και µειώσατε έτσι αισθητά τους προορισµούς που σε
άλλες εποχές ήταν κερδοφόροι. Ταξιδέψαµε όλοι µε τα αερο-
πλάνα της όλα και αισθανθήκαµε, πραγµατικά, ότι ήταν µια επι-
κίνδυνη κατάσταση. Και είναι αναµφισβήτητο ότι η Νέα
∆ηµοκρατία επέλεξε να ακολουθήσει την πολιτική της µυστικο-
πάθειας και της επιλεκτικής διαρροής των πραγµατικών πληρο-
φοριών για την Ολυµπιακή. Ποτέ δεν µάθαµε την αποτίµηση του
κειµένου της συµφωνίας των Βρυξελλών.

Ακούσαµε στην επιτροπή από τον Πρόεδρο της ΟΣΠΑ ότι µόνο
η αξία των ανταλλακτικών που υπάρχουν στην τεχνική βάση της
εταιρείας υπολογίζεται περίπου σε 50.000.000 ευρώ.

Την ίδια τεχνική βάση που στοίχισε πάνω από 110.000.000
ευρώ εσείς την πουλάτε µε 20.000.000 ευρώ περίπου. Αυτό είναι
σκάνδαλο. Εδώ θα πρέπει να επέµβει ο εισαγγελέας. Και βρι-
σκόµαστε εδώ σήµερα να κυρώσουµε σύµβαση εκποίησης των
«ΟΛΥΜΠΙΑΚΩΝ ΑΕΡΟΓΡΑΜΜΩΝ», µια σύµβαση ουσιαστικά που
είναι ταφόπλακα στο παρελθόν, στο µέλλον, αλλά και στο παρόν
αυτής της εταιρείας, µία σύµβαση οκτακοσίων πενήντα σελίδων
που αφήνει σηµαντικά κενά, σηµαντικά ερωτηµατικά, τα οποία
δε νοµίζω ότι εδώ απόψε µπορείτε να τα απαντήσετε: Γιατί δεν
υπάρχει πρόβλεψη για την εθνικότητα της εταιρείας, αλλά και

για τη δυνατότητα να έχει προτεραιότητα το δηµόσιο σε περί-
πτωση που θέλει να το ξαναγοράσει; Γιατί η τωρινή Κυβέρνηση
να δεσµεύει την αυριανή κυβέρνηση, εάν θέλει ξανά το κράτος,
το δηµόσιο να είναι µέρος αυτής της εταιρείας; Για ποιο λόγο ο
επανέλεγχος της Ολυµπιακής να µην είναι δυνατός;

Το δεύτερο σηµαντικό σηµείο αφορά τους εργαζόµενους, ερ-
γαζόµενους οι οποίοι θα βρεθούν άνεργοι. Και τη δυσάρεστη
αυτή εξέλιξη κατήγγειλε ο πρόεδρος της οµοσπονδίας των ερ-
γαζοµένων στην επιτροπή µε συγκεκριµένα ερωτήµατα. ∆εν
υπάρχουν προβλέψεις για προσλήψεις σε διαγωνισµούς του δη-
µοσίου, στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα για τους τέσσερις χιλιά-
δες συµβασιούχους, για τους οποίους δεν υπάρχει, δυστυχώς,
καµµία ασφαλιστική δικλίδα.

Όµως, εκεί που είναι το µεγάλο ερώτηµα είναι: Ποιος θα πλη-
ρώσει τις συντάξεις του προσωπικού το οποίο θα αποχωρήσει,
ποιος θα πληρώσει την εθελουσία έξοδο, πού θα βρεθεί το 1,4 δι-
σεκατοµµύριο ευρώ και γιατί δεν υπάρχει πρόβλεψη στον προϋ-
πολογισµό του 2009; Πρόκειται για ερωτήµατα στα οποία δεν
καταφέρνετε να απαντάτε.

Εµείς έχουµε πει -ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ, ο Γιώργος Παπαν-
δρέου έχει τονίσει σε κάθε τόνο- ότι η σύµβαση για το ξεπού-
ληµα της Ολυµπιακής είναι αυτονόητο ότι δεν µπορεί να έχει τη
σύµφωνη γνώµη του ΠΑΣΟΚ. Είναι αυτονόητο ότι σε αυτήν την
καταστροφική πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας εµείς δεν µπο-
ρούµε να ακολουθήσουµε, γιατί δεν το επιτρέπει ούτε η συνεί-
δησή µας, αλλά ούτε η πολιτική µας φιλοσοφία. Η θέση που από
την αρχή έχουµε πει είναι ξεκάθαρη, είναι κρυστάλλινη και πα-
ραµένει αδιαπραγµάτευτη. Ζητάµε να εξασφαλιστεί η βιωσιµό-
τητα αυτής της εταιρείας, µε µία στρατηγική προοπτική της
Ολυµπιακής, µέσα από ένα µικτό σχήµα, που θα υπάρχει το δη-
µόσιο, που θα υπάρχει το κράτος.

Εδώ έχει καταρρεύσει ο νεοφιλελευθερισµός σε όλο τον
κόσµο κι εσείς συνεχίζετε να κάνετε τις ίδιες πολιτικές. Έλεος!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε τον κ.

Σκουλά.
Το λόγο έχει ο κ. Βέρρας.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΒΕΡΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ συµπατριώτη, η

τακτική της Νέας ∆ηµοκρατίας τα πέντε τελευταία χρόνια της
διακυβέρνησής της αποδεικνύει προθέσεις για την τύχη των δη-
µόσιων επιχειρήσεων, µεταξύ των οποίων και η Ολυµπιακή. Εκ-
ποιήσεις, εκκαθαρίσεις, διόγκωση ελλειµµάτων, κλείσιµο,
πωλήσεις ∆ΕΚΟ είναι οι λέξεις που αποδίδουν το κλίµα που επι-
κρατεί σήµερα. Είναι αυτό µια αποποίηση ευθυνών ή σκόπιµη
υλοποίηση πολιτικών δεσµεύσεων προς ιδιώτες;

Κατά τα άλλα, για την κατάντια της χώρας ευθύνεται η διεθνής
κρίση ή το έλλειµµα στρατηγικής, στόχων και πολιτικής των κυ-
βερνώντων; Μαζί µε την Ολυµπιακή -προηγήθηκε, βέβαια και ο
ΟΤΕ- προηγήθηκαν τράπεζες, προηγήθηκαν λιµάνια και πάει λέ-
γοντας.

Αγοραπωλησία, λοιπόν. Άµεση παραδοχή της Κυβέρνησης και
των συναρµόδιων Υπουργών της ανικανότητας, ανευθυνότητας
και αναποτελεσµατικότητας διαχείρισης της δηµόσιας περιου-
σίας. Αποδεικνύεται περίτρανα ότι ένα κράτος µε οργάνωση, µε
τεχνογνωσία, µε εξειδικευµένο επιστηµονικό προσωπικό αδυνα-
τεί να υπερασπιστεί τα συµφέροντα του ελληνικού λαού και τα
παραδίδει σ’ έναν ιδιώτη.

Άραγε, γιατί αγοράζει ο ιδιώτης; ∆εν προσβλέπει σε κέρδος;
∆εν οραµατίζεται παραδείσους λόγω δικής σας ανεπάρκειας;
∆εν αγοράζει µόνο την Ολυµπιακή, βέβαια. Αγοράζει και την υπε-
ραξία της Ολυµπιακής των πενήντα ετών που µας έκανε όλους
υπερήφανους στους αιθέρες για πενήντα χρόνια.

Και εν πάση περιπτώσει, δόθηκε µια δεύτερη προσφορά, αυτή
της «AEGEAN». Και νοµίζω ότι δεν θα διαψεύσετε ότι ήταν µια
αλήθεια. Πουλάτε τουλάχιστον, που πουλάτε. ∆εν πουλάτε εις
διπλούν, προς όφελος του όποιου ελληνικού δηµοσίου;

Το Σεπτέµβριο του 2004, στη ∆ιεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης, ο
Πρωθυπουργός ανακοίνωσε ότι ο εθνικός αεροµεταφορέας οδη-
γείται σε εκκαθάριση και κλείσιµο. Είναι µία από τις ελάχιστες
φορές που η Κυβέρνηση έκανε αυτό που είπε. Μόνο που το
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έκανε σε βάρος των εθνικών συµφερόντων και φυσικά, ευνοώ-
ντας τον ιδιωτικό τοµέα. Φιλοσοφία γαρ της δικής σας Κυβέρνη-
σης, µια ζωή! Το ίδιο γίνεται, βέβαια και στην υγεία, το ίδιο
γίνεται και στην παιδεία, το ίδιο γίνεται και στις µεταφορές και
στις ∆ΕΚΟ.

Το Σεπτέµβριο, λοιπόν, του 2008 περάσατε τροπολογία, κατά
παρέκκλιση των κανόνων του Πτωχευτικού Κώδικα, που έδωσε
δυνατότητα στα αρµόδια Υπουργεία Μεταφορών και Οικονοµίας
να επισπεύσουν διαδικασίες για πώληση Ολυµπιακής και όποιας
άλλης επιχείρησης αντιµετωπίζει προβλήµατα µε ληξιπρόθεσµα
χρέη και κρατικές επιχορηγήσεις. Και αυτό, γιατί επί τέσσερα
χρόνια έκανε ό,τι µπορούσε για να απαξιώσει την εταιρεία. Ποτέ
στην πενηντάχρονη ιστορία της, η Ολυµπιακή δεν είχε αυτήν την
κατάντια. Τα στοιχεία αποτελούν αδιάσειστες αποδείξεις.

Προεκλογικά, δεσµευόσαστε µε διακηρύξεις ότι θα εξυγιάνετε
και θα εκσυγχρονίσετε τις προβληµατικές επιχειρήσεις και θα
αναπτύξετε τους οργανισµούς στρατηγικής σηµασίας. Μετε-
κλογικά, λόγω κακοδιαχείρισης, σωρεύτηκαν ζηµιές 863.000.000
ευρώ. Τα είπε και ο εισηγητής µας. Το 2008 και γενικότερα τα
τελευταία χρόνια, θεαµατική κάθοδος των δροµολογίων. Μιλή-
σαµε µόλις για είκοσι επτά αεροσκάφη έναντι των σαράντα οκτώ
του 2004, µε αποτέλεσµα; Φυσικά, συνειδητή απώλεια εσόδων,
υποβάθµιση και διασυρµό της εταιρείας.

Μόνο το πρώτο εξάµηνο του 2008 -ελέχθη και από προηγού-
µενους συναδέλφους- εχάθηκαν πολλές χιλιάδες θέσεις επιβα-
τών και φυσικά και κερδών για την εταιρεία. Στα τέλη του 2008,
η Κυβέρνηση προσπάθησε µε µια διαδικασία-παρωδία να την ξε-
πουλήσει έναντι πινακίου φακής. Ο ίδιος ο Πρωθυπουργός πήγε
στο Κατάρ να την παζαρέψει. Η όλη διαδικασία αποδείχθηκε φυ-
σικά ένα φιάσκο ανεπανάληπτο και προσβλητικό για τις ελληνι-
κές θέσεις. Η διαδικασία πώλησης που εξαγγέλθηκε στις
Βρυξέλλες διεξήχθη χωρίς να έχει ολοκληρωθεί η αποτίµηση των
περιουσιακών στοιχείων της εταιρείας και οδηγήθηκε φυσικά σε
αποτυχία µε απαξιωτικό τρόπο.

∆εν διαπραγµατευτήκατε στις Βρυξέλλες ούτε υπερασπιστή-
κατε στα ευρωπαϊκά δικαστήρια τις αποφάσεις που δικαίωναν
την εταιρεία, µε αποτέλεσµα η Ευρωπαϊκή Επιτροπή να επιβάλει
µετά το 2004 νέα πρόστιµα ύψους 850.000.000 ευρώ.

Τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης ουδέποτε έλαβαν γνώση του
αποτελέσµατος της αποτίµησης ούτε του κειµένου της Συµφω-
νίας των Βρυξελλών. Και βέβαια, η πρόταση του ΠΑΣΟΚ για
µικτό σχήµα µε κρατικά και ειδικά κεφάλαια και σύναψη στρατη-
γικής συµµαχίας αποτέλεσε φωνή βοώντος εν τη ερήµω.

Το κράτος σήµερα έχει στη διάθεσή του τα 300.000.000 ευρώ
από δικαστική δικαίωση, που µπορούσαν να είναι αναγκαία κε-
φάλαια συµµετοχής και που είναι περίπου διπλάσια του τιµήµα-
τος που θα πωληθούν οι «ΟΛΥΜΠΙΑΚΕΣ ΑΕΡΟΓΡΑΜΜΕΣ».

Ακολουθείτε τακτικές τεµαχισµού και εκποίησης, παρά τα
τόσα παραδείγµατα διεθνώς. Είπατε ψέµατα ότι η «ALITALIA»
ήθελε να διαλέξει µοντέλο Ολυµπιακής, καθώς εκείνη έκανε τη
δική της στρατηγική συµµαχία µε την «KLM» και µε την «AIR
FRANCE» και φυσικά, δεν εκποίησε δηµόσιο πλούτο.

Επειδή δεν έχω και πολύ χρόνο, για να συντοµεύω, τι θα γίνει
µε την αγωνία και την αγανάκτηση που εκφράζουν τα ελληνικά
νησιά και κυρίως στις άγονες αερογραµµές, παραµεθόριες πε-
ριοχές, απόδηµο ελληνισµό; Πιθανό ενδεχόµενο αποµόνωσης
και επιδείνωση επικοινωνίας βλέπουν οι κάτοικοι των νησιών µας.
Βεβαίως, συµπαρασύρει και ενδεχοµένως, να έχουµε και ένα Βα-
τερλό στις προβλέψεις µας για τον τουρισµό. Προβληµατισµός,
όµως, επικρατεί όχι µόνο γι’ αυτό, αλλά και για την ανασφάλεια
των πτήσεων που ουσιαστικά κανείς δεν τις εγγυάται. Η διαδι-
κασία για την πώληση της Ολυµπιακής πραγµατοποιήθηκε µε
προχειρότητα, χωρίς κανόνες και προϋποθέσεις και η τελική
σύµβαση που υπογράφηκε στις 23 Μαΐου χαρακτηρίζεται από
κενά, ασάφειες και αβλεψία.

Είναι πρωτοφανές να πωλείται εταιρεία του δηµοσίου και τις
υποχρεώσεις ύψους 1,4 δισεκατοµµυρίου ευρώ να τις αναλαµ-
βάνει ο Έλληνας φορολογούµενος πολίτης και όχι ο αγοραστής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Για λίγο, κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ την ανοχή σας. Θα τελει-

ώσω αµέσως.
Καταστρατηγείται ακόµα και ο ασφαλιστικός και συνταξιοδο-

τικός νόµος που προέβλεπε τις εθελούσιες εξόδους. Καµµία
πρόβλεψη για τις απαιτούµενες ασφαλιστικές και συνταξιοδοτι-
κές δαπάνες των εργαζοµένων στον προϋπολογισµό. Έρµαια οι
εργαζόµενοι των όποιων καλών προθέσεων του νέου ιδιοκτήτη.

Άξια να αναφερθεί η τοποθέτηση του προέδρου της ΟΣΠΑ. Τι
είπε ο Πρόεδρος της ΟΣΠΑ Μάρκος Κανδηλάκης; Αναφέρει κάτι
χαρακτηριστικά που εµένα, τουλάχιστον, µε εντυπωσίασε. Λέει:
«Προσπάθεια κατασυκοφάντησης και απαξίωσης της εταιρείας.
∆εν υπάρχουν ισολογισµοί. Από πού, λοιπόν, προκύπτει η ζηµία
του 1.000.000 ευρώ ηµερησίως; Οι εργαζόµενοι απολύονται,
χρυσώνουν το χάπι µε πρόωρες συνταξιοδοτήσεις και αόριστες
µετατάξεις. Τέσσερις χιλιάδες συµβασιούχοι. Πού είναι το δίχτυ
προστασίας; Ιδιαίτερα βασικό, χάνεται ο δείκτης τεχνογνωσίας
και η ασφάλεια», όπως προανέφερα, «των πτήσεων». Αντικατά-
σταση συλλογικών συµβάσεων µε ατοµικές συµβάσεις, παραπο-
µπή σε λογικές του 19ου αιώνα. Ποτέ η οµοσπονδία δεν κάθισε
στο τραπέζι διαλόγου µε την Κυβέρνηση».

Και καταλήγει: «Επικυρώνεται σήµερα η σύµβαση πώλησης,
χωρίς την απαραίτητη συναίνεση των εργαζοµένων».

Κύριοι της Κυβέρνησης, πωλείτε τη χώρα. Εκτός της ανευθυ-
νότητας και της ανικανότητας, είστε και επικίνδυνοι. Ήδη το
τέλος της µακάβριας διακυβέρνησής σας είναι προ των πυλών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Παρακαλώ, κύριε συ-
νάδελφε ολοκληρώστε.

ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΒΕΡΡΑΣ: Για άλλη µια φορά το ΠΑΣΟΚ καλείται
να δικαιώσει την ιστορική αποστολή.

ΕΝΑΣ ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ: …(δεν ακούστηκε)
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΒΕΡΡΑΣ: ∆εν είναι τίποτα φοβερό. Ελληνική λέξη

είναι.
Καλείται να εµπνεύσει, να εµφυσήσει, να συγκρουστεί µε κα-

ταστηµένες νοοτροπίες, αντιλήψεις και συµφέροντα και τελικώς
να πετύχει, υπερασπιζόµενο τα εθνικά µας δίκαια.

Κάποιες λέξεις µπορεί να είναι λίγο σκληρές, κύριε Πρόεδρε,
αλλά ίσως είναι απαραίτητες και αποδίδουν την πραγµατικότητα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε και
εµείς.

Το λόγο έχει ζητήσει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ροντούλης.

Ορίστε, κύριε Ροντούλη, έχετε το λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, εσείς βέβαια δεν φέρετε ευθύνη για όλες

τις εξελίξεις, αλλά εκ των πραγµάτων εκπροσωπείτε την Κυβέρ-
νηση.

Θέλω, λοιπόν, πριν πάω στο νοµοσχέδιο, στην κύρωση της
συµβάσεως, αγαπητοί συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ -γιατί ενδιαφέρει
και εσάς αυτό που θα πω- να αναφερθώ σ’ ένα θέµα πάρα πολύ
σηµαντικό που έχει σχέση -κυρία Παπακώστα, ως εισηγήτρια,
θέλω να το ακούσετε αυτό- µε την αξιοπιστία της ελληνικής πο-
λιτείας διαχρονικά. ∆ιότι τις τύχες της Ολυµπιακής και του ερ-
γαζοµένου προσωπικού σ’ αυτήν, τις διαχειρίστηκε και το ΠΑΣΟΚ
και η Νέα ∆ηµοκρατία.

Ακούστε, λοιπόν, τι συνέβη. Επί υπουργίας του κ. Βερελή το
2003 έγινε ένας νόµος της ελληνικής πολιτείας, ο ν. 3185. Στο
άρθρο 27, λοιπόν, του νόµου αυτού, η ελληνική πολιτεία απέλυε,
κύριε Υφυπουργέ, αναγκαστικά –αναγκαστική απόλυση δηλαδή-
εκατόν τριάντα επτά Έλληνες πιλότους, χειριστές Ολυµπιακής
Αεροπορίας και Αεροπλοΐας. Αναγκαστική απόλυση, όχι εθελου-
σία έξοδος.

Τι είπαν, λοιπόν, στους ανθρώπους αυτούς; Τους είπαν -και
µάλιστα έγιναν και γραπτές συµφωνίες- τα εξής. Τους είπε το
ΠΑΣΟΚ, κύριε Παπουτσή, τότε: «Θα πάρετε µια αποζηµίωση απο-
λύσεως» -που την εδικαιούντο- «και για να µην κάνετε ενστά-
σεις», γιατί µιλάµε για αναγκαστική απόλυση «θα πάρετε και µια
αποζηµίωση-κίνητρο, προκειµένου και να µην κάνετε ενστάσεις»,
όπως είπα, «αλλά και για να έχετε µια µερική αναπλήρωση του
χαµένου εισοδήµατος.

Επείσθησαν αυτοί οι εκατόν τριάντα επτά πιλότοι, άνθρωποι
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δηλαδή που έδωσαν για πολλά χρόνια τη ζωή τους στην ασφά-
λεια, στην ανάπτυξη, σ’ αυτό που λέµε όλοι εδώ και συνοµολο-
γούµε στην Αίθουσα, της Ολυµπιακής; Πείστηκαν, διότι υπήρχε
ένας νόµος του κ. Βερελή, υπήρχαν πρωτόκολλα συµφωνιών, αλ-
λεπάλληλα πρακτικά συµφωνιών µετά το νόµο που έλεγαν στους
ανθρώπους ότι θα πάρετε αυτά τα πράγµατα.

Έρχονται, λοιπόν, οι πράξεις απολύσεως το ∆εκέµβριο του
2003. Έχω τα στοιχεία και τα έφερα εδώ για να τα καταθέσω,
γιατί έχει σηµασία αυτό που θα πω και που αναλύω τώρα και για
το µέλλον της Ολυµπιακής ως δείκτης. Ήρθαν, λοιπόν, οι πρά-
ξεις απολύσεως και εκεί πάνω έλεγε ότι ο τάδε Ροντούλης απο-
λύεται αναγκαστικά και εντός έξι µηνών, δηλαδή τον Ιούνιο του
2004, θα πάρει και την αποζηµίωση κίνητρο, όπως σας είπα.

Οι άνθρωποι επείσθησαν. Αλλάζει, όµως, η κυβέρνηση το Μάρ-
τιο του 2004 και προσέξτε, κύριε Υφυπουργέ, τι έγινε. Εννοείται
ότι µέχρι το Μάρτιο του 2004 οι άνθρωποι δεν πήραν τίποτα. Τι
έγινε, λοιπόν; Η δική σας Κυβέρνηση τώρα –είδαµε το
ΠΑΣΟΚ τι έκανε, πώς χειρίστηκε το θέµα- έρχεται πέντε µέρες
πριν εκπνεύσει το εξάµηνο, στέλνει το θέµα στο Νοµικό Συµ-
βούλιο του Κράτους για γνωµοδότηση -ενώ υπήρχε νόµος, πρω-
τόκολλα, συµφωνίες, έγγραφα όλα- και το Νοµικό Συµβούλιο του
Κράτους αποφαίνεται ότι οι άνθρωποι αυτοί δεν θα πρέπει να
πληρωθούν, δεν θα πρέπει να πάρουν, δηλαδή, την αποζηµίωση
τους. Και αναγκαστικά, όπως καταλαβαίνετε, αρχίζουν οι προ-
σφυγές και οι δικαστικοί αγώνες των εκατόν τριάντα επτά, των
εκατόν είκοσι για να είµαι και ακριβέστατος, στα δικαστήρια. Και
αρχίζει ο Γολγοθάς και η ταλαιπωρία γι’ αυτούς τους ανθρώ-
πους.

∆ικαιώνονται πρωτοδίκως και φτάνουµε στο εφετείο. Ποια
είναι η απόφαση του εφετείου; Ναι, δικαιούστε τα χρήµατά σας,
θα πάρετε την αποζηµίωση, υπό την προϋπόθεση ότι θα ιδιωτι-
κοποιηθεί η εταιρεία. ∆ιότι το βασικό επιχείρηµα των ανθρώπων
της πολιτείας ήταν « τι να σας κάνουµε; δεν έχουµε λεφτά». Αυτό
ήταν το βασικό επιχείρηµα.

Όταν ιδιωτικοποιηθεί, λοιπόν, κύριε Υφυπουργέ, οι άνθρωποι
αυτοί θα πάρουν τα λεφτά, λέει το εφετείο. Πάει το θέµα στον
Άρειο Πάγο. Ξανά τα ίδια. Όταν ιδιωτικοποιηθεί θα πάρετε τα
λεφτά. Και τώρα, αγαπητέ κύριε Υφυπουργέ, ιδιωτικοποιήθηκε.
Πείτε µου, λοιπόν, τώρα εσείς, πότε θα πάρουν αυτοί οι άνθρω-
ποι τα λεφτά;

∆εν σας βλέπω να λέτε κάτι.
Κύριε Υφυπουργέ, σε εσάς απευθύνοµαι.
ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-

νωνιών): Σας ακούω.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Θέλω, όµως, µια απάντηση. Θα πε-

ριµένω µια απάντηση.
Εδώ, λοιπόν, κύριε Παπουτσή, υπάρχει και δήλωση του κ. Χα-

τζηδάκη, ο οποίος είναι απών. Λέει ο κ. Χατζηδάκης: «Τόσο οι ση-
µερινοί εργαζόµενοι της Ολυµπιακής, όσο και οι παλαιότεροι
εργαζόµενοι» και διευκρινίζει «αυτοί που αναγκαστικά απολύθη-
καν το 2003» -το λέει κιόλας- «βλέπουν τη διαφορά ανάµεσα στο
δικό µας πακέτο και στο πακέτο του δήθεν κοινωνικά ευαίσθη-
του ΠΑΣΟΚ». Τάδε έφη ο κ. Χατζηδάκης.

Και εγώ σας ερωτώ, κύριε Υφυπουργέ. Πείτε µου τώρα. Περι-
µένουν οι άνθρωποι να δουν τη διαφορά. Ποια είναι η διαφορά;
Ιδιωτικοποιήθηκε η εταιρεία.

Κυρώνουµε τη σύµβαση.
Και βεβαιότατα, θα πρέπει να σας πω και το εξής. Γιατί, αγα-

πητοί συνάδελφοι, θέτω το θέµα αυτό; Θα µπορούσε κάποιος να
διερωτηθεί, δηλαδή, και να πει: «Καλά, είναι τόσο σηµαντικό
πράγµα αυτοί οι εκατόν τριάντα επτά αναγκαστικά απολυµένοι το
2003; Είναι τόσο σηµαντικό πράγµα και µας το φέρνεις σήµερα
αυτό το θέµα;». Βεβαίως, κύριε Υφυπουργέ.

Να σας πω γιατί είναι πάρα πολύ σηµαντικό. Είναι σηµαντικό
γιατί τώρα, εκλεκτοί συνάδελφοι, υπάρχει ένα πακέτο κοινωνι-
κής ευαισθησίας από την πλευρά της Κυβέρνησης που αφορά
τους νυν εργαζοµένους της Ολυµπιακής, ύψους 1,3 δισεκατοµ-
µυρίου ευρώ. Μιλάµε για 1,3 δισεκατοµµύριο ευρώ! Από το 2003,
εκατόν τριάντα επτά άνθρωποι περιµένουν να πάρουν περίπου
40.000.000-45.000.000 ευρώ. Και εγώ διερωτώµαι τώρα τι µή-
νυµα στέλνετε, κύριε Υφυπουργέ, στους νυν εργαζοµένους της

Ολυµπιακής που καρδιοχτυπούν.
Θα το πω και διαφορετικά τώρα. Νοµιµοποιείται ο κάθε νυν ερ-

γαζόµενος να κάνει την εξής απλή σκέψη: Αυτοί δεν µπορούν να
βρουν 45.000.000 ευρώ να λήξει µία εκκρεµότητα που εξευτελί-
ζει από το 2003 την ελληνική πολιτεία διαχρονικά. ∆εν µπορούν
να βρουν αυτά τα χρήµατα! Έχουν προσφύγει µέχρι και στο Ευ-
ρωπαϊκό ∆ικαστήριο Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων αυτοί οι άνθρω-
ποι, κυρία Παπακώστα. Και θα βρουν 1,3 δισεκατοµµύρια ευρώ;

Άρα, λοιπόν, εάν θέλετε να είστε αξιόπιστοι, τι µήνυµα στέλ-
νετε όχι έναντι αυτών των εκατόν τριάντα επτά ανθρώπων που
υπέστησαν αυτά που υπέστησαν και συνεχίζουν να υφίστανται
και έχουν φθάσει το θέµα στο Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο Ανθρωπί-
νων ∆ικαιωµάτων –και θα κερδίσουν- αλλά στους νυν εργαζοµέ-
νους; Αν έχουν «Χ» αγωνία, σας πληροφορώ ότι τώρα έχουν «Χ»
εις τον κύβο, διότι σας είπα τον απλούστατο συλλογισµό που δι-
καιούται ο κάθε πολίτης να κάνει.

Άρα, λοιπόν, για να θεραπεύσετε την τρωθείσα αξιοπιστία,
τώρα ως υπεύθυνη Κυβέρνηση πρέπει να πείτε «τα χρήµατα θα
δοθούν», προκειµένου να σταµατήσουν οι προσφυγές και αυτό
να γίνει µε συγκεκριµένο χρονοδιάγραµµα. Αυτό επιτάσσει όχι η
ηθική, αλλά και ο νόµος και η αξιοπρέπεια όλων ηµών µέσα στην
Αίθουσα, διότι όταν ο πολίτης βλέπει νόµο, δελτία Τύπου, βλέ-
πει οτιδήποτε και τρέχει στα δικαστήρια, καταλαβαίνετε τι γίνε-
ται.

Εδώ, λοιπόν, έχω τις αποφάσεις –και τα καταθέτω στα Πρα-
κτικά- δικαστηρίων, εφετείου, Αρείου Πάγου, το πρακτικό από-
λυσης των ανθρώπων αυτών που τους λέει ότι εντός έξι µηνών
θα πάρετε την αποζηµίωση και όλα αυτά και τη δήλωση του αξιο-
τίµου Υπουργού, που ελπίζω να µας παρακολουθεί.

Τα καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αστέριος Ροντούλης κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Έρχοµαι τώρα στο νοµοσχέδιο. Θα είµαι πολύ σύντοµος βε-
βαίως και εκ του χρόνου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Την ανοχή σας θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε, για ένα λεπτό, αν το
επιτρέπετε.

Η θέση µας έγινε ξεκάθαρη από την κ. Αράπογλου. Κοιτάξτε,
είναι πάρα πολύ απλό το θέµα. Μπορεί κάποιος –και αναφέροµαι
στην ευρύτερη Αριστερά, συµπεριλαµβανοµένου και του
ΠΑΣΟΚ- να πει «δεν θέλουµε να κυρώσουµε τη συµφωνία, γιατί
είναι µία κακή συµφωνία» και να αναπτύξει µία επιχειρηµατολο-
γία.

Είµαι ο τελευταίος που θα κρίνω την επιχειρηµατολογία αυτή,
αλλά νοµιµοποιούµαι να ακολουθήσω την κοινή λογική. Τι λέει η
κοινή λογική; Σεβόµενος απολύτως την επιχειρηµατολογία εκεί-
νων που αντιδρούν στην κύρωση της συµφωνίας, θα έλεγα ότι
υπάρχει µία αδήριτος πραγµατικότητα από την οποία δεν µπο-
ρούµε να ξεφύγουµε. Ποια είναι αυτή η πραγµατικότητα;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Η πραγµατικότητα είναι ότι η Ολυµπιακή ήταν ένα πτώµα. Κά-

ποιοι την έφεραν σε µία πτωµατική κατάσταση. Ποιοι είναι αυτοί;
Νοµίζω ότι όλοι γνωρίζουµε. Θα το πω πάρα πολύ περιεκτικά.
∆εν φταίει ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ ούτε το Κοµµουνιστικό Κόµµα, πόσω
µάλλον ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός, αλλά οι κυβερνήσεις
µε την κακοδιοίκηση και τους διορισµένους διοικητές και τη διο-
ρισµένη ιεραρχία της Ολυµπιακής που έφεραν τα πράγµατα στο
σηµείο αυτό. Αυτό είναι δεδοµένο.

Άρα, λοιπόν, έχουµε µία Ολυµπιακή η οποία είναι σε πτωµα-
τική κατάσταση. Και όσο αφήνουµε το πτώµα να σέρνεται, κα-
κοφορµίζει. Και όχι µόνο κακοφορµίζει, αλλά µολύνει και όλη τη
γύρω περιοχή. Άρα, λοιπόν, είναι αναγκαιότητα να συναινέ-
σουµε….

ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ: (∆εν ακούστηκε)
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εσείς, κύριε Τσιόκα, τη θάψατε προ

πολλού. Είπαµε τώρα να µη φθάσει το θέµα να µολύνει και τον
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υδροφόρο ορίζοντα.
Άρα, πρέπει να τελειώνουµε µ’ αυτό το πράγµα. Και για να τε-

λειώνουµε, έρχεται αυτή η συµφωνία προς κύρωση.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως

του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε και ευχαριστώ για την ανοχή σας.
Εµείς την υπερψηφίζουµε λέγοντας τούτο: Κατανοούµε τις

αγωνίες που αναπτύσσει η Αντιπολίτευση, η Μείζων και η Ελάσ-
σων. Υπάρχει και αυτή η οπτική των πραγµάτων. Όµως, θα πρέ-
πει να σταθµίσουµε και µία πραγµατικότητα που νοµίζω ότι
σταθµίζει η ηγεσία του ΠΑΣΟΚ και θα σας πω γιατί. ∆ιάβασα δελ-
τία Τύπου του κ. Βγενόπουλου, ο οποίος λέει «εγώ έχω διακοµ-
µατική συναίνεση».

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Εάν το διαψεύδετε, θα το ακούσω µε µεγάλη ευχάριστη. Θα

πω στον κ. Παπουτσή να διαψεύσει. Όµως, τη στιγµή που έχει
αναπτυχθεί αυτή η κατάσταση των πραγµάτων και αυτή η «συ-
ναίνεση» -για να το πω έτσι, εντός εισαγωγικών- νοµίζω ότι πρέ-
πει να τελειώνουµε. Θα είναι για το καλό των εργαζοµένων και
της εθνικής οικονοµίας στο σύνολό της.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Η κ. Ξενογιαννακο-
πούλου έχει το λόγο για επτά λεπτά.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα απλώς να κάνω ένα
σχόλιο προς τον κ. Ροντούλη και να πω ότι τα κόµµατα εκφρά-
ζονται στη Βουλή. ∆εν εκφράζονται ούτε µε φήµες ούτε µε δη-
λώσεις επιχειρηµατικών παραγόντων.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Άρα, το διαψεύδετε.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Και η θέση του ΠΑΣΟΚ

εκφράζεται δια των Βουλευτών και του Προέδρου του µε τη
στάση του στη Βουλή. Αυτή είναι ο µόνος χώρος έκφρασης των
κοµµάτων.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Α, ωραία.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, όσον αφορά τις τρεις –για την ακρίβεια- συµβάσεις
που καλούµαστε να συζητήσουµε σήµερα, είναι σαφές ότι είναι
η θλιβερή κατάληξη των έξι ετών απαξίωσης, υπονόµευσης, διά-
λυσης και συστηµατικής, απουσίας διαπραγµάτευσης στις Βρυ-
ξέλλες γύρω από την Ολυµπιακή Αεροπορία. Είναι η απόλυτη
πολιτική έκφραση της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, όπως
την είδαµε να αναπτύσσεται σε όλα τα ζητήµατα που αφορούν το
δηµόσιο πλούτο της χώρας, τον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα, την
ιδεολογική απέχθεια και τη δογµατική εµµονή στην µη προά-
σπιση του δηµοσίου συµφέροντος.

Αυτό είδαµε όλα αυτά τα χρόνια. Και ο εισηγητής µας και όλοι
οι συνάδελφοι προηγουµένως ανέφεραν και υπενθύµισαν, µία
ιστορική στιγµή, δραµατική και θλιβερή, όταν ο Πρωθυπουργός
της χώρας, το 2005, στην ουσία ο µόνος Πρωθυπουργός που
έκανε κάτι τέτοιο για τον εθνικό αεροµεταφορέα της χώρας του,
είπε στην ουσία ότι θα τον κλείσει και θα τον εκκαθαρίσει.

Βέβαια, οι αντιδράσεις, οι εξελίξεις, υποχρέωσαν στο να υπάρ-
χει µία παράταση. Όµως, η πραγµατικότητα είναι ότι φθάσατε
εδώ που φθάσατε, χωρίς ποτέ να δώσετε µάχη σωτηρίας για την
Ολυµπιακή Αεροπορία.

Και τίθεται ένα ερώτηµα, αγαπητοί συνάδελφοι της Συµπολί-
τευσης και κύριε Υφυπουργέ, που είστε παρών στη συζήτηση.
Τελικά, µ’ αυτές τις συµβάσεις, εξασφαλίζεται η προοπτική της
Ολυµπιακής Αεροπορίας και το δηµόσιο συµφέρον;

Εδώ θα σας κάνω τέσσερις συγκεκριµένες αναφορές. Πρώτα
απ’ όλα, επειδή ακούµε συνεχώς για το τι κοστίζει και το τι κό-
στιζε όλα αυτά τα χρόνια η λειτουργία της Ολυµπιακής Αεροπο-
ρίας, θα σας αναφέρω δύο θέµατα. Μπορείτε να υπολογίσετε και
να µας πείτε πόσο ωφέλησε τη χώρα µας, την ανάπτυξη, την πε-
ριφερειακή και κοινωνική συνοχή, τον απόδηµο ελληνισµό, τον
τουρισµό µας, η ύπαρξη και λειτουργία της Ολυµπιακής Αερο-
πορίας; Γιατί δεν µας αποτιµάτε αυτό το όφελος;

∆εύτερο ερώτηµα. Πόσο κόστισαν τελικά στην απαξίωση της
Ολυµπιακής Αεροπορίας αυτά τα έξι χρόνια της δικής σας κα-
κοδιαχείρισης, της απαξίωσης της εταιρείας, της απώλειας συ-
νεχώς µεριδίου από την αγορά, της τουριστικής σπίλωσης, της
σκανδαλώδους ενοικίασης αεροσκαφών αµφίβολης ασφάλειας
µε πληρώµατα που δεν µιλούσαν καν ελληνικά; Πόσο κόστισαν
όλα αυτά;

Αυτά δεν µας τα λέτε. Ούτε καν ισολογισµό δεν παρουσίασαν
οι δικές σας διοικήσεις όλα αυτά τα χρόνια.

∆εύτερο θέµα, εργασιακές σχέσεις και ανθρώπινο δυναµικό. Η
λύση που επιλέξατε στην ουσία της βγάζει εκτός εταιρείας αυτήν
τη στιγµή ίσως το πιο πολύτιµο υλικό που είχε η Ολυµπιακή Αε-
ροπορία, που ήταν το ανθρώπινο δυναµικό της, σε όλα τα επί-
πεδα. Ήταν ένα ανθρώπινο δυναµικό που ήταν εγγύηση και για
την ασφάλεια και για την ποιότητα. Και το ερώτηµα είναι πόσο θα
κοστίσει και τι συνέπειες θα έχει στο µέλλον, για τη µελλοντική
αεροπορία αυτή η απώλεια, αυτού του ανθρώπινου δυναµικού.

Το τρίτο ερώτηµα αφορά την τεχνική βάση, µία τεχνική βάση
«κόσµηµα» σε ολόκληρη την Ευρώπη. Μία τεχνική βάση φτιαγ-
µένη πραγµατικά από τον ιδρώτα και τα λεφτά του φορολογού-
µενου Έλληνα, µία τεχνική βάση που θα µπορούσε να είναι το
συγκριτικό πλεονέκτηµα της εταιρείας και να αναλαµβάνει δου-
λειές και για όλες τις ξένες εταιρείες και φυσικά και για την ευ-
ρύτερη περιοχή της ανατολικής Μεσογείου. Ποια προοπτική της
επιφυλάσσετε; Όπως ακούσαµε µέσα στην επιτροπή, σχεδόν ως
«βαρίδι» την αντιµετωπίζετε και φυσικά χωρίς καµµιά εξασφά-
λιση για το µέλλον.

Και έρχοµαι στο τέταρτο και πιο κρίσιµο ερώτηµα, για να φανεί
και να αναδειχθεί για άλλη µια φορά από αυτό το Βήµα και απ’
όλους τους συναδέλφους που προηγήθηκαν ότι ούτε την προο-
πτική ούτε το δηµόσιο συµφέρον εξασφαλίζετε.

Το ερώτηµα, λοιπόν, είναι το εξής: Αυτήν τη στιγµή µ’ αυτές τις
συµβάσεις λέτε ότι για ένα χρόνο η εταιρεία δεν µπορεί να µε-
ταπωληθεί. Τι εγγυήσεις έχετε για το µετά; Τι εγγυήσεις έχετε
για το µέλλον της εταιρείας; Σε ποια χέρια θα πάει; Μπορεί να
κλείσει, µπορεί να πουληθεί το σήµα για τρία χρόνια.

Άρα, στην ουσία δεν έχετε κανένα εχέγγυο. ∆εν έχετε βάλει
καν µία διάταξη σ’ αυτές τις συµβάσεις που να εγγυώνται ότι σε
περίπτωση που αλλάξει ο επιχειρηµατίας γνώµη ή που φανεί ότι
θα είναι άλλα συµφέροντα πίσω από τον επιχειρηµατία ή στην
περίπτωση που υπάρξει οποιαδήποτε άλλη εξέλιξη ότι η ελλη-
νική πολιτεία, το ελληνικό δηµόσιο θα έχει λόγο.

Και µην πείτε, κύριε Υφυπουργέ, ότι δεν µπορούσατε να το
εξασφαλίσετε αυτό, γιατί εδώ σας διαψεύδει ο ίδιος ο αγορα-
στής. ∆ιότι ο ίδιος ο αγοραστής απέδειξε δύο πράγµατα για τα
δικά του συµφέροντα.

Πρώτον, αυτό που λέγαµε µονότονα όλο αυτόν τον καιρό, ότι
όταν τρέχατε στο Κατάρ για να πάρετε αυτό το φιάσκο -όπως
είπαν οι προηγούµενοι συνάδελφοι- υπήρχε η δυνατότητα εθνικά
κεφάλαια να συµπράξουν µε δηµόσια κεφάλαια και πολύ περισ-
σότερο όταν ο ίδιος ο αγοραστής άφησε ανοιχτό ότι θα µπο-
ρούσε να συζητήσει και µια συµµετοχή του δηµοσίου. Είστε
τελείως εκτεθειµένοι στα µάτια του ελληνικού λαού και δεν εξα-
σφαλίζετε στο παραµικρό την προοπτική και το δηµόσιο συµφέ-
ρον.

Και επειδή πολλοί ρωτούν εδώ, φυσικά µ’ έναν τρόπο προ-
σπαθώντας να απαξιώσου τη σαφήνεια των θέσεων του ΠΑΣΟΚ,
θα ήθελα να πω ότι η θέση του ΠΑΣΟΚ είναι σαφής. Ήταν σαφής
και παραµένει σαφής.

Εµείς µιλάµε για µικτό σχήµα δηµοσίων και ιδιωτικών κεφα-
λαίων. Μιλάµε για εξασφάλιση του δηµοσίου συµφέροντος στη
λειτουργία και την προοπτική της εταιρείας. Φυσικά µιλάµε για
στρατηγικές συµµαχίες και φυσικά για αξιοποίηση της τεχνικής
βάσης. Και πάνω απ’ όλα δεσµευόµαστε ότι όταν µε την εµπι-
στοσύνη του ελληνικού λαού γίνουµε κυβέρνηση, θα κάνουµε
ό,τι περνάει από το χέρι µας για να εξασφαλίσουµε την προο-
πτική, το µέλλον και το δηµόσιο συµφέρον ξανά στον εθνικό µας
αεροµεταφορέα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε και
εµείς.

Το λόγο έχει ο κ. Σγουρίδης για επτά λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Άρτια αφιχθείς από το Σικάγο και µετά τη συνάντηση που εί-

χαµε στο γενικό µας προξενείο µε τον Πρέσβη κ. Πέτροβα, ταξί-
δεψα µέσω Φρανκφούρτης και είµαι σήµερα εδώ, γιατί έχουµε
µία µέρα διαφορά.

Το λέω αυτό για δύο λόγους. Και καθυστερήσεις υπήρχαν και
προβλήµατα υπήρχαν, γιατί πολλές φορές επειδή ταξιδεύω από
Αθήνα µέσω Καβάλας ή µέσω Αλεξανδρούπολης πηγαίνοντας
στην εκλογική µου περιφέρεια, την Ξάνθη, αν κάποτε υπάρχει κα-
θυστέρηση στην Ολυµπιακή, για όλα φταίει η Ολυµπιακή, η
«κακιά Ολυµπιακή». Ε, δεν είναι η «κακιά Ολυµπιακή». Προβλή-
µατα µπορεί να έχει η Ολυµπιακή, προβλήµατα που θα έπρεπε να
επιλυθούν έχει η Ολυµπιακή, αλλά το θέµα των καθυστερήσεων
και των άλλων συναφών πραγµάτων δεν είναι µόνο θέµα της
Ολυµπιακής.

Όταν έφτασα εδώ, πήγα στο γραφείο µου και βλέπω τη διευ-
θύντρια που έχω, την κ. Μπόγρη, να έχει το χέρι της δεµένο µε
επίδεσµο. Όταν τη ρώτησα γιατί είχε το χέρι της στον επίδεσµο,
µου απάντησε ότι πήρε το δέµα από τη θυρίδα και µέχρι να το
κουβαλήσει, πιάστηκε το χέρι της. Όταν τη ρώτησα για ποιο δέµα
µιλούσε, µου είπε ότι πρόκειται γι’ αυτές τις οκτακόσιες δεκα-
τρείς σελίδες της σύµβασης του ελληνικού δηµοσίου µε τη
«MIG».

Και αναρωτιέµαι το εξής: Είναι δυνατόν –καλά εµένα ας µε πιά-
σετε αδιάβαστο, γιατί ήρθα στις δύο η ώρα και δεν είχα χρόνο να
ξεφυλλίσω τη σύµβαση- οι άλλοι συνάδελφοι να µπορέσουν να
διαβάσουν οκτακόσιες σελίδες και να βρουν πού υπάρχουν τα
τρωτά και πού µπορούν να προτείνουν;

Και επειδή ξέρω πάλι ότι, µετά την υπογραφή την οποία βά-
λατε εσείς και ο κ. Βγενόπουλος πίσω από τη σύµβαση, δεν είναι
δυνατόν να αλλάξουµε κανένα άρθρο, αποφάσισα να τοποθε-
τηθώ κάνοντας κάποια σχόλια.

Έρχοµαι, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, και κάνω το πρώτο µου σχό-
λιο το οποίο έχει να κάνει µε το εξής: Το θέµα της ασφάλειας
των αεροπορικών µεταφορών και συγκοινωνιών δεν είναι θέµα
σηµαίας. Θεωρείται a priori ότι όλες οι αεροπορικές εταιρείες
ακόµα και χαµηλού κόστους είναι ασφαλείς. Με έναν αλγόριθµο
ανάλογο µε το χρόνο και τα ατυχήµατα που έχουν, βγαίνει το
πόσο ασφαλείς είναι.

Ρωτάω, λοιπόν, το εξής: Αποτιµήσατε την ασφάλεια της Ολυ-
µπιακής στην πρόταση; Αµφιβάλω.

Σχόλιο δεύτερο: Θα επαναλάβω και δεν θα κουραστώ να επα-
ναλαµβάνω µέσα σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα ότι είναι τεράστιο
λάθος η Βουλή να επικυρώνει συµβάσεις. Είναι τεράστιο λάθος!
Το έκανε και το ΠΑΣΟΚ. Όµως, κάποια στιγµή πρέπει να κατα-
λάβουµε ότι δεν µπορεί η Βουλή να γίνεται «Κολυµβήθρα του Σι-
λοάµ».

Και µάλιστα –και θέλω να το προσέξετε αυτό που θα πω, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι- έχει υποχρέωση η Βουλή να κυρώ-
σει σύµβαση όταν το κράτος παραχωρεί τη δηµόσια εξουσία.

Εν προκειµένω, στην πώληση της Ολυµπιακής Αεροπορίας,
ποια δηµόσια εξουσία παραχωρείται; Γιατί, λοιπόν, να αναλάβω
εγώ ο Βουλευτής να σας καλύψω µε νόµο τις οκτακόσιες σελίδες
της σύµβασης την οποία φέρατε εδώ µέσα και να γίνουµε όλοι
συµµέτοχοι; Αυτό είναι θέµα πολιτικής ευθύνης της Κυβέρνησης
που αναλαµβάνει ένα διαγωνισµό, κρίνει ότι αυτός είναι ο κα-
ταλληλότερος και το δίνει.

Μάλιστα, όπως είπαµε, δεν υπάρχει και παραχώρηση δηµό-
σιας εξουσίας. ∆εν είναι τα διόδια του δρόµου, γιατί ο δρόµος
είναι προς κοινή χρήση και όταν µπαίνουν διόδια στο δρόµο, τότε
όντως υπάρχει παραχώρηση εξουσίας. Όµως, και εκεί ακόµα
µπορεί να υπάρχει µία πάγια διάταξη, η οποία να δίδει στον εκά-
στοτε Υπουργό το δικαίωµα να προχωρά στην οποιαδήποτε σύµ-
βαση έργου µεγάλου και να κρίνεται για τη σύµβαση και όχι για
την παραχώρηση της εξουσίας.

Τρίτο µου σχόλιο: Αντιγράψατε, κύριε Υπουργέ, την κόλλα του
ΠΑΣΟΚ, µόνο που την αντιγράψατε καθυστερηµένα. Και επειδή
είστε κακοί αντιγραφείς, δυστυχώς, µέσα από τον εγωισµό σας

χάσατε χρόνο. Μετά από πολλές περιπέτειες –να παραδεχθώ ότι
και το ΠΑΣΟΚ έχει ευθύνες για το θέµα της Ολυµπιακής Αερο-
πορίας- έφτασε το ΠΑΣΟΚ και προχώρησε σ’ ένα διαγωνισµό.
Παρέδωσε, όµως, πριν, µε νόµο µέσα στη Βουλή, τις Ολυµπιακές
Αερογραµµές ελεύθερες από κάθε βάρος και τις παρέδωσε µε
µία προίκα περίπου 140.000.000 ευρώ.

Εσείς, µε τον εγωισµό σας και την κακή σας αντιγραφή, έρχε-
στε και τη χρεώνετε µε ζηµιές 863.000.000 ευρώ µέσω «ΠΑΝ-
ΘΕΟΝ», Θιβέτ και Καναδά και φτάνετε στο σηµείο να έχει
863.000.000 ευρώ χρέωση στα τέσσερα χρόνια της δικής σας
διαχείρισης –δεν υπάρχει ισολογισµός, όπως σωστά είπαν όλοι
οι συνάδελφοι- καθώς και νέα πρόστιµα σε τέσσερα χρόνια
850.000.000 ευρώ, όταν τα πρόστιµα των έντεκα ετών επί ΠΑΣΟΚ
ήταν λιγότερα. Και αφού τη φέρατε σε αυτό το σηµείο, ξεκινή-
σατε το διαγωνισµό.

Και ενώ οι διαγωνισµοί –και έρχοµαι στο τέταρτο σηµείο, στο
τέταρτό µου σχόλιο- έπνεαν τα λοίσθια και απελπισµένοι, αφού
χάσατε και το Κατάρ, δεν ξέρατε τι να κάνετε, εµφανίζεται ως
από τυχαίο γεγονός ο κ. Βγενόπουλος µε τη «MIG» και λέει «Παι-
διά, εδώ είµαι!». Και πώς έγινε η «MIG» συνοµιλητής σας; ∆ηλαδή
ο κ. Βγενόπουλος τι ρόλο παίζει; Το ρόλο του passepartout;

Αρχίζω να πιστεύω ότι και του ΟΤΕ όταν άρχιζε να αγοράζει τις
µετοχές, τις αγόραζε σε συµφωνία, για τις δώσετε στην
«DEUTSCHE TELEKOM». Χρησιµοποιήθηκε ως δούρειος ίππος.

Και για να µη θίξω τον άνθρωπο, γιατί ο άνθρωπος είναι επι-
χειρηµατίας, θα πω ότι το µήνυµα που θέλει να στείλει ο κ. Βγε-
νόπουλος και κάθε κ. Βγενόπουλος µέσα σε αυτήν εδώ την
Αίθουσα είναι το εξής –και αυτό είναι πολύ επικίνδυνο για τον πο-
λιτικό κόσµο- ότι εσείς οι πολιτικοί είστε άχρηστοι. Γι’ αυτό δεν
µπήκε στο διαγωνισµό στην αρχή. Ήρθε εκ των υστέρων, ως από
µηχανής θεός. «Είστε άχρηστοι. ∆εν µπορείτε να τα βγάλετε
πέρα. Κάντε πέρα. Εµείς είµαστε που µπορούµε να διορθώσουµε
τον τόπο!»

Ε, λοιπόν, εµείς ως ΠΑΣΟΚ λέµε ότι, επιτέλους, πρέπει να µπει
ένας φραγµός σε αυτές τις πρακτικές. Γι’ αυτό θα αναµοχλεύ-
σουµε το όλο ζήτηµα της Ολυµπιακής και θα προτείνουµε τη
συµµετοχή δηµοσίων κεφαλαίων, για να υπάρχει όντως πράγµατι
µια ανταγωνιστική εταιρεία µετά το τέλος της δικής σας κυβερ-
νητικής θητείας, που οσονούπω τελειώνει.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε και
εµείς τον κ. Σγουρίδη.

Το λόγο έχει ο κ. Χάιδος για επτά λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΧΑΪ∆ΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, η Ολυµπιακή είναι µια δη-

µόσια επιχείρηση κοινής ωφέλειας. Είναι ένας οργανισµός εθνι-
κής σηµασίας που υπέστη τις µεγαλύτερες επιθέσεις και τις
χειρότερες συνέπειες από την οικονοµικά νεοφιλελεύθερη και
λειτουργικά παλαιοδεξιά πολιτική της Κυβέρνησης της Νέας ∆η-
µοκρατίας.

Αφού τη φόρτωσε µε «ηµέτερα γαλάζια παιδιά» που προσλή-
φθηκαν ρουσφετολογικά, αφού την εγκατέλειψε στην τύχη της,
χωρίς να αντιµετωπίζει τα προβλήµατα που ανέκυπταν, στη συ-
νέχεια τη συκοφάντησε και την απαξίωσε, µε συνέπεια να ενι-
σχύονται διαρκώς οι ανταγωνιστές εις βάρος της.

Ισχυριζόσασταν και ισχυρίζεστε από τη Νέα ∆ηµοκρατία ότι η
Ολυµπιακή είναι σπάταλη και ζηµιογόνα. Αυτό είναι µισή αλήθεια
και είναι χειρότερη από ψέµα. Γιατί δεν µας λέτε ότι µόνο τον τε-
λευταίο χρόνο χάθηκαν 300.000.000 ευρώ από ακυρώσεις δρο-
µολογίων, από ποινές που δόθηκαν σε επιβάτες γι’ αυτό, από
σκοτεινές ενοικιάσεις ακατάλληλων αεροπλάνων και πολλά άλλα
τα οποία έγιναν µε ευθύνη σας.

∆εν µας λέτε ότι µετά το 2004 από την πολιτική σας επιβλή-
θηκαν στην Ολυµπιακή από την Ευρωπαϊκή Ένωση πρόστιµα
850.000.000 ευρώ.

∆εν µας λέτε ότι από την κακοδιαχείριση και την αδιαφορία το
2008 η εταιρεία έχασε πάνω από το 10% των επιβατών και υπέ-
στη επιπλέον ζηµιές της τάξεως των εκατοντάδων εκατοµµυρίων
ευρώ.

∆εν µας λέτε, επίσης, ότι το δηµόσιο δεν καταβάλλει ποσά που
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τελεσίδικα της επιδίκασαν τα δικαστήρια, τα οποία αγγίζουν το
1.000.000.000 ευρώ περίπου.

∆εν µας λέτε ότι από το 2004 δεν δηµοσιεύτηκε ισολογισµός.
∆εν µας λέτε ότι δεν έγινε πλήρης αποτίµηση της περιουσίας της
εταιρείας.

∆εν µας λέτε, επίσης –το κυριότερο απ’ όλα- για την άυλη υπε-
ραξία της και για τον κοινωνικό και εθνικό ρόλο µέσω των απα-
ραίτητων για την πατρίδα και τους ακρίτες δροµολογίων προς
τα νησιά και τις περιοχές των συνόρων.

Τώρα ξεπουλάτε την Ολυµπιακη µε την αιτιολογία ότι θα υπάρ-
ξει όφελος, αφού το κράτος θα εισπράξει 180.000.000 ευρώ και
δεν θα πληρώνει πλέον ο φορολογούµενος τα ελλείµµατα.

Όµως, δεν µας λέτε για τα 2.000.000.000, το κόστος της εθε-
λούσιας που δηµιουργεί συνταξιούχους τριάντα πέντε και σα-
ράντα ετών, µε ταξικά χαρακτηριστικά.

∆εν µας λέτε για τα 850.000.000 ευρώ, που θα επιβαρυνθούν
τα ασφαλιστικά ταµεία από αυτό σε µια περίοδο που από την πο-
λιτική της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας οι ισολογισµοί
εκτροχιάστηκαν και δεν µπορούν να καταβάλουν πλέον ούτε τις
τρέχουσες συντάξεις.

∆εν µας λέτε ότι µε τη σύµβαση δεν διασφαλίζεται η εθνικό-
τητα της εταιρείας. Μπορούν να την αγοράσουν µετά από ένα
χρόνο και πόσο διάστηµα µετά από αυτόν το χρόνο οι Τούρκοι ή
οι Σκοπιανοί; ∆εν το θεωρείτε αυτό σηµαντικό γεγονός και κίν-
δυνο;

∆εν µας λέτε τι θα γίνει µε τα δροµολόγια για τους µετανά-
στες, µε τις άγονες γραµµές προς τα νησιά και την παραµεθόριο.
Μήπως ό,τι γίνεται µε την ακτοπλοΐα, όπου, όπως µας είπε χθες
ο πρώην Υπουργός Αιγαίου στη συζήτηση για την προανακριτική,
γίνεται ετησίως χορός εκατοντάδων εκατοµµυρίων ευρώ και τα
πλοία δεν πάνε στα νησιά, αφού προφασίζονται βλάβες.

Είναι πολλά αυτά που δεν µας λέτε, αυτά που δεν λέτε στον ελ-
ληνικό λαό, αλλά δεν µπορείτε πλέον να κρυφτείτε. Κάνετε «MIG-
MIG» και σας ακούνε! Όλοι βλέπουν ότι κλείνετε µια ιστορική
εταιρεία στον τοµέα των αεροµεταφορών, την Ολυµπιακη των
πέντε ηπείρων, που επιτελούσε και εθνικό έργο, ότι κλείνετε και
ιδιωτικοποιείτε έναν τεράστιο δηµόσιο οργανισµό, ο οποίος προ-
σφέρει ένα βασικό κοινωνικό αγαθό, αυτό της µετακίνησης. Και
το κάνετε αυτό, την ώρα που οι λογικές του άκρατου ανταγωνι-
σµού, της ανεξέλεγκτης αγοράς και του ασύδοτου νεοφιλελευ-
θερισµού χρεοκοπούν σε παγκόσµιο επίπεδο, γιατί δεν µπορούν
να ανταποκριθούν στις σύγχρονες ανάγκες.

Κλείνετε µε το άλλοθι ότι αποκρατικοποιείτε µια σηµαντική επι-
χείρηση κοινής ωφέλειας, την ώρα που το κράτος αναλαµβάνει
την υποχρέωση να καλύψει τις ζηµιές ιδιωτικών χρηµατιστηρια-
κών κολοσσών. Εσείς 28.000.000.000 δώσατε στους τραπεζίτες.

Θα αντιτείνετε: ∆εν υπάρχει πρόβληµα µε την Ολυµπιακή; ∆εν
πρέπει να γίνει κάτι; Ασφαλώς, ναι. Όµως, όχι µε ξεπούληµα της
περιουσίας και εκποίηση της υπεραξίας µε συνοπτικές διαδικα-
σίες.

Σας ερωτούµε: Γιατί δεν λαµβάνετε υπ’ όψιν αυτό που γίνεται
σε παρόµοιες περιπτώσεις και σε ανάλογες εταιρείες στην Ευ-
ρώπη -και είναι και η δική µας πρόταση- για µεικτό σχήµα, µε
ιδιωτικά και δηµόσια κεφάλαια και µε στρατηγική συνεργασία µε
άλλη µεγάλη εταιρεία αεροµεταφορών;

Γιατί δεν αξιοποιείτε γι’ αυτό τα δισεκατοµµύρια που τώρα πε-
τάτε και προανέφερα; Γιατί επιµένετε σε αυτήν τη θέση σε µια
περίοδο, που ο κενσιανισµός επιστρέφει σε όλο τον κόσµο, όχι,
όµως, και στην Ελλάδα; Γιατί, όπως είπε και ο Κέινς, το πρό-
βληµα δεν είναι να έχεις νέες ιδέες, αλλά πώς να ξεφύγεις από
τις παλιές. Και εσείς, διεπόµενοι από τη νεοφιλελεύθερη αντί-
ληψη και την παλαιοδεξιά νοοτροπία, εκχωρείτε σε ξένους αντα-
γωνιστές, οργανισµούς και εθνικής σηµασίας επιχειρήσεις,
ξεπουλάτε σε ιδιώτες µεγάλες εταιρείες κοινής ωφέλειας και δω-
ρίζετε δηµόσιο πλούτο σε υµέτερους οικονοµικούς παράγοντες.

Γι’ αυτό εµείς καταψηφίζουµε νοµοσχέδια σαν το σηµερινό και
σαν τα προηγούµενα που φέρατε σε αυτόν τον τοµέα.

Γι’ αυτό και ο ελληνικός λαός σας αποδοκιµάζει και θα ξανα-
δώσει πάλι σύντοµα, όταν γίνουν οι εκλογές, στο ΠΑΣΟΚ την ευ-
θύνη της διακυβέρνησης της χώρας, για να τη βγάλει από το
τέλµα και να την ξαναπετάξει στους ουρανούς, ξεφεύγοντας από

την κατάσταση στην οποία εσείς την οδηγήσατε.
Ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο κ. Κουτσούκος για επτά λεπτά.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι στο

σηµερινό µνηµόσυνο που γίνεται στη Βουλή για την Ολυµπιακή
εταιρεία αξίζει κανείς να αναφερθεί στην ιστορική της προσφορά
στην ελληνική κοινωνία και στον τόπο. Και θα περιµένω να το
κάνει αύριο η Κυβέρνηση και ο Υπουργός κ. Χατζηδάκης. Ο κ.
Χατζηδάκης που έχει αναλάβει εργολαβικά τη δυσφήµιση της
Ολυµπιακής ως Ευρωβουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας και στη
συνέχεια ανέλαβε εργολαβικά να την κλείσει και να την ξεπου-
λήσει.

Τουλάχιστον ας έχει ως ελάχιστη πράξη ευθιξίας την ευθύνη
να κάνει µια αναφορά στο πώς αυτή η εταιρεία ανέδειξε στους
αιθέρες την Ελλάδα, την προέβαλε σε όλα τα επίπεδα. Μας
έκανε υπερήφανους όταν βρισκόµασταν σε ξένα αεροδρόµια και
βλέπαµε το σήµα της χώρας µας και συνέβαλε ιδίως στην του-
ριστική της ανάπτυξη.

Από εκεί και πέρα θα πρέπει να σκεφτεί και ο κ. Χατζηδάκης,
που εκπροσωπεί την Κυβέρνηση και η Κυβέρνηση η ίδια, ότι οι
δηµόσιες επιχειρήσεις κοινής ωφέλειας σε µία περίοδο υπανά-
πτυξης, µιας στρεβλής συγκρότησης του ελληνικού κοινωνικού
σχηµατισµού, οι ∆ΕΚΟ, έπαιξαν ένα σηµαντικό ρόλο στην ανά-
πτυξη της χώρας. Το πληρώσαµε αυτό βέβαια. Ήταν, όµως, ένα
τίµηµα που δεν µπορούσαµε να αποφύγουµε, διότι δεν θα µπο-
ρούσε να πάει ρεύµα στα ακριτικά χωριά, ούτε τηλέφωνο, αν δεν
υπήρχαν οι δηµόσιες επιχειρήσεις. Το ίδιο έγινε και µε την Ολυ-
µπιακή. ∆εν θα µπορούσαµε να πάµε στα αποµακρυσµένα νησιά,
να πάµε στις πέντε ηπείρους, να επικοινωνήσουµε µε τους µε-
τανάστες και να προβάλουµε τη χώρα µας.

Και οφείλουµε πέρα από τα ζητήµατα που έχουν να κάνουν µε
το πώς και ποια Κυβέρνηση διαχειρίστηκε καλύτερα τα ζητήµατα
της Ολυµπιακής, τουλάχιστον αυτήν την αναφορά να την κά-
νουµε σε αυτήν τη συζήτηση που κλείνει έναν ιστορικό κύκλο για
την Ολυµπιακή εταιρεία. Γιατί η Ολυµπιακή πια δεν έχει τα χα-
ρακτηριστικά που είχε µέχρι σήµερα. Η Ολυµπιακή δεν έχει
σχέση µε τον ελληνικό λαό και το δηµόσιο συµφέρον. Η Ολυ-
µπιακή ανήκει σ’ έναν ιδιώτη που κάτω από συγκεκριµένες συν-
θήκες έτυχε να αναλάβει την τύχη της.

Βέβαια, στο ερώτηµα «θέλει ο ελληνικός λαός να πετάει η Ολυ-
µπιακή, να βλέπει τους έξι κύκλους στον αιθέρα», η απάντηση
είναι καταφατική, είναι ναι. Ο µόνος Έλληνας που βρέθηκε να
πει ότι θα κλείσει και θα εκκαθαρίσει την Ολυµπιακή εταιρεία
ήταν ο κ. Καραµανλής. Ήταν ο κ. Καραµανλής πριν τέσσερα χρό-
νια στη ∆ιεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης που είπε αυτήν την κου-
βέντα.

Η ανικανότητα της Κυβέρνησής του, η διαχειριστική του ανε-
πάρκεια και η αδυναµία του να διαπραγµατευτεί και να επιτύχει
οποιαδήποτε λύση, τον οδήγησε στο σηµερινό επίπεδο. Έκτοτε
µέχρι σήµερα και για τέσσερα χρόνια η Ολυµπιακή Αεροπορία
βυθιζόταν συνεχώς και βυθιζόταν συνειδητά. Αυξήθηκαν οι ζη-
µιές της κατά 860.000.000 ευρώ, έχασε ένα µεγάλο µέρος της
επιβατικής της κίνησης, ξεπούλησε δικαιώµατα στα ξένα αερο-
δρόµια. Θα έλεγα ότι µε τον καλύτερο τρόπο η Κυβέρνηση εδώ
εφήρµοσε τη θεωρία ότι αφήνουµε ενός δηµοσίου συµφέροντος
οργανισµό να µαραζώσει για να νοµιµοποιήσουµε µετά την πο-
λιτική της εκποίησής του.

Με την τακτική της τα τελευταία χρόνια η Κυβέρνηση δικαίωσε
την άποψη που λέει ότι ξεπουλά τον εθνικό και το δηµόσιο
πλούτο. ∆ιότι είναι χαρακτηριστικό ότι όταν προκήρυξε το διε-
θνή διαγωνισµό για την Ολυµπιακή, δεν είχε κάνει καν αποτίµηση
των περιουσιακών της στοιχείων, δεν είχε λογιστική αποτίµηση,
φυσικά δεν είχε ισολογισµούς των τελευταίων ετών, που απαι-
τούµε να έχει µία οποιαδήποτε απλή επιχείρηση, όταν πάει ένας
φορολογικός έλεγχος, όταν πάει ένας έλεγχος του ν. 2190 για
τις ανώνυµες εταιρείες. ∆εν είχε καν ισολογισµούς. Αλλά δεν είχε
και µία αποτίµηση της περιουσιακής της κατάστασης και κυρίως
των άυλων αξιών, που εν πάση περιπτώσει µε τους απλούς κα-
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νόνες της λογιστικής επιστήµης πρέπει να καταγράφουµε σε
κάθε αποτίµηση των στοιχείων.

Νοµίζω ότι η φήµη, η πελατεία, το σήµα, η τεχνική βάση, το
γεγονός ότι η χώρα µας επένδυσε και έχει στην ευθύνη της ένα
αεροδρόµιο, όπως είναι το «Ελευθέριος Βενιζέλος» µε στρατη-
γικό ρόλο στη νοτιοανατολική Μεσόγειο, ήταν στα θετικά µιας
αποτίµησης που έπρεπε να κάνει κανένας για την Ολυµπιακή. Και
αυτά δεν έγιναν.

Και έρχεται σήµερα µια ιδιωτική εταιρεία, συµφερόντων εγώ
δεν ξέρω ποιων, που εκπροσωπείται από ένα γνωστό, απ’ ό,τι
φαίνεται, επιτυχηµένο επιχειρηµατία, να πάρει τις ευθύνες επάνω
του. Και θα έλεγε κανείς, σε αυτήν την κρίσιµη στιγµή που η Κυ-
βέρνηση οδηγήθηκε κάτω από τα αδιέξοδα της δικής της πολι-
τικής σε αυτήν τη λύση, δεν έχει τη στοιχειώδη δυνατότητα,
εκπροσωπώντας τον ελληνικό λαό, να διασφαλίσει κατ’ ελάχιστο
τα συµφέροντα του ελληνικού δηµοσίου; Να διασφαλίσει ένα
ρόλο στον ελληνικό λαό µέσω της Κυβέρνησής του; Ένα ρόλο
που θα τον είχε σε µία ενδεχόµενη µεταπώληση της εταιρείας, σε
µία αµφισβήτηση των εθνικών µας συµφερόντων. Ένα ρόλο που
θα είχε να κάνει µε το πώς µέσα από άλλες συνθήκες η ελληνική
πολιτεία θα µπορούσε µε µία στρατηγική συµµαχία να πετύχει
τη συµµετοχή του ελληνικού δηµοσίου στην πορεία αυτής της
επιχείρησης. Η Κυβέρνηση φαίνεται ότι δεν έχει ούτε τη ικανό-
τητα, αλλά ούτε και τη θέληση. Και θα έλεγα ότι η όλη πολιτική
της µέχρι σήµερα οδήγησε σε µία εγκληµατική, αν θέλετε, αντί-
ληψη που λέει ότι σε αντίθεση µε ό.τι συνέβαινε στο πρόσφατο
παρελθόν και επί κυβερνήσεων του ιδρυτή της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, όπου ο ελληνικός λαός πλήρωνε για να δηµιουργήσει επι-
χειρήσεις, για να δηµιουργήσει θέσεις εργασίας, στη
συγκεκριµένη περίπτωση ο ελληνικός λαός πληρώνει και θα πλη-
ρώσει πάρα πολύ ακριβά, 1,4 δισεκατοµµύριο ευρώ, για να κλεί-
σει µία εταιρεία. Αυτό είναι πρωτοφανές, είναι αναντίστοιχο µε
τις ανάγκες, τις προσδοκίες του ελληνικού λαού, τις ανάγκες του
τόπου.

Προφανώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν νοµίζουµε ότι
θα προσδοκούσατε –γιατί άκουσα και την εισηγήτρια της Πλειο-
ψηφίας να µας καλεί οµοφώνως να ψηφίσουµε αυτήν τη σύµ-
βαση για λόγους ουσίας- να ψηφίσουµε αυτήν τη σύµβαση, που
είναι σύµβαση µειοδοσίας. Αλλά δεν µπορούσαµε και για τυπι-
κούς λόγους να την ψηφίσουµε, διότι όπως είπε ο προλαλήσας
συνάδελφος, είναι δυνατόν να θεωρείτε ότι η Βουλή είναι «κο-
λυµβήθρα του Σιλοάµ» και να µας φέρνετε οκτακόσιες δεκατρείς
σελίδες µέσα σε µία νύχτα να τις διαβάσουµε και να έχουµε µια
τεκµηριωµένη άποψη; Αυτό το άλλοθι όχι απλά δεν πρόκειται να
σας το δώσουµε µε την ψήφο µας απόψε στη Βουλή, αλλά όπως
είπε και ο εισηγητής µας, θα διεκδικήσουµε όταν το ΠΑΣΟΚ
έρθει στην κυβέρνηση, και να είστε σίγουροι ότι θα έρθει πάρα
πολύ σύντοµα για να έχει ρόλο ο ελληνικός λαός, να έχει λόγο
µέσω της κυβέρνησής του στην πορεία αυτής της εταιρείας.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριοι συνάδελφοι.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε και
εµείς.

Η κ. Σκραφνάκη έχει το λόγο για επτά λεπτά.
ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ: Κύριε Υφυπουργέ, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, βρισκόµαστε σήµερα εδώ για να επικυρώσουµε συµ-
βολικά την ιδιωτικοποίηση της Ολυµπιακής. Λυπούµαι, διότι η
Κυβέρνηση και σε αυτό το πολύ σοβαρό εθνικό ζήτηµα ακολού-
θησε τη προσφιλή της τακτική. Ακολούθησε διαδικασίες εξπρές
που δεν τιµούν το κοινοβουλευτικό έργο. Οι Βουλευτές κλήθηκαν
να τοποθετηθούν για τρεις συµβάσεις, οκτακοσίων είκοσι πέντε
συνολικά σελίδων µέσα σε δύο µέρες.

∆εν κατανοώ γιατί τόση βιασύνη, κύριε Υπουργέ, να υπογρά-
ψουµε και τυπικά την εκποίηση του εθνικού µας αεροµεταφορέα.

Ο στόχος της Κυβέρνησης για την Ολυµπιακή ήταν προδιαγε-
γραµµένος από την πρώτη στιγµή. Ο ίδιος ο Πρωθυπουργός είχε
προαναγγείλει το κλείσιµο της εταιρείας το 2004 από τη ∆ιεθνή
Έκθεση της Θεσσαλονίκης. Στα πέντε χρόνια που ακολούθησαν
µέχρι να φτάσουµε σήµερα στη συµφωνία µε τη MIG, η Κυβέρ-
νηση απαξίωνε καθηµερινά την Ολυµπιακή. Πρώτη φορά είχαµε
τέτοια δυσφήµιση δηµόσιας επιχείρησης. Η Κυβέρνηση δεν υπε-

ρασπίστηκε την Ολυµπιακή ούτε στις διαπραγµατεύσεις µε την
Κοµισιόν, αφού δεν προέβαλε ότι το ελληνικό δηµόσιο της
όφειλε τόσα χρήµατα. Συστηµατικά υπονόµευσε το µέλλον της
Ολυµπιακής Αεροπορίας. Συσσώρευσε ζηµιά εκατοµµυρίων
ευρώ στα ταµεία της εταιρείας τα τελευταία χρόνια και την οδή-
γησε στο ξεπούληµα σε ιδιώτες. Μάλιστα, δηλώνετε περιχαρείς
για τα κατορθώµατά σας.

Μα, για ποιο λόγο είστε ενθουσιασµένοι, κύριοι συνάδελφοι,
της Νέας ∆ηµοκρατίας; Μήπως επειδή δίνετε την εταιρεία στη
«MIG» έναντι «πινακίου φακής»; Είναι ευτελές τίµηµα τα
177.000.000 ευρώ για την παραχώρηση µίας τέτοιας εταιρείας,
που είναι συνδεδεµένη µε την ιστορία του Ελληνισµού στα πέ-
ρατα του κόσµου. Μήπως επειδή παραχωρείτε την τεχνική βάση
της Ολυµπιακής, το κόστος της οποίας όταν κατασκευάστηκε ξε-
πέρασε τα 70.000.000 ευρώ, έναντι µόλις 16.000.000 ευρώ; Είναι
αυτός λόγος που δικαιολογεί τον ενθουσιασµό σας; Ή µήπως
είστε ικανοποιηµένοι που πουλάτε την επίγεια εξυπηρέτηση της
εταιρείας µόλις 50.000.000 ευρώ περίπου, όταν τα ετήσια έσοδα
είναι 138.000.000 ευρώ;

Το κυριότερο επιχείρηµά σας είναι ότι µε την ιδιωτικοποίηση
της εταιρείας θα πάψουν οι Έλληνες φορολογούµενοι να πλη-
ρώνουν τις ζηµιές της Ολυµπιακής. Ισχυρίζεστε µάλιστα ότι η
ζηµιά της Ολυµπιακής είναι 1.000.000 ευρώ κάθε µέρα. Μα, από
πού προκύπτει αυτό; Έχετε να παρουσιάσετε ισολογισµό από το
2003. Αντιθέτως οδηγείτε σε πρόωρη ακούσια συνταξιοδότηση
χιλιάδες εργαζόµενους χρεώνοντας το δηµόσιο µε 1,3 δισεκα-
τοµµύριο ευρώ.

Το µέλλον των εργαζοµένων της Ολυµπιακής είναι εξαιρετικά
αβέβαιο. Πουθενά στη σύµβαση, που µας φέρνετε σήµερα προς
κύρωση, δεν υπάρχει δέσµευση του αγοραστή να κρατήσει το
30% ή το 50% των εργαζοµένων. Τι θα γίνει µε τους υπαλλήλους
της Ολυµπιακής που επιθυµούν να µεταταγούν; Σε ποιες υπηρε-
σίες θα πάνε και πότε; Οι συµβασιούχοι εργαζόµενοι κυρίως είναι
«στον αέρα». ∆εν υπάρχει καµµία διασφάλιση γι’ αυτούς. Η νέα
εταιρεία θα επιλέξει τους εργαζόµενους σύµφωνα µε τα δικά της
κριτήρια, κάτι που έγινε ήδη αυτές τις µέρες, χωρίς να λάβει υπ’
όψιν της κανέναν αφού η Κυβέρνηση της δίνει «λευκή επιταγή».
Και όχι µόνο δεν γνωρίζουµε τι πρόκειται να γίνει µε τους εργα-
ζόµενους, αλλά δεν γνωρίζουµε και αν η Ολυµπιακή θα εξακο-
λουθήσει να υπάρχει µετά από έναν χρόνο και αν θα είναι στα
χέρια της «MIG». Ποιος διασφαλίζει ότι η εταιρεία και τα τρία
κοµµάτια της το πτητικό έργο, η τεχνική βάση και η επίγεια εξυ-
πηρέτηση δεν θα πουληθεί σε κάποιον άλλον ιδιώτη µετά από
έναν χρόνο. Όλα είναι ανοικτά από τη σύµβαση. ∆εν υπάρχει
πουθενά στο νοµοσχέδιο ρητή δέσµευση της «MIG» ότι δεν δι-
καιούται να πουλήσει την εταιρεία µετά από έναν χρόνο.

Αυτά σας τα επισηµάναµε και στη συζήτηση στην επιτροπή,
ότι δεν θα πρέπει να δίδετε τέτοια ελευθερία κινήσεων στον αγο-
ραστή και ότι οι κινήσεις που κάνετε είναι λανθασµένες.

Αρνείστε πεισµατικά να υιοθετήσετε την πρόταση του ΠΑΣΟΚ
για τη διατήρηση του εθνικού αεροµεταφορέα κάτω από ένα µει-
κτό σχήµα κρατικών και ιδιωτικών κεφαλαίων µε στρατηγικές
συµµαχίες. ∆εν διδάσκεστε από την κατάρρευση του καπιταλι-
σµού. Ήδη βλέπετε χώρες όπως είναι η Αγγλία και η Αµερική που
κρατικοποιούν εταιρείες. Εσείς δεν διδάσκεστε αναφορικά µε το
τι τραβάµε µε όλη αυτήν την παγκοσµιοποίηση.

Σας έχουµε προτείνει επανειληµµένως το κράτος να κρατή-
σει την πλειοψηφία του πακέτου, το 51% και ο ιδιώτης να κρα-
τήσει το 49% και να έχει και την ευθύνη του µάνατζµεντ.

Η πρόταση του ΠΑΣΟΚ ήταν αξιόπιστη και θα έδινε λύση στο
πρόβληµα της Ολυµπιακής, η οποία θα πρέπει να παραµείνει
ανοικτή και να ελέγχεται εν µέρει από το δηµόσιο προς όφελος
τόσο των εργαζοµένων όσο και των επιβατών.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα δωδεκάτη νυκτερινή

λύεται η συνεδρίαση για αύριο ηµέρα Τετάρτη, 8 Απριλίου 2009
και ώρα 11.00’ µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: συζήτηση
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προ ηµερησίας διατάξεως σύµφωνα µε το άρθρο 143 του Κανο-
νισµού της Βουλής, µε πρωτοβουλία του Προέδρου της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος,
κ. Γεωργίου Παπανδρέου, σε επίπεδο Αρχηγών Κοµµάτων µε

θέµα την αδυναµία του Κράτους να εξασφαλίσει στοιχειώδη προ-
στασία και ασφάλεια στην καθηµερινή ζωή των πολιτών, σύµ-
φωνα µε ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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